TITLE 18 > PART I > CHAPTER 115

§ 2381. Treason

 

Whoever, owing allegiance to the United States, levies war against them or adheres to their enemies, giving them aid and comfort within the United States or elsewhere, is guilty of treason and shall suffer death, or shall be imprisoned not less than five years and fined under this title but not less than $10,000; and shall be incapable of holding any office under the United States.

[Eliot says that if a cult like Skull and Bones members, with the aid of other cults, CFR, Bilderbergs etc. can be proven to have secret oaths that run contrary to America’s core Constitutional Values and they planned a secret coup on the US that can be proven, then the legal grounds for Treason trials are established.  So the question becomes, when did the coup start and who were and are its members.  
The members have been exposed, the plot is no longer secret and now the question becomes has it been enacted, a formal coup and when historically did it begin influence and violate law, what activities has it effected and how to clean it up and try those involved under law.  Effective coups are landmarked by economic shifts initially, so define if today, since Bush for starters, if the economic landscape shifted for the benefit of a few at the expense of many.  
Obvious economic shifts have taken place brought on by the coup who has instituted them in conspiratorial fashion, propagandizing false information and manipulating events to benefit the plotters.  For this analysis let us call them the Terrorists Within, evil doers, etc., the same name they ascribe to those who challenge American’s freedoms.  Despite the fact that they are American’s, they are valueless American’s who have plotted a New World Order founded about Hitlarian logic.

The Best Kept Secret Treason in America – The Business Plot

Your kidding me right, a treason against America by American’s exposed by a Military Hero, validated in Congressional records and yet somehow not prosecuted?  Wow, daddy musta had some pretty big warbucks to keep him out of jail, who were these degenerate American’s who wanted to overthrow the government to align with Nazi Germany and take over the world, killing all that were inferior.  Here’s the scoop in black and white, straight missing from your text book history, check it out:

THE BUSINESS PLOT TO OVERTHROW ROOSEVELT 

http://www.huppi.com/kangaroo/Coup.htm 
In the summer of 1933, shortly after Roosevelt's "First 100 Days," America's richest businessmen were in a panic. It was clear that Roosevelt intended to conduct a massive redistribution of wealth from the rich to the poor. Roosevelt had to be stopped at all costs.

The answer was a military coup. It was to be secretly financed and organized by leading officers of the 
1. Morgan 
a. (Joseph Proskauer was Morgan’s stooge) 
2. Du Pont empires. This included some of America's richest and most famous names of the time:
a. Irenee Du Pont - Right-wing chemical industrialist and founder of the American Liberty League, the organization assigned to execute the plot. 
3. Grayson Murphy - Director of Goodyear, Bethlehem Steel and a group of J.P. Morgan banks. MacGuire worked for a leading brokerage house headed by Grayson Mallet-Prevost Murphy, a West Point graduate who had seen action in the Spanish-American War and WWI. Murphy had extensive industrial and financial interests as a director of Anaconda, Goodyear Tire, Bethlehem Steel and a number of Morgan-controlled banks. His personal appearance was impressive: tall, heavy-set and giving evidence that in his younger years, he must have been quite handsome.
4. William Doyle - Former state commander of the American Legion and a central plotter of the coup. 
5. John Davis - Former Democratic presidential candidate and a senior attorney for J.P. Morgan. 
6. Al Smith - Roosevelt's bitter political foe from New York. Smith was a former governor of New York and a codirector of the American Liberty League. 
7. John J. Raskob - A high-ranking Du Pont officer and a former chairman of the Democratic Party. In later decades, Raskob would become a "Knight of Malta," a Roman Catholic Religious Order with a high percentage of CIA spies, including CIA Directors William Casey, William Colby and John McCone. 
8. Robert Clark - One of Wall Street's richest bankers and stockbrokers. 
9. Gerald MacGuire - Bond salesman for Clark, and a former commander of the Connecticut American Legion. MacGuire was the key recruiter to General Butler. 

The plotters attempted to recruit General Smedley Butler to lead the coup. They selected him because he was a war hero who was popular with the troops. The plotters felt his good reputation was important to make the troops feel confident that they were doing the right thing by overthrowing a democratically elected president. However, this was a mistake: Butler was popular with the troops because he identified with them. That is, he was a man of the people, not the elite. [note to self, this is a real hero] When the plotters approached General Butler with their proposal to lead the coup, he pretended to go along with the plan at first, secretly deciding to betray it to Congress at the right moment.

What the businessmen proposed was dramatic: they wanted General Butler to deliver an ultimatum to Roosevelt. Roosevelt would pretend to become sick and incapacitated from his polio, and allow a newly created cabinet officer, a "Secretary of General Affairs," to run things in his stead. The secretary, of course, would be carrying out the orders of Wall Street. If Roosevelt refused, then General Butler would force him out with an army of 500,000 war veterans from the American Legion. But MacGuire assured Butler the cover story would work: 

"You know the American people will swallow that. We have got the newspapers. We will start a campaign that the President's health is failing. Everyone can tell that by looking at him, and the dumb American people will fall for it in a second…" [Boy the public has fallen for far more lately but you must dumb them down, a term of the coup disguised as “no child left behind”.  Yes, these same people who made it in Democracy, hate the People who gave them wealth and power.]

The businessmen also promised that money was no object: Clark told Butler that he would spend half his $60 million fortune to save the other half.

And what type of government would replace Roosevelt's New Deal? MacGuire was perfectly candid to Paul French, a reporter friend of General Butler's: 

"We need a fascist government in this country… to save the nation from the communists who want to tear it down and wreck all that we have built in America. The only men who have the patriotism to do it are the soldiers, and Smedley Butler is the ideal leader. He could organize a million men overnight." 

Indeed, it turns out that MacGuire travelled to Italy to study Mussolini's fascist state, and came away mightily impressed. He wrote glowing reports back to his boss, Robert Clark, suggesting that they implement the same thing.

If this sounds too fantastic to believe, we should remember that by 1933, the crimes of fascism were still mostly in the future, and its dangers were largely unknown, even to its supporters. But in the early days, many businessmen openly admired Mussolini because he had used a strong hand to deal with labor unions, put out social unrest, and get the economy working again, if only at the point of a gun. Americans today would be appalled to learn of the many famous millionaires back then who initially admired Hitler and Mussolini: Henry Ford, John D. Rockefeller, John and Allen Dulles (who, besides being millionaires, would later become Eisenhower's Secretary of State and CIA Director, respectively), and, of course, everyone on the above list. They disavowed Hitler and Mussolini only after their atrocities grew to indefensible levels.
The plot fell apart when Butler went public. The general revealed the details of the coup before the McCormack-Dickstein Committee, which would later become the notorious House Un-American Activities Committee. (In the 50s, this committee would destroy the lives of hundreds of innocent Americans with its communist witch-hunts.) The Committee heard the testimony of Butler and French, but failed to call in any of the coup plotters for questioning, other than MacGuire. In fact, the Committee whitewashed the public version of its final report, deleting the names of powerful businessmen whose reputations they sought to protect. The most likely reason for this response is that Wall Street had undue influence in Congress also. Even more alarming, the elite-controlled media failed to pick up on the story, and even today the incident remains little known. The elite managed to spin the story as nothing more than the rumors and hearsay of Butler and French, even though Butler was a Quaker of unimpeachable honesty and integrity. Butler, appalled by the cover-up, went on national radio to denounce it, but with little success.

Butler was not vindicated until 1967, when journalist John Spivak uncovered the Committee's internal, secret report. It clearly confirmed Butler's story:

In the last few weeks of the committee's life it received evidence showing that certain persons had attempted to establish a fascist organization in this country…

There is no question that these attempts were discussed, were planned and might have been placed in execution if the financial backers deemed it expedient…

MacGuire denied [Butler's] allegations under oath, but your committee was able to verify all the pertinent statements made to General Butler, with the exception of the direct statement suggesting the creation of the organization. This, however, was corroborated in the correspondence of MacGuire with his principle, Robert Sterling Clark, of New York City, while MacGuire was abroad studying the various form of veterans' organizations of Fascist character.

Needless to say, the survival of America's democracy is not an automatic or sure thing. Americans need to remain vigilant against all enemies... both foreign and domestic.
http://www.archives.gov/legislative/guide/house/chapter-22-select-propaganda.html 

Special Committee on Un-American Activities Authorized to Investigate Nazi Propaganda and Certain Other Propaganda Activities (1934-35) 

Special Committee on: Volume Congress (dates) 

UnAmerican Activities to investigate Nazi Propaganda 21 feet 73d-74th (1934-35) 

22.86 The Special Committee on Un-American Activities Authorized To Investigate Nazi Propaganda and Certain Other Propaganda Activities (73A-F30.1), forerunner of the Committee on Un-American Activities, was created pursuant to House Resolution 198, 73d Cong., adopted on March 20, 1934. The committee was established in reaction to the overthrow of a number of established foreign Governments in favor of communist or fascist systems and reflected concern that foreign propaganda might subvert the U.S. Constitution. Accordingly, the committee was established to ascertain information on how foreign subversive propaganda entered the U.S. and the organizations that were spreading it, as well as to suggest legislation to remedy the situation.

22.87 The committee was frequently referred to as the McCormack-Dickstein Committee in reference to its chairman and vice chairman, John W. McCormack of Massachusetts and Samuel Dickstein of New York. It conducted public and executive hearings intermittently between April 26 and December 29, 1934, in Washington, DC; New York; Chicago; Los Angeles; Newark; and Asheville, NC, examining hundreds of witnesses and accumulating more than 4,300 pages of testimony. The committee accumulated evidence regarding individuals and organizations who worked to establish in the United States policies followed by the Nazis in Germany, the Fascists in Italy, and the Communists in Russia. The committee gave particular attention to the organization and activities of Friends of New Germany and Silver Shirts of America. The committee submitted its report on February 15, 1935 (H. Rept. 153, 74th Cong., 1st sess., Serial 9890).

22.88 Records of the committee include correspondence, investigative reports, press reports, drafts of the committee report, printed resolutions pertaining to the committee or related topics, and vouchers and other administrative documents. There are also transcripts of both public and executive hearings, exhibits, subpoenas, memorandums, reference materials, and copies of domestic and foreign publications circulated in the United States. Records obtained by the committee from the files of William Dudley Pelley, leader of the Silver Shirts of America, are also included; they consist of correspondence concerning personal matters and his activities as a writer, as well as correspondence and other records concerning the organization and administration of the Silver Shirts.

22.89 There is a finding aid to the records of this committee.

Wow, not a conspiracy theory but hidden factual history of an actual attempted coup on the US that would have allied us with Fascism, who were the great thinking aholes behind this? 
From Wikipedia and other sources we find the Nazi sympathizers back then, to be the very Nazi’s amongst us today, their names just end in the II or III, etc. and they are the grandchildren of these traitors who evaded prosecution for the Business Plot.  

---
Today’s coup.  Names like Morgan, Bush, Proskauer, Citi, Oil Companies and there concerns, etc. are again surfacing around the war crimes and financial crimes of today, that may have been being committed since possibly the Vietnam War and further back, mostly done through the organization of secret cults with oaths
 to subvert the Constitution.  In fact, Bush and John Kerry were both members of the cult Skull & Bones and whereby admitted such cult membership which would make them subject to treason, if the secret has anything to do with subversion, which is its principle.  This brings us back to the question of why Bush said in his autobiography: “[in] My senior year (at Yale) I joined Skull and Bones, a secret society, so secret, I can’t say anything more” and Kerry stated  http://iviewit.tv/CompanyDocs/bush-kerry-yale.wmv.  This amounts to documented admission that the former President and his running mate belonged to a secret cult with a secret agenda and the agenda is subversion of the United States.  How did America not catch this, this was a coup and here was the evidence of secret cult members going for the shebang and right before our eyes.  Well kinda, as the media was already controlled by the Skull Bones and CFR since Bush first stole the Presidency, with the aiding and abetting of the Supreme Court, many of that courts members planted by Bush I, a Skull cult member and Reagan who both stacked the country with CFR cult brothers in positions throughout the Courts.
Note that Bush was Republican and looked and smelled like one and played them like sheep and Kerry was a Democrat and looked and smelled like and played them like sheep, yet both had sworn secrecy to a cult, whose game it was to divide and conquer them like sheep, surrounding them like foxes, yet wearing sheep clothes.  Now I am one to give credit where credit is due, they did a great job of staging things to that point and then things took a magical and divine turn, see www.iviewit.tv for background on how an angels technologies were delivered, that acted grail like and drew corruption together worldwide, in not only a power grab but an attempt to siege the government, the justice department and courts, to protect and shield themselves for prosecution of theft of a Trillion Dollar “Holy Grail” technologies (yes two “Holy Grail” technologies gotta love the higher P0wer in all grandness), that they were caught stealing.  Who you ask, Bush and Kerry?  No they were just the faceplates for the men who put them into power to stave off prosecution, lawyers, yes dirty rotten lawyers, caught ripping of not just my inventions but caught in a massive fraud on the US Patent Office to rip off inventors.  Patent Lawyers, ripping off inventions, a bold crime, part of the ongoing coups plot to subvert democracy, being committed by the largest law firms in the land.  Some pretty powerful ones at that, Foley & Lardner and Proskauer Rose to name a few.  That Foley firm was headed by a one Michael Grebe, W. Point Cadet gone Kurtz, hatred of the American People but also Chief Counsel of the Republican National Committee.  Now, his personal fortune at risk, estimated @ close to one billion at the time, as his law firm’s name was all over the fraudulent patent applications filed with the US.  So, we had the WASP, Wisco boy, as the No. 1 backer of, you guessed it, Bush II, an election he would win, come hell or high water, even if he had to steal it which was the case.
So calls were made, the RNC became the HQ for the coup
, their boy GW, with the help of some election fraud and Supreme cult plants, now in the drivers seat.  This was going to be easy street with the executive branch seized at the highest level and two generations of fellow cult members already in place, the coup was a success.   The party began, first hold of the Iviewit Patent Theft complaints at all costs, FL and NY courts would have to be overtaken.  Anywhere complaints cropped up, lawyers, I mean dirty lawyers, would have to subterfuge and with the Justice Dept, already well under siege with the CIA by Skull members, see list, well that appeared taken care, now just murder the inventor and his family and let’s move on to some other crimes, as no one is watching the henhouse.
Now secret cults, that ideologize Hitler’s regime where actually in control in the United States and one need not question why exactly the US now looks like Nazi America complete with Wars of Aggression, War Crimes, torture, concentration camps (black sites, Gitmoschwitz and Abu ) and a Constitution that benefits the Reich or take the e out and in this case the Über
 rich, not rich who earned it the hard way in democracy but those spoiled of those who did.  If they don’t like your kind, they bag your head and ship you off to camps and deny you lawyers and habeas and wow, we are now Nazi’s.  
Skull and Bones is no Jim Jones cult, it is insipid in that it grows within our most established and esteemed learning institutions.  From a small, relatively harmless cult of old military men, back in the days of real world wars, came a small faction of soldiers who debated in a military cabal cult, the way of the world.  The cult then hooked up with the Nazi party and attempted the Business Plot, the first power grab, that went haywire, thanks to my hero Butler, a true warrior, a military man of honor, a dedicated American saving our nation and children from tyranny.  This set the cult back, almost caught them for treason at that time and had Butler waited and got more damning evidence before exposing them to the Congress, prosecutions would have been inevitable.

Instead Butler, similar to what Patrick Fitzgerald did with Blago, in order to fray their efforts before it was to late, rushed a bit to prosecution to stem the evil tide, most likely figuring if he waited it may be to late, FDR murdered and the country thrown into Nazism.  Tough choice.

Today, the coup did not get so lucky, they got caught this time with damning evidence that will NEVER go away, damning evidence that once they grabbed power, they went insane, like those before them historically and in their madness, they violated law, including invading countries without proper rational, torturing subjects to gain false intel to support their wrongful wars of aggression, removing human rights and civil rights, war profiteering, financial crimes and just about every law they could break.  Then they tried a rewrite of the Constitution, one that would remove laws against their crimes and allow the country to be taken over.  Again, it was the honorable military men, real men and women who served our country, not had their daddy’s dummy up military records to make their feeble, spoiled rotten, elitist without reason children look like real hero’s, who came to bat for the American People and saved the country from perhaps this getting much further out of hand.  The People looked more like the American Sheep, confused as to if the country was really under siege and torturing people and invading countries without rational.  No protests, just bahhh, bahhhh.
An effective secret cult has overthrown our government? Come on. 9.11 was staged? Come  on.  The war intel for justification to invade Iraq was falsified with intent? Come on.  A CIA spy was exposed for telling the truth? Come on.  Our President and Vice President went to Yale and their families all belonged to a subversive cult, Skull and Bones with oaths to subvert the US and the People?  Come on. Our President and Vice President and Secretary of Defense, all in related Cults, began torturing people to try and foster confessions to bolster their War of Aggression in Iraq, not carrying if the intel was right or wrong, as long as it tied Al Qaeda (Al Quida, Al Quixote, etc.) to Iraq, which it never did?  Come on?  Our leaders set up concentration camps and denied people their basic human and civil rights, including habeas, and many died there?  Come on.  They overthrew Justice and the Supreme Court, the Supreme Court who then illegally voted them into power, denying the American People a true and accurate vote, ceasing Democracy for the first time in history.  Come on, your nuts, this could never happen in America, this can’t be true, let me stick my head in the sand for if not I will raise my mighty sword to cut down all that were treasonous.  As always, swords free @ www.iviewit.tv .
TITLE 18 > PART I > CHAPTER 115

§ 2382. Misprision of treason

Whoever, owing allegiance to the United States and having knowledge of the commission of any treason against them, conceals and does not, as soon as may be, disclose and make known the same to the President or to some judge of the United States, or to the governor or to some judge or justice of a particular State, is guilty of misprision of treason and shall be fined under this title or imprisoned not more than seven years, or both.

[Eliot says this is very interesting, as it forms a duty of public servants to report known anti American plots.  Just knowledge without even involvement can lead to years in the fed hopper.  Since this is a widespread world power grab, the involvement of main players has now spread to many recruitments, recruitments placed with specific missions to carry out against the organizations they are placed in.  
Even knowing of the greater conspiracy, despite their actual involvement at this point in time is criminal, as many may not be called to action until their agencies are in need of subversion.  FEMA director, Michael DeWayne Brown was Undersecretary of Emergency Preparedness and Response (EP&R), a division of the Department of Homeland Security (DHS), a position generally referred to as the director or administrator of the Federal Emergency Management Agency (FEMA).  Before joining the DHS/FEMA, Brown was the Judges and Stewards Commissioner for the International Arabian Horse Association, (IAHA), from 1989-2001. After numerous lawsuits were filed against the organization over disciplinary actions, Brown was forced to resign and this guy was planted to look the other way while innocent black and impoverished people floated to the ceiling during Katrina.  See how it works?
So every oath taken by a secret cult member, that then takes public office is actually guilty of misprision, despite whether they committed any direct or covert acts, the mere act of membership, without reporting it to a justice, or governor or president is convictable.]
TITLE 18 > PART I > CHAPTER 115 > § 2383

Prev | Next 

§ 2383. Rebellion or insurrection

Whoever incites, sets on foot, assists, or engages in any rebellion or insurrection against the authority of the United States or the laws thereof, or gives aid or comfort thereto, shall be fined under this title or imprisoned not more than ten years, or both; and shall be incapable of holding any office under the United States.
[Since the cult organizations influence our democracy and the authority of the United States and desire a New World Order to replace the republic our ancestors died to leave us and secure our freedoms, this would constitute as a rebellion and insurrection.  Those who have taken secret oaths to subversive cults, whether or not they are actively participating are in fact aiding and comforting those who are actively at the time involved in crimes.  Many cult members are put in positions of justice, intelligence, the courts and oversight, in order to give comfort to those committing the acts that in the event they are caught, justice will be negated.  A prime example of placing unqualified operatives with cult objectives would have been the Harriet Miers nomination at the Supreme Court, placed to tip the balance, not due to qualifications.]

TITLE 18 > PART I > CHAPTER 115 > § 2384
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§ 2384. Seditious conspiracy

If two or more persons in any State or Territory, or in any place subject to the jurisdiction of the United States, conspire to overthrow, put down, or to destroy by force the Government of the United States, or to levy war against them, or to oppose by force the authority thereof, or by force to prevent, hinder, or delay the execution of any law of the United States, or by force to seize, take, or possess any property of the United States contrary to the authority thereof, they shall each be fined under this title or imprisoned not more than twenty years, or both.
[Eliot says Seditionists without a doubt, the acts are covert in order to overthrow democracy and turn the United States into a Fascist/Hitlerian state.

TITLE 18 > PART I > CHAPTER 115

§ 2387. Activities affecting armed forces generally

(a) Whoever, with intent to interfere with, impair, or influence the loyalty, morale, or discipline of the military or naval forces of the United States: 
(1) advises, counsels, urges, or in any manner causes or attempts to cause insubordination, disloyalty, mutiny, or refusal of duty by any member of the military or naval forces of the United States; or 
(2) distributes or attempts to distribute any written or printed matter which advises, counsels, or urges insubordination, disloyalty, mutiny, or refusal of duty by any member of the military or naval forces of the United States— 
Shall be fined under this title or imprisoned not more than ten years, or both, and shall be ineligible for employment by the United States or any department or agency thereof, for the five years next following his conviction. 

(b) For the purposes of this section, the term “military or naval forces of the United States” includes the Army of the United States, the Navy, Air Force, Marine Corps, Coast Guard, Navy Reserve, Marine Corps Reserve, and Coast Guard Reserve of the United States; and, when any merchant vessel is commissioned in the Navy or is in the service of the Army or the Navy, includes the master, officers, and crew of such vessel.
[Under A - Now this section is beyond doubt prosecutable under the Bush Administration in several ways.  The Bush Administrations intent to falsify intel to go to war against Iraq definitely interfered with the operations of the military and demoralized it in the process.  The fact that the intel was falsified led to a loss of loyalty, morale and discipline in the military forces.  Further, in attempting to change the torture laws and forcing soldiers to torture people in violation of Title 18, the Geneva Convention and other Torture and War treatises, the administration not only impaired the loyalty, morale and discipline of the US Soldier, it destroyed the entire countries loyalty and morale to the armed forces.
Under A1 – 

Under A2 – In distributing falsified intel and forcing soldiers to torture suspected prisoners of war (illegally obtained) they have caused insubordination, disloyalty, mutiny and refusal of duty by many in the armed forces.]

TITLE 18 > PART I > CHAPTER 115

§ 2388. Activities affecting armed forces during war

(a) Whoever, when the United States is at war, willfully makes or conveys false reports or false statements with intent to interfere with the operation or success of the military or naval forces of the United States or to promote the success of its enemies; or 
Whoever, when the United States is at war, willfully causes or attempts to cause insubordination, disloyalty, mutiny, or refusal of duty, in the military or naval forces of the United States, or willfully obstructs the recruiting or enlistment service of the United States, to the injury of the service or the United States, or attempts to do so— 

Shall be fined under this title or imprisoned not more than twenty years, or both. 

[Here is another slam-dunk treason charge that is prosecutable against the Bush Administration.  Falsified intel to begin a war of aggression defines this section, the enemy it promoted is the secret cults, the enemy within, whom had oil and war profiteering interests in the invasion of Iraq.  Saddam Hussein was not the enemy here, our own government was and since the war began on falsified intel, there is no reason one soldier should be in Iraq today for ANY reason, as it continues to make the US a country that is an Aggressor Warring Nation acting outside the law and treatises of War everyday our soldiers our there.  Since the war was entered into on false premise, the boys should be brought home instantly and if the country wants to return to Iraq, the Congress should be forced to make that decision to wage war based on the correct intel, intel that never justified such war in the first place.

(b) If two or more persons conspire to violate subsection (a) of this section and one or more such persons do any act to effect the object of the conspiracy, each of the parties to such conspiracy shall be punished as provided in said subsection (a). 

[This would extend liability and criminality to all those directly involved in the acts of the conspiracy and all those members of the cult organizations involved since they all work together active or inactive to subvert the military and its operations.]

(c) Whoever harbors or conceals any person who he knows, or has reasonable grounds to believe or suspect, has committed, or is about to commit, an offense under this section, shall be fined under this title or imprisoned not more than ten years, or both. 
(d) This section shall apply within the admiralty and maritime jurisdiction of the United States, and on the high seas, as well as within the United States.
TITLE 18 > PART I > CHAPTER 115 > § 2389
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§ 2389. Recruiting for service against United States

Whoever recruits soldiers or sailors within the United States, or in any place subject to the jurisdiction thereof, to engage in armed hostility against the same; or 

Whoever opens within the United States, or in any place subject to the jurisdiction thereof, a recruiting station for the enlistment of such soldiers or sailors to serve in any manner in armed hostility against the United States— 

Shall be fined under this title or imprisoned not more than five years, or both.

[Skull and Bones and the CFR, etc. recruit members to subvert government positions in order to commit hostilities against the America People.]

TITLE 18 > PART I > CHAPTER 118 > § 2441

§ 2441. War crimes

 

(a) Offense.— Whoever, whether inside or outside the United States, commits a war crime, in any of the circumstances described in subsection (b), shall be fined under this title or imprisoned for life or any term of years, or both, and if death results to the victim, shall also be subject to the penalty of death. 

[Eliot says death penalty, as their war crimes, including war of aggression premised on false information, has led to 5+ several million Iraqi citizens and US Soldier victims.  Information proves that war was entered on false, propagandized (fox, cnn, newcorp, etc…) information, thus bring boys home tomorrow and have Congress vote on correct intel if our boys should be there.  If war was conspired to begin by Bush admin, try the fuckers, no one is above the law, yes, we are now reading law, not spin.]
(b) Circumstances.— The circumstances referred to in subsection (a) are that the person committing such war crime or the victim of such war crime is a member of the Armed Forces of the United States or a national of the United States (as defined in section 101 of the Immigration and Nationality Act). 

[Bush, Cheney and Rummey all meet definition, although none was a true military man, they had politicomilitary powers.]
(c) Definition.— As used in this section the term “war crime” means any conduct— 
(1) defined as a grave breach in any of the international conventions signed at Geneva 12 August 1949, or any protocol to such convention to which the United States is a party; [We not only are party but we wrote most of them, they allow for now rationale to justify violations, as every Nazi has excuses, following orders, lets move on, etc…]
(2) prohibited by Article 23, 25, 27, or 28 of the Annex to the Hague Convention IV, Respecting the Laws and Customs of War on Land, signed 18 October 1907; 
(3) which constitutes a grave breach of common Article 3 (as defined in subsection (d)) when committed in the context of and in association with an armed conflict not of an international character; or 
(4) of a person who, in relation to an armed conflict and contrary to the provisions of the Protocol on Prohibitions or Restrictions on the Use of Mines, Booby-Traps and Other Devices as amended at Geneva on 3 May 1996 (Protocol II as amended on 3 May 1996), when the United States is a party to such Protocol, willfully kills or causes serious injury to civilians. [If we went to war in Iraq illegally, every death caused is a violation and in fact, bombing a civilian target especially, when acting in an unjustified aggressive war, is terror to the victims and triable under herein.] 
(d) Common Article 3 Violations.— 
(1) Prohibited conduct.— In subsection (c)(3), the term “grave breach of common Article 3” means any conduct (such conduct constituting a grave breach of common Article 3 of the international conventions done at Geneva August 12, 1949), as follows: 
(A) Torture.— The act of a person who commits, or conspires or attempts to commit, an act specifically intended to inflict severe physical or mental pain or suffering (other than pain or suffering incidental to lawful sanctions) upon another person within his custody or physical control for the purpose of obtaining information or a confession, punishment, intimidation, coercion, or any reason based on discrimination of any kind. 
[Note the lack of exceptions, as there are no exceptions to torture as it is a Jus Cogan and thus no law can justify it, like slavery.  Just War, as defined by St. Augustine Aquino way back, the premise of today’s war code, strictly prohibits torture and all great warriors respect this, all monsters do not.  With Bush et al. they claim they tortured because ticking time bomb scenario but there never was one, except if you consider World Trade Center 7 which collapsed hours after the two trade centers were brought down through implosion, not airplanes which Bush and the media wholly forgot in their made for television event on the American people.  In fact, Trade Center 7 had no plane and still has no answers to the People, in the end it will be viewed as a staged event by a conspiratorial group of spoiled Ivy League pukes gone mad.  More perverse, a coup on the US and all we believe in, such as Truth (all lies now), Justice (Better in Russia now, we have more Czars with Obama now, funny I though Czars were evil) and the American Way (if torture has become the American Way or failure to prosecute such heinous acts has, then count me out of the American Way and I will be damned if you think I’m marching to the beat of new Nazi America).   
(B) Cruel or inhuman treatment.— The act of a person who commits, or conspires or attempts to commit, an act intended to inflict severe or serious physical or mental pain or suffering (other than pain or suffering incidental to lawful sanctions), including serious physical abuse, upon another within his custody or control. 
(C) Performing biological experiments.— The act of a person who subjects, or conspires or attempts to subject, one or more persons within his custody or physical control to biological experiments without a legitimate medical or dental purpose and in so doing endangers the body or health of such person or persons. 
[I question if the biological experiments done to our soldiers with experimental drugs, etc. on these soldiers constitutes, can you imagine how real military men feel, when they hear their OWN boys are coming back with lifetime illnesses from bizarre drug experiments done not on the enemy but their sons and daughters.]
(D) Murder.— The act of a person who intentionally kills, or conspires or attempts to kill, or kills whether intentionally or unintentionally in the course of committing any other offense under this subsection, one or more persons taking no active part in the hostilities, including those placed out of combat by sickness, wounds, detention, or any other cause. 
[The suicides at these camps are all qualified, the deaths of any untried tortured human is also qualified.  Say Gitmo, if one, just one, person died there, denied their rights, than it was a concentration camp, not a military war tribunal, not a prisoner of war camp under the GC but a fucking US Concentration camp, no court, no judge, no jury, just torture without law and murdering suspects on hunches, the rule of law abandoned.]  
(E) Mutilation or maiming.— The act of a person who intentionally injures, or conspires or attempts to injure, or injures whether intentionally or unintentionally in the course of committing any other offense under this subsection, one or more persons taking no active part in the hostilities, including those placed out of combat by sickness, wounds, detention, or any other cause, by disfiguring the person or persons by any mutilation thereof or by permanently disabling any member, limb, or organ of his body, without any legitimate medical or dental purpose. 
(F) Intentionally causing serious bodily injury.— The act of a person who intentionally causes, or conspires or attempts to cause, serious bodily injury to one or more persons, including lawful combatants, in violation of the law of war. 
(G) Rape.— The act of a person who forcibly or with coercion or threat of force wrongfully invades, or conspires or attempts to invade, the body of a person by penetrating, however slightly, the anal or genital opening of the victim with any part of the body of the accused, or with any foreign object. 
(H) Sexual assault or abuse.— The act of a person who forcibly or with coercion or threat of force engages, or conspires or attempts to engage, in sexual contact with one or more persons, or causes, or conspires or attempts to cause, one or more persons to engage in sexual contact. 
(I) Taking hostages.— The act of a person who, having knowingly seized or detained one or more persons, threatens to kill, injure, or continue to detain such person or persons with the intent of compelling any nation, person other than the hostage, or group of persons to act or refrain from acting as an explicit or implicit condition for the safety or release of such person or persons. 
(2) Definitions.— In the case of an offense under subsection (a) by reason of subsection (c)(3)— 
(A) the term “severe mental pain or suffering” shall be applied for purposes of paragraphs (1)(A) and (1)(B) in accordance with the meaning given that term in section 2340 (2) of this title; 
(B) the term “serious bodily injury” shall be applied for purposes of paragraph (1)(F) in accordance with the meaning given that term in section 113 (b)(2) of this title; 
(C) the term “sexual contact” shall be applied for purposes of paragraph (1)(G) in accordance with the meaning given that term in section 2246 (3) of this title; 
(D) the term “serious physical pain or suffering” shall be applied for purposes of paragraph (1)(B) as meaning bodily injury that involves— 
(i) a substantial risk of death; 
(ii) extreme physical pain; 
(iii) a burn or physical disfigurement of a serious nature (other than cuts, abrasions, or bruises); or 
(iv) significant loss or impairment of the function of a bodily member, organ, or mental faculty; and 
(E) the term “serious mental pain or suffering” shall be applied for purposes of paragraph (1)(B) in accordance with the meaning given the term “severe mental pain or suffering” (as defined in section 2340 (2) of this title), except that— 
(i) the term “serious” shall replace the term “severe” where it appears; and 
(ii) as to conduct occurring after the date of the enactment of the Military Commissions Act of 2006, the term “serious and non-transitory mental harm (which need not be prolonged)” shall replace the term “prolonged mental harm” where it appears. 
(3) Inapplicability of certain provisions with respect to collateral damage or incident of lawful attack.— The intent specified for the conduct stated in subparagraphs (D), (E), and (F) or paragraph (1) precludes the applicability of those subparagraphs to an offense under subsection (a) by reasons of subsection (c)(3) with respect to— 
(A) collateral damage; or 
(B) death, damage, or injury incident to a lawful attack. 
(4) Inapplicability of taking hostages to prisoner exchange.— Paragraph (1)(I) does not apply to an offense under subsection (a) by reason of subsection (c)(3) in the case of a prisoner exchange during wartime. 
(5) Definition of grave breaches.— The definitions in this subsection are intended only to define the grave breaches of common Article 3 and not the full scope of United States obligations under that Article.


[The reason these so called high value people have not been tried, is that this was not about high value intel collection, it was about a witch hunt and the desire to torture people and try and justify it with legal memos.  Justifying international treatise of war, in fear of a guy on camel with no combat boots and maybe a dirty Russian abomb but last pictured with a soviet ak47 that looked a wee bit rusty.  Wow, I am scared; I will give up my freedoms and allow my government to violate all law to protect me, the threat of this terror guy so vast as to make me forget my real enemies, countries with real armies and weapons.  Hmmm, the Russians, although broke, still have lots of nuclear weapons, the N Koreans, the Chinese, etc. real threats that I still would not sell freedom out for but you the American Coward, sold out like little Nazi’s.  Now you all are tough and so appear, all afraid of camel guy, with no army, who is on dialysis and George Bush’s father put him in power and funded him.  He flew his family out of the country with no questions asked on 9.12.  
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Appendix 1 – Info on Business Plot
McCormack-Dickstein Committee

From Wikisource

U.S. House of Representatives, Special Committee on Un-American Activities, Investigation of Nazi Propaganda Activities and Investigation of Certain Other Propaganda Activities by U.S. House of Representatives, 73rd Congress, 2nd session  

The Business Plot or The Plot Against FDR or The White House Putsch was an alleged conspiracy brought to light by a retired General, involving moneyed interests who intended to overthrow President Franklin D. Roosevelt during the early years of the Great Depression. The allegations of the plot came to light when Marine Corps Major General Smedley Darlington Butler notified the McCormack-Dickstein Committee in 1933 and testified to the existence of the plot. The McCormack-Dickstein Committee was the first House Committee On Un-American Activities (HUAC). In his testimony, Butler stated that a group of several men, representing mainly Wall-Street Banking interests had approached him to help lead a plot to overthrow Roosevelt in a fascist military coup. In their final report, the Congressional committee supported General Butler's claims on the existence of the plot, but no prosecutions or further investigations followed, and the matter was mostly forgotten. 
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U.S. House of Representatives, Special Committee on Un-American Activities, Public Statement, 73rd Congress, 2nd session, (Washington, D.C.: Government Printing Office, 1934). p. 1-12

U.S. House of Representatives, Special Committee on Un-American Activities, Investigation of Nazi Propaganda Activities and Investigation of Certain Other Propaganda Activities, Hearings 73-D.C.-6, Part 1, 73rd Congress, 2nd session, (Washington, D.C.: Government Printing Office, 1935). p. 1-163

House Committee on Un-American Activities report part 1 [pdf file]

House Committee on Un-American Activities report part 2 [pdf file]

House Committee on Un-American Activities report part 3 [pdf file]

The McCormack-Dickstein Committee conducted public and executive hearings intermittently between April 26 and December 29, 1934, in Washington, DC; New York; Chicago; Los Angeles; Newark; and Asheville, NC, examining hundreds of witnesses and accumulating more than 4,300 pages of testimony.[4]

[edit] Deleted Text

The McCormack-Dickstein Committee "delet[ed] extensive excerpts relating to Wall Street financiers including Guaranty Trust director Grayson Murphy, J.P. Morgan, the Du Pont interests, Remington Arms, and others allegedly involved in the plot attempt. Even today, in 1975, a full transcript of the hearings cannot be traced."[1]

"Journalist John L. Spivak, researching Nazism and anti-Semitism for New Masses magazine, got permission from Dickstein to examine HUAC's public documents and was (it seems unwittingly) given the unexpurgated testimony amid stacks of other papers",[2] which he printed.

^ ^ ^ ^ ^ ^ ^  ^  Text in Red is deleted excerpts, click the ^ to see the deleted text.

For the original text and the deleted text side by side, see Suppressed testimony of the McCormack-Dickstein Committee below.
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STATEMENT OF CONGRESSIONAL COMMITTEE ON UN-AMERICAN ACTIVITIES, MADE BY JOHN W. McCormack (MASSACHUSETTS), CHAIRMAN, AND SAMUEL DICKSTEIN (NEW YORK), VICE CHAIRMAN, SITTING AS A SUBCOMMITTEE

NEW YORK, Saturday, November 24, 1934.

This committee has had no evidence before it that would in the slightest degree warrant calling before it such men as John W. Davis, Gen. Hugh Johnson, General Harbord, Thomas W. Lamont, Admiral Sims, or Hanford MacNider.

The committee will not take cognizance of names brought into the testimony which constitute mere hearsay.

This committee is not concerned with premature newspaper accounts especially when given and published prior to the taking of the testimony.

As the result of information which has been in possession of this committee for some time, it was decided to hear the story of Maj. Gen. Smedley D. Butler and such others as might have knowledge germane to the issue.

In the course of his sworn testimony. General Butler testified that about July 1,1933, a telephone call from Washington to his home in Newton Square, Pa., near Philadelphia, asked for an interview with two unnamed Legionnaires.

Later that same day he was visited by one Gerald C. MacGuire, of New York, and William Doyle, of Boston, Mass., and as Butler testified, the latter prominent in Legion affairs of that State.

According to Butler's testimony, MacGuire and Doyle suggested to him that he become a candidate for national commander of the American Legion at its convention at Chicago to be held in October 1933 and further stated that he told him that he was not interested and realized that he could not be elected commander.

According to his further testimony, they discussed ways and means of his becoming a delegate, even suggesting that he might be named from Hawaii. This is the only conferences Doyle attended.

Butler further testified that MacGuire returned on several other occasions and suggested to him that he go to the Legion convention at Chicago and make a speech urging a resolution, the import being that the United States return to the gold standard.

Butler testified that he told him that "I don't know a damn thing about gold."

Butler further testified that on this occasion MacGuire showed him a bank book, the pages of which were flipped, indicating deposits of approximately $42,000.
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He then testified that MacGuire suggested that he gather 200 or 300 men and pay their expenses to the Chicago convention, the purpose being at the proper moment to have these men recognize Butler and demand that he make a speech and that then Butler was to make the speech on behalf of the gold standard, which he says had been handed to him.

When Butler asked MacGuire, according to the testimony, where the money was coming from, Butler testified that MacGuire told him “that we have plenty of money and have had some good-sized contributions."

Butler then testified that he saw MacGuire again and that MacGuire appeared in his hotel room in Newark during the reunion of the Twenty-ninth Division in September 1933 and while in Butler's room took a wallet from his pocket, threw a bunch of $1,000 bills on the bed and that when Butler asked him " How much money have you got there ", MacGuire is alleged to have replied "$18,000 ", and on further questioning is alleged to have told Butler that he got the money from contributions the night before and has not had an opportunity to deposit them and wanted to give them to Butler for his help.

Butler further testified that he told MacGuire, "Don't you try to give me any thousand-dollar bill, Remember, I was a cop once. Every one of the numbers on these bills has been taken. I know you people and what you are trying to .do. You are just trying to got we by the neck. If I try to cash one of those thousand-dollar bills, you would have me by the neck." To which MacGuire is alleged to have replied, "We can change them into smaller denominations." The committee has learned that the reunion of the Twenty-ninth Division took place at Newark Saturday, September 16, and Sunday, September 17, 1933, and mentions these dates at this point because the) are important.

According to Butler's testimony, he then urged MacGuire to send one of the principals to him (Butler), as he realized that MacGuire was only an agent, and that MacGuire agreed to send Robert Sterling Clark and explained to Butler that Clark had been in the Army and had known Butler in China and that Clark had inherited millions.

Before MacGuire left Newark, according to Butler, he told the general that they were anxious " to see the soldiers' bonus paid in gold. We don't want the soldier to have rubber money."

Butler testified that during that week he had a telephone call from Clark and that he and his wife met Clark at the railroad station in Philadelphia the following Sunday. That he carried a bag, evidently prepared for traveling, and that they took him to their home at Newtown Square, where they chatted informally, had luncheon, and that then Butler and Clark had a conversation.

Butler testified that the question of the speech which MacGuire had loft with him came up, and that Clark urged him to make it, and among other things, said, "You understand just how we are fixed. I have got 30 million dollars and I don't want to lose it. I am willing to spend hall of the 30 million to save the other half. If you go out and make this speech in Chicago, I am certain that they will adopt the resolution and that will be one step toward the return to gold, to have soldiers stand up for it. We can get the soldiers to go out in great bodies to stand up for it."

[edit] Page 3

Testimony then shows that Butler claims he told Clark that he would not go to Chicago, although Clark offered the use of a private car; that he would not be mixed up in it; that he took an oath to sustain the democracy and that he would do that and nothing else and that he did not propose to get soldiers marching around and stirred up about the gold standard.

Butler claims that Clark then made some overtures regarding the mortgage on his home, but that after showing Clark the flags, banners, tokens of esteem, and medals of honor that he had received, that he felt confident that Clark would not discuss the subject further.

Butler states that Clark hesitated a few minutes and used the Butler telephone to call MacGuire at the Palmer House stating: "General Butler is not coming to the convention. He has given me his reasons and they are excellent ones and I apologize to him for my connection with it. I am not coming either. You can put this thing across. You have got $45,000. You can send those telegrams. You will have to do it that way. The general is not coining and I can see why. I am going to Canada to rest. If you need me, you know where you can find me. You have got enough money to go through with it."

Later the Butlers took Mr. Clark to the train and Butler stated that the bill for the telephone call was paid by himself.

The American Legion convention in Chicago passed the resolution endorsing the gold standard; and according to Butler, after the convention MacGuire stopped by to see him and suggested that Butler go to Boston to attend a veterans' dinner again for the purpose of advocating the gold standard, which the general says he refused to do.

According to the Butler testimony, he then did not hear from MacGuire until he received postal cards from Italy, Germany, Spain, and Paris and was amazed in August 1934: to get a call from MacGuire saying that he was coming out to Philadelphia and would Butler meet him there. Butler stated that he did meet MacGuire at the Bellevue-Stratford Hotel and had a very long talk with him while seated in an unused dining room.

In the course of this conversation, Butler stated that MacGuire told him that he went abroad to study the part that the veterans play in the various governments over there. That he had gone to Italy and discovered that the veterans are the background of Mussolini, but that that set-up would not do in the United States.

MacGuire, according to Butler, continued that he had gone to Germany to see what Hitler was doing, and found that that situation would not do in the United States either, and that he had been in France, where he found just exactly the organization that we ought to have in this country and called it an organization of " super-soldiers ", but that Butler did not remember the French name for that organization.

Butler further testified that MacGuire at that time told him that this French super organization was composed of about 500,000 men,
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and that each one of them was the leader of 10 others, and that that was the kind of an organization that we should have in the; United States.

Butler then claims that when he asked MacGuire what he wanted to do with such a set-up, MacGuire stated, "We want to support the President", to which Butler claims he replied, "The President doesn't need the support of that kind of an organization; and, besides, since when did you become a supporter of Roosevelt; the last time you were here you were against him? "

MacGuire then, according to Butler's testimony, stated, "Don't you understand, the set-up has got to be changed a bit. We have the President with us now. He has got to have more money. There is no more money to give him. Eighty percent of the money now is in Government bonds and he cannot keep this racket up much longer. He has got to do something about it. He (Roosevelt) has either got to get more money out of us, or has got to change the method of financing the Government, and we are going to see to it that he docs not change the methods. He will not change it. He is with us now."

I said, "The idea of this great group of soldiers, then, is to sort of frighten him, is it?""No, no, no; not to frighten him. This is to sustain him when others assault him."He said, "You know, the President is weak. He will come right along with us. He was born in this class. He was raised in this class, and he will come back. He will run true to form. In the end he will come around. But we have got to be prepared to sustain him when he does." I said, "Well, I do not know about that. How would the President explain it?"[deleted3]

Butler claims that MacGuire then told him that the President was overworked, that he needed an assistant to take over the many heavy duties, and that such a position would be created and would probably be called "a secretary of general affairs ", and that then all that was accomplished the President of the United States would be like the President of Finance.

Butler's testimony continued by quoting MacGuire as having said: "I have been traveling around, looking around. Now, about this super-organization, would you be interested in heading it? " To which Butler states he replied: "I am interested in it, but I don't know about heading it. I am greatly interested in it, because you know, Jerry, my interest, my one hobby, is maintaining a democracy. If you get these 500,000 soldiers advocating anything smelling of Fascism, I am going to get 500,000 more and lick the hell out of you, and we will have a real war right at home."

According to the testimony, the conversation continued in that vein, and then Butler quoted MacGuire as having said: "We have 3 million to start with on the line and can get 300 million if we need it " And Butler claims he said : " Who is going to put all this money up", to which MacGuire is alleged to have replied: "You heard Clark tell you he was willing to put up 15 million to save the other 15 million.'" Butler testified that in the conversation MacGuire suggested that if necessary the Vice President and Secretary of State would resign and that this secretary of general affairs would become the Secretary of State and follow through to the Presidential succession.

Butler further stated that he discussed this entire matter with his confident, Paul French, and that it was agreed between them that French should see MacGuire in New York.

[edit] Page 5

Paul Comley French, a reporter for the Philadelphia Record and the New York Evening Post, followed the general on the witness stand, testified that General Butler had spoken to him about this matter, and that they agreed that French should go to New York to get the story.

French testified that he came to New York, September 13, 1934, and went to the offices of Grayson M.-P. Murphy & Co. on the twelfth floor of 52 Broadway and that MacGuire received him shortly after 1 o'clock in the afternoon and that they conducted their entire conversation in a small private office.

French testified under oath, that as soon as he left MacGuire's office, he made a careful memorandum of everything that MacGuire had told him.

French testified that MacGuire stated, “We need a fascist government in this country to save the Nation from the Communists who want to tear it down and wreck all that we have built in America. The only men who have patriotism to do it are the soldiers and Smedley Butler is the ideal leader. He could organize one million men over night."

Continuing, French stated that during the conversation MacGuire told him about his trip to Europe and of the studies that he had made of the Fascist, Nazi, and French movements and the parts that the veterans had played in them.

French further testified that MacGuire considered the movement entirely and tremendously patriotic and that any number of people with big names would be willing to help finance it. French stated that during the course of the conversation, MacGuire continually discussed "the need of a man on a white horse" and quoted MacGuire as having said "We might go along with Roosevelt and then do with him "what Mussolini did with the King of Italy."

MacGuire, according to French, expressed the belief that half of the American Legion and the Veterans of Foreign Wars would follow General Butler if he would announce the plan that MacGuire had in mind.

Toward the close of the conversation, French says that MacGuire told him that he was going to Miami for the American Legion convention and that he would try to see Butler before he left, but that Butler's being out of town prevented a meeting and that, so far as he knew, they had not seen each other since.

Gerald C. MacGuire was called to the stand late in the afternoon of Tuesday, November 20 and after being identified as a bond salesman with Grayson M.-P. Murphy & Co., stated that he was a member of the distinguished-guest committee of the Legion Convention in 1033, and later testified he was alternate delegate to the Portland convention in 1032 and delegate to Miami in 1934.

He stated that he had seen General Butler on various and sundry occasions, admitting that the first time he went there was in the company of William Doyle, of Massachusetts. He denies that an
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appointment had been arranged from Washington, but in his testimony on a subsequent day, admitted that this was the case.

MacGuire in brief, claimed that the object of his visit was to induce Butler to run for commander of the American Legion and that he had also talked to General Butler about forming a committee for a sound dollar, and a sound currency.

MacGuire denied that he had in any way thought of unseating the royal family of the American Legion ", but that he felt that if Butler could become a delegate at the Chicago convention, he might become commander.

MacGuire admitted that they did discuss the possibility of Butler becoming a delegate from Hawaii.

MacGuire claimed that he wanted to interest Butler in this Committee for a Sound Dollar, because, being a public man, he could go out and speak for the movement and that they wanted lain to have an opportunity to make a little money.

MacGuire denied that he had at any time ever given Butler n prepared speech and claimed that he, MacGuire, was always for President Roosevelt.

At this point, MacGuire stated that he had met Butler on eight or nine different occasions, but that he had never talked to the general about taking 200 or 300 men to the Legion convention in Chicago, nor that he had ever shown Butler a bank book or that ho had over told Butler that he had large sums of money at his command.

MacGuire testified that he had been in Newark on the occasion of the reunion of the Twenty-ninth Division. That it was a Sunday and that all he had done was to hear Butler's speech and that he, MacGuire, then left.

To a question by chairman of the committee, MacGuire answered "I never had any money and he (Butler) never asked me if I had any."

MacGuire acknowledged that he had mentioned the name of Robert Sterling Clark to Butler in connection with the Committee for a Sound Dollar and that he had told Butler that Clark would back up such a committee with money.

At that point MacGuire testified that he had received $30,000 from Robert Sterling Clark and that the money was placed in the Central Hanover Bank & Trust Co. to the credit of "The Committee for a Sound Dollar and Sound Currency, Inc."

He further testified that this money was given him by Mr. Clark long after the Chicago convention o£ the Legion, and that he had also received from Walter E. Frew, of the Corn Exchange Bank & Trust Co., the sum of $1,000, which was also placed to the credit of the Sound Money Committee.

MacGuire then testified that he had received from Robert Sterling Clark approximately $7,200 for his traveling expenses to, in, and from Europe, to which had been added the sum of $2,500 on another occasion and $1,000 at another time, and he stated under oath that he had not received anything from anybody else and further testified that he had deposited it in his personal account at the Manufacturers Trust Co., 55 Broad Street.

MacGuire, further testified that he had a drawing account of $432 a month light now, to which were added some commissions.
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Later MacGuire testified that the $2,500 and the $1,000 were in -connection with the organization of the Committee for a Sound Dollar.

MacGuire had a hazy recollection that Clark had talked to Butler, but denied emphatically that Clark had called him up while MacGuire was at the convention in Chicago, and that he did not make arrangements for Clark to meet Butler and did not know how the meeting was brought about.

MacGuire stated when questioned regarding the sponsorship of the gold standard resolution at Chicago "I think I had as much to do with proposing it as anyone." Chairman McCormack then directed the following question: " Did Mr. Clark contribute any money in any other way, besides the $30,000 and the other sums that you have enumerated he gave to you personally? " to which MacGuire replied, "No, sir; he has been asked several times to contribute to different funds, but he has refused."

Then MacGuire admitted that he had sent Butler post cards from various points in Europe and that he did have a conversation with the general at the Bellevue-Stratford, but that he was only with him for about 20 minutes.

MacGuire testified that he told Butler that he was going to the convention in Miami and, when asked whether he had told Butler that he had studied the part that the veterans played in the European governments, replied that he had not.

MacGuire denied telling Butler anything about any governmental set-ups in Europe, although he stated that he had told Butler that in his opinion "Hitler would not last another year in Germany and that Mussolini was on the skids ".

MacGuire again emphatically denied that he had said anything about the European veterans. Then MacGuire stated that Paul French had come to him and outlined a lot of things that Butler was trying to do with different veteran outfits in the country, and that he told French that Butler should not be mixed up with that kind of stuff.

Under further questioning MacGuire admitted that he had called up Butler and asked him whether he knew Paul French and that when he was assured that Butler did know him, he agreed to see him.

He stated that there was no particular significance in his calling Butler to find out whether French was all right or not, and that they discussed minor matters and that French's purpose in his visit was merely to know him.

While being questioned by both Congressman McCormack and Dickstein, MacGuire suddenly remembered that Clark had given him some money in connection with some bond transactions and fixed the sum at $25,000, which he stated he placed on deposit with the Manufacturers Trust Co., in a "special account", and further stated that Clark had paid his expenses in going around the country looking over various municipalities in connection with the purchase of their bonds.

MacGuire testified that this $25,000 was to go back to Mr. Clark, and that he had repaid $20,000 of it to Mr. Albert G. Christmas

[edit] Page 8

and that Christmas again gave him another check for $20,000 which he redeposited in the Manufacturers Trust Co. in the special account.

It should be noted here that Albert G. Christmas, attorney, 160 Broadway, represents Mr. Clark.

MacGuire swore that this money was for the purpose of buying securities and that he had used the money to purchase letters of credit for that purpose.

Then the questioning switched to MacGuire's stay at the Palmer House in Chicago, and the witness admitted that he had 4 rooms there for his personal use, 2 on one floor and 2 on another, and that some of his friends shared the rooms with him, splitting the expense.

At this point the ledger statement from the Manufacturers Trust Co., showing the account of G. C. MacGuire special, was introduced and it showed deposits on September 11, 1983, $15,000; September 13, $10,000; September 10, $2,200; September 18, $20,000.

The account showed withdrawals on September 15 of $1,125; September 16, $6,000; September 10, $20,000; September 23, $3,300; and September 23, $16,700. There were a few minor withdrawals later.

Reiterating that he was there for the purpose of buying bonds with this $25,000 he admitted that he did not talk to anyone, nor that he bought any, nor that he had any record of having received quotations, nor that lie had asked any individual or firm whether tiny had any for sale. Continuing under oath MacGuire said that the $1,125 was drawn for expenses and that the $6,000 was tied up with other amounts, but that the cash was paid back to Christmas.

However, MacGuire testified he had no receipt from Christmas or anything else to show it. MacGuire admitted that he had bought and sold bonds to the value of approximately 9 million dollars for Clark, through the Murphy firm, but that this was the only time he had ever been handed any cash personally with which to buy them.

Hotel bills from the Palmer House showed MacGuire registered there continuously from September 21 to October 8.

The witness then introduced statement of Central Hanover Bank showing that he had purchased letters of credit amounting to $30,300 between September 19 and September 27, 1933. He further claimed that he converted all of these letters of credit into cash at the First National Bank of Chicago and that he put the money into a safe deposit box in Chicago and that after the convention was over, he brought all of the cash back to Mr. Christmas, less expenses, because he had not purchased any bonds.

MacGuire could not explain why he had paid a premium of one-half of 1 percent, amounting to $150, on $30,300 worth of letters of credit only to cash them without having any purchases in mind and then bringing the currency back to New York.

Later in the questioning MacGuire admitted that he received $10,000 in currency from Christmas, while MacGuire, Christmas, and Clark were having luncheon at the Bankers Club, which had nothing whatever to do with these other funds.

MacGuire stated under oath, that he took this $10,000 and placed it in his safety deposit box at the Seaman's Savings Bank; that it
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is no longer there; that he does not know when he took it out, nor does he remember what he did with it.

Again under questioning, MacGuire did not have any receipts for any of the sums of cash which he claims he repaid to Christmas as agent for Clark, in one case a sum of about $30,000. Note from the committee. Deposits in the Manufacturers Trust Co. special account which totaled $20,000 and the $10,000 which he admits he received in cash at the Bankers Club, are no part of the $31,000 which was used by the committee on sound money.

Shortly before MacGuire left the stand on his second day of questioning he again reiterated that he had been at the convention in Chicago continuously from about September 21 to October 8, while the actual convention was in session only on October 3, 4, and 5, and further stated that he had continuously been on the pay roll of G. M. P. Murphy & Co., regardless as 'to whether he was making tours of inspection at the expense of Clark or whatever he was doing.

Before MacGuire's testimony was resumed on Friday the 23d, the committee heard Claude M. Adamson, connected with the Central Hanover Bank in its letter of credit department.

Adamson testified and produced bank records showing that MacGuire had purchased with cash on September 19. 1933, a letter of credit in the sum of $2,300, and that he cashed $300 of it in New York immediately, that he cashed $1,100 of it at the First National Bank of Chicago on September 22, and cashed the remaining $900 at the First National Bank of Chicago on September 29.

Then Adamson testified that on September 23 (MacGuire was supposed to be in Chicago then), MacGuire again came into the bank and bought two letters of credit, one in the sum of $4,000 and the other in the sum of $9,000, for which he presented in payment 13 one thousand dollar bills.

Adamson stated that the money was handed to him at the desk of J. K. Olyphant, a vice president of the bank, and that the letters of credit were issued.

Adamson testified that both of these letters of credit totaling $13,000 were- cashed on September 29.

Then Adamson testified that MacGuire came to the bank on September 27,1933 (when he had previously testified he was in Chicago), and presented a certified check in the sum of $15,075 which was to represent a letter of credit for $15,000 and the fee of $75.

Adamson swore and produced bank records to show that the letter was paid for with a certified check of Mr. A. G. Christmas on the Lawyers County Trust Co.

The bank records showed that MacGuire purchased this letter of credit on September 27, had it mailed to Chicago and cashed it on September 30, the day after he had cashed approximately $14,000.

The Central Hanover Bank also produced duplicate deposit slips showing that MacGuire had deposited $6,500 in currency in varying amounts in his personal account between September 18, 1934, and November 19, 1934, and when questioned, MacGuire said the money came " from a safe place." MacGuire's personal account in the Irving Trust increased by $6,000 in a short time with no explanation forthcoming.

Resuming his testimony on Friday, November 23, MacGuire failed to produce a book to which he had previously referred, in which he
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stated he had entered the moneys which he handled in connection with his trip to Chicago.

The congressional committee at this point surveyed the record; of the Committee for a Sound Dollar and Sound Currency, Inc. found that it began life in December 1933 with the sum of $81,000 and (hat the money had been expended for salaries, traveling expenses, printing of propaganda, legal fees, and incidentals, and a the present time had a balance of about $24.

Neither the names of Robert Sterling Clark, A. G. Christmas, or Walter E. Frew are shown anywhere in the records of this com in it tee.

The congressional committee also reviewed the audit of the sound dollar committee.

The congressional committee then went into the carbons of reports presented by MacGuire which he had written while he was in Europe. Some were addressed merely “Gentlemen ", others to Mr. Clark and one to Mr. Christmas. Mr. MacGuire had previously testified he had been sent to Europe by Mr. Clark to study economic conditions.

In his letter of April 0, 1934, which is headed "My dear sir" MacGuire writes as follows:

There is no question hut that another severe crisis is imminent. There have been various pieces of information given me to the effect that the Communists have been arming and are scattered in the outlying districts of Paris. However, this does not mean, to my mind, that there will be anything such as occurred in Vienna. If anything, it appears to me that the Communists may he used as a goat by the military, and that if this group should by any thane shut demonstrations against the government, it may serve to call forth a "coup d'etat", which, it might be said, would be the use of the military.

I had a very interesting talk last evening with a man who is quite well up on affairs here and he seems to he of the opinion that the Croix de Feu will be very patriotic during this crisis and will take the cuts or be the moving spirit in the veterans to accept the cuts. Therefore they will, in all probability be in opposition to the Socialists and functionaries The general spirit among the functionaries seems to be that the correct way to regain recovery is to spend more money and increase wages, rather than to put more people out work and cut salaries.

In letter on March 6, 1934, addressed merely to " Gentlemen” MacGuire writes:

* * * the Croix de Feu is getting a great number of new recruits, and recently attended a meeting of tin's organization and was quite impressed with the type of men belonging These fellows are interested only in the salvation of France, and I feel sure that the country could not be in better hands, because they are not politicians; they are a cross section of the best people of the country from all walks of life, people who gave their "all" between 1914 and 191S that Frnce might be safe, and I feel sure that if a crucial test ever comes to the Republic that those men will be the bulwark upon which France will be saved.

There may be more uprisings, there may be more difficulties, but as is. evidenced right now when the emergency arises party lines and party difficulties are forgotten as far as France is concerned, and all become united in the one desire and purpose to keep this country as it is, the most democratic and the country of the greatest freedom in the European Continent.

MacGuire denied that he had spent a great deal of time going into veteran matters there, but he does use and gives a description of the Croix de Feu, which does compare with what Butler testified
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MacGuire had told him, and again MacGuire denied that he had told Butler about it.

In other parts of the correspondence what MacGuire wrote to Clark and Christmas about foreign veteran groups tallies with what Butler claims MacGuire told him, but which MacGuire denies he did.

In a letter dated April SM, 18*4, addressed to "Gentlemen", MacGuire wrote:

I just returned from a trip to Brussels, Rotterdam, Amsterdam, Hamburg, Copenhagen, Berlin, Prague, Leipzig, Vienna, Munich, Zurich, Basle, Geneva, id thence back to Paris.

I was informed that there is a Fascist Party springing up in Holland under le leadership of a man named Mussait, who is an engineer by profession and he has approximately 50,000 followers at the present time ranging in age from 18 to 25 years. It is said that this man is in close touch with Berlin, and is modeling his entire program along the lines followed by Hitler in Germany. A number of people are quite alarmed because of the German influence and the probable financial support that this man is getting from Berlin. Gen-rally speaking, trade conditions in Holland are extremely poor, the Germans are placed restrictions against the import of all foodstuffs from this country, and the large cotton mills that the Dutch have have been closed down for a considerable length of time, mainly because of our old friend Japanese competition in the Far East, particularly in the territories that the Dutch have as a market.

In another letter MacGuire said, “everywhere you go you see men marching in groups and company formation."

MacGuire could not explain why he gave a check for $20,000 to Albert G. Christmas on September 15 and received a check back from Christmas 3 days later for the same amount.

MacGuire admitted cashing a check on his special account for 6,000 on September 16, which was the day before he saw Butler in Newark, not forgetting the $10,000 that MacGuire had received currency from Christmas at the luncheon, which he said he placed in a safety deposit box.

MacGuire had no recollection of having come back to New York from Chicago during the period between September 21 and October , neither did he have any recollection of having been in Washington luring that same period, when confronted with a hotel bill from the Mayflower Hotel showing that he was a guest there on September 21 and 25, 1933.

To all such questions MacGuire answered, "It it too far back" or “I don't recall."

Neither could MacGuire remember what the purpose of his trip vas to Washington or whether he had given the Central Hanover bank thirteen $1,000 bills or that he had bought one of the letters of credit with a certified check drawn on the account of Mr. Christmas.

In the course of the questioning MacGuire could not remember whether he had ever handled thousand-dollar bills, and certainly could not remember producing 13 of them at one time in the bank. It must be remembered in this connection that the $13,000 purchase nth $1000 bills at the bank came just 6 days after Butler claims MacGuire showed him eighteen $1,000 bills in Newark.

From the foregoing it can readily be seen that in addition to the $30,000 which Clark gave MacGuire for the sound money committee
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that he produced approximately $75,000 more, which MacGuire reluctantly admitted on being confronted with the evidence.

This $75,000 is shown in the $26,000 that went into the Manufacturers' Trust account, $10,000 in currency at the luncheon, the purchase of letters of credit totaling $30,300, of which Christmas' certified check was represented as $15,000, expenses to Europe close to $8,000. This still stands unexplained.

Whether there was more and how much, the committee does not yet know.

The committee is awaiting the return to this country of both Mr. Clark and Mr. Christmas. As the evidence stands, it calls for an explanation that the committee has been unable to obtain from Mr. MacGuire.

[edit] Public hearings Report of HUAC published December 29, 1934
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The CHAIRMAN. Did he say anything about what the form of the Government would be when they took the Government over?

Captain GLAZIER. Strictly a dictatorship—absolutely. That inference was very plain.

The CHAIRMAN. Did he say that?

Captain GLAZIER. Yes; he made the statement.

The CHAIRMAN. What did he say in connection with that?

Captain GLAZIER. He said that there ought to be one man who would run the country; and he would be the head of the organization.

The CHAIRMAN. He would be the head of the organization?

Captain GLAZIER. Yes.

The CHAIRMAN. Did he tell you who was the head of the organization?

Captain GLAZIER. Yes; he was the man.

The CHAIRMAN. He said he was the man ?

Captain GLAZIER. Yes. He was doing all of this.

The CHAIRMAN. Did he say anything about having an office anywhere outside of New York?

Captain GLAZIER. Yes. lie said that he had men all over the United States, and particularly I saw on this News Letter this office in Cincinnati.

The CHAIRMAN. In connection with this organization or this movement ?

Captain GLASSIER. Nothing except in this News Letter that he publishes.

The CHAIRMAN. That is all, captain; thank you.

We will hear General Butler.

[edit] Testimony of Maj. Gen. S. D. Butler (Retired)
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(The witness was duly sworn by the chairman.)

The Chairman. General, you are a retired Commandant of the Marine Corps?

General Butler. No, I was never Commandant.

The Chairman. You were in the Army how long?

General Butler. I was in the Marine Corps 33 years and 4 months on the active list.

The Chairman. As I remember, you are a Congressional Medal of ' Honor man; received the Congressional Medal of Honor on two occasions?

General BUTLER. Yes.

The CHAIRMAN. General, you know what the purpose of your visit here is today?

General BUTLER. Yes.

The CHAIRMAN. Without my asking you any further questions, will you just go ahead and tell in your own way all that you know about an attempted Fascist movement in this country?

General BUTLER. May I preface my remarks by saying, sir, that I have one interest in all of this, and that is to try to do my best to see that a democracy is maintained in this country.

The Chairman. Nobody who has either read about or known about General Butler would have anything but that understanding.

General BUTLER. It is nice of you to say that, sir.

But that is my only interest.
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I think I had probably better go back and give you the background. This has been going on for a year and a half. Along—I think it must have been about the 1st of July 1933, two men came to see me. First there was a telephone message from Washington, from a man who I did not know well. His first name was Jack. He was an American Legionnaire, but I cannot remember his last name—cannot recall it now accurately. Anyhow, he asked me if I would receive 2 soldiers—2 veterans—

If they called on me that afternoon. I said I would.

About 5 hours later a Packard limousine came up into my yard and 2 men got out. This limousine was driven by a chauffeur. They came into the house and introduced themselves. One said his name was Bill Doyle, who was then the department commander of the Legion in Massachusetts. The other said his name was Jerry MacGuire.

The CHAIRMAN. Where did MacGuire come from?

General BUTLER. MacGuire said he had been State commander the year before of the department of Connecticut and was then living in I Connecticut. Doyle was living in Massachusetts.

The CHAIRMAN. Had you met either of these men before?

General BUTLER. Never had seen them before, as I recollect. I might have done so; but as far as my impression then was, they were absolute strangers. The substance of the conversation, which lasted about 2 hours, was this: That they were very desirous of unseating the royal family in control of the American Legion, at the convention to be held in Chicago, and very anxious to have me take part in it. They said that they were not in sympathy with the then administration—that is, the present administration's treatment of the soldiers.

They presented to me rather a confused picture, and I could not make up my mind exactly what they wanted me to do or what their objective was, but it had something to do with weakening the influence of the administration with the soldiers.

They asked me to go to the convention, and I said I did not want to go—that I had not been invited and did not care anything about going.

Then MacGuire said that he was the chairman of the distinguished-guest committee of the American Legion, on Louis Johnson's staff; that Louis Johnson had, at MacGuire's suggestion, put my name down to be invited as a distinguished guest of the Chicago convention. that Johnson had then taken this list, presented by MacGuire, of distinguished guests, to the White House for approval; that Louis Howe, one of the secretaries to the President, had crossed my name off and said that I was not to be invited—that the President would not have it.I thought I smelled a rat, right away—that they were trying to get me mad—to get my goat. I said nothing.[Deletion4]

They said, "We represent the plain soldiers, and we want you to come to this convention." They said, "We want you to come there I and stampede the convention in a speech and help us in our fight to dislodge the royal family."

The CHAIRMAN. When you say you smelled a rat, you mean you had an idea that they were not telling the truth?

General BUTLER. I could not reconcile and from the very beginning I was never able to reconcile their desire to serve the ordinary man in the ranks, with their other aims. They did not seem to be the same. It looked to me us if they were trying to embarrass the
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administration in some way. They had not gone far enough yet but I could not reconcile the two objectives; they seemed to be diametrically opposed. One was to embarrass the administration of the American Legion, when I did not want to go anyhow, and the other object will appear here in a little while. I do not know that at that moment I had formed any particular opinion. I was just fishing to see what they had in mind. So many queer people coma to my house all the time and I like to feel them all out.

Finally they said, “Now, we have arranged a way for you to come to this convention."

I said, "How is that, without being invited?"

They said, “Well, you are to come as a delegate from Hawaii."

I said. "I do not live in Hawaii."

"Well, it does not make any difference. There is to be no delegate from one of the American Legion posts there in Honolulu, and we have arranged to have you appointed by cable, by radio, to represent them at the convention. You will be a delegate."

I said," Yes; but I will not go in the back door."

They said, "That will not be the back door. You must come."

I said "No; I will not do this."

"Well," they said, "are you in sympathy with unhorsing the royal family?”

I said. "Yes; because they have been selling out the common soldier in this Legion for years. These fellows have been getting political plums and jobs and cheating the enlisted man in the Army, and I am for putting them out. But I cannot do it by going in through the back door."

"Well," they said, "we are going to get them out. We will arrange this."

[edit] Doyle and MacGuire's second visit

That was all that happened the first day, as I recollect it. There were several days of it, and I will tell you everything that happened, but I cannot check it with the specific days. So they went away. Two or three days later they came back in the same car, both together, the second time. Doyle dropped out of the picture, he appeared only twice.

The Chairman. What was the second talk?

General BUTLER. The substance of the second talk was this, that they had given up this delegate idea, and I was to get two or three , hundred legionnaires from around that part of the country and bring them on a special train to Chicago with me; that they would* j sit around in the audience, be planted here and there, and I was to be nothing but an ordinary legionnaire, going to my own convention as an onlooker; not as a participant at all. I was to appear in the gallery. These planted fellows were to begin to cheer and start a stampede and yell for a speech. Then I was to go to the platform and make a speech. I said, "Make a speech about what? "

"Oh," they said, “we have one here."

This conversation lasted a couple of hours, but this is the substance of it. They pulled out this speech. They said, "We will leave it here with you to read over, and you see if you can get these follows to come."

I said, "Listen. These friends of mine that I know around here, even if they wanted to go, could not afford to go. It would cost
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them a hundred to a hundred and fifty dollars to go out there and stay for 5 days and come back,"

They said, "Well, we will pay that."

I said," How can you pay it? You are disabled soldiers. How do you get the money to do that?”

"Oh, we have friends. We will get the money."

Then I began to smell a rat for fair. I said, "I do not believe you have got this money."

It was either then or the next time, or one of the times, they hauled out a bank-deposit book and showed me, I think it was $42,000 in deposits on that occasion, and on another occasion it was $64,000.

The Chairman: They took out a bank book and showed you what?

General Butler. They took out a bank book and showed me deposits of $42,000 on one occasion and $64,000 on another.

The Chairman. Do you know on what bank that was?

General Butler, I do not. They just flipped the pages over. Sow, I have had some experience as a policeman in Philadelphia. I wanted to get to the bottom of this thing and not scare them off, because I felt then that they had something real. They had so much money and a limousine. Wounded soldiers do not have limousines or that kind of money. They said, "We will pay the bill. Look around and see if you cannot get two or three hundred men and we we’ll bring them out there and we will have accommodations for them."

[edit] Third visit with MacGuire

This was getting along about the first of August, I should say. Well, I did not do anything about it. MacGuire made one other trip to see me, this time by himself, to see how things were getting along, I said that I had been busy and had not had time to get the Soldiers together. Then on this occasion I asked him where he got this money. He was by himself when I asked him that. Doyle was not around.

"Where did you get all this money? It cannot be yours."

He said that it was given to him by nine men, that the biggest contributor had given $9,000 and that the donations ran all the way from $2,500 to $9,000.

I said, "What is the object?"

He said the object was to take care of the rank and file of the soldiers, to get them their bonus and get them properly cared for.

Well, I knew that people who had $9,000 to give away were not in favor of the bonus. That looked fishy right away.

He gave me the names of two men; Colonel Murphy, Grayson M.-P. Murphy, for whom he worked, was one. He said, "I work for him. I am in his office."

I said to him, "How did you happen to be associated with that kind of people if you are for the ordinary soldier and his bonus and his proper care? You know damn well that these bankers are not going to swallow that. There is something in this, Jerry MacGuire, besides what you have told me. I can see that."

He said, "Well, I am a business man. I have got a wife and family to keep, and they took good care of them, and if you would tike my advice, you would be a business man, too." I said, "What has Murphy got to do with this?

105730-35-No. 73-D.C.—6—PT 1----2

[edit] Page 12

"Well," he said, "don't you know who he is?"

I said, "Just indirectly. He is a broker in New York. But I do not know any of his connections."

" Well," he said " he is the man who underwrote the formation of the American Legion for $125,000. He underwrote it, paid for the field work of organizing it, and had not gotten all of it back yet."

"That is the reason he makes the kings, is it? Pie has still got a club over their heads."

"He is on our side, though. He wants to see the soldiers cared for."

"Is he responsible, too, for making the Legion a strike breaking outfit?"

"No, no. He does not control anything in the Legion now."

I said: "You know very well that it is nothing but a strike breaking outfit used by capital for that purpose and that is, the reason they have all those big club-houses and that is the reasons I pulled out from it. They have been using these dumb soldiers-to break strikes.

He said: "Murphy hasn't anything to do with that. He is a 'very fine fellow."

I said, "I do not doubt that, but there is some reason for him putting $125,000 into this"[deletion5]

Well, that was the end of that conversation. I think it was then that he showed me the deposit of $64,000.

The CHAIRMAN. MacGuire had the money?

General BUTLER. MacGuire had the bank book. He did not have any money yet. No money had appeared yet. There was nothing but a bank book showing deposits. It was in his name.

The CHAIRMAN. In his name?

General BUTLER. Yes.

The CHAIRMAN. Not in Dovle's name?

General BUTLER. NO. Doyle had faded out of the picture and his name was never mentioned again and has never been mentioned since I do not know but what Doyle just rode along with him.

[edit] Meeting in hotel (September 1st)

The next time I saw him was about the 1st of September, in a hotel in Newark. I went over to the convention of the Twenty-ninth Division. Sunday morning he walked into my room and he asked me if I was getting ready now to take these men out to Chicago, that the convention was pretty close. I said, "No; I am not going to Chicago."

"Why not?"

I said, "You people are bluffing. You have not got any money.” Whereupon he took out a big wallet; out of his hip pocket, and a great, big mass of thousand dollar bills and threw them out on the bed.

I said, "What's all this?"

He says," This is for you, for expenses. You will need some money to pay them."

"How much money have you got there ? "

He said, “$18,000”

"Where did you get those thousand dollar bills?"

"Oh", he said, " last night some contributions were made. I just have not had a chance to deposit them, so I brought them along with me."

I said, "Don't you try to give me any thousand dollar bill. Remember, I was a cop once. Every one of the numbers on these bills has been taken. I know you people and what you are trying to do. You are just trying to get me by the neck. If I try to cash one of those thousand dollar bills, you would have me by the neck."

"Oh," he said, "we can change them into smaller denominations.”

I said, "You put that money away before somebody walks in here and sees that money around, because I do not want to be tied up with it at all. I told you distinctly I am not going to take these men to Chicago."

"Well, are you going yourself?"
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I said, "Oh, I do not know. But I know one thing. Somebody is using you. You are a wounded man. You are a bluejacket. You have got a silver plate in your head. I looked you up. You were wounded. You are being used by somebody, and I want to know the fellows who are using you. I am not going to talk to you any more. You are only an agent. I want some of the principals."

He said, "Well, I will send one of them over to see you." I said, “Who?" He said, “I will send Mr. Clark."

"Who is Mr. Clark?"

“Well, he is one of our people. He put up some money."

"Who is he?"

"Well, his name is R. S. Clark. He is a banker. He used to be in the Army."

“How old a- man is he? " He told me.

“Would it be possible that he was a second lieutenant in the Ninth Infantry in China during the Boxer campaign?" He said, "That is the fellow."

He known as the "millionaire lieutenant" and was sort of batty, sort of queer, did all sorts of extravagant things. He used to go exploring around China and wrote a book on it, on explorations. He was never taken seriously by anybody. But he had a lot of money. An aunt and an uncle died and left him $10,000,000. That was the story at the time. So he said, "I will send him over to see you." I said, "All right, you send him over."

[edit] Meeting with Clark

I thought no more about it until the end of the week, when Clark called up and asked if he might spend Sunday with me. I said, “Yes", and he said, “I will take the 9 o'clock train from New York." I said, "All right; I will meet you at the station."

Well, this was getting down to something real. I was there on time, and he stepped off the train, and I recognized him. I had not seen him for 34 years, but I could see that he was the same man, a long, gangling fellow. His hair had turned gray, but it was the same man. We got in the car and drove out home and had lunch. He did not approach the subject until after lunch. Then we went out on the porch and he began to talk about my going to the convention alone with him; that he had reservations. He said something about a private car attached to the Pennsylvania Limited; that we could get on at Paoli and go right out with him, and that he had a suite of rooms for me at the Palmer House and he would see that I had a chance to speak.

He said, "You have got the speech?" I said, "Yes. These fellows, Doyle and MacGuire, gave me the speech." I said, "They wrote a hell of a good speech, too." He said, "Did those fellows say that they wrote that speech?" I said, "Yes; they did. They told me that that was their business, writing speeches." He laughed and said, "That speech cost a lot of money." Clark told me that it had cost him a lot of money. Now either from what he said then or from what MacGuire had said, I got the impression that the speech had been written by John W. Davis—one or the other of them told me that — but he thought that it was a big joke that these fellows were claiming the authorship of that speech.[deletion6]

I said, "The speech has nothing to do with what I am going to Chicago for. The speech urges the convention to adopt the resolution that the United States shall return to the gold standard." MacGuire had said, "We want to see the soldiers' bonus paid in gold. We do not want the soldier to have rubber money or paper money. We want the gold. That is the reason for this speech."
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"Yes" I said, "but it looks as if it were a big-business speech. There is something funny about that speech, Mr. Clark."

The conversations were almost the same with both of them.

ADD
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That was the end of that and we talked pleasantly on personal matters after that. I took him to the train about 6 o'clock and he went home.

The convention came off and the gold standard was endorsed by the convention. I read about it with a great deal of interest. There was some talk about a flodd of telegrams that cam in and influensced them and I was so much amused, becuase it happened right in my room.

Then MacGuire stopped to see me on his way back from the convention. This time he came in a hired limousine. It was not a private one this time. He came out to the house and told me that they had been successful in putting over their move.

I said, "Yes, but you did not endorse the soldiers' bonus."

He said, "Well, we have got to get sound currency before it is worth while to endorse a bonus."

He then went away and the campaign here in New York started. They were electing municipal officers, a political campaign. A marine was running for public office over here in Brooklyn and I came over to make a speech for him.

I was met at the train by MacGuire. He seemed to know just where I was going and he said he wanted to go with me, and he did.

I think there was one other visit to the house because he (MacGuire) proposed that I go to Boston to a soldiers' dinner to be given by Governor Ely for the soldiers, and that I was to go with Al Smith He said, "We will have a private car for you on the end of the train and have your picture taken with Governor Smith. You will make a speech at this dinner and it will be worth a thousand dollars to you."

I said, "I never got a thousand dollars for making a speech."

He said, "You will get it this time.""Who is going to pay for this dinner and this ride up in the private car?"

"Oh, we will pay for it out of our funds. You will have your picture taken with Governor Smith."

I said, "I do not want to have my picture taken with Governor Smith. I do not like him.

"Well, then, he can meet you up there.

I said, "No, there is something wrong in this. There is no connection that I have with Al Smith, that we should be riding along together to a soldiers' dinner. He is not for the soldiers' either. I am not going to Boston to any dinner given by Governor Ely for the soldiers. If the soldiers of Massachusetts want to give a dinner and want me to come, I will come. But there is no thousand dollars in it."

So he said, "Well, then, we will think of something else."

I said, "What is the idea of Al Smith in this?"

"Well" he said, "Al Smith is getting ready to assault the Administration in his magazine. It will appear in a month or so. He is going to take a shot at the money question. He has definitely broken with the President."

I was interested to note that about a month later he did, and the New Outlook took the shot that he told me a month before they were going to take. Let me say that this fellow has been able to tell me a month or she weeks ahead of time everything that happened. That made him interesting. J wanted to see if he was going to come out right.

So I said at this time, "So I am going to be dragged 'in as a sort of publicity agent for Al Smith to get him to sell magazines by having our picture taken on the rear platform of a private car, is that the idea?"

"Well, you are to sit next to each other at dinner and you are both going to make speeches. You will speak for, the soldiers without assaulting the' Administration, because this Administration has cut their throats. Al Smith will make a speech, and they will both be very much alike"

I said, "I am not going. You just "cross that out"[Deletion7]
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[edit] MacGuire’s offer to overthrow the government
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cannot keep this racket up much longer. He has got to do something about it. He has either got to get more money out of us or ho hw got to change the method of financing the Government, and we are going to see to it that he does not change that method. He will not change it.

I said, "The idea of this great group of soldiers, then, is to sort of frighten him, is it?"

"No, no, no; not to frighten him. This is to sustain him when others assault him."

I said, "Well, I do not know about that. How would the President explain it? "

He said: "He will not necessarily have to explain it, because we are going to help him out. Now, did it ever occur to you that the President is overworked? We might have an Assistant President somebody to take the blame; and it things do not work out, he can drop him."

He went on to say that it did not take any constitutional chance to authorize another Cabinet official, somebody to take over the details of the office—take them off the President's shoulders. He mentioned that the position would be a secretary of general affairs— a sort of a super secretary.

The CHAIRMAN. A secretary of general affairs?

General BUTLER. That is the term used by him—or a secretary of general welfare—I cannot recall which. I came out of the interview with that name in my head. I got that idea from talking to both of them, you see. They had both talked about the same kind of relief that ought to be given the President, and he said: "You know the American people will swallow that. We have got the newspaper. We will start a campaign that the President's health is failing. Everybody can tell that by looking at him, and the dumb American people will fall for it in a second."

And I could see it. They had that sympathy racket, that they were going to have somebody take the patronage off of his shoulders and take all the worries and details off of his shoulders, and then he will be like the President of France. I said, “So that is where you got this idea ? "

He said; " I have been traveling around—looking around. Now about this superorganization—would you be interested in heading it?"

I said, " I am interested in it, but I do not know about heading it I am very greatly interested in it, because you know, Jerry, my interest is, my one hobby is, maintaining a democracy. If you gut these 500,000 soldiers advocating anything smelling of Fascism, lam going to get 500,000 more and lick the hell out of you, and we will have a real war right at home. You know that."

"Oh, no. We do not want that. We want to ease up on the President."

He is going to ease up on him.

“Yes; and thon you will put somebody in there you can run; U that the idea? The President will go around and christen babies and dedicate bridges, and kiss children. Mr. Roosevelt will never agree to that himself."

"Oh, yes; he will. He will agree to that."
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I said, “I do not believe he will." I said, “Don’t you know that this will cost money, what you are talking about?”

He says, “Yes; we have got $3,000,000 to start with, on the line, and we can get $300,000,000, if we need it."

"Who is going to put all this money up?”

“Well," he said, "you heard Clark' tell you he was willing to put op $15 000,000 to save the other $15,000,000."

“How are you going to care for all these men?"

He said, "Well, the Government will not give them pensions, or anything of that kind, but we will give it to them. We will give privates $10 a month and destitute captains $35. We will get them all right."

"It will cost you a lot of money to do that."

He said, “We will only have to do that for a year, and then everything will be all right again."

Now, I cannot recall which one of these fellows told me about the rule of succession, about the Secretary of State becoming President when the Vice President is eliminated. There was something said in one of the conversations that I had either with MacGuire or with Flagg, whom I met in Indianapolis, that the President's health was bad, and he might resign, and that Garner did not want it anyhow, and then this supersecretary would take the place of the Secretary of State and in the order of succession would become President. He made some remark about the President being very thin-skinned and did not like criticism, and it would be very much easier to pin it on somebody else.' He could say that he was afoot suck routine matters and let the other fellow take care of it and then get rid of him if necessary. That was the idea. He said that they had this money to spend on it, and he wanted to know again if I would head it, and I said, “No; I was interested in it, but I would not head it."

He said “When I was in Paris, my headquarters were Morgan & Hodges. We had a meeting over there. I might as well tell you that our group is for you, for the head of this organization. Morgan & Hodges are against you. The Morgan interests say that you cannot be trusted, that you will be too radical, and so forth, that you are too and I said, "No; I was interested in it, but I would not head it." much on the side of the little fellow; you cannot be trusted. They are for Douglas MacArthur as the head of it. Douglas MacArthur's term expires in November, and if he is not reappointed it is to be presumed that he will be disappointed and sore and they are for getting him to head it"

I said, "I do not think that you will get the soldiers to follow him, Jerry. He is in bad odor, because he put on a uniform with medals to march down the street in Washington. I know the soldiers."

"Well, then, we will get Hanford MacNider. They want either MacArthur or MacNider. They do not want you. But our group tells them that you are the only fellow in America who can get the soldiers together. They say, 'Yes, but he will get them together and go in the wrong way’ That is what they say if you take charge of them."

He said, "MacNider won't do either. He will not get the soldiers to follow him, because he has been opposed to the bonus."

"Yes, but we will have him in change (charge?)"

And it is interesting to note that three weeks later after this conversation MacNider changed and turned around for the bonus. It is interesting to note that.

He said, "There is going to be a big quarrel over the reappointment of MacArthur" and he said, "you watch the President reappoint him. He is going to go right and if he does not reappoint him he is going to go left."

I have been watching with a great deal of interest this quarrel over his reappointment to see how it comes out. He said, "You know as well as I do that MacArthur is Stotesbury's son-in-law in Philadelphia—Morgan's representative in Philadelphia. You just see how it goes and if I am not telling you the truth"

I noticed that MacNider turned around for the bonus, and that there is a row over the reappointment of MacArthur.[deletion8]

So he left me, saying, “I am going down to Miami and I will get in touch with you after the convention is over, and we are going to make a fight down there for the gold standard, and we are going to organize."

So since then, in talking to Paul French here—I had not said anything about this other thing, it did not make any difference about fiddling with the gold standard resolution, but this looked to me as though it might be getting near, that they were going to stir some of these soldiers up to hurt our Government. I did not know anything about this committee, so I told Paul to let his newspaper see what they could find out about the background of these fellows. I felt that it was just a racket, that these fellows were -working one another and getting money out of the rich, selling them cold bricks. I have been in 752 different towns in the United States in 3 years and 1 month, and I made 1,022 speeches. I have seen absolutely no sign of anything showing a trend for a change of our form of Government. So it has never appealed to me at all. But
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as long as there was a lot of money stirring around—and I had noticed some of them with money to whom I have talked were dissatisfied and talking about having dictators—I thought that perhaps they might be tempted to put up money.

Now there is one point that I have forgotten which I think is the most important of all. I said, "What are you going to call this organization?"

He said, “Well, I do not know."

I said, “Is there anything stirring about it yet." "Yes," he says; "you watch; in 2 or 3 weeks you will see it come out in the paper. There will be big fellows in it. This is to be the background of it. These are to be the villagers in the opera. The papers will come out with it." He did not give me the name of it, but he said that it would all be made public; a society to maintain the Constitution, and so forth. and in about two weeks the American Liberty League appeared, which was just about what he described it to be. We might have an assistant President, somebody to take the blame; and if things do not work out, he can drop him.

He said, "That is what he was building up Hugh Johnson for. Hugh Johnson talked too damn much and got him into a hole, and he is going to fire him in the next three or four weeks."

I said, "How do you know all this?" "Oh," he said, "we are in with him all the time. We know what is going to happen."[deleted] They had a lot of talk this time about maintaining the constitution. I said, "I do not see that the Constitution is in any danger," and I ask him again, why are you in this thing?" He said, "I am a business man. I have got a wife and children."

In other words, he had had a nice trip to Europe with his family, for 9 months, and he said that that cost plenty, too.

The CHAIRMAN. Did you have any further talks with him?

General BUTLER. NO. The only other time I saw or heard from him was when I wanted Paul to uncover him. He talked to me and he telephoned Paul, saying he wanted to see him. He called me up and asked if Paul was a reputable person, and I said he was. That is the last thing I heard from him.

The Chairman. The last talk you had with MacGuire was in the Bellevue in August of this year?

General BUTLER. August 22; yes. The date can be identified,

The CHAIRMAN. We thank you, General Butler, for coming here this morning.

We will hear Mr. French.

[edit] Testimony of Paul Comly French

(The witness was duly sworn by the chairman.)

The CHAIRMAN. Will you state your name for the record?

Mr. FRENCH. Paul Comly French.

The CHAIRMAN. With whom are you connected?

Mr. FRENCH. I am a reporter for the Philadelphia Record and the New York Evening Post.

The CHAIRMAN. You have heard the General's testimony. Will you make any statement you care to make at this time?

Mr. FRENCH The General told me about this in September. We talked it over and I got in touch with MacGuire in New York and arranged to come and see him.

The CHAIRMAN. That is September of this year?

Mr. FRENCH. September 13, 1934, I came to New York, went to his office on the twelfth floor of 52 Broadway. The whole floor is occupied by Grayson M.-P. Murphy & Co. At first he was somewhat cagey in talking, and then he warmed up.

The CHAIRMAN . You had this talk with MacGuire?
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Mr. FRENCH. Gerald P. MacGuire in the offices of Grayson M.-P. Murphy & Co., the twelfth floor of 52 Broadway, shortly after 1 o'clock in the afternoon. He has a small private office there and I went into his office. I have here some direct quotes from him. As soon as I left his office I got to a typewriter and made a memorandum of everything that he told me.

We need a Fascist government in this country, he insisted, to save the Nation from the communists who want to tear it down and wreck all that we have built in America. The only men who have the patriotism to do it are the soldiers and Smedley Butler is the ideal leader. He could organize a million men over night. During the conversation he told me he had been in Italy and Germany during the summer of 1934 and the spring of 1934 and had made an intensive study of the background of the Nazi and Fascist movements and how the veterans had played a part in them. He said he had obtained enough information on the Fascist and Nazi movements and of the part played by the veterans, to properly set up one in this country.

He emphasized throughout his conversation with me that the whole thing was tremendously patriotic, that it was saving the Nation from communists, and that the men they deal with have that crackbrained idea that the Communists are going to take it apart. He said the only safeguard would be the soldiers. At first he suggested that the General organize this outfit himself and ask a dollar a year dues from everybody. We discussed that, and then he came around to the point of getting outside financial funds, and he said that it would not be any trouble to raise a million dollars. He said he could go to John W. Davis [attorney for J.P. Morgan & Co.] or Perkins of the National City Bank, and any number of persons to get it. Of course, that may or may not mean anything. That is, his reference to John W. Davis and Perkins of the National City Bank. During my conversation with him I did not of course commit the General to anything. I was just feeling him along. Later, we discussed the question of arms and equipment, and he suggested that they could be obtained from the Remington Arms Co., on credit through the Du Ponts.

I do not think at that time he mentioned the connections of Du Pont with the American Liberty League, but he skirted all around it. That is, I do not think he mentioned the Liberty League, but he skirted all around the idea that that was the back door; one of the Du Ponts is on the board of directors of the American Liberty League and they own a controlling interest in the Remington Arms Co ... He said the General would not have any trouble enlisting 500,000 men.[deleted2]

During the course of the conversation he continually discussed the need of a man on a white horse, as he called it, a dictator who would come galloping in on his white horse. He said that was the only way; either through the threat of armed force or the delegation of power, and the use of a group of organized veterans, to save the capitalistic system.

He warmed up considerably after we got under way and he said, “We might go along with Roosevelt and then do with him what Mussolini did with the King of Italy."

It fits in with what he told the general, that we would have a Secretary of General Affairs, and if Roosevelt played ball, swell; and if he did not, they would push him out.

He expressed the belief that at least half of the American Legion and the Veterans of Foreign Wars would follow the general if he would announce such a plan.

He then pushed a letter across the desk and said that it was from Louis Johnson, a former national commander of the American legion.

The CHAIRMAN, Did he show you the letter?

Mr. French. I did not read it. He just passed it over so I could see it, but he did not show it to me. He said that he had discussed the matter with him along the lines of what we were now discussing, and I took it to mean that he had talked of this Fascist proposition with Johnson, and Johnson was in sympathy with it.

During the conversation he also mentioned Henry Stephens, of Wuryaw, N. C, a former national commander of the American
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Legion, and said that he was interested in the program. Several times he brought in the names of various former national commanders of the American Legion, to give me the impression that, whether justly or unjustly, a group in the American Legion were actively interested in this proposition.

The Chairman. In other words, he mentioned a lot of prominent names; and whether they are interested or not, you do not know, except that he seemed to try to convey to you that they were, to impress on you the significance of this movement?

Mr. FRENCH. That is precisely the impression I gained from him. He had a very brilliant solution of the unemployment situation. He said that Roosevelt had muffed it terrifically, but that he had the plan. He had seen it in Europe. It was a plan that Hitler had used in putting all of the unemployed in labor camps- or barracks—enforced labor. That would solve it overnight, and he said that when they got into power, that is what they would do; that that was the ideal plan.

He had another suggestion to register all persons all over the country, like they do in Europe, he said that would stop a lot of these Communist agitators who were running around the country.

He said that a crash was inevitable and was due to come when bonds reach 5 percent. He said that the soldiers must prepare to save the Nation.

Now, that is the substance of the conversation. It lasted, I should say about an hour and a half or 2 hours. When I left him he said that he planned to get in touch with the general and again try to persuade him to accept the leadership of this organization; that he was going to Miami in a couple of weeks for the national convention, to do a little work.

The CHAIRMAN. TO beat the bonus?

Mr. FRENCH. Yes.

The CHAIRMAN. I thought he was for the bonus.

Mr. FRENCH. He was at first.

General BUTLER (interposing). He wants it paid in gold. Clark told me that he had been for the bonus or that he would be for the bonus if we could get the gold standard restored.

Mr. FRENCH. Then he said he would be in Miami. I told him that the general was going out on a rather lengthy speaking tour and did not know how to get to him. He said that he would either see him before he went to Miami or, if he could not, after he came back from Miami. But he did not see him and in a couple of days the general went out West.

Then I went back to see MacGuire on the 27th of September and talked to him for only a few minutes this time. In the meantime I had tried to get in touch with him once when I was in New York but he was then in Miami and could not. At this time he said that he was extremely sorry that he could not get to Newton Square, but hoped to do so soon, that things were moving nicely. Everything is coining our way, is the way he expressed it.

The CHAIRMAN. That is all.

(Whereupon the committee recessed until 2:30 p. m.) (At the conclusion of the recess the subcommittee convened and heard testimony from two witnesses upon another subject, after
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which the subcommittee returned to the subject about which the morning session related and the chairman called as a witness Mr. Gerald C. MacGuire.)

[edit] Testimony of Gerald C. Macguire

(The witness was duly sworn by the chairman.)

The CHAIRMAN. Let the record show that the witness is accompanied by his counsel, Norman L. Marks, of 10 East Fortieth Street, New York City.

Will you give your name?

Mr. MACGUIRE. Gerald C. MacGuire.

The CHAIRMAN. I will say that counsel is allowed to be present as a matter of courtesy. Counsel is at liberty, if counsel thinks that the constitutional rights of his client are involved, to advise him as to what he thinks the proper course is to take.

Mr. MARKS. I am quite sure that no such question will arise.

Mr. MacGuire. Mr. Chairman, may I say something, please?

Mr. MARKS. May I suggest that you allow the chairman to ask questions, and I think we will get along much better.

The CHAIRMAN. Your place of business is where?

Mr. MacGuire. Grayson M.-P. Murphy & Co., 52 Broadway, New York City.

The Chairman. What is your connection with the company? Mr. MacGuire. I am a bond salesman.

The Chairman. How long have you been connected with them? Mr. MacGuire. Going on 5—4 years; say, 4 years.

The Chairman. You live where?

Mr. MacGuire. Darien, Conn.

The CHAIRMAN. You are a past department commander in the American Legion?

Mr. MacGuire. No, sir; never held an office in the American Legion. I have just boon a Legionnaire—oh, I beg your pardon. I did hold one office. I was on the distinguished guest committee of the Legion in 1933, I believe.

The Chairman. That was for the Chicago convention?

Mr. MacGuire. No; that was Portland, Oregon

The Chairman. In 1933? When was the Chicago convention?

Mr. MACGUIRE. It was in 1932. I was appointed by Louis Johnson on the distinguished guest committee.

Mr. MARKS. May I interrupt to explain one thing? Our conventions come at the end of the year.

The CHAIRMAN. I am a Legionnaire myself.

Mr. MARKS. And these appointments are made for the following convention.

The Chairman. Then, you were a member of the distinguished guest committee for the convention of 1933?

Mr. MacGuire. That is right; yes, sir.

The Chairman. You were appointed by the national commander?

Mr. MacGuire. Johnson.

The Chairman. At the 1933 convention in Chicago?

Mr. MacGuire. That is right.
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The Chairman. You know Bill Doyle, do you not?

Mr. MacGuire. Yes.

The Chairman. Do you know General Butler?

Mr. MACGUIRE. I do.

The CHAIRMAN. Did you and Bill Doyle go to see General Butler.

Mr. MACGUIRE. July of 1933?

The CHAIRMAN. Yes.

Mr. MACGUIRE. Why, Mr. Chairman, to my recollection it was in May of 1933; either April or May.

The CHAIRMAN. All right; sometime in 1933.

Mr. MACGUIRE. Yes.

The CHAIRMAN. Who sent you there?

Mr. MACGUIRE. I went—I did not go directly. I was in Philadelphia. Doyle was with me in Philadelphia on business and I called General Butler up and asked him if we could see him. He said yes, and we drove out to see him.

The CHAIRMAN. Was it you, Mr. MacGuire, who called him up.

Mr. MACGUIRE. Yes.

The CHAIRMAN. Had you ever met the General before that?

Mr. MACGUIRE. I had met him; yes. I do not know just where,, but at some veterans' gathering, somewhere around New York, ft couple of years previous to that.

The CHAIRMAN. That was purely incidental?

Mr. MACGUIRE. Yes. And at that time, when I met the General, as I told him-----

The CHAIRMAN. The time you met him previous to the time we are inquiring about, you met just like fellows will meet one another!

Mr. MACGUIRE. Yes. That particular time I brought up the point that a lot of people had been talking about him, and I asked him to explain the story of the Williams case out on the coast, which he did, to me.

The CHAIRMAN. That is the first time you met him?

Mr. MACGUIRE. Yes.

The CHAIRMAN. We need not go into that. You say you telephoned him from Philadelphia?

Mr. MACGUIRE. Yes.

The CHAIRMAN. Did anyone else telephone him?

Mr. MACGUIRE. From Philadelphia?

The CHAIRMAN. From Washington. Do you know of anyone telephoning him from Washington as a result of which you and Bill Doyle went out to see him?

Sir. MACGUIRE. It seems to me that along 2 or 3 months after that we were in Washington and I believe from the Mayflower Hotel we called his place.

The CHAIRMAN. In any event, the first time you went out there was some time in May or June of 1933?

Mr. MACGUIRE. That is right.

The CHAIRMAN. And you and Bill Doyle went out to see him?

Mr. MACGUIRE. Yes, sir.

The CHAIRMAN. When you called up, did you tell him who you were?

Mr. MACGUIRE. Yes.

The CHAIRMAN. And you asked him if he would meet you?
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Mr. MACGUIRE. I told him that I had met him around some place and that I was interested in the Legion and asked him if he could see us, and he said, “Fine; be glad to."

The CHAIRMAN. And you and Mr. Doyle went up to see him?

Mr. MACGUIRE. That is right.

The Chairman. You were there for about how long, Mr. MacGuire?

Mr. MacGuire. Well, roughly I should say about an" hour and ten minutes, something like that.

The CHAIRMAN. What was the purpose of the visit?

Mr. MACGUIRE. Well, there are two different reasons. One was that we were thinking of forming a committee for a sound dollar and t bound currency, and the other was that I had always been a great admirer of General Butler and I thought that he would be a fine man to be commander of the Legion. Both of those subjects were brought up.

The CHAIRMAN. Was there some talk about unseating the royal family of the American Legion?

Mr. MACGUIRE. No; I do not believe that was brought up. I think what was said was more or less general; that there was a good opportunity in the Legion for a man of his caliber and leadership and if there was any way possible and he was a delegate to the Chicago convention, we might be able to get him to run and be commander.

The CHAIRMAN. With reference to the matter of being a delegate. was there any talk about how he would be a delegate and from where?

Mr. MACGUIRE. I think it was discussed and we asked him if he could be a delegate from Pennsylvania and he said no, that “The boys here do not like me and I do not think they would elect me from here." I think either Doyle or myself—I do not know which one it was; Doyle probably, because he knew more about the policies of the Legion that I; I do not know exactly what happened, but I think the General suggested that he had some friends Other places and he might try that.

The CHAIRMAN. Did you or Doyle suggest his being a delegate from Hawaii?

Mr. MacGuire. As far as I can recall, Mr. Chairman, I think that generally speaking when discussed the possibilities of where he could a delegate from—well, you are a legionnaire, Mr. Chairman, and you understand that in order for a man to be on the floor and have a voice in the convention, he has got to be a delegate.

The CHAIRMAN. Surely.

Mr. MACGUIRE. So, naturally, the first proceeding would be to try lo get him to be a delegate and, I think in discussing it, probably Hawaii was mentioned as well as Guam and a few other places.

.The CHAIRMAN. In the conversation did you or Mr. Bill Doyle say that you were very anxious to unseat those who were in the leadership of the American Legion?

Mr. MACGUIRE. I do no think we did in that way, in the way in which you arc putting it.

The Chairman. Was there some talk along that line? Were you and Doyle against those who were in control of the Legion at that time?
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Mr. MacGuire. No, sir; positively not.

The CHAIRMAN. Was there any talk along that line?

Mr. MACGUIRE. There was talk- I thought that he would be a good man, so did Doyle, for commander of the Legion; and naturally, if you are going to have a man for commander, he has got to be against some people who are also putting a man up.

The CHAIRMAN. What talk did you have with him about the sound dollar and the gold standard? Was the gold standard mentioned?

Mr. MacGuire. No; the gold standard was not mentioned. As a matter of fact, I do not think the gold standard or the sound dollar committee was gone into very much at that particular meeting.

The Chairman. You said that in this talk-----

Mr. MacGuire. It was brought up, and the reason it was brought up is this-----

The Chairman. Never mind the reason. In what way was it brought up? I would like to know just what the conversation was.

Mr. MacGuire. As I said, I was going to form this committee for a sound dollar; and I thought General Butler, being a pubic man and going out speaking for various movements as he has is the past and getting paid for it, would be glad to accept the fee for going out and speaking for the committee for a sound dollar. That was the object in bringing it up.

The Chairman. Did you talk with him along that line?

Mr. MacGuire. Yes.

The Chairman. Did you leave a speech with him—a speech that he was to make to the convention if he went out there?

Mr. MacGuire. No, sir.

The Chairman. Did you later? Did you at any time leave I speech with him?

Mr. MacGuire. No, sir.

The Chairman. Urging the support of a resolution at the convention, placing the national convention on record as favoring a restoration of this country to the gold standard?

Mr. MacGuire. No, sir.

The Chairman. Did you tell him that you were not in sympathy with the present administration of the Legion; that they were not watching out for the interest of the solider?

Mr. MacGuire. That the present administration of the Legion w« not watching out for the interest of the soldier?

The Chairman. Pardon me. I will redraft that question. Did you say anything about the present administration in Washington not looking out for the soldier?

Mr. MacGuire. Positively not.

The Chairman. I am just asking you the question.

Mr. MacGuire. I have always been in favor of the administration in Washington—always supported it.

The Chairman. Was anything said about weakening the influent of the administration with the soldier? Did you or Doyle say anything along that line?

Mr. FRENCH. What is that again?

The Chairman. Weakening the influence of the administration with the soldier?
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Mr. MacGuire. No, sir; I do not believe the administration was mentioned, as far as President Roosevelt or anybody down there are concerned.

The Chairman. Did you tell him what position you occupied on the distinguished-guest committee?

Mr. MacGuire. I was the distinguished-guest committeeman in New York, of the national committee.

The Chairman. Did you tell him that you were a member of the distinguished-guest committee?

Mr. MacGuire. I believe I did; yes, sir.

The Chairman. What occasion did you have for telling him that?

Mr. MacGuire. Just merely in conversation, that I was appointed as a member of the distinguished-guest committee in the Legion.

The Chairman. Did you ask him to go out to the convention as a distinguished guest of the convention?

Mr. MacGuire. I told General Butler that I thought it would be a good idea if he could be- a distinguished guest to the Chicago convention.

The Chairman. Yes.

Mr. MacGuire. And I thought that it would be, because I admired the man, and I thought he would make a good distinguished guest.

The Chairman. He was not invited, was he?

Mr. MacGuire. That I cannot say. I do not believe he was. I am not sure, but I would rather not say for the record, because I do not know.

The Chairman. Did you come back 2 or 3 days later to see him?

Mr. MacGuire. Two or three days later?

The Chairman. Yes.

Mr. MacGuire. No, sir.

The Chairman. At the time of the first talk there was a discussion of his being a delegate to the convention?

Mr. MacGuire. Yes.

The Chairman. You had later talks with him, did you not?

Mr. MacGuire. Yes.

The Chairman. How many would you say, altogether?

Mr. MacGuire. I should say, altogether, I talked with General Butler eight or nine times. I have been in Philadelphia, and I have called him up, and he has met me and I have met him, and we have talked different times.

The Chairman. You knew at some time or other that he could not go out as a delegate?

Sir. MacGuire. Yes, sir.

The Chairman. Was there some talk about his going out as an individual legionnaire and having two or three hundred other legionnaires go out to Chicago, too?

Mr. MacGuire. No, sir.

The Chairman. Did you at any time tell him, after the delegate idea was given up, that he was to go out as an ordinary legionnaire and to get two or three hundred other legionnaires to go to Chicago, and that when he came into the convention they were to demand that he make a speech?

Mr. MacGuire. No; I do not believe so; no, sir.
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The Chairman. Well, did you tell him that?

Mr. MacGuire. No, sir; I did not.

The Chairman. Did he say to you. " What am I going to talk about?" And did you say to him, "Well, we have your speech here ", and you left it ? Did you leave a speech there ?

Mr. MacGuire. No, sir.

The Chairman. Did any talk of that kind take place?

Mr. MacGuire. No, sir.

The Chairman. Was there any talk about how or from where these two or three hundred other men were to go to Chicago?

Mr. MacGuire. No, sir.

The Chairman. Did you at any time say that you would see to it that there expenses were paid—that " We have plenty "?

Mr. MacGuire. No, sir.

The Chairman. Was Mr. Doyle with you the second time that you visited him?

Mr. MacGuire. No, sir. Mr. Doyle was only with me once.

The Chairman. At any time did you take out a bank book and show him deposits in it?

Mr. MacGuire. No, sir.

The Chairman. One with around 40 or 50 thousand dollars?

Mr. MacGuire. No, sir.

The Chairman. Where did you see him the second time, Mr. MacGuire?

Mr. MacGuire. General Butler?

The Chairman. Yes.

Mr. MacGuire. Well, Mr. McCormack, I do not know whether it was down in Philadelphia or whether it was in Newark at a meeting of the Twenty-ninth Division; or he wrote me a letter, I believe, and said that he was going to be at this meeting in Newark, as far as I can recollect; or he called me up and asked me if I would go over there. It was on a Sunday, and I went over. I think that is the second time I met him; or the third time, rather, because the second time was when you say I was down there with this speech, and so forth.

The Chairman. I am not saying anything. What happened in Newark?

Mr. MacGuire. In Newark?

The Chairman. Yes.

Mr. Maguire. I went over (here, and I mot General Butler. I looked him up—went up to his room—and he asked me to have lunch with him and then later go and hear his speech in the theater down there—I forget the name of it. I said, "Certainly"; and we had lunch with him and then went down and heard his speech; and after Hut! ho was surrounded with a lot of fellows, and he was going to stay there for the dinner that they were going to have that night, and I went home.

The Chairman. You were in the Navy during the war?

Mr. MacGuire. Yes, sir.

The Chairman. How did you happen to be at this convention of the Twenty-ninth? Mr. MacGuire. He invited me. The Chairman. He wrote you and invited you? Mr. MacGuire. Yes, sir.
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The Chairman. Have you got the letter?

Mr. MacGuire. He either wrote me or called me on the telephone; which, I do not know.

The Chairman. You never showed him a bank book?

Mr. MacGuire. I never did; no, sir. , The Chairman. Do you know Colonel Murphy?

Mr. MacGuire. Yes, sir.

The Chairman. Are you associated with him in any way?

Mr. MacGuire. Yes, sir; he is my boss.

The Chairman. Did you mention his name to General Butler?

Mr. MacGuire. No, sir; excepting that he inferred that because 1 was with Colonel Murphy, that I was there in connection with the firm. The Chairman. Did he at any time ask you where you got the money? Mr. MacGuire. I never had any money, and he never asked me if I had any.

The Chairman. In what way did Colonel Murphy's name come into the conversation ?

Mr. MacGuire. I cannot answer that; I do not know. I do not think it ever came in in a discussion between General Butler and myself.

The Chairman. Did you ever mention Mr. Clark to him?

Mr. MacGuire. Mr. Clark? Yes; in connection with the committee for a sound dollar. I mentioned that Mr. Clark was the man who was going to back up the committee.

The Chairman. In what way back up the committee?

Mr. MacGuire. With money.

The Chairman. Did he?

Mr. MacGuire. Yes, sir.

The Chairman. How much did he give?

Mr. MacGuire. $30,000.

The Chairman. Whom did he give it to?

Mr. MacGuire. He gave it to me.

The Chairman. Where is that money?

Mr. MacGuire. The money was duly put in the Central Hanover Bank & Trust Co.

The Chairman. In whose name?

Mr. MacGuire. And a committee formed to function.

The Chairman. In whose name?

Mr. MacGuire. A committee for a sound dollar and a sound currency, incorporated.

The Chairman. That is the way it was deposited?

Mr. MacGuire. Yes.

The Chairman. When was that money given to you ?

Mr. MacGuire. I cannot give you the exact dates. The Chairman. Was it given before your talks with Butler or afterward?

Mr. MacGuire. That was long afterward. The money that Mr. Clark gave me was given to me long after the Chicago convention , of the Legion.

The Chairman. That was in 1933?

Mr. MacGuire. Yes, sir. I should say around October or November 1933.
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The Chairman. Who draws the checks on this fund

Mr. MacGuire. A man by the name of Esterbrook. treasurer.

The Chairman. What is his full name?

Mr. MacGuire. Charles Esterbrook, 145 Harrison Avenue, Jersey City, N. J.

The Chairman. Who has the books and checks, canceled checks

Mr. MacGuire. They can be produced at the proper time. The Chairman. Was any more money received other than what you have mentioned?

Mr. MacGuire. $1,000 from Mr. Frew, of the Corn Exchange Bank & Trust Co., Walter E. Frew.

The Chairman. Are the books in your possession, Mr. MacGuire

Mr. MacGuire. Right now they are not; no, sir.

The Chairman. That is why you cannot produce them?

Mr. MacGuire. That is right; yes, sir.

The Chairman. Who has them now?

Mr. MacGuire. I believe Mr. Esterbrook or the auditors.

The Chairman. Who are the auditors?

Mr. MacGuire. John A. Conlon & Co., certified public account* ants, Newark, N. J.

The Chairman. Did you receive any money personally from Mr. Clark?

Mr. MacGuire. Personally?

The Chairman. Yes.

Mr. MacGuire. Yes, sir. I received $7,200-and-something, I just forget what was the full amount, for traveling expenses to Europe.

The Chairman. When did you receive that?

Mr. MacGuire. I believe that was received in March.

The Chairman. Of this year?

Mr. MacGuire. Yes; and I have received, I think, $2,500 at an*  ; other time and $1,000 at another time.

The Chairman. From Mr. Clark?

Mr. MacGuire. From Mr. Clark for expenses.

The Chairman. Did you receive anything from anybody else!

Mr. MacGuire. No, sir.

The Chairman. Did you deposit that money?

Mr. MacGuire. Deposit the money?

The Chairman. This money that you personally received from Mr. Clark, something over $10,000.

Mr. MacGuire. I deposited it in the Manufacturers Trust Co.

The Chairman. In your own name ? Mr. MacGuire, Yes, sir.

The Chairman. What branch of the Manufacturers Trust Co.

Mr. MacGuire. The main office, 55 Broad.

The Chairman. Do you have any other account in any other banks

Mr. MacGuire. Yes. The Chairman. Where?

Mr. MacGuire. The Irving Trust Co. and the Central Hanover, The Chairman. Are they both in your name?

Mr. MacGuire. Yes, sir; my name or my wife's.

The Chairman. In what names are they? Are they in your joint names ?
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Mr. MacGuire. Joint name, yes; G. C. and E. W. MacGuire.

The Chairman. Have you any other deposits in any other banks?

Mr. MacGuire. No, sir; the Irving and the Central Hanover and the Manufacturers.

The Chairman. Have you any deposits under any other name in any other banks?

Mr. MacGuire. No, sir.

The Chairman. By the way, what is your salary with this concern?

Mr. MacGuire. My drawing account is $432 a month right now.

The Chairman. Was that your drawing account when you started there?

Mr. MacGuire. No, sir. It was $7,500

The Chairman. A year?

Mr. MacGuire. Yes.

The Chairman. It has been reduced?

Mr. MacGuire. Yes.

The Chairman. And you are on commission, are you?

Mr. MacGuire. Yes, sir.

The Chairman. And you earn commissions in addition to that?

Mr. MacGuire. I have; yes, sir.

The Chairman. What were these amounts of $7,200 and $2,500 and $1,000 given by Mr. Clark for?

Mr. MacGuire. Expenses. The $2,500 and the $1,000 were in connection with the expenses of organizing the committee for a sound dollar and doing necessary work in that connection, and the $7,200 was for a trip to Europe that I made in connection with a study of securities, and so forth, over there.

The Chairman. Did you know that Mr. Clark had a personal talk with General Butler?

Mr. MacGuire. It seems to me that he mentioned it to me, but I - am not sure.

The Chairman. Who mentioned it?

Mr. MacGuire. That Mr. Clark did mention it, but he mentioned it in connection with-----

The Chairman. Did you know that Mr. Clark talked with him about going to the convention ?

Mr. MacGuire. No, sir; I do not.

The Chairman. And that he, Clark, said that he would see that he had a chance to speak there?

Mr. MacGuire. No, sir.

The Chairman. That he would arrange it through you?

Mr. MacGuire. No, sir.

The Chairman. Do you not remember giving him the speech that he was to make?

Mr. MacGuire. No sir.

The Chairman. Will you say that you did not?

Mr. MacGuire. I did not.

The Chairman. Did Mr. Clark call you up in Chicago at any time?

Mr. MacGuire. Mr. Clark? No, sir.

The Chairman. He did not?

Mr. MacGuire. No ; he did not. I called him in New York.

The Chairman. Did he ever call you up in Chicago from General Butler's home?

Mr. MacGuire. From General Butler's home?
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The Chairman. Yes.

Mr. MacGuire. No, sir; to my recollection he did not.

The Chairman. At the convention, where did you stay, what hotel!

Mr. MacGuire. The Palmer House.

The Chairman. But at no time did you receive a call from Mr. Clark while you were in Chicago?

Mr. MacGuire. To my recollection, no.

The Chairman. Particularly from General Butler's own home?

Mr. MacGuire. To my recollection, no.

The Chairman. And was not the main subject of talk that you had with General Butler on several occasions the adoption of a resolution by the convention urging the Government to return to the gold standard?

Mr. MacGuire. No, sir.

The Chairman. Was such a resolution adopted out there? Mr. MacGuire. Yes; it was.

The Chairman. Who proposed it, if you remember?

Mr. MacGuire. Well I think I had as much to do with proposing it as anyone*; and Bill Doyle.

The Chairman. Did Clark at any time tell you that Butler would not go to the convention and that he was going to Canada? Mr. MacGuire. No, sir.

The Chairman. And for you to let loose the telegrams; let the telegrams go ?

Mr. MacGuire. Let me get that straight.

The Chairman. Or words to that effect; something about sending telegrams to the delegates at the convention? Mr. MacGuire. No, sir.

The Chairman. Were telegrams sent to the delegates at the convention in connection with the adoption of this resolution to return to the gold standard?

Mr. MacGuire. Not to my knowledge. They were not sent by me. The Chairman. Do you know whether or not any expenses were paid out of this fund, any payments were made for the sending of telegrams to delegates at the convention?

Mr. MacGuire. Telegrams to delegates? I do not believe there were any telegrams sent to delegates concerning this resolution that you speak of paid for out of the expense fund that you mention.

The Chairman. Do you know if any telegrams were sent at all in connection with the adoption of this resolution?

Mr. MacGuire. Yes. At the end of the convention, after the convention had adopted the resolution, I sent telegrams myself.

The Chairman. How many?

Mr. MacGuire. Oh, T should think 99. That was part expense money; that is, part of the expense money was used for that.

The Chairman. Prior to the adoption of the resolution?

Mr. MacGuire. Prior to the adoption—I do not believe so.

The Chairman. So far as you know, you did not do it?

Mr. MacGuire. No, sir.

The Chairman. And you definitely know that? Mr. MacGuire. That is right; yes, sir.

The Chairman. You definitely know that nothing was paid out of this fund for telegrams?
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Mr. MacGuire. Excepting those telegrams that were sent afterward.

The Chairman. Excepting the 99 that you have referred to?

Mr. MacGuire. Yes, sir.

The Chairman. Or around a hundred?

Mr. MacGuire. Yes, sir.

The Chairman. Did Mr. Clark contribute any money in any other way, besides the $30,000 and the other sums that you have enumerated he gave to you personally?

Mr. MacGuire. No, sir. He has been asked several times to contribute to different funds, but he has refused.

The Chairman. You went to Europe, and you visited Italy?

Mr. MacGuire. Yes, sir.

The Chairman. And you sent the General a postcard from Nice?

Mr. MacGuire. Yes, sir.

The Chairman. You were in Germany?

Mr. MacGuire. Yes, sir.

The Chairman. You were in Russia?

Mr. MacGuire. No.

The Chairman, You were in France?

Mr. MacGuire. Yes; and England and Ireland.

The Chairman. In August 011934 did you call General Butler on the phone and ask him if he could meet you in Philadelphia that afternoon? Did you some time in August call him, when you were in Philadelphia, and ask him if he could meet you and did you meet him at the Bellevue?

Mr. MacGuire. I think in August I was going down on business to Philadelphia, and I called him and said I would be there and asked him if he was available and if he could meet me.

The Chairman. Did he meet you at the Bellevue?

Mr. MacGuire. Yes. He met me around 5 o'clock at the Bellevue-Stratford. I was there with him for about 20 minutes.

The Chairman. Did you talk to him about your trip to Europe?

Mr. MacGuire. Yes, sir.

The Chairman. And at that time I think you were going down to your convention in Miami?

Mr. MacGuire. Yes, sir.

The Chairman. Did you tell him now was the time to get the soldiers together?

Mr. MacGuire. No, sir.

The Chairman. Did you tell him at that time that you went abroad to study the part that the veterans played abroad in the set-up of the governments of the countries abroad?

Mr. MacGuire. No, sir.

The Chairman. Did you tell him that you went abroad and looked into the set-ups of the governments there and the part that the veterans played in Italy?

Mr. MacGuire. No, sir.

The Chairman. Under the Fascist Government?

Mr. MacGuire. No, sir.

The Chairman. Did you say that they were the real backbone or background of Mussolini, but that that system would not apply in America?
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Mr. MacGuire. No, sir. The veterans were never mentioned when I met General Butler.

The Chairman. Did you tell him about going to Germany?

Mr. MacGuire. Yes, sir.

The Chairman. And that Hitler's strength in his organization was the veterans, but that that set-up would not go well in the United States?

Mr. MacGuire. I would like to tell you what I did tell him about Germany.

The Chairman. Please tell us.

Mr. MacGuire. I told him that in my opinion Hitler would not last another year in Germany, that he was already on the skids, and that from observations that I made over there, a number of organizations were against him, and to my way of thinking he would not last any longer than any other dictator would last. I did mention the fact also that I thought Mussolini was on the skids.

The Chairman. Did you at any time tell him about the set-up of the Hitler government and the part that the veterans played in that set-up?

Mr. MacGuire. No, sir. The veterans were not mentioned. The Chairman. Did you tell him that you went to France and there you found the organization that "we were looking for "? Mr. MacGuire. No, sir.

The Chairman. A superorganization of all the veterans' organizations, of men who were noncommissioned officers and officers?

Mr. MacGuire. I will tell you how that might have come up. H* asked me, " What did you find in France ? " and I said, " Well, Franc© is having a lot of trouble. They are trying hard to stay on the gold standard, and I think they will succeed. I said that I had had several talks with different people over there and had been very much interested in the economic picture of France, and that different organizations and businesses were very hard hit because of the fact that they were staying on the gold standard. I told him that there had been an organization formed over there, and organization of veterans, men who were in the front-line trenches under fire, and I said that they are a very fine group, that they are with the Government and the people over there, and as far as I could see I thought France was all right. It was mainly economic, my talk.

The Chairman. Did you talk with him about the forming of an organization of that kind here? Sir. MacGuire. No, sir.

The Chairman. Was there any talk in any of these conversation! about the necessity of a change in the set-up of Government here?

Mr. MacGuire. No, sir. As a matter of fact, this man French, who wrote this article in the Post, which came out before I had ft chance to say anything before this committee-----

The Chairman. Let me say that that article came out before the committee heard the story from these gentlemen.

Mr. MacGuire. As far as this statement is concerned, which was written by Mr. French—well, he came to me about 4 months ago and he outlined a whole lot of things that General Butler had—why* Mr. Chairman, I always thought that this fellow Butler was a friend of mine. He has asked me any number of times about different outfits in the country that wanted him to talk to them, and I have
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Always said to him, " General, you are crazy to get mixed up in these kind of things "; and the last thing, this fellow came to my office and he said that the general had been approached by some vigilante committee somewhere and they wanted him to lead them.^ I said that that was just another racket, that those boys wanted his name, because he is a membership getter, and that " if I were you I would go back and tell him to lay off these things, to keep away from that crowd; he has got his retirement pay from the Government let him go back on the farm and have a good time."

Why, I always thought he was a friend of mine. He has been to me a number of times and asked me about this and that. He sent a fellow to see me—General Williams, I think. He sent this fellow to me and said he had a proposition whereby he wanted to get some R.F.C. work, that he was an engineer, that he had built the barracks at Brest, and that he was a great pal of Butler's. I met him at Butler's house one of the times when I was down there. He introduced me to this fellow and he asked me to come down when I was going to be in Philadelphia—if I could come out to his house, he wanted me to meet somebody, and it was this fellow Williams.

He then outlined a proposition whereby he wanted to get some Work from the E. F. C. He was an engineer on some bridge or viaduct and he needed some backing. He said he needed $100,000 capital to put this deal across to show the R. F. C. that he has got the financial set-up. He said, “Can you help me with Clark?” I said, “Well, I do not think Mr. Clark would be interested in a thing like that, but I will broach it to him. Give me the literature and the data on this thing."

He said, “I will have it sent to you." And he mailed it to me, and I personally took it up with Mr. Clark's representative, and he said that Mr. Clark would not be interested in this thing, and we let it drop and I sent the stuff back to General Butler.

The Chairman. Where is Mr. Clark now?

Mr. MacGuire. He is in Europe. Where in Europe, I do not know. He is over there some place. He is traveling around Europe.

The Chairman. Do you know when he left for Europe?

Mr. MacGuire. Yes; he left in August. I will tell you when he left: He left on the same ship with Carter Glass.

The Chairman. Was there any talk of an organization of veterans at all?

Mr. MacGuire. No, sir.

The Chairman. How is it that you and Mr. Doyle went to him? Was it just an accident that you met Doyle? In what way did you meet him?

Mr. MacGuire. That last question that you asked, was there any talk about an organization of veterans—I want to say I thought that you were talking about this immediate picture right here, as far as Mr. Clark and Mr. Butler are concerned. Back at the time that we went there, Doyle and myself, Doyle was more or less interested in—ho was interested in a Democratic Veterans Association, which he had worked on during the campaign, and he wanted to revive that and get General Butler into it, with a number of other people, and see it he could not gather together a real live organization.

The Chairman. Is not Butler a Republican?
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Mr. MacGuire. Yes; but he does not profess to be, according to his statements to me. He is greatly in favor of the President, and so forth. That is what he told me.

The Chairman. How was it that Mr. Clark went to see General Butler, if you know ?

Mr. MacGuire. I do not know.

The Chairman. Why should he have gone if, as you say, there was only this talk that you had with the general?

Mr. MacGuire. Only for the fact that I think at the time I had run up with Mr. Clark and I think I had told him I had been down to see General Butler, and he said, " Oh, I know Old Gimlet Eye." He had just written that book at that time, and Clark said that he had just finished his book and "I must go down to see him some day."

The Chairman. Did not General Butler at some time ask you whom you represented?

Mr. MacGuire. In what connection; on the sound-dollar committee?

The Chairman. Yes.

Mr. MacGuire. Yes. I told him Mr. Clark was the man who was financing the sound-dollar committee.

The Chairman. And he wanted to talk with some one of the principals?

Mr. MacGuire. Yes. He said, " Who is the man in back of this thing?" And I said, "Mr. Clark." That is really how it came out. He said he would like to talk to Mr. Clark.

The Chairman. Who else besides Clark was interested in this sound-dollar propaganda campaign?

Mr. MacGuire. Mr. Frew, as I say, contributed money.

The Chairman. Who else was interested?

Mr. MacGuire. And Mr. Doyle was interested.

The Chairman. And who else?

Mr. MacGuire. Mr. Henry Stevens, of Warsaw, N. C.; Tom Bird, of North Carolina; and a number of other prominent legionnaires. I can get the names. They are all a matter of record.

The Chairman. What other business men were interested?

Mr. MacGuire. In the beginning, Henry Stevens, down in North Carolina, interviewed, I think, Mr. Wordwood, of Charlotte, and Mr. C. E. Taylor, of Wilmington, and some man in the Wacovia Bank & Trust Co. I had a talk with any number of people about the sound-dollar committee.

The Chairman. Did any others contribute?

Mr. MacGuire. No, sir. There were just two contributors.

The Chairman. The two you have mentioned?

Mr. MacGuire. Yes, sir.

Let me say this, Mr. Chairman, in connection with the sound-dollar committee. I brought some of the literature here. We got it out principally to educate the public. We had different chapters formed all over the country and specifically stated in our resolution that we were in favor of the President and his position on sound money and that we wanted to back him up as much as possible and we were against the inflationists and the people who were trying to bring about inflation in the country. I would like to have that specifically brought in here.

The Chairman. You want to leave this with us [referring to literature]?
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Mr. MacGuire. Yes, sir.

The Chairman. What is the date of that?

Mr. MacGuire. There is no date on it. I think that was just at the lime (hat we formed the committee. In other words, this is the resolution forming the committee.

The Chairman. Whom did the committee consist of?

Mr. MacGuire. Mr. Carroll, of Philadelphia.

The Chairman. What Mr. Carroll?

Mr., MacGuire. Vincent Carroll. He is the assistant prosecuting attorney in Philadelphia and a prominent legionnaire. Mr. Henry Stevens; Mr. Doyle; myself; Mr. Esterbrook; Tom Bird, of North Carolina.; Charlie Erskin, of—I think he is in Washington or Oregon; John Quinn; Frank Belgrano, the present national commander.

The Chairman. Who was on the committee?

Mr. MacGuire. I can give you all the names. They have more or Jess slipped my mind at the present time. But it is all a matter of record. It is down in black and white. Here is the pamphlet that we put out on " What inflation will do." I wish you would read that last paragraph on the back sheet.

The Chairman. Who wrote this pamphlet?

Mr. MacGuire. I believe I had most to do with getting it up. My brother and a couple of friends contributed little thoughts here and there, but I think I had the main work in getting it up.

The Chairman. That is all for the present.

(Whereupon the committee adjourned until 10:30 a. m., Wednesday, Nov. 21,1934.)

[edit] Wednesday, November 21, 1934
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INVESTIGATION OF UN-AMERICAN ACTIVITIES

WEDNESDAY, NOVEMBER 21, 1934

House of Representatives, Subcommittee of the Special Committee

On Un-American Activities,

New York, N. Y.

The subcommittee met at 10:30 a. m., pursuant to adjournment, in the yellow room of the Association of the Bar, 42 West Forty-fourth Street, Hon. John W. McCormack (chairman) presiding.

(The morning session this day was given to the consideration of another subject.)

(After a luncheon recess, the subcommittee resumed consideration of testimony of Mr. Gerald C. MacGuire.)

(Afternoon session follows:)

AFTERNOON SESSION

Wednesday, November 21,1934—2 p. m.

Gerald C. MacGuire, his testimony being resumed, testified as follows:

[edit] Testimony of Gerald C. Macguire—Resumed

Examination by the Chairman :

Question. Sometime in September of this year Mr. French called to see you ?

Answer. Yes; I believe it was September.

Question. And had you ever met him before?

Answer. No? sir; I never had.

Question. Did he call as a result of a prearrangement?

Answer. No; he called out of a clear sky and said that General Butler had sent him to me.

Question. Prior to that had you called General Butler to try and make an appointment with him ?

Answer. No, sir. You mean did French or me?

Question. General Butler prior to that told you he could not come over but he would send somebody?

Answer. No, sir. This man came in out of a clear sky.

Question. All right. Did he say he represented General Butler?

Answer. No. He did not say he represented General Butler, he said he came in as a friend of General Butler and wanted to see

Question. You had a talk with him?

Answer. Yes.
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Question. At any time prior or during the talk did you call up General Butler and talk with him?

Answer. Yes; I did.

Question. On that third day?

Answer. Yes, sir.

Question. Did you not call up General Butler and ask him if French represented him?

Answer. I called General Butler and I said to General Butler, "A man has called me up known as Billy French. Do you know him” And he said, “Yes; he is a very good friend of mine, and he is in New York, and I would like for you to see him. And I said, “Fine. Send him up."

Question. Was he in your office at that time?

Answer. No, sir; he was not. He had called up previous to that.

Question. I thought you said he came in out of a clear sky.

Answer. This man French has called me up in my office and said he wanted to see me and I said, " Mr. French, who are you?” And he said, “I am a friend of General Butler's." And I said, "I will be a cry glad to see you, if you will come down." And during the time it took him to come, I believe that was 1 o'clock-----

Question. Then in the meanwhile you called up General Butler!

Answer. In the meanwhile I called up General Butler; yes.

Question. Where did you call from?

Answer. From my office.

Question. To where?

Answer. Newtown Square.

Question. Pennsylvania?

Answer. Yes.

Question. What was the question that you were going to talk to French about that prompted you to call Butler down to Pennsylvania without any knowledge as to what French was coming to see you about?

Answer. Nothing; merely to find out what General Butler wanted this man to call to see me about.

Question. Ordinarily, you would have waited until he came tip and talked to him to find out what was the purpose of his visit.

Answer. Not necessarily.

Question. Is it your general practice when a man calls you on the phone and says that he is coming to see you as a friend of somebody else, to call up that other person?

Answer. Yes; if a man calls me up, a stranger that I do not know, and says that he represents somebody else, I will call up that other person to find out who he is.

Question. Without any knowledge as to what ho was going to talk to you about?

Answer. Exactly.

Question. So you called up General Butler?

Answer. Exactly; and to verify, too, that he said he was a friend of General Butler's.

Question. There is no question that you called up General Butler

Answer. No question.

Question. Yesterday you said you did not get a call from Clark from Butler's house, but from the Palmer Hotel.

[edit] Page 41

Answer. No, sir; I do not remember that I said that. I said I thought I called Mr. Clark from Chicago; I do not recall that he called me. I think that is what I said yesterday.

Question. Well, if Clark did call you from Butler's house, is not that something that you would remember, or that you would be likely to remember?

Answer. It might be. I am not sure—it was something that I would remember; yes.

Question. Mr. Clark did see General Butler?

Answer. From what the papers say; the papers say he called on General Butler. I do not know whether he called to see him or not.

Question. You do not know?

Answer. No.

Question. You did not make any arrangements for Clark to go to see Butler?

Answer. No, sir.

Question. If Clark did see Butler, you have no knowledge as to how or why he went there?

Answer. No, sir.

Question. At any time in your talk with Butler, did he say that you were being used by somebody and " I want to know the fellows who are using you, and I am not going to talk to you any more", and you said, " I will send one of your friends to see you ", and he said, " who ", and you said, " I will send Mr. Clark." Was there any such talk as that?

Answer. No, sir.

Question. That is absolutely so? Answer. Yes.

Question. He asked you, “Who is Mr. Clark?" and you said, “He is one of our people who was to pay some money." Did you say that?

Answer. No, sir.

Question. Had Clark put up money after that time?

Answer. What?

Question. This $30,000?

Answer. What?

Question. On the gold standard?

Answer. Mr. Clark has put up money two different times; sent it to the committee; it had not gone through after that time—what date is that, Mr. McCormack?

Question. Well, any of the times that you had conversations with Butler in his home or in Philadelphia in 1933?

Answer. That I have had? I do not remember the dates. I have had some of Mr. Clark's money that he had given me in connection with some bond transactions that I was to take care of.

Mr. Marks (counsel for the witness). That has nothing to do with this inquiry.

Question. What money was that? ' Answer. I believe it was $25,000.

Question. When did he give you that money?

Answer. I can get the dates, It is on the records of the Manufacturers Trust Co.

Question. Mr. Clark gave you money; at least you received money from Clark for what purpose?
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Answer. In connection with the bond business. I had been making trips around the country to various places. At that time the bond market was greatly depressed-----

Question. I am not going into all of that.

Answer. You wanted to know why I received the money and I am telling you.

Question. Was that deposited in your personal account?

Answer. No, sir.

Question. What account?

Answer. My own special account.

Question. What special account?

Answer, The account of the G. C. MacGuire, special.

Question. Where was that?

Answer. The Manufacturers Trust Co.

Question. Is that one of the accounts you have here today with you?

Answer. Yes, sir.

Question. Now, is that outside of that 28, as you think—you are not definite about that, so we will understand that that is so—or did ' Mr. Clark give you any other moneys, were there any other financial transactions between you and Mr. Clark personally?

Answer. Mr. Clark had given me money, I think, on a couple occasions prior to that or after that. I do not know which it was, before or after.

Question. What was the purpose; what was it for? Answer. General expenses in going around the country in looking over various municipalities in connection with the purchase of their bonds.

Question. How much did he give you ? Answer. I will have to look it up. Question. That is outside of this 32,000?

Answer. It is a separate item altogether that it is concerned with; it has nothing to do with this-----

Question. That is outside of the twenty-five hundred and thousand! Answer. Yes.

Question. He gave you other moneys? Answer. Yes.

Question. Where was that deposited? Answer. In a special account.

Question. Can you give this committee a statement of the moneys you ha\e received in any way for any purpose from Mr. Clark? Answer. Yes; I believe I can.

Question. This money in the special account was for bond trans* actions? Answer. Yes.

Question. And the money was to be repaid back to Mr. Clark? Answer. That is right; yes. As a matter of fact, I would like to say there that the $20,000 and that money was paid to Mr. Albert Christmas and then Mr. Christmas again gave me another check for $20,000, which I redeposited in the Manufacturers Trust Co. in a special account

Question. Who is Mr. Christmas?

Answer. Who is Mr. Christmas? Mr. Christmas is Mr. Clark's legal representative.
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Question. Why did he give you back the $20,000?

Answer. Because he had some transactions that might come up in the bond business, as it was all the time since I have been working for Mr. Clark in connection with investments.

Question. Were you representing the firm that you are associated -with now, or were you acting in your individual capacity?

Answer. I was acting, as far as Mr. Clark is concerned, in my individual capacity. I Question. Did you act for anybody else in that capacity?

Answer. No, sir.

Question. Did you buy any bonds with the money he gave you?

Answer. No, sir.

Question. Now, this $20,000 was an exchange of checks?

Answer. Yes.

Question. That is what it was?

Answer. Yes.

Question. What has become of that $20,000 that you received back from the attorney for Mr. Clark ?

Answer. That was made out in travelers' credits that were taken out through the Central Hanover Bank & Trust Co.

Question. What was the purpose?

Answer. The Central Hanover Bank & Trust Co.-----

Question. For what purpose?

Answer. For the purpose of buying securities.

Question. Did you buy any securities?

Answer. No.

Question. What has become of the money?

Answer. The money was returned to Mr. Clark through Mr. Christmas. Question. What about this $20,000 that you got back from Mr. Christmas?

Answer. That is money that was returned to Mr. Christmas.

Question. Returned to Mr. Christmas again?

Answer, Yes.

Question. Of the $25,000, you say you returned $20,000 to Christ-was, and he gave you back his check, which you again deposited?

Answer. That is right.

Question. And you still have the $25,000?

Answer. There was $5,000 left in the account.

Question. Then you gave $20,000 back again?

Answer. That is right.

Question. Was it $20,000 or $25,000 that you were getting back?

Answer. I will have to get the figures to make sure on that. I want to give you the exact picture of the transaction.

Question. Your records will show?

Answer. Absolutely.

Question. Was any of that money used for traveling expenses?

Answer. Yes.

Question. How much?

Answer. I would have to check that up, to get the record for you.

Question. Where are those records?

Answer. I have them here [indicating],

105730—35—No. 73 -D. C -6—pt 1------4

[edit] Page 44

Question. I see. You can leave them with the committee, and VI, will examine them.

Answer. Yes. I would like to leave them for you, so that you can see the transactions. I have the checks where I paid the money back to Mr. Christmas.

Question. What of that $25,000; did you directly return to Mr. Clark?

Answer. I would say about $21,000.

Question. All the other amounts that you received for bond transactions all show in your books, I assume?

Answer What other amounts did I receive for bond transaction! from Mr. Clark?

Question. He is the only one that you ever had any transactions with, or represented, as you say?

Answer. Now I would have to look it up. It is all in the records.

Question. Whatever they were, were deposited where?

Answer. Deposited mainly with the Manufacturers Trust Co. in a special account.

Question. Mainly? Where else? Mainly doesn't mean anything

Answer. It was with the Manufacturers Trust Co., a special account—that money that was given to me by Mr. Clark for the bond business.

Question. Can you give us any idea how much that approximates! How much it is, these various amounts that you received for that purpose?

Answer. Well, Mr. McCormick, I think altogether it would amount to, including expenses and everything, about $32,000.

Question. Did he give you this extra money over $25,000?

Answer. At various times, that is, he has given me $1,000.

Question. Did he give it to you in a check, or in cash?

Answer. A check.

Question. All the time?

Answer. It seems to me that at one time he gave me some cash.

Question. How much?

Answer. I cannot say.

Question. About how much?

Answer. I think around $1,000.

Question. Was it in a $1,000 bill?

Answer. I do not know. It was not in a $1,000 bill; no.

Question. Now, yesterday you said you had deposits in throe to* counts, in three banks.

Answer. Yes.

Question. Was this one of those three deposits that you mention*! yesterday, or was this another deposit?

Answer. You are asking me about my personal account, and yesterday I said I had three deposits.

Question. I asked you also about other deposits, as I remember it any other way, or in any bank.

Answer. Well, I want to mention that there were four account the First Stamford National Bank is around $480.

Question That is Stamford, Conn.?

Answer. First Stamford National Bank; that is a husband-and wife account; and then there is

[edit] Page 45

the Irving Trust Co., where there is about $7,000; $6,900. I believe. And in the Manufacturers Trust Co., $4,400, and the Central Hanover Bank, $4,500.

Question. Is the Manufacturers Trust Co. account a special account?

Answer. No. The Manufacturers Trust is my own and my wife's account, and this other is a personal account.

Question. What about any other accounts you have—the special -account is an what bank?

Answer. Manufacturers Trust.

Question. The Manufacturers Trust Co.?

Answer. Yes. I have a statement here from them that they could not give me back a statement of my own personal account, but they were to get that for me, and they gave me a letter to that effect, and they gave me a statement of the special account; that was All the transactions I had while it was in existence.

Question. Have you got it? -

Answer. Yes; I have.

Question. Have you the checks?

Answer. The canceled checks?

Question. Yes.

Answer. Yes; I can pick them out. They are out there [indicating].

Question. Can you got them?

Answer. You want them now?

Question. Can you have them obtained?

Answer. I can have them obtained.

Question. You can have them obtained, and we can proceed.

Answer. Sure.

Question. Now, what did Mr. French call to see you about, Mr. MacGuire?

Answer. He called, according to Mr. French's story, to meet me, and to make my acquaintance, because I had known General Butler, and I was a friend of his, and he wanted to know me, and that was mainly the object of his visit.

Question. Nothing else discussed?

Answer. A number of things discussed; yes. The position of the bond market, the stock market; what I thought was a good buy right T tow; what he could buy if he had seven or eight hundred dollars; ' the position of the country; the prospects for recovery, and various topics that any two men would discuss if they came together.

Question. Nothing else?

Answer. Nothing else, excepting this, Mr. Chairman: As I said yesterday, I believe, "when Mr. French came to me, he said, General Butler is, or has, again been approached by two or three organizations—and I think he mentioned one of them as some Vigilante committee of this country—and he said," What do you think of it? w and I think I said to him, "Why, I don't think the General ought to get mixed up with any of those affairs in this country. I think these fellows are all trying to use him; to use his name for publicity purposes, and to get membership, and I think he ought to keep away worn any of these organizations."

Question. Nothing else?

Answer. Nothing else. That was the gist of the entire conversation.
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Question. Did you ever see him again?

Answer. It seems to me that he came up to see me again; I can not recall. He did not impress me very much, so it was in very—

Question (interrupting). Do you remember the second visit?

Answer. Gee, I do not, Mr. Chairman.

Question. If there was a second visit, there was nothing in the talk that impressed itself upon you. It was along the same line, and I am simply referring to it because you stated he came back to see you again on September 27, and the main purpose was that he just more or less wanted to become acquainted with you ?

Answer. Yes.

Question. There was nothing discussed other than what you referred to, and there was nothing discussed other than this purpose the main purpose, as you say, was that he wanted to become acquainted with you, and he apparently had met General Butler?

Answer. He said he had talked with General Butler, and General Butler said, "I have got a good friend up in New York, and when you go there I want you to go up and see him."

Question. Did he tell you who he was associated with, or anything like that?

Answer. No; he did not. I said, "What business are you in!* and, as I recall, I believe he said he was in the real-estate business.

Question. He did not tell you that he was a newspaper man?

Answer. No? sir.

Question. Did you tell General Butler what part of the service you were in? Well, of course he knew that you were in the Navy during the war?

Answer. Yes; surely. He asked me what service I was in, and, naturally, I told him.

Question. He knew that you were a disabled man, a disabled veteran ?

Answer. Surely.

Mr. Marks. Are you disabled?

The Witness. Yes.

Question. You stayed at the Palmer Hotel during the convention of 1933 ?

Answer. Yes.

Question. And you had 4 rooms, 2 on one floor and 2 on another!

Answer. I believe that was it; yes. I might say that I did not have four rooms. I was out there with Bill Doyle, and we were all together, and there were 2 rooms; Bill had 2, and I had 2 rooms.. Bill had some other people with him. I do not know who was with him; a man from Massachusetts was with him.

Question. Who paid the expenses?

Answer. We split the expenses ourselves. I paid them up. I paid" Bill's when I left the hotel, and Bill Doyle later paid back to me what his proportionate part was.

Question. How much was the bill? Do you remember?

Answer. Well, I have got the entire record.

Question. Did you pay it by check or in cash?

Answer. I paid it in cash. I think I have got it right here [indicating], as a matter of fact.
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Question. The total is-----

Answer. They were all here, Mr. Chairman. I am just trying to get them all straightened out. [Hands papers to chairman. The chairman hands papers back to the witness.]

(Discussion off the record.)

Question. How much is the total, Mr. MacGuire?

Answer. [Witness adds up figures.]

Question, Now, Mr. Clark is not a member of the firm of Murphy 4 Co.?

Answer. No, sir; no connection.

Question. He gave you, as you say, $7,200 to go over to Europe and study some question?

Answer. Yes; economic conditions, security questions, the position of the bond market, the stock market over there, and so forth.

Question. Did you make a report to him on your return?

Answer. Yes.

Question. In writing?

Answer. No; verbal.

Question. How long were you over in Europe ?

Answer. March 11 to May 27, I believe; I have that expense account, and, incidentally, I can show you that, too, together with the preliminary vouchers.

Mr. Marks. Mr. Chairman, I have just got this [indicating], which may be of interest to you. If you want that on the record, I have no objection to your putting it in the record.

The Chairman (looking at paper). No; I cannot put that in the record.

(Discussion off the record.)

Question. Had Mr. Clark ever, prior to this trip to Europe, sent you over to Europe to study the bond market?

Answer. No, sir.

Question. And conditions?

Answer. No, sir.

Question. Prior to this trip around the country, had he ever had you do the same thing?

Answer. No, sir. You mean prior to the first trip that I made?

Question. Throughout the country, internally. When was that first trip taken?

Answer. I would say in July 1933.

Question. And the trip to Europe was this year?

Answer. The trip to Europe was this March to May.

Mr. Marks. Do you want these figures, Mr. Chairman?

Question. Can you tell us briefly what places you visited in the United States for the studying of the bond market? Was it in the United States?

Answer. Yes; I have been all over the United States; been out through the West, Chicago, Milwaukee—out over the Canadian Pacific to look over the northwest Canadian situation, because Calgary had been in a position that they probably were going to default on some bonds, and it might have been a good opportunity to pick up some cheap bonds there, and from there I went to Seattle, and down to Portland and San Francisco and to San Antonio and back, and then I have been out to North Carolina, and I have been to
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Georgia, and been to Washington a number of times; Philadelphia, Boston, and Pennsylvania

Question. Prior to this $25,000—you say that was in two payments—wasn't it, fifteen and ten ?

Answer. Yes, sir.

Question. Have you got the bank balance there? Mr. Marks. This is a special account.

Question. This was deposited in the special account?

Answer. Yes.

Question. That was deposited September 11,1933, the first deposit, both deposits were September 11; one of fifteen thousand, and one of ten thousand. Was it in check or cash?

Answer. Check.

Question. From Mr. Clark? Answer. Yes.

Question. Two different checks? Answer. Two different checks.

Question. Had you ever received any similar amounts of any money at all from Mr. Clark?

Answer. In similar amounts? No, sir.

Question. Had you?

Answer. I had received a thousand or $1,200 for expenses prior to that. But I am not sure of the date.

Question. September 16 you got $2,200? Answer. Yes.

Question. Do you know what that was for? Answer. Expenses.

Question. Now, this $25,000 was to purchase bonds? Answer. Yes.

Question. And none were ever purchased? Answer. No, sir.

Question. You had known Mr. Clark prior to that?

Answer. I have done business with Mr. Clark since 1926.

Question. Of course, $25,000 was rather a small amount to go into a bond venture, considering that he was a man of his wealth?

Answer. No; not necessarily. If we secured some Chicagos around 40 or 4o or 46, you could purchase quite an amount of Chicago's with that figure.

Question. Was this trip in connection with the investment of this particular amount?

Answer. Yes; all the trips I made were in connection with the study of different places and different conditions. I have been to j Asbury Park, and I have been to Atlanta, and various places around where some wore selling away off, and looking the situation over and talking with different people, to see whether there was a chance of those various municipalities coming along and paying up their back interest, and, if there were, and I though there was a good opportunity to step in and buy their bonds at depreciated price, and there was every chance there, when bonds got down to those levels, to stop in and buy them and make a fair profit, but very often this opportunity was not available.

Question. Did you make any effort to buy any bonds?
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Answer. I looked over the situation to see whether I should buy

them or not.

Question. I said, did you make any effort to buy any bonds?

Answer. No—I can say that I made an effort; yes.

Question. Out of this amount here?

Answer. Yes.

Question. Where?

Answer. Why, as far as actually going into a firm and saying: Have you got so and so? I would like to buy it." I didn't do that. But in glancing through the various trade papers and offering sheets of various places I have done that.

Question. What was the September check of $1,125 that you drew cut of this account—September 15?

Answer. Expenses.

Question. September 16, $6,000. What was that for?

Answer. The same thing.

Question. Expenses?

Answer. No. The $6,000 is tied in with the other amounts there—the larger amounts.

Question. I am not going to dispute you. But there is your bank balance, showing a check for $6,000, drawn under date of September

Answer. Well, let me get this record here, and that will probably clarify this thing here [indicating]. I think this will probably clarify this [witness looks at record]. I do not recollection but I think that probably was drawn in cash and paid back to Christmas.

Question. What is your answer?

Answer. I do not remember what that was, but it was withdrawn in cash and paid back to Christmas.

Question. Well, that is something that you certainly ought to have receipt for, if you paid back $6,000 to Christmas. You previously testified that the only thing that you paid Christmas was $20,000 that you had gotten from him and which you paid back.

Mr. Marks. There was an exchange of checks of $20,000.

Question. Under date of September 18 you drew out $20,000?

Answer. Yes.

Question. Now, you deposited $20,000. Where did you get that $20,000?

Answer. I deposited $20,000; that was the Christmas check.

Question. Now, on September 19 you drew a check for $20,000.. Who was that check payable to?

Answer. I believe that

Question. Was that swapping?

Answer. I believe that was swapping or cash, and that represents the letters of credit.

Question. Well, I know. But where is the check that you say you trapped with Christmas for $20,000?

Answer. It is here. I can get it. It is outside—these checks that have out there in the room.

Question. We will adjourn. How long will it take you to get the

checks?

Answer. It won't take long.
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(Discussion off the record. While an effort is being made to locate the check in another room, a witness on another subject is brought in and examined.)

[edit] Testimony of Gerald C. Macguire—Resumed 2

Gerald C. MacGuire, his testimony being resumed, testified as follows:

Mr. MacGuire. I cannot find the check; but I can get them, I am sure.

The Chairman. Why don't you bring all the papers in, and leave them with the committee, and we will look them over later?

The Witness. There are some papers that I cannot find.

The Chairman. Anything that is personal the committee is not interested in.

Mr. Marks. As soon as you gentlemen are finished with us, he can go through the papers with the representatives of the committee and see what it is.

Examination by the Chairman :

Question. Now, where are those two papers [indicating] ? You checked out of the Palmer House on September the 29th, and you had been attending the convention of the Legion in 1933 on September 27, didn't you?

Answer. Yes.

Question. And this was the bill that you received from the Palmer House on September 29 ?

Answer. Oh, yes. (Discussion off the record.)

The Witness. I think I made two trips up there.

The Chairman. Here is October 1 and October 5. (Discussion off the record.)

Question. Now, can you tell us what this $6,000 item of September 16 was for?

Answer. September 16, $6,000; that was a withdrawal.

Question. Do you know how it was withdrawn, whether it was a withdrawal in cash or what?

Answer. I believe it was withdrawn in cash.

Question. For what purpose was it withdrawn?

Answer. I believe it was to pay back to Christmas.

Question. You believe?

Answer. Yes.

Question. In what manner was it paid back to Christmas?

Answer. In cash.

Question. You previously testified that you only had one transition in the swapping of checks with Christmas, $20,000 and until later, when you paid him back the balance?

Answer. No; I believe that was paid back to Christmas in cash.

Question. What have you got to show that?

Answer. I haven't got anything to show it.

Question. Did you receive a receipt from Christmas?

Answer. No, sir; not necessarily; as far as that goes, he is an old friend of mine.
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Question. I know, but you swapped checks for $20,000; you did act give him $20,000 cash, you gave him a check for $20,000?

Answer. No, sir.

Question. And now you say that you swapped checks, you give him a check on September 18—at least you deposited it on September 18?

Answer. Yes.

Question. That was a check, wasn't it?

Answer. Yes.

Question. You have a withdrawal here on September 19 of $20,000;

isn't that check payable to Christmas?

Answer. You see there is a deposit here on the 18th and a withdrawal on the 19th.

Question. Is that what it shows?

Answer. Yes; on the 16th—well, I do not remember, Mr. Chairman.

Question. All right. That may not be deposited. It reached your blink the next day. Was that in a check or in cash, or was it payable to Christmas, or what?

Answer. Gee, I do not remember myself.

Question. Wouldn't you remember if you drew a check for $20,000 to be cashed?

Answer. I have got a $20,000 check; I believe it is payable to

Christmas.

Question. What is this $3,300 check?

Answer. Well, that must have been expense that I withdrew from that account.

Question. Don't you know? $3,300?

Answer. Well, that is evidently—I think that—doesn't that jibe ftp with the letters of credit?

Question. How much did your letters of credit total that you drew between September 21 and September 30, 1933; how much did you draw in letters of credit in Chicago?

Answer. How much does this all total here ?

Question. Well, there is one letter of credit for $300?

Answer. What are the totals?

Mr. Marks. $15,000.

The Witness. It is $30,300.

Question. $30,300 that you drew; where did you draw this?

Answer. On the Central Hanover Bank & Trust Co.; I drew them

In Chicago.

Question. What account did you draw them on?

Answer. Well, these were letters of credit that were made out

to me.

Question. Letters of credit that were made out to you, yes; where

did you obtain the letters of credit from?

Answer. From this account.

Question. $30,300; where did these letters of credit go to?

Answer. How much does this total here? I do not want to get into a jam on this.

(Discussion off the record.)

The Chairman. I offer both of these in evidence as exhibits.

(THE PAPERS REFERRED TO ARE RECEIVED IN EVIDENCE AND MARKED "NEW YORK, 11-21-1934, NO. 1”, AND "NEW YORK, 11-21-1934, NO. 2.")
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Question. Now, between September 21 and September 30, 193V which is exhibit no. 1, statement from the Central Hanover Bank & Trust Co., which shows that a letter of credit was issued in the sum of $30,300; when did you get those letters of credit and where did you get those letters of credit?

Answer. From the Central Hanover.

Question. When you were in Chicago you obtained them through a different bank?

Answer. They 'were all cashed in the First National Bank of Chicago.

Question. These were letters of credit that you had previously, received before going to Chicago? Answer. Yes.

Question. Which you cashed in the First National Bank of Chicago ?

Answer. That is right; yes.

Question. What did you do with that $30,300 in Chicago?

Answer. I kept that money in cash and put it in a safe deposit box with the First National Bank.

Question. First National Bank where?

Answer. Chicago.

Question. Yes.

Answer. And I deposited the money in that box.

Question. What became of that money?

Answer. That money was brought back and returned to Mr. J Christmas.

Question. In cash?

Answer. Yes.

Question. The whole amount?

Answer. Yes; less whatever expenses I had out there.

Question. The expenses were nominal in comparison to the $30,000?

Answer. Yes; they might have been $1,500.

Question. At any rate, you returned to him substantially $30,000 I in cash % Answer. Yes.

Question. That is in addition to the swapping of the $20,000? Answer. Well, off the record, Mr. Chairman, I think this is getting mixed up, isn't it?

Question. Nobody is here to try to confuse you; all we want is facts. You are not under cross-examination. All we ask of you is when the questions are asked and you understand them, that you answer the questions, and we will obtain the facts; you are the on that can present it; now, that $30,000 that you have testified to before, that $30,000 in cash, was returned, you said, to Sir. Christmas! Answer. Yes.

Question. $30,300, less expenses of more than $1,500? Answer. I do not know what they were any more.

Question. And now that $30,000 had nothing to do with this $20,000 transaction, has it?

Answer. Well, I believe that all of these letters of credit are part and parcel of the cash that I withdrew here; so that then there was an excels of $10,000 that was given to me, and you see there one $20,000.
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Question. Where did that $10,000 come from? Answer. It came from Mr. Christmas.

Question. You have not testified to receiving that; did you receive $10,000 more from Mr. Christmas? Answer. Well, Mr. Chairman, all of these letters of credit total

130,300.

Question. I am not going to argue with you. I simply asked you, Did you receive $10,000 more from Mr. Christmas? Answer. I want to clear myself on that.

Question. We want you to be specific on this; do you remember whether you received $10,000 more from Mr. Christmas; how much did you receive from Mr. Christmas?

Answer. Well, I think I received the $30,300.

Question. And now, before you stated that you received nothing further because you swapped checks for $20,000—you gave him a heck for $20,000 and then he gave you a check for $20,000—and that meant that you got nothing further from him, didn't it? Answer. I think I said he gave me $20,000 in a check.

Question. What you testified to was that you gave him $20,000 to pay back to Clark, and then he gave you $20,000 back, and that it was simply a swap of checks.

Answer. Yes,

Question. Therefore, he got nothing from you in the final analysis; and he got nothing from you except a check, and the transaction "was dosed; isn't that true? Answer. Yes.

Question. This is the first time that you have stated that you got any money at all from Christmas, and now you say that you got

Answer. I believe, as far as my recollection goes, that I withdrew the cash before this amount here [indicating] and bought letters of credit here in the Central Hanover Bank.

Question. But you said originally that that was for the purposes of bond transaction?

Answer. That is correct.

Question. And you certainly did not use it for bond transactions

did you?

Answer. No, sir; I did not. Question. And now I am going to present these two statements to you; according to your testimony, you received $15,000 and $10,000 the same day from Mr. Clark, which you deposited in a special account that you opened at the Manufacturer's Trust Co.; that is true, is it not?

Answer. Yes.

Question. On September 15 you withdrew $1,125?

Answer. Yes.

Question. You don't know what you withdrew that for? Now-, on September 16 you withdrew $6,000?

Answer. Oh, yes.

Question. And on September 16 you deposited $2,200?

Answer. Well, that must have been $2,200 out of this here

Question. All right. Why did you withdraw $6,000 and the same redeposit $2,200 out of the same account?
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Answer. I cannot go back to that at all; I cannot say. Question. Have you records showing what the transaction Answer. No, sir; I have not. Question. You never dealt in sums like this before, did you?

Answer. No; I can't say that I have.

Question. Not for yourself nor anybody else? Answer. That is right.

Question. So this is not an ordinary incident in your life, dealing in sums of this amount?

Answer. Oh, yes.

Question. That is true, isn't it? Answer. That is right; yes.

Question. Now, September 16, according to this statement, you had on deposit $20,175; is that right? Answer. Yes.

Question. Fifteen, ten, and twenty-two hundred make $27,200, leaf all the withdrawals, a total of $7,125, leaving a balance on deposit on September 16 of $20,075? Answer. That is right; yes.

Question. On September 18 you withdrew $20,000; that is true isn't it, leaving a balance of—no; I withdraw that. On September 18 you deposited $20,000 and on that date made a balance of $40,075 on deposit; that is' right, isn't it?

Answer. Well, is it right? That is the thing that I am confused about.

Mr. Marks. Well, according to the statement, it is right.

Question. Well, all right; according to the statement it is right and on September 19 there was withdrawn $20,000? Answer. Yes.

Question. Which brought it back to $20,075; that is true, isn't it? Answer. Yes.

Question. On September 23 there was a withdrawal of $3,300 and $10,700; what was that withdrawal for?

Answer. Well, there was a letter of credit which was bought OB September 22 for $1,100 and the 23d for $300—what is the date hew-again, Mr. Chairman?

Question. The 23d. On the 23d you withdrew $300? Answer. Yes.

Question. On the 23d you withdrew two checks, one for $3,300 and another for $16,700, a total of $20,000? Answer. September 23?

Question. What was this withdrawn for—what was that amount withdrawn for?

Answer. I believe that they were withdrawn for the purpose of buying letters of credit, although I am not sure. Question. Now, were those withdrawn in cash? Answer. Cash, I believe; yes.

Question. Now that left a balance of $75 in the account, didn't it? Answer. Apparently; yes.

Question. October 5 there were other items here totaling November 17 you deposited $1,000 to clean up some item, totaling approximately $1,000?

Answer. Yes.

Question. Now you took those $20,000, you say, with which you purchased letters of credit, and the record shows that you purchased
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letters of credit for $30,300; where did you get the difference—from that source did you get the difference to buy these letters of credit? Answer. I believe that I got the money from Mr. Christmas. Question. Wouldn't you know; $10,000? Answer. I think it was from Mr. Christmas. Question. Are you sure?

Answer. Well, I can’t say—well, yes; I am sure. Question. Was it in cash or check?

Answer. I believe it was in cash; it was simply for the reason that I believe I was going away, and it was necessary for me to get letters of credit right away.

Question. When did you return this $30,000 to Mr. Christmas? t Answer. I do not remember the date.

Question. About when was it? Shortly after the convention? Answer. I think it was within 2 weeks after the convention. Question. Did you get a receipt for it? Answer. No; I did not get a receipt for it.

Question. You had never had any similar transaction of any kind with Mr. Christmas before? Answer. Yes.

Question. Who is Mr. Christmas? . Answer. He is Mr. Clark's attorney.

Question. Now, if you were given $25,000 by Mr. Clark for the purpose of buying bonds, why did you take out letters of credit and then cash them so quickly after you received it; in other words, on \ September 11 you received $25,000, and you say you purchased letters of credit, and with the $10,300 that Christmas gave you you' «re going to use that $25,000 to purchase bonds; why did you cash those letters of credit, if you were going to use that $25,000 for Mr. Clark to purchase bonds'?

Answer. Because when you come to a town like Chicago, we had in mind buying some Chicago Sanitary District bonds, and naturally If you want to buy them at the price that you want you have got to have the cash.

Question. You did not travel all over this country with this $25,000 to your credit?

Answer. No; that was in Chicago. Question. You were to return this? Answer. Yes.

Question. And thereafter you went all over the country? Answer. That same time that I got the money it was connected with the same thing.

Question. It was connected, you say, with the $25,000?

Answer. I said it was connected.

Question. You said you were going to use that $25,000 to buy fouls if you found they were good, and they looked as though they going to go back, if the conditions appeared favorable. Now, how did you do with this money?

Answer. This money was returned to Mr. Christmas, I believe 2 or cooks after Chicago.

Question. Did Mr. Christmas deposit it in his bank account? Answer. I couldn't say.

Question. Do you know what Mr. Christmas did with it? Answer. I do not. : (Discussion off the record.)
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Question. Who had charge of Mr. Clark's books?

Answer. Mr. Christmas.

Question. Is he in town ?

Answer. No; he is in Europe. Here is a cable from him.

Question. No. The cable doesn't interest me; I would rather set him. If this $25,000 was given to you in connection with bond transactions, why should you have been given $10,300 more from M& Christmas?

Answer. Well, I should say because it might have been that that item of $1,500 expenses would have to come out of that, and the additional money might have been to buy an approximate $50,000 par value of bonds, and that would probably be the difference between the two amounts.

Question. Was that so?

Answer. Yes.

Question. How do you know that; you never testified to that before?

Answer. Because we had—I see some bonds that we had on November 11.

Question. Why didn't you tell us about this $10,000 that you as you remember getting from Mr. Christmas before?

Answer. Well. I do not think you asked me about it, Mr. Chairman.

Question. I asked you about all the moneys that you got; I asked you about all the sources that you could have gotten it from?

Answer. There may be some more money.

Question. Maybe, yes; as a matter of fact, in addition to the $30,000 less your expenses; this $30,300 was not including the expenses, was it

Answer. I think I took the expenses out of that, and returned the difference; now, what the difference is, I cannot say.

Question. Let me ask you this: Why should you have cashed the letters of credit in Chicago and put that money in a safe-deposit box?

Answer. Because I felt that if I had a chance to buy the bond I could buy them right off for cash.

Question. Wouldn't letters of credit be accepted just as cash?

Answer. They probably would.

Question. Wouldn't they be safer than cash on your person!

Answer. They probably would, yes; but there is no objection to getting the cash, is there?

Question. I just wanted to get your state of mind, that would Dot be the probable course for an average person to pursue, would it, under the circumstances?

Answer. Well, I think there are people that would have gotten cash in this country.

Question. There are exceptions to every general rule, of But I want to ask you this

Mr. Marks. Mr. Chairman, may I say; for the record that we have here a telegram from Mr. Christmas which would answer your question as to where is Mr. Christmas?

The Chairman. I am not going to let in any telegrams; if Mr. Christmas wants to appear and testify under oath, I will be glad to hear from him.
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Mr. Marks. May I say this off the record? The Chairman. Yes. (Discussion off the record.)

The Chairman. The chairman is reliably informed that Mr. Christmas is out of the country and left for Europe—how long ago?

The Witness. I believe he left for Europe sometime ago

Question. Let me ask you, where is Mr. Christmas now? I Answer. As far as I know, he is in Paris. Question. All right; when did he leave for Europe? Answer. What is that?

Question. How long ago did he leave for Europe? Answer. I think about 2% weeks ago.

Question. Have you a record of the purposes for '-which you used this—what you have done with this money—a record of your own expenditures?

Answer. The $30,300?

Question. Yes; have you a record?

Answer. Excepting for expenses, the money was returned to Mr. Christmas.

Question. And you kept a record of your expenses? Answer. Yes.

Question. Did you keep a written record of when you returned it to Mr. Christmas?

Answer. No; I have not that.

Question. And no receipt was received from him; that is true,

is it?

Answer. Yes.

Question. When you went to Europe you kept a record of the $7,200, and an accurate record, did you not?

Answer. Yes, sir. I might add that the reason for keeping an Accurate record of expenses was this

Mr. Marks. Well, you haven't been asked that.

The Witness. Let us cross that out, then.

Question. It is a fact that from September 21 until October 5} 1933, you were a guest at the Palmer House in Chicago, is it not?

Answer. Yes.

Question. And you were there continuously?

Answer. Yes.

The Chairman. All right, I think that covers the period.

Mr. Marks. To October 8.

The Chairman. Let us, for the record, show that the sum total of those things approximates so much.

Mr. Marks. May I say that the bill to Mr. William Boyle is $168. The Chairman. Why not put in the total?

Mr. Marks. The total would be

The Chairman. Now, don't put the names in. Mr. Marks. The total would be approximately $580. Question. And that you were reimbursed in part from others who was using these rooms, you say?

Answer. Yes.

Question. And now you said that you went down to the general to make him run to be national commander of the Legion?

Answer. Yes; it was to make him run—to feel him out to see if he would be interested in running for national commander.
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Question. Well, you were friendly with Johnston, weren't you! Answer. Louis Johnston? Question. Yes.

Answer. He was commander.

Question. What did you want Butler to run for? What was the object in having him run; what was the purpose?

Answer. Because I did not think there was any man outstanding at the time, and I liked General Butler; I liked his personality and his way of handling himself, and I thought he would be a fine man for the commandership of the Legion. Question. When did this idea come into your head ? Answer. Oh, I had it in my head for a couple of years. Question. You hadn't gone to him before? Answer. No, sir.

Question. You did not go to him, then, before the Miami convention ?

Answer. No, sir; now, I didn't go to him for the purpose of getting him to run for commander. Question. That was not the purpose ? Answer. Absolutely no, sir.

Question. And now, did you talk with any person, as you said you didn't talk with him, about making a speech for the gold standard! Answer. With General Butler? Question. Yes. Answer. No, sir.

Question. Did you talk with anybody about that? Answer. I talked with Mr. Boyle about the gold standard. Question. Did you talk with anybody else about making a speech there?

Answer. I do not remember that I did.

Question. Did you try to get anybody to make a speech there I

Answer. No, sir.

Question. Nobody at all in the country?

Answer. No, sir; I do not remember that I did. As a matter of fact, Mr. Chairman I did not speak to General Butler about making a speech at Chicago for the gold standard; I had in mind the formation of a society, a committee for a sound dollar and s sound currency and, inasmuch as General Butler was a man who went out publicly speaking for a fee to different parts of the country, I thought he would be a fine man to have in that kind of a committee; and when I went down to his place, I believe it was the second time I talked with him about it, and at that time he said, "Well, I have got a publicity agent in New York now, but I am going to get rid of him because this fellow isn't getting me enough business, and ", he said, " I am changing to this man here." I forget the man's name, but he showed me a letter from this fellow, and he said he would like to have him handle his publicity, and Butler told me that he got $350 for a speech, plus his expenses.

Question. Are you friendly with the commander of the Legion thus year?

Answer. Belgrano, that is?

Question. Yes.

Answer. Yes.

Question. Didn't you know that he was going to be a candidate?
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Answer. He was not a candidate in Chicago; no. sir.

Question. Who is the national commander for 1934?

Answer. Belgrano—Ed Hayes.

Question. Yes. He is the national commander now.

Answer. Belgrano now.

Question. When does the year end?

Answer. In October, at the convention. the time I candidate.

Question. The commander of the Legion was Hayes. Were you opposed to him?

Answer. To Hayes? No, sir; I was not; I did not know Hayes at the time I saw Butler; I didn't know that Hayes was going to be a candidate.

Who did you think was going to be a candidate at that time?

Answer. I did not know.

Question. Oh, you had no knowledge of who was going to be a candidate, but you wanted Butler?

Answer. I did not want him exactly, but I thought he was a fine, outstanding man and would make a fine legionnaire, a fine commander, for the simple reason that he is a great man for the soldiers and veterans.

Question. I understand, but what had that to do with the sound Dollar.

Answer. What?

Question. What you said, that Mr. Butler would make a fine man for the soldiers ?

Answer. Yes.

Question. What had that to do with the purposes of the sound dollar?

Answer. Nothing at all; nothing; simply that Butler was an outstanding man, in my opinion, and if we formed this society, he would be a good man to go out and speak for it, and at the same time sort of advance himself as a candidate, as commander, as I thought he would make a fine commander of the Legion.

Question. But that had nothing to do with the sound-dollar policy at all?

Answer. Absolutely no.

Question. You just offered to get him into this picture more or less as a showman. Was that the purpose of it?

Answer. Absolutely not.

Question. And you did not want to make him commander of the

legion?

Answer. I did not want to make him commander of the Legion. But 1 thought he would be a fine man to be commander of the Legion.

Question. What did Butler know about the monetary questions, a s far as the gold standard and the silver dollar were concerned? I Answer. I did not discuss it very much with General Butler.

Question. As a matter of fact, General Butler did not know anything about those two big subjects dealing with the sound dollar and the gold standard?

Answer. He does not?

Question. No?

Answer. I could not say.
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Question. So that you did not want Mr. Butler's speech before the Legion for that purpose at all?

Answer. No, sir.

Question. And you did not want Butler for the purpose of forming this sound-dollar association, because he, in the first place, didn't know anything about money, and was not interested in the question of the gold standard?

Answer. That is right.

Question. That is correct, is it not?

Answer. That is right.

Question. So that now we have this on the record.

Answer. Yes.

BY THE CHAIRMAN:

Question. In what name did you hire the deposit box in the First National Bank of Chicago?

Answer. If I recall, I think my wife was the one that took it out; Elizabeth W. I believe that. I am not sure.

The Chairman. Send a wire to the First National Bank of Chicago to find out.

The Witness. I think it was a joint account; Elizabeth W., and/or G. C. I think it was a joint account, because, if anything happened to me, my wife could handle it all right, and later I believe I told her the money was there, just to protect; myself in case anything happened to me; if I died, or anything, she could return the money to Mr. Christmas.

Question. Was your wife out there?

Answer. Yes; she was in Chicago.

Question. She was with you all the time?

Answer. No; she was not with me all the time.

Question. Where did she live?

Answer. She stayed with friends at Highland Park.

Question. How long had she been there?

Answer. How long had she been there?

Question. Yes.

Answer. I think she came 3 days after I went out there, and she stayed until the convention was over.

Question. That money was not your money, was it?

Answer. No, sir.

Question. So why was it necessary to put it in your joint name It wasn't your money. You say in case something happened to you your wife would be able to get hold of it.

Answer. Yes.

Question. But it was not your money. That money belonged to Mr. Christmas, didn't it?

Answer. Yes. It really belonged to Mr. Clark.

Question. Mr. Clark never had the money.

Answer. Mr. Clark and Mr. Christmas were both the same. They both had confidence in me, and know that any money I got would be returned.

Question. I am just trying to get your point of view. Why was it necessary to put it in a joint account? I expressly asked you why you had to place the money in a joint account, and your answer was because, "if something happened to me", your wife would be able to return it.
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Answer. Yes. My wife would naturally take it back to where it came from; very naturally.

Question. Now, then, you also took the money along for the purchase of buying bonds?

Answer. That is right.

Question. Did you buy any bonds?

Answer. No, sir.

Question. What bonds did they want to buy?

Answer. They had several different items in mind.

Question. What is the name of those bonds?

Answer. I think Chicago Sanitary District 4's.

Question. Whom did you talk to about buying the Chicago Sanitary District 4's?

Answer. I did not talk to anybody.

Question. Whom did you speak to about it?

Answer. I didn't speak to anybody.

Question. Did you make any negotiations for any of those bonds?

Answer. No, sir.

Question. Did you get any prospective bids for those bonds?

Answer. No, sir.

Question. To whom did you speak about the bonds?

Answer. I did not speak to anybody.

Question. Your trip throughout the country was after this, wasn't that you went around the country?

Answer. I went around the country before that—no; I went around the country after that.

Question. Where did you get your expenses after that?

Answer. I believe I paid a lot of my own expenses, and I believe, after that, Mr. Clark gave me some more money—a thousand dollars, or $1,200, as I remember it. Question. When was it that you went up to Calgary, as you have

testified, to buy bonds?

Answer. On that trip, that was in conjunction with a committee ! for the sound dollar and sound currency, in conjunction with that : work, and I also kept my eyes open as regards the bond business.

Question. Well, as a matter of fact, your final purpose was in connection with the sound dollar? Answer. Yes. Question. This money was given to you in connection with that,

principally?

Answer. Yes. Wait a minute, now. You mean this money here indicating?

Question. I mean the whole amount. You were not doing anything wrong, as I see it, if you were using your money to finance a

trip to get the sound-dollar idea over on the country, or to get the people interested in falling back on the gold standard. You have a

perfect right to spend his money that way if he sees fit. I do not say that there is anything wrong with that. I simply wanted an explanation as to how this money came to you in connection with a campaign to try to get the country back on the gold standard.

Answer. This particular money was not. I want to say this: Hint after this money was returned, Mr. Clark gave me three $10,000 checks—just gave them to the Committee for the Sound Dollar. The checks were made out to the Committee for Sound Currency,
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and after I had returned from Chicago and had given the money back to Mr. Christmas, Mr. Clark then made out three $10,000 checks, payable to the Committee for the Sound Dollar, and it was deposited to the committee's account. This money, in my records here, was not for that specific purpose.

Question. So that (he books of Christmas, or Clark, should show, some time in October, or within 2 weeks after you returned from the convention, that $30,000 was given to them, or that a check was made out payable to the order of Christmas, or payable to, Clark, whichever it was. That item should be shown somewhere?

Answer. I believe so.

Examination by Mr. Dickstein :

Question. Have you got the books of the Sound Dollar Committee here?

Answer. Yes.

Question. Will you let me look at them?

Answer. Surely. They are all here [indicating]. With the return bade to New York, the object then was to form a sound-dollar committee, and, inasmuch as the Legion had gone on record for sound money at the Chicago convention, it was thought then that it would be a very good idea to establish this committee, to get out and talk to the people, and take it up with the Legion, and later on, with the American Federation of Labor, and to take a stand on the sound-dollar policy.

Question. Now, you had thousands of dollars in cash for the purpose of buying, as you call it, letters of credit, and that was bought at the same bank, wasn't it?

Answer. Yes; I believe so.

Question. Why was it necessary to try to cash or to get a letter

of credit from a bank where you got the cash from?

Answer. For the simple reason that the Central Hanover was intimately connected with the First National Bank of Chicago, and that was the bank that I wanted to do business through.

Question. The point that I ask you is entirely different; why you wanted letters of credit, when you had thirty thousand or twenty thousand dollars in the Hanover National Bank. Answer. No; in the Manufacturers.

Question. On the Manufacturers you drew. How much did you draw?

Answer- Can I say this off the record, if you don't mind? I do not want to make any mistaken statements.

Mr. Dickstein. You have got me all puzzled with your book keeping.

The Witness. I do not want to bring in anything that can be questioned here.

(Discussion off the record.)

By Mr. Dickstein :

Question. Now, you knew yon were going to this convention, and you tried to got the convention to adopt in its platform the sound dollar. That was in your mind, wasn't it?

Answer. T talked with probably 200 people out there about that.

Question. I did not ask you that. I merely asked you whether that was in your mind.
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Answer. Yes; I think that was in my mind.

Question. When did you leave the Chicago convention? Do you remember that? Answer. Well, I think that is brought out here; either the 19th—

I think it was the 19th

Question. The 19th of when? What month ?

Answer. Of September.

Question. And you stayed until when?

Answer. October 8,1 believe it was.

Question. How long did the convention last?

Answer. October 3,4, and 5,1 believe.

Question. And what did you do after the convention in Chicago?

Answer. I stayed around the hotel a couple of days and then came back to New York.

Question. So you were there altogether how many days inChicago?

Answer. Well, whatever time that was.

Question. You were there between the 19th—and you were there Up until about the 26th? Answer. Yes.

Question. Of that same month?

Answer. Yes.

Question. Why was it necessary to take all this money down there, knowing that you would be busy at this convention?

Answer. It was not necessarily that I was going to be busy at the

convention.

Question. Why was it necessary to have on your bills a special notice, "No information to anybody"?

Answer. That is the general custom, Mr. Dickstein, in every contention that people do not want to be bothered. They simply tell the desk that they don't want to have people bother them. It you have certain rooms for certain purposes, that was all that was necessary.

Question. Were you a delegate there?

Answer. No, sir.

Question. Were you an officer ?

Answer. I was on the distinguished guests committee.

Question. Outside of that you had no other office?

Answer. No, sir.

Question. If you were on the distinguished guests committee, don't you think that people who wanted to get in contact with you ought to know where you were located ?

Answer. The people who wanted to get into contact with me would know where I was located.

Mr. Dickstein. Mr. Chairman, I would like to offer these records as a Government exhibit—all of them as one exhibit.

The Chairman. This is simply offered in executive session, and the committee would be just as jealous in protecting any person whose name has never appeared in this hearing from being made public.

Mr. Dickstein. I offer them as an exhibit.
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By the Chairman :

Question. Now, while you were making all these trips, Murphy & Co. were pacing you?

Answer. Yes.

Question. While you were making the trips for Clark and Christmas?

Answer. Yes.

Question. Going to these conventions in trying to bring about an educational program for the sound dollar, you were being paid right along?

.. Answer. Yes; after the Chicago convention, when the sound-dollar committee was formed, I received my pay right along.

Question. Was your pay ever questioned by Murphy & Co. ?

Answer. No, sir.

Question. So that, while you were conducting this what you would call " propaganda " for a principle, you had been on the pay roll of Murphy & Co. and receiving weekly checks?

Answer. Yes.

Question. Now, did you keep any books of account?

Answer. On expenses.

Question. On all moneys received, and on all moneys laid out, and on all moneys returned, giving their dates and amounts, whether by check or in cash ?

Answer. I think I have a record that I can produce.

Mr. Dickstein. I wish you would produce it, and I will ask the chairman to request you to do so.

The Chairman. Not request. I will order him to produce it.

Mr. Dickstein. That book will show.

The Chairman. What do you want him to produce tomorrow?

Mr. Dickstein. All moneys received by Clark or Christmas or by any other person through that period would show expenditures and tales.

The Witness. Yes.

By Mr. Dickstein :

Question. Whether the payment was in cash or by check.

Answer. Yes.

Question. Now, how many letters of credit did you obtain in 1933 and 1934?

Answer. What?

Question. How many, altogether?

Answer. I don't know. I would have to look up that record there.

Question. Which record?

By the Chairman : Question. Well, did you receive any more beyond that?

Answer. In 1933? No, sir.

Question. In 1934, did you?

Answer. Yes, sir.

Question. Where?

Answer. I received a letter of credit, when I went to Europe, from J. P. Morgan & Co. for $5,000; a letter of credit of my own, that I took out with the American Express, I believe, for $1,500.

Question. Who, in Morgan & Co., gave you that $5,000?
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Answer. Who? No one in Morgan & Co. gave me $5,000. Clark gave me his check.

Question. On Morgan Co.?

Answer. No; it was not on Morgan & Co. I believe it was on the Chase Bank.

Question. Well, how did you get this $5,000 letter of credit from Morgan & Co.?

Answer. I didn't say that. I said that I got a check for $5,000 from Mr. Clark, and I had gone to Morgan & Co. and bought a letter of credit nominally paying for it $50.

Question. I didn't ask you that. I just wanted to know how you went to Morgan & Co. You have explained it.

Answer. Yes.

Question. Now, then, I suppose the expense list of the European trip was also entered by you ?

Answer. Yes; I have a record.

Question. You have a record of that, and you will produce that!

Answer. Yes.

Question. Now, how long have you known Mr. Butler? Since when ?

Answer. Roughly speaking, I should say I have known General Butler about 5 years.

Question. When was the first time that you spoke to General Butler? When you went with Doyle?

Answer. When I went with Doyle? This I don't remember.

Question. Now, what year was that? Answer. Well, I believe it was 1933.

Question. And is it a fact that that was the first time that you had personal contact with Mr. Butler? Answer. No; it is not a fact.

Question. When was the first time that you spoke to Butler? Answer. I do not recollect where it was. It was around the metropolitan area somewhere, at some veterans' meeting.

By the Chairman :

Question. He testified that it was about 2 years before that that the first real time that you met him was when you went up to his home? Answer. Yes.

By Mr. Dickstein:

Question. You came there by machine? Answer. Yes.

Question. Who owned the machine; whose car was it? Answer. It was a car that we hired at the Bellevue-Stratford. Question. Doyle was with you? Answer. Yes.

Question. Who was doing all the talking, you or Doyle? Answer. Well

Question (interrupting). If you remember. If you don't, don’t answer it.

Answer. Mr. Chairman, can we get it on the record

The Chairman. You better ask Mr. Dickstein. The Witness. I would say 50-50, all of the talking.
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By the Chairman:

Question. Did you have a talk or did you talk with Doyle before that, about going out to see General Butler?

Answer. Yes; I believe he was down in New York, about a week before that, and we talked over a number of things.

Question. That was a prearrangement for you and him to go down

there?

Answer. Yes.

Question. He said that you wanted to go down to Philadelphia, Hid you were then to telephone him, and take a chance at his being there?

Answer. Let me get this straight, Mr. Chairman. I do not want to get tied up on dates; it is pretty hazy. I think Doyle and I talked In New York, and then whenever it was, after we got down to Philadelphia, we talked to Vince Carroll and then the question came up how about going out to see Butler, and talk with him

By Mr. Dickstein :

Question. Where were you before you met Butler in June or July of 1033? Where did you go from with the car? Answer. From Philadelphia. Question. Well, where did you bring it from? Answer. Well, I do not remember; I think it was from the Bellevue-Stratford.

Question. Who rang the general, to make an appointment and go over to his house, you or Doyle?

Answer. Well, I don't remember whether it was Doyle or myself. Question. Was it the man by the name of Jack that rang and I asked him for an appointment, that you were two veterans and wanted to come over and talk to him ?

Answer. Oh, yes; that refreshes my mind—I would like to get this on the record.

Question. Just answer that. The Chairman. He says " yes." Question. Then, this Jack, what is his second name? Answer. I don't remember his second name; he was introduced to De in the Mayflower Hotel.

Question. That is Washington, and the call was from Washington? Answer. Yes; I guess that is right.

1.Question. You made the statement a moment ago that you rang Mm from the Bellevue-Stratford; you were not giving us the correct statement?

Answer. I had plainly forgotten the incident. Question. As a matter of fact, that brings you back to Washington min, and this Doyle, or Jack, or whatever his name is, rang General Butler?

Answer. Yes.

- Question. And you and Doyle traveled in the machine from Washington to Philadelphia? Answer. No, no; we wont by train. Question. Went by train? Answer. Yes.

Question. And you got into this machine and went over to the general’s house?
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Answer. Yes; I remember it very distinctly now.

Question. That was really the first time that you were in Butler's home, or that you had a talk with him along the line of business, or whatever you may call it?

Answer. That is the first time that I had ever talked to him.

Question. That was in 1933?

Answer. Yes.

Question. That was in June 1933?

Answer. Was it June?

Question. I won't pin you down; it doesn't make any different as (o the place; we have the time fixed?

Answer. You have the time fixed.

Question. That was around June or July?

Answer. Let me ask this, if I may. Can I ask it without being on (lie record?

Mr. Dickstein. Go ahead.

(Discussion off the record.)

By the Chairman :

Question. Did you go up in a Packard limousine?

Answer. Gee! I don't know whether it was or not; I think it was a Packard car.

Question. Driven by a chauffeur?

Answer. Yes.

Question. Who was the chauffeur?

Answer. I don't know.

Question. With the car?

Answer. With the car.

Question. Don't you know what Jack was?

Answer. I don't know. Jack was introduced to me in a room in the Hotel Mayflower, and he was very much interested in forming ft national veterans' organization and getting out a paper similar to the National Tribune, and he said he had been to see General Butler several times and he was a great friend of his; and I think either Doyle or myself said I would like to meet the general, and that ii how the whole thing came up. This fellow said, I will call him up and make an appointment." He said, "You are going back to New York and you can stop there to see him." He called up from the Mayflower Hotel and made an appointment for us to see the general

Question What were you in Washington for?

Answer. I believe I was down there on business; I do not know just "what business it was.

Question. How did Doyle come into the picture?

Answer. I think he was down there for some oilier Legion matter.

Question. And you happened to run across one another?

Answer. Yes.

Question. How did you happen to see Vince Carroll?

Answer. We saw Vince Carroll in Philadelphia on the way back.

Question. On the way back?

Answer. Yes.

Question. What about this talk in New York the week before between you and Doyle about Butler? What occasioned all that talk?
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Answer. As I said to you at that time, this whole thing as it has been refreshed in my mind—as to this incident, Doyle had been here and said he was going back

Question. You never met this Jack before? Answer. I never met Jack before; never.

Question. He called up and asked the general if he would see a couple of veterans if they went out to see him?

Answer. Yes.

Question. He didn't mention the names or anything?

Answer. I think he did.

Question. Don't say you think he did.

Answer. I don't remember whether he mentioned it or not.

Question. That is a better answer. When you say " I think he it did, that is of no probative weight.

Examination by Mr. Dickstein:

Question. When did you go to Washington before you met Doyle? Answer. I don't remember when I got to Washington, Question. Did you go over with the intention of meeting Doyle? Answer. I think that he told me that he was going to be down at ' the same time that I was going to be there.

Question. Did he tell you where he was going to stop? Answer. At the Mayflower; he always stopped at the Mayflower. Question. Did he tell you that? Answer. Yes.

Question. Where did you generally stop? Answer. At the Mayflower.

Question. So that when you went there you knew Doyle was going to be there and where he was going to be, and did you have an understanding that you would like to see General Butler, or was it after you spoke to this Jack, when he said he knew General Butler, that it dawned on you that it would be a good thing to go to see General Butler, after this telephone call? Answer. I say that that happened; I didn't say that I wanted to

Ice General Butler, the whole thing just happened

Question. We wanted to get the picture.

Answer. I think it was all brought up by this fellow Jack in connection with the party.

Question. So that when you went to Washington it was not your intention to go to see Butler? Answer. No, sir; positively not. Question. It was your intention to meet this Jack? Answer. No, sir. Question. But when you got to Washington you bumped into

Doyle?

Answer. Yes.

Question. And then you bumped into Jack and you say you never met him before?

Answer. No; I never met him.

Question. Now, isn't his name Jack O'Neill?

Answer. Jack O'Neill?

Question. Yes; Jack O'Neill.

Answer. I couldn't say. I do not know what his name is. I never met the man only once, and I have never seen him since.
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Question. Did he volunteer to ring General Butler?

Answer. Why, I do not know what his arrangements were with Doyle in connection with ringing General Butler.

Question. Did you ask him to ring General Butler?

Answer. Did I ask him to ring General Butler?

Question. Yes.

Answer. No, sir.

Question. Who asked him to ring General Butler?

Answer. I believe Mr. Doyle

Question. What time of the day was it?

Answer. I cannot say what time of the day it was. I think it was afternoon, but I am not sure.

Question. Did ^you go to see General Butler—did you leave on the same day to see him ?

Answer. Yes; if I recall it correctly. As I recall it, Mr. Dick-stein, I am not sure. I do not want to be twisted up in this thing-

Question. I am not trying to twist you; I am trying to clarify this record.

Answer. It is awfully hard to bring up all of the dates, and so forth, after such a time.

Question. I am not questioning you as to dates. I am asking you for your best recollection of the facts. When did you meet Doyle at the Mayflower; some time last year ?

Answer. Yes.

Question. Then you never intended to see Butler at all?

Answer. I had no intention of seeing Butler.

Question. You had no intention of seeing Butler; that is your story ?

Answer. Yes.

Question. Then you bumped into a man by the name of Jack, whatever his name is? Answer. Yes.

Question. And Jack volunteered to ring up General Butler? Answer. Yes.

Question. And he did ring General Butler, and stated that there were two veterans who wanted to come over to see him, a man of such high rank?

Answer. That is right. Now, the question in my mind now, Mr., Dickstein, is whether it was that particular day that we went to see General Butler

Question. Or the next day?

Answer. Or was it some previous time, some time that Doyle and I had said we would go over and see him—I don't know, I want to J get this thing straight on the record.

Question.- Now, for your information, I will say that it did not require much breaking of your head to remember that the telephone call came from Washington on a certain day?

Answer. Yes.

Question. The committee has it?

Answer. Yes.

Question. And you went there that very day, and you do not remember what day it was? Answer That is the question in my mind. Question. Well, if you didn't go that day, you went the next day
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Answer. Some other day.

Question. It was within 24 hours after this telephone call?

Answer. That is a question that I cannot answer.

Question. All right, we will let it go at that. So that if that statement was made by the General, he was telling the truth, wasn't he?

Answer. As to our going there?

Question. Yes.

Answer. Yes.

Question. And this telephone by Jack; and he said he never knew

you people before? Answer. Yes. Question. You were going down there as two legionnaires for

Mine help that you wanted of some kind? Answer. Yes, sir; that is true.

Question. And he was telling the truth when he said that? Answer. That is true. Question. Did O'Neill or Jack volunteer to go with you to see

the General in person ?

Answer. No, sir. I do not believe he did.

Question. Didn't he volunteer to go with you, and then you wanted to go yourselves alone, you and Doyle?

Answer. No, sir; I do not believe he did.

Question. Now we have got you when you were in Butler's house?

Answer. Yes.

Question. And then the general discussion started off that you

wanted him to run for Legion commander ?

Answer. No; I think the general discussion started off in connection with veterans and veterans' affairs, and his activity in connection with veterans, and then Doyle broached the subject to him of the veterans' organization similar to the Democratic veterans' outfit that ho had been connected with during the previous campaign.

Question. Right at this point, then, was it your purpose, when you saw General Butler, to organize a new veterans' organization?

Answer. It was not my purpose to organize a new veterans' organization.

Question. Well, was it Doyle's purpose, as you understood from

the conversation?

Answer. From the conversation, I would not say that he wanted to organize a veterans' organization. He had already been a member and was a member of the Democratic veterans, and his idea, was to further the interests of the Democratic veterans organization, and ho got General Butler to come along with him to build up an organization similar to the World War veterans.

Question. And didn't you speak about that on your way from Washington to Philadelphia; just what you wanted to talk to Butler

about?

Answer. Yes; I think we did. Question. And that was the discussion?

Answer. Yes.

Question. You never discussed that phase of it before with Doyle,

did you?

Answer. No, sir. Question. That was the first time?
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Answer. Yes.

Question. There was nothing in your mind or motive as far as Butler was concerned that he was to lead the World War veterans to Washington

Answer. Except that after we had been discussing (his tiling on the (rain I said to him, "Why wouldn't it be a good thing to have this man as commander of the Legion "—to get tins man for the com- manner of the Legion.

Question. That was the first time that you had in your mind the thought of Butler's being commander of the Legion? Answer. No; I had it in my mind a couple of years before that. Question. Who told you that?

Answer. I just thought—I had it in my mind that he would be t good man for the commander.

Question. And now, didn't Butler ask you what your business was when you came in? Answer. Yes; I believe he did. Question. What you wanted to see him about? Answer. He received us very cordially and asked us what we wanted to see him about, and I think Mr. Doyle started off and told Mm what I had in mind, after we had discussed these various things in connection with the veterans, and then I said to him, " Why didn’t you run for commander of the Legion? "

Question. And now, at that time how much money did Christmas give you?

Answer. In June? Question. In June or July? Answer. No money. Question. August? Answer. No money.

Question. How much did Mr. Clark give you? Answer. No money.

Question. Were you then selling any bonds or buying any bonds! Answer. Oh, yes; I had been doing business with him since the war.

Question. Now, at that time, June or July, did you buy any bonds for Clark?

Answer. I believe I bought and sold bonds. Question. What bonds did you buy for Clark? Answer. I do not know. Question. In your own name ?

Answer. The firm's name, we had been doing business with him right along.

Question. I am not confining you to this time; around this period, did you buy any bonds for Clark?

Answer. Well, through the firm?

Question. Through anybody.

Answer. I believe we had several transactions with Mr. Clark.

Question. What were they?

Answer. I cannot recollect what they were now.

Question. Will you check on that and give us the information?

Answer. Yes; surely.

( Question. Now, after you spoke to Butler, when was the second time that you went to see him in 1933?
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Answer. I cannot recollect the date. Question. Was it before the convention? Answer. I believe it was; yes.

Question. And did you then have any loose money that you received for buying bonds?

Answer. When I went to see General Butler—with General Butler? No, sir.

Question. No; with Christmas? Answer. No, sir.

Question. Or Clark?

Answer. No, sir.

Question. Didn't you have any of that money at all? Answer. No, sir.

Question. When was the first money that you received from Christians or Clark?

Answer. Well, whatever the record is there.

Question. And now heretofore any bonds that Christmas or Clark wanted to buy they bought through Murphy & Co.?

Answer. That is a correct statement, but they did business with other people too.

Question. I didn't ask you that. I said heretofore, as far as you were concerned, and as far as Murphy & Co. are concerned, if they wanted to buy any bonds they bought them through Murphy & Co.; isn't that a fact?

Answer. Yes.

Question. They did not give you any individual money, as you have testified here before, did they?

Answer. No, sir.

Question. This was the first time when—but the convention of the Legion came around; is that correct?

Answer. Yes.

Question. So that if they—if Christmas or Clark—wanted to buy bonds, he could have bought those bonds right through Murphy & Co., as he had done in the past; he did not have to go to you to buy them, did he?

Answer. Except if he asked me to be his agent. Question. That is not the point; I will get to that; you did not have to buy those bonds; you were not the only one that could buy those bonds for them?

Answer. No, sir.

Question. He had already established a precedent for years, both with Murphy & Co. and with every legitimate source, to buy the type L of bonds that he desired; that is correct, isn't it?

Answer. Yes.

Question. And out of a clear sky you actually received certain vast sums of money as his agent; isn't that correct?

Answer. Yes.

Question. Did they give you a written authority to represent Mr. Christmas—and Mr. Clark, as his agent—to buy any special type of bonds?

Answer. No, sir.

Question. When you received these checks, was there any entry made in Clark's books or Christmas' books as to the purpose for which that money was to be used?
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Answer. That I cannot say.

Question. Now, if they gave you $10,000 or $30,000 and they gave it to you in a check or cash, wouldn't you ask them to make a memorandum on that stub for what purpose it was—for the purpose of buying certain bonds—wouldn't you do that as an ordinary business man?

Answer. Well, knowing Mr. Clark and Mr. Christmas as well as 1 did, I did not think it would be fair to put that question that way.

Question. I will put it another way. I am not trying to catch you in any way; I am trying to get your mental operation at the time. You were there when they issued these checks, weren't you J

Answer. No; I was not.

Question. At any time after that, when you got the cash, did they deliver it to you in one lump sum?

Answer. Yes.

Question. Who delivered the money to you ?

Answer. I believe Mr. Christmas.

Question. Did Mr. Christmas take a receipt for it?

Answer. Not that I know of.

Question. Was there anything wrong about the transaction, that he took no receipt?

Answer. No, sir.

Question. He took no receipt at any time?

Answer. No, sir.

Question. Now, where was that money delivered to Vince Carroll t

Answer. Which money are you speaking of now?

Question. The $10,000, or all of the cash transactions or cash items that were turned over to you?

Answer. I believe the $10,000 was given in the Bankers Club at the luncheon.

Question. You had a previous arrangement, then—to go there Answer. Yes.

Question. And did you know that he was to give you the $10,000 in cash; or were you to get a check?

Answer. I did not know what it was to be.

Question. You did not know what it was for?

Answer. No, sir.

Question. Out of a clear sky he gave you $10,000 in thousand-dollar bills?

Answer. This was in addition.

Question. In addition to the money that he gave you before?

Answer. Yes.

Question. Before he gave you the $20,000; am I correct?

Answer. That is correct.

Question. Now, how much time—how many days had expired between the payment of the $20,000 and the $10,000?

Answer. I do not remember.

Question. Was it a week or was it a month?

Answer. I cannot recollect.

Question. Was it during the same month?

Answer. T do not remember.

Question. Was it in the summer?

Answer. I think it was in the summer; yes.

Question. In the 1933?

Answer. Yes.
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Question. That was just before the convention of the Legion?

Answer. Well, the convention was in the fall.

Question. Well, that was before the convention?

Answer. Yes; I believe so.

Question: Now when you got the money, what did you do with it, how did you dispose of it? I mean, did you put it in your pocket, did you put it in a vault, or did you put it in a bank. What did you do with it?

Answer. If I recall—well, the $20,000 you are talking about now,

isn't it?

Question. I am talking about the $20,000 and the $10,000. Take the $10,000 first. What did you do with that $10,000?

Answer. $25,000 was deposited in the Manufacturers’ Trust Co.

Question. I am talking about what happened to the $10,000 that you got at Bankers Club lunch. You just testified a moment ago that you came to the club before luncheon and Christmas handed you $10,000 in $1,000 bills.

Answer. I didn't say that; I do not remember what the denomination was.

Question. What did you do with that money ?

Answer. I believe I put it in the Seamen's Bank for Savings, in a safety-deposit vault.

Question. Where? At Wall and William in a safe deposit?

Answer. I think so.

Question. Did you make an entry in your book?

Answer. No.

Question. Was there any entry made of that $10,000 item anywhere up to this present day?

Answer. I believe I have a book record of all of those items down

here. Question. That book you will produce tomorrow, I understand?

Answer. Yes.

Question. Now, how long did it stay in the vault?

Answer. I cannot recollect.

Question. Was it a week?

Answer. Well, I do not remember.

Question. A month?

Answer. I do not remember.

Question. Is it there now?

Answer. No.

Question. When did you take it out, according to your best recollection?

Answer. I cannot recall when I took it out, except that these j records are, here—that is, of the two letters of credit—so that it must have been around those dates.

Question. I do not want to go into that.

Answer. I do not want to cover any ground that I am not sure of. It must have been somewhere around those dates

Question. Did you buy any bonds for that $10,000?

Answer. No, sir.

Question. Did you buy any bonds for the $20,000?

Answer. No, sir.

Question. Did yon buy any bonds for Mr. Christmas or Mr. Clark at any time after you received these amounts of moneys?
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Answer. No.

Question. You never did?

Answer. No, sir.

Question. Did Christmas or Clark buy any bonds from Murphy & Co. during that same period?

Answer. 1 think they did; yes, I think they did; I do not say “buy"; they may have sold some bonds through us.

Question. They sold or bought?

Answer. Yes; there may have been some transactions.

Question. In other words, they did not terminate their business connections; they continued their regular business transactions with Murphy & Co., in spite of the fact that they had given you this money, as you say, for the purpose of buying bonds?

Answer. That is right.

Question. And they had never done that before?

Answer. No; they had never done that before.

Question. Or since?

Answer. Or since.

Question. Now, do you know whether Clark or Christmas dealt with any other brokerage concern?

Answer. I believe they dealt with several other brokerage concerns-

Question. Do you know their names?

Answer. No; I do not.

Question. How long have you known Clark?

Answer. Well, I believe I said that I have done business with him and known him since 1925 or 1926.

Question. Did he ever give you that kind of money before to use, as you say—in the way that he wanted you to represent him in ' these transactions?

Answer. In what transactions?

Question. In those money transactions, since that time?

Answer. In what money transactions?

Question. What I mean is this, since 1926, at the time that you met him and after; this was really the first time that you got this money without any receipt or papers or anything at all?

Answer. Yes.

Question. And this dinner was at the Bankers Club, at 120 Broad way, wasn't it? Answer. Yes.

Question. Who was that dinner given to; was it given to anybody specially?

Answer. It was a regular luncheon.

Question. Who was present at your table?

Answer. Mr. Christmas.

Question. And yourself?

Answer. Yes.

Question. And Mr. Clark?

Answer. Yes.

Question. And what was the talk at the time; do you remember

Answer. The general bond market conditions—conditions of the bond and stock market.

Question. Did he tell you what particular bonds he had in mind Did he toll you what particular places to go tot

Answer. No.
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Question. Did he tell you what to search for?

Answer. Depreciated bonds of various municipalities that looked

cheap.

Question. Now, isn't it a fact that there were thousands of municipalities who had depreciated bonds, and who had them in 1933, and now is it that you didn't buy one single bond?

Answer. I think that the particular case was the Chicago bonds Mil the Chicago Sanitary District bonds.

Question. Now, couldn't you have bought those bonds on a give-up order from any broker in New York?

Answer. Well, you probably could not; it is always the case with depreciated bonds, when they are being offered, as I said before, it is a case of coming right in and having the cash if you wanted to buy those bonds.

Question. But you could have done that right here in New York; it was necessary to go around the country?

Answer. You could not have done it right here in New York.

Question. And you could have saved this big overhead in expense for you to travel all through the country?

Answer. Yes; but I was not only traveling to buy bonds, I was traveling around to see what the condition of the bonds of these-municipalities was.

Que
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[edit] Suppressed testimony of the McCormack-Dickstein Committee

Below is all of the testimony which was deleted from the Congressional record, as reported by John L. Spivak.

[edit] Paul Comley French testimony

Paul Comley French, reporter for the New York Post, telling of his conversations with Gerald MacGuire (the suppressed testimony is in red):

The Published Testimony:

At first he (MacGuire) suggested that the General organize this outfit himself and ask a dollar a year dues from everybody. We discussed that, and then he came around to the point of getting outside financial funds, and he said that it would not be any trouble to raise a million dollars.

 What French Really said:

At first he (MacGuire) suggested that the General organize this outfit himself and ask a dollar a year dues from every-body. We discussed that, and then he came around to the point of getting out-side financial funds, and he said that it would not be any trouble to raise a million dollars.

He said that he could go to John W, Davis or Perkins of the Na-tional City Bank, and any number of persons and get it.

Of course, that may or may not mean anything. That is, his reference to John W. Davis and Perkins of the National City Bank.

During my conversation with him I did not of course, commit the General to any-thing, I was just feeling him along, letter we discussed the question of arms and equipment, and he suggested that they could be obtained from the Remington Arms Co., on credit through the duPonts, I do not think at that time he mentioned the connections of duPont with the American Liberty League, but he skirted all around it. That is, I do not think he mentioned the Liberty League, but he skirted all around the idea that that was the back door, and that this 'was the front door; one of the duPonts is on the board of directors of the American Liberty League and they own a controlling interest in the Remington Arms Co. In other words he suggested that Roosevelt would be in sympathy with us and proposed the idea that Butler would be named as the head of the C.C.C. camps by the President as a means of building up this organization. He would then have 300,000 men. Then he said that if that did not work the General would not have any trouble enlisting 500,000 men.

General Smedley Butler testimony

General Smedley Butler quoting Robert S. Clark, who sent Gerald G. MacGuire with proposals for a fascist army (the suppressed testimony is in red) :

The Published Testimony:

He (Roosevelt) has either got to get more money out of us or he has got to change the method of financing the Government and we arc going to see to it that he docs not change that method. He will not change it.

I said, "The idea of this group of soldiers then, is to sort of frighten him, is it?"

"No, no, no, not to frighten him. This is to sustain him when others assault him."

I said, "Well, I do not know about that. How would the President explain it?"

What Butler Really said:

He (Roosevelt) has either got to get more money out of us, or has got to change the method of financing the Government, and we are going to see to it that he docs not change the methods. He will not change it. He is with us now.

I said, "The idea of this great group of soldiers, then, is to sort of frighten him, is it?"

"No, no, no; not to frighten him. This is to sustain him when others assault him."

He said, "You know, the President is weak. He will come right along with us. He was born in this class. He was raised in this class, and he will come back. He will run true to form. In the end he will come around. But we have got to be prepared to sustain him when he does."

I said, "Well, I do not know about that. How would the President explain it?"

The Published Testimony:

Then MacGuire said that he was the chairman of the distinguished-guest committee of the American Legion, on Louis Johnson's staff; that Louis Johnson had, at MacGuire's suggestion, put my name down to be invited as a distinguished guest of the Chicago convention.

 What Butler Really said:

Then MacGuire said that he was the chairman of the distinguished-guest committee of the American Legion, on Louis, Johnson's staff; that Louis Johnson had, at MacGuire's suggestion, put my name down to be invited as a distinguished guest of the Chicago convention; that Johnson had then taken this list, presented by MacGuire, of distinguished guests, to the White House for approval; that Louis Howe, one of the secretaries to the President, had crossed my name off and said that I was not to be invited—that the President would not have it.

I thought I smelled a rat, right away—that they were trying to get me mad—to get my goat. I said nothing.

"He (Murphy) is on our side, though. He wants to see the soldiers cared for."

I thought I smelled a rat, right away—that they were trying to get me mad—to get my goat. I said nothing.

"He (Murphy) is on our side, though. He wants to see the soldiers cared for."

"Is he responsible, too, for making the Legion a strike breaking outfit?"

"No, no. He does not control anything in the Legion now."

I said: "You know very well that it is nothing but a strike breaking outfit used by capital for that purpose and that is, the reason they have all those big club-houses and that is the reasons I pulled out from it. They have been using these dumb soldiers-to break strikes.

He said: "Murphy hasn't anything to do with that. He is a 'very fine fellow."

I said, "I do not doubt that, but there is some reason for him putting $125,000 into this"

Well, that was the end of that conversation. He (Clark) laughed and said, "That speech cost a lot of money." Clark told me that it had cost him a lot of money.

He thought it was a big joke that these fellows were claiming the authorship of that speech.

Well, that was the end of that conversation. He (Clark) laughed and said, "That speech cost a lot of money." Clark told me that it had cost him a lot of money. Now either from what he said then or from what MacGuire had said, I got the impression that the speech had been written by John W. Davis—one or the other of them told me that— but he thought that it was a big joke that these fellows were claiming the authorship of that speech.

I think there was one other visit to the house because he (MacGuire) proposed that I go to Boston to a soldiers' dinner to be given in my honor. He suggested that I go up to Boston to this dinner for the soldiers.

He said, "We will have a private car for you on the end of the train. You will make a speech at this dinner and it will be worth a thousand dollars to you."

I said, "I never got a thousand dollars for making a speech."

He said, "You will get it this time.""Who is going to pay for this dinner and this ride up in the private car?""Oh, we will pay for it out of our private funds."

I am not going to Boston. If the soldiers of Massachusetts want to give a dinner and want me to come, I will come. But there is no thousand dollars in it."

So he said, "Well, then, we will think of something else."
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I think there was one other visit to the house because he (MacGuire) proposed that I go to Boston to a soldiers' dinner to be given by Governor Ely for the soldiers, and that I was to go with Al Smith.

He said, "We will have a private car for you on the end of the train and have your picture taken with Governor Smith. You will make a speech at this dinner and it will be worth a thousand dollars to you."

I said, "I never got a thousand dollars for making a speech."

He said, "You will get it this time."

"Who is going to pay for this dinner and this ride up in the private car?"

"Oh, we will pay for it out of our funds.

You will have your picture taken with Governor Smith."

I said, "I do not want to have my picture taken with Governor Smith. I do not like him.”

"Well, then, he can meet you up there."

I said, "No, there is something wrong in this. There is no connection that I have with Al Smith, that we should be riding along together to a soldiers' dinner. He is not for the soldiers' either. I am not going to Boston to any dinner given by Governor Ely for the soldiers. If the soldiers of Massachusetts want to give a dinner and want me to come, I will come. But there is no thousand dollars in it."

So he said, "Well, then, we will think of something else."

I said, "What is the idea of Al Smith in this?"

"Well" he said, "Al Smith is getting ready to assault the Administration in his magazine. It will appear in a month or so. He is going to take a shot at the money question. He has definitely broken with the President."

I was interested to note that about a month later he did, and the New Outlook took the shot that he told me a month before they were going to take. Let me say that this fellow has been able to tell me a month or she weeks ahead of time everything that happened. That made him interesting. J wanted to see if he was going to come out right.

So I said at this time, "So I am going to be dragged 'in as a sort of publicity agent for Al Smith to get him to sell magazines by having our picture taken on the rear platform of a private car, is that the idea?"

"Well, you are to sit next to each other at dinner and you are both going to make speeches. You will speak for, the soldiers without assaulting the' Administration, because this Administration has cut their throats. Al Smith will make a speech, and they will both be very much alike"

I said, "I am not going. You just "cross that out"

Then when he met me in New York he had another idea....Now, I cannot recall which one of these fellows told me I about the rule of succession, about the Secretary of State becoming President when the Vice-President is eliminated. There was something said in one of the conversations that I had, that the President's health was bad, and he might resign, and that Garner did not want it anyhow, and then this super-secretary would take the place of the Secretary of State and in the order of succession would become President. That was the idea.

He said that they had this money to spend on it, and he wanted to know again if I would head it, and I said, "No, I was interested in it, but I would not head it."

He said, "When I was in Paris, my headquarters were Morgan & Hodges (Harjes). We bad a meeting over there, I might as well tell you that our group is for you, for the head of this organization, Morgan & Hodges (Harjes) are against you. The Morgan interests say that you cannot be trusted, that you are too radical, and so forth, that you are too much on the side of the little fellow; you cannot be trusted.

They do not want you. But our group tells them that you are the only fellow in America who can get the soldiers together. They say, 'Yes, but he will get them together and to the wrong way.' That is what they say if you take charge of them."

So he left me saying, "I am going down to Miami. ..."
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Then when he met me in New York he had another idea....Now, I cannot recall which one of these fellows told me about the rule of succession, about the Secretary of State becoming President when the Vice-President is eliminated. There was something said in one of the conversations that I had either with MacGuire or with Flagg, whom I met in Indianapolis, that the President's health was bad, and he might resign, and that Garner did not want it anyhow, and then this super-secretary would take the place of the Secretary of State and in the order of succession would become President. He made some remark about the President being very thin-skinned and did not like criticism, and it would be very much easier to pin it on somebody else.' He could say that he was afoot suck routine matters and let the other fellow take care of it and then get rid of him if necessary. That was the idea. He said that they had, this money to spend on it, and he wanted to know again if I would head it, and I said, "No, I was interested in it, but I would not head it"He said, "When I was in Paris, my headquarters were Morgan & Hodges (Harjes). We had a meeting over there. I might, as well tell you that our group is for you, for the head of this organization. Morgan & Hodges (Harjes) are against you. The Morgan interests say that you cannot be trusted, that you are too radical, and so forth, that you are too much on the side of the little fellow; you cannot be trusted. They are for Douglas MacArthur as the head of it. Douglas MacArthur's term expires in November, and if he is not reappointed it is to be presumed that he will be disappointed and sore and they are for getting him to head it"

I said, "I do not think that you will get the soldiers to follow him, Jerry. He is in bad odor, because he put on a uniform with medals to march down the street in Washington. I know the soldiers."

"Well, then, we will get Hanford MacNider. They want either MacArthur or MacNider. They do not want you. But our group tells them that you are the only fellow in America who can get the soldiers together. They say, 'Yes, but he will get them together and go the wrong way'. That is what they say if you take charge of them."

He said, "MacNider won't do either. He will not get the soldiers to follow him, because he has been opposed to the bonus."

"Yes, but we will have him in change (charge?)"

And it is interesting to note that three weeks later after this conversation MacNider changed and turned around for the bonus. It is interesting to note that.

He said, "There is going to be a big quarrel over the reappointment of MacArthur" and he said, "you watch the President reappoint him. He is going to go right and if he does not reappoint him he is going to go left."

I have been watching with a great deal of interest this quarrel over his reappointment to see how it comes out. He said, "You know as well as I do that MacArthur is Stotesbury's son-in-law in Philadelphia—Morgan's representative in Philadelphia. You just see how it goes and if I am not telling you the truth"

I noticed that MacNider turned around for the bonus, and that there is a row over the reappointment of MacArthur. So he left me saying, "I am going down to Miami...

Gen. Smedley Butler quoting MacGuire, who, the General testified, came to him with an offer to lead a fascist army (the suppressed testimony is in red) :

[edit] Page 20

The Published Testimony:

I said, "Is there anything stirring about it yet.

"Yes," he says; "you watch; in two or three weeks you will sec it come out in the paper. There will be big fellows in it. This is to be the background of it. These are to be the villagers in the opera. The papers will come out with it."

He did not give me the name of it, but he said it would all be made public; a society to maintain the Constitution, and so forth. They had a lot of talk this time about maintaining the Constitution, I said, "I do not see that the Constitution is in any danger," and I asked him again, "Why are you doing this thing?"We might have an assistant President, somebody to take the blame; and if things do not work out, he can drop him.
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What Butler Really said:

I said, "Is there anything stirring about it yet."

"Yes" he says; "you watch; in two or three weeks you will see it come out in the paper. There will be big fellows in it. This is to be the background of it. These are to be the villagers in the opera. The papers will come out with it," and in about two weeks the American Liberty League appeared, which was just about what he described it to be. That is the reason I tied it up with this other thing about Al Smith and some of these other people, because of the name that appeared in connection with this Liberty League.

He did not give me the name of it, but he said it would all be made public; a society to maintain the Constitution, and so forth. They had a lot of talk this time about maintaining the Constitution, I said, "I do not see that the Constitution is in any danger," and I asked him again, "Why are you doing this thing?"We might have an assistant President, somebody to take the blame; and if things do not work out, he can drop him.

He said, "That is what he was building up Hugh Johnson for. Hugh Johnson talked too damn much and got him into a hole, and he is going to fire him in the next three or four weeks"

I said, "How do you know all this?”

"Oh" he said, "we are in with him all the time. We know what is going to happen

 [edit] Footnotes

1.^  (Chapter 10, FDR; Man on the White Horse of Sutton, Antony C. (June, 1993). Wall Street and the Bolshevik Revolution, Buccaneer Books. ISBN 089968324X. Full book online).

2.^ (Schmidt, Hans (1998). Maverick Marine: General Smedley D. Butler and the Contradictions of American Military History, University Press of Kentucky. ISBN 0813109574.)
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The Morgan Fascist Coup Plot

and How FDR Defeated It

by L. Wolfe

Introduction

Some 12 years ago, this news service published a report on the 1930s fascist coup plot against the Franklin D. Roosevelt government, led by a Morgan-centered cabal of powerful financial interests; the coup would have replaced FDR with a puppet government whose policies would be controlled by a cabal of wealthy financial plutocrats. As the report made clear, the intention of the conspirators was to use the anarchy and chaos produced by the coup, to eliminate for all time the threat to their power represented by the U.S. Presidency and U.S. Constitution.

Today, we are faced with the same intention by the heirs of that cabal of fascist bankers, who now control most of the Executive branch of the U.S. government and who have, through their agents such as Felix Rohatyn, attempted to emasculate the Democratic opposition. They now seek to impose a fascist government that Democratic leader Lyndon LaRouche has warned would be "Schacht without Hitler"—a brutal austerity government without the overt "messy" characteristics of the Hitler regime.[1]

In the intervening dozen years, our research has more accurately located the Morgan coup plot as part of the broader push for a fascist world order, as promoted by the Nazi-supporting, Synarchist networks of this cabal. The destruction of the U.S. constitutional system was a critical feature of this push for fascism.

Their efforts came close to succeeding and might have, had it not been for the courage of America's then-most decorated officer, Marine Corps Maj. Gen. Smedley Darlington Butler, and the extraordinary political leadership of FDR himself. While Butler exposed the plot, FDR and his allies waged war against the power of the private investment banks that sponsored fascism at home and abroad, seeking to curb their power, and placing the sovereign power of the U.S. government and Constitution over them. In asserting that all economic policy must serve the constitutionally mandated principle of the General Welfare, FDR put the nation on a pathway out of the chaos and pessimism that served as the breeding grounds for fascist coup plotters. while laying the economic and moral foundation for the direct military battle with the bankers' fascist golem in Europe in World War II.

The story of this plot was front-page news in even such establishment papers as the New York Times, as it occurred. However, since the death of Roosevelt in 1945, the Synarchists were successful in all but wiping it from the pages of history and common memory. Following the publication of our report, and especially in the recent three years, as the world plunges towards economic collapse and financial chaos worse than the Great Depression, and with it, a new bankers' drive for fascist dictatorship, there has been a renewed interest in at least some aspects of the plot. PBS, for example, produced a documentary on it, and there are at least two new books in the offing.[2]

We present here an edited and updated version of our 1994 report as an urgent matter of interest to those who must once again rise to fight the renewed fascist threat, so that they might know their true enemies and what they are capable of; and to know that even such powerful forces can be defeated with the kind of policies and leadership that today are provided by Lyndon LaRouche and our movement.

The Setting

As FDR prepared to take office in the late Winter of 1932-33, the U.S. government, much as today, was a captive of a cabal of private financial interests: the London-New York banking axis, whose strategists were the prime sponsors of fascism in Europe.

President Herbert Hoover's economic team was controlled by his Ambassador to Britain, former Treasury Secretary Andrew Mellon, and Federal Reserve Chairman Eugene Meyer, whose father had helped found the American branch of the Lazard Frères banking house and whose own career was created by Lazard. Behind them was a larger cabal of private investment banking interests, who had a stranglehold on U.S. government credit policy, including the investment banks of Kuhn, Loeb; the Morgan interests; the Rockefellers; Dillon Read; Brown Brothers Harriman; and Lazard Frères.[3]

Since the 1876 Specie Resumption Act, U.S. economic and credit policy had increasingly been dictated from London. Since 1913, the main vehicle for the implementation of that policy had been the Federal Reserve, a private central bank, established by British policy interests, and run by those interests and their U.S. allies in the Wall Street investment banks.

The Morgan bank, at times official U.S. banker for the British government, was founded and always based in London, known there as Morgan, Grenfell, with its arms in New York being J.P. Morgan, Morgan Guaranty, and some other institutions.

Kuhn, Loeb arose as Jacob Schiff's enterprise, guided by his London partner, Sir Ernst Cassel, personal banker for King Edward VII, the British Round Table, and the Fabian Society. Kuhn, Loeb was then taken over by the London/German Warburg family, the biggest stockholders in the Nazi cartel IG Farben.

The Rockefeller family, beginning with a British partner in their early oil monopoly, extended into a cartel with Britain's Shell Oil, into Chase Manhattan Bank and Citibank, and into family foundations, all put into the service of British imperial policy.

Brown Brothers Harriman combined Brown Brothers (the family firm of Montagu Norman, known in England as Brown Shipley) in a 1931 merger with the Harrimans, made powerful by Sir Ernst Cassel's arrangement of British crown financial backing for Averell Harriman to acquire Union Pacific Railroad.

In this "secret government," which defined the parameters and often the details of critical policies, the House of Morgan held the most important portfolio, as the most important agent of Anglo-Venetian interests in the United States. The Morgan partners held directorships in 167 industrial concerns, banks, railroads, and utilities, and they controlled, through their banking relationships, the most important media in the United States, including the New York Times. And most importantly, the Morgans, along with the other merchant banks, controlled the market in the public debt of the United States, in concert with the Federal Reserve, through the latter's "open market" operations.

Agents of this cabal, acting under the orders of Bank of England Governor Montagu Norman, helped sponsor Hitler's Nazis as their proposed handmaidens to implement the policies demanded by their direct agent, Montagu Norman asset, Hjalmar Schacht. Schacht was to head the Hitler regime's financial and economic policy. Through Schacht and other assets, the Synarchists—Wall Street and London investment banks and their French and German political partners—had created huge global cartels, aimed at controlling all basic industry and raw materials, making governments and their populations subject to their power over economic life.

Throughout the 1920s, the New York and London investment banks participated with the German backers of the Nazi Party, such as Fritz Thyssen, in creating global cartels in steel, raw materials, and chemicals. The Nazis were the operatives chosen to implement the bankers' policies in Depression-wracked Germany. With plans to seize power in the United States, Britain, and France, along with the Nazis in Germany and Mussolini's Fascists in Italy, the aim of these private banking circles was world power.

In 1932, as the U.S. Presidential campaign moved towards its conclusion, Hitler's Nazis were on the edge of financial ruin. A rescue effort was organized, with the supervision of the Bank of England's Montagu Norman, to funnel cash into the Nazi coffers. The principal Wall Street bank chosen to handle this operation was Brown Brothers Harriman, whose principles included erstwhile playboy Averell Harriman, who was later to gain an important hold on the "liberal" wing of the Democratic Party, and Prescott Bush, grandfather of the current occupant of the White House; Prescott Bush actually served as bagman, taking the funds to Germany.[4]

A Hail of Bullets

From the onset of the Great Depression in 1929, Hoover's fascist economic policies "succeeded" in collapsing domestic U.S. economic activity. While this created the conditions of mass unemployment and economic dislocation which were breeding grounds for pessimism and a fascist movement, it also made hapless Hoover a very weak standard bearer for the synarchist bankers in the 1932 election. By the late Fall of that year, while they were rescuing Hitler, it was obvious that, despite the best efforts to sabotage FDR's campaign from the inside by the Democratic Party leadership controlled by Morgan lawyer John W. Davis and the Synarchist John Raskob, an agent of the Morgan-controlled du Pont interests, Roosevelt was on his way to a landslide victory.[5]

However, there was still the period of three months between the election in November 1932 and FDR's March 4, 1933 inauguration, for the bankers' to try to deal with their "problem."

On Feb. 15, 1933, as FDR returned to Miami from a yachting trip with friends, he addressed a crowd of 10,000 at an outdoor waterfront rally. Suddenly, several shots were fired from close range from the crowd at the Presidential party. Five people were hit, although Roosevelt, miraculously, was not.

The man charged with firing the shots, Giuseppe Zingara, a member of a Masonic lodge from New Jersey, was at first branded an "anarchist"; an FBI investigation concluded that he had acted alone. When Chicago Mayor Anton Cermak, who was wounded in the gunfire, died three weeks after the attack, it fed press speculation that he, not Roosevelt, had been the target. The press soon began reporting that various mob sources, including Frank Nitti, boss of the Chicago mob, claimed that Cermak was on a hit list. Today, most U.S. history textbooks do not even mention the assassination attempt, nor do most Americans know that it happened.

However, news accounts published in 1933, speak of the assassin's arm being deflected by a woman in the crowd. Her report was that the gun was aimed directly at Roosevelt, who was speaking from an open car. Had she not acted, Roosevelt would have been hit and likely killed.

It was reported at first, that Zingara was a "brick mason"; still later, it was revealed that he was a Freemason. The Scottish Rite of Freemasonry felt compelled to issue a pledge of loyalty to the new President and a condemnation of the assassination. Meanwhile, after Cermak's unexpected death in March, Zingara was swiftly sent to the electric chair and the story faded from the press.

It is still not clear how this assassination attempt was set up. One thing is clear, however: the Synarchist fascists who opposed FDR would have been its potential principal beneficiaries. Had FDR been assassinated prior to inauguration, a constitutional crisis would have been created, providing cover for the bankers and their allies to move to their fascist option—a government imposed from outside the Constitution. Had the assassination been successful, the history of the last century would have been dramatically different.

FDR's War with the 'Money Changers'

The Roosevelt who came into office that March was a much wiser man than the one who had run for Vice President in 1920 and been beaten badly. As FDR struggled to overcome polio in 1921-28, he also matured as a political figure, anchoring his identity in a strong commitment to the General Welfare; he saw the Federal government, under the sway of Wall Street-London dictated policies of first the Coolidge, and then the Hoover Administrations, bringing suffering to the vast majority of Americans, who now had no voice speaking for them or acting in their interests in Washington.

As Governor of New York (1928-32), FDR could see firsthand the power of the financial elites, as they tried to appeal to him, as one of their own, coming from the "patrician class," to implement policies beneficial to their interests, including massive tax breaks for the banks. FDR came to understand that almost all current economic theory was mere cover for the power of these financial interests, and was therefore useless in the face of the Depression that the Coolidge-Hoover policies had brought on. Instead, FDR turned to the traditional, anti-monetarist policies of the American System of Alexander Hamilton, an ally of his great-grandfather Isaac[6], as the basis for "experimentation" in finding a pathway out of the Depression.[7] This was the tradition of economic policy, which, through the actions of Lincoln and others, built American industry into a world power.

The bankers saw in Roosevelt their greatest nightmare: a powerful political figure not under their control, with a vast base of popular support, who was non-ideological, and committed to the view that the sovereign constitutional government of the United States had both the power and moral obligation to take measures to correct imbalances in the economy, and, who was not afraid to act on this. With the knowledge that nothing could be accomplished unless the power of the financial elite were tamed, FDR set about immediately to free the Federal government from its clutches, and then to use the power of that government to level the playing field, with a permanent reduction in the financial elites' power, by placing them under Federal regulation.

He set the tone for that battle in his stirring March 4 Inaugural address, declaring that he was holding the financial power that had created the Depression accountable for what they had done; the Depression was no natural occurrence, but the was a product of the failure of those who ruled economic policy.

Those responsible for "the exchange of mankind's goods have failed through their own stubbornness and their own incompetence, have admitted their own failure, and have abdicated," FDR said. "Practices of the unscrupulous money changers stand indicted in the court of public opinion, rejected by the hearts and minds of men....

"The money changers have fled from their high seats in the temple of our civilization. We may now restore that temple to the ancient truths. The measure of the restoration lies in the extent to which we apply social values more noble than mere monetary profit.

"Happiness lies not in the mere possession of money; it lies in the joy of achievement, in the thrill of creative effort. The joy and moral stimulation of work no longer must be forgotten in the mad chase for evanescent profits. These dark days will be worth all they cost us if they teach us that our true destiny is not to be ministered unto but to minister to ourselves and to our fellow man.

"Recognition of the falsity of material wealth as the standard of success goes hand in hand with the abandonment of the false belief that public office and high political position are to be valued only by the standards of pride of place and personal profit; and there must be an end to a conduct in banking and in business which too often has given to a sacred trust the likeness of callous and selfish wrongdoing...."[8]

As FDR was speaking, the coup plot was already in motion. It was not FDR's words that sped the process along, as we shall see, but his propensity to back such statements with strong and direct actions, as with his large-scale infrastructure building and employment and emergency relief programs. These actions represent a true revolution in policy, the reversal of years of treason against the American System. They included the following:

The freeing of U.S. credit from manipulation by foreign central and private banking interests, by removing the U.S. dollar from a gold standard—i.e., the ability to demand payment for dollars in gold; in addition, FDR acted to ban gold sales to individuals and to allow for transfer of gold funds from banks. He did this in a series of steps in 1933, as the U.S. currency came under attack from foreign and domestic banking sources. If this had not been done, the dollar would have collapsed, and, more importantly, the government would have been restricted in the issuance of dollar-denominated debt to the amount of gold on hand for which such fungible debt could have been exchanged. The freeing of the dollar from the gold standard enabled FDR to finance his jobs and infrastructure programs;

The regulation of the banking system, through such measures as the Glass Steagall Act, which separated commercial banking from private or investment banking, and required transparency in banking activity. By doing this, he asserted the power of the Federal government over all financial transactions;

The regulation by the new Securities and Exchange Commission (SEC) of all trading in stocks and bonds, preventing insider trading operations which were the highly profitable and corrupt ways that the financial elite were shown to enlarge their fortunes;

The regulation of speculation in commodities through the Commodities Trading Commission (CTC);

Increased bank supervision by the Treasury Department and others, of all bank operations; the protection of the smaller bank depositors against the loss of their deposits, while limiting the protection of the financial elite, whose policies brought on banking collapses. 

Each of these actions struck blows against the power of the financial oligarchy; together, they amounted to a virtual declaration of war against the financial powers who for too long had held sway over the economic and financial policy of the United States.[9]

Two critical aspects of this offensive against the money changers deserve highlighting.

The Fed, created by the financial elite as a mechanism to control the credit of the U.S. government, while making huge financial profits for these same interests in the conduct of the sale of government debt, stood as a major obstacle to any effective New Deal recovery program. As run first by Eugene Meyer and then by another Wall Street flunky, Eugene Black, the Fed had demanded that Roosevelt act in a "financially prudent" way—keeping budget deficits low and limiting the issuance of debt; citing prohibitions they had put in place on long-term debt issuance, they insisted on use of expensive short-term debt financing to try to curb FDR's spending on recovery programs. In response, FDR had considered measures that would have effectively nationalized the Fed, placing it under Treasury control, and running it as a Hamiltonian national bank. However, he rejected such a plan, indicating to his aides in 1933 that he would prefer not to fight that fight at the moment, fearing a lack of guts by the Congress in backing such action, and a possible ability of the bankers to divide the New Deal camp.[10] Instead, he wanted to wait for the opportunity to "seize" the Fed, in his own way.

As the New Deal gained momentum and FDR gained political strength, some time in the Spring of 1934, Roosevelt's new Treasury Secretary and close ally, Henry Morgenthau, was summoned to the New York home of George L. Harrison, the president of the New York Federal Reserve Bank. There, as he was seated in a chair, Harrison and Owen D. Young stood over him, pointing threatening fingers; Morgenthau was delivered an ultimatum. As he later recounted, he was told: "You will do what we want you to do or we will not support your government bond markets."[11]

The Treasury Secretary went back to Roosevelt, who then decided it was time to take action against the Fed. But instead of seizing it, which would have been well within his right as Chief Executive, he asked Morgenthau to recommend a Wall Street outsider whom he could appoint to the Board and make its chairman.[12] The man chosen, Marriner Eccles of Utah, was a self-made regional banker, a former industrialist, who like FDR, was committed to the principle that economic and financial policy must serve the General Welfare, and not the profits of the private bankers and corporate shareholders. It was this alliance between a President capable of mobilizing the population for General Welfare policies, and his outspoken chief banker, committed to the same general goals, that allowed the Fed to function, even against the will of some its Board members and Reserve Bank presidents. This permitted the financing of FDR's recovery program and later his war mobilization. It was Eccles who, working on FDR's behalf, actually drafted and redrafted the critical landmark bank regulation acts, including what became the Glass Steagall banking regulation bill.[13]

'Pitiless Publicity'

FDR had earlier opened another flank in his assault on the power of the financial oligarchy: the use of what he liked to refer to as "pitiless publicity," telling the truth about the secretive, destructive ways and corruption of the monetarist financial powers and their hired hands.

In particular, FDR went after the vast power combinations that had effectively cartelized American finance and industry, giving the international Synarchy vast control, through interlocking directorates and private, unregulated financial operations, over every aspect of American (and international) economic life; this was a necessary prerequisite for taking away such power through the action of sovereign government, asserting its authority to regulate finance in the interest of the General Welfare.

Even before he took office, Roosevelt had seen to it that allies in the Senate, working through its Banking Committee, had launched a highly publicized investigation of the practices and power of the New York commercial banks. In February 1933, the committee's exposure of their questionable banking practices had forced the resignation of two FDR enemies—National City Bank's Charles Mitchell and the president of the bank's holding company, Hugh Baker, both leading Morgan allies. Mitchell's successor, James Perkins, immediately moved to separate the commercial deposit bank operations from its investment banking, to emphasize the banks' return to "commercial banking."[14]

The Rockefellers' Chase National Bank was next on the Senate probers' list. Its new head, Rockefeller brother-in-law Winthrop Aldrich, announced on the day following Perkins' action, that Chase too was going to divorce its securities affiliate.

The bankers lobbied for the hearings to be called off. But President-elect Roosevelt demanded that they continue. He asked his political troops to turn their fire directly onto Morgan and his allies at Kuhn, Loeb and Dillon Read.

In late 1932, Roosevelt approved the committee's hiring as its special counsel Ferdinand Pecora, a former district attorney from New York with a reputation for fearlessness. Pecora planned to place the most powerful people on Wall Street in "the dock," and try them in a way that would have been impossible in court, given their ability to "purchase" justice.

In the opening hearings on the commercial banks, Pecora established that some of the most powerful bank officers, such as Mitchell of National City, and Albert Wiggin of Chase, had lied to their shareholders, manipulated stocks for their own benefit, and had made profits beyond anything reasonable, without the least bit of concern for the national interest. Pecora refused to allow them to be evasive, and his questioning often made them look ridiculous. Public sentiment, aroused by Roosevelt's speech on "the money changers," was then further aroused with concrete evidence.

In early March, Pecora fired off a series of detailed and embarrassing questions about the operations of the House of Morgan and its relationship to other banks, corporations, and clients. Morgan counsel, former Democratic Party 1924 Presidential candidate, and former ambassador to Great Britain, John W. Davis, declared the questions to be outrageous. But Morgan was forced ultimately to answer them, and then to submit to hearings in May and June that shook the foundations of the "secret government."

Pecora and his staff spent most of February, March, and April 1933 in New York, working from early morning until 6 p.m. in the offices of J.P. Morgan and Company, poring over its records of financial dealings since the war. He told no one, with the possible exception of the White House, what he was looking for and what tack he would take, fearing that that information would be leaked to Morgan.

The hearings opened on May 24, to packed chambers. J.P. Morgan, Jr. was the first witness. In his opening statement, printed in the next day's New York Times, Morgan heaped praise on himself and on the "honorable tradition" of private banking in the United States, which he said performed an essential function. Morgan had once stated that he would never invest in "unfinished industry," since he sought to maximize his clients' monetary profit. That edict, which was shared by most private bankers, meant that there would be no real economic development and there was limit placed on entrepreneurship—totally contrary to the American System principles to which FDR subscribed.

As was to become clear in the Senate testimony of the days following, what Morgan meant by "private banking" was the unregulated financial manipulations by an oligarchical club, in which the rich and powerful were allowed to reap enormous profits, and through which the House of Morgan was able not just to buy and sell securities, but to gain control of most of U.S. industry, to buy politicians and diplomats, and effectively to control the most powerful banks in the United States.

Pecora wrote five years later, in his book Wall Street Under Oath: "Undoubtedly, this small group of highly placed financiers, controlling the very springs of economic activity, holds more real power than any similar group in the United States."

The meek response of the Morgan partners to these charges was that, while it might appear that they had control of many companies and banks, they were merely performing a "service" and exercised no control other than the "power of argument and persuasion."

Thomas Lamont, the partner who effectively managed the firm, told the committee that the common belief in the great power of the House of Morgan was "a very strong popular delusion." All the firm did was offer advice, which its clients could take or leave. "We are credited with having what is known as power or influence; and we admit that we hope that our counsels are of some avail...."

On the very first day, it was revealed that J.P. Morgan, arguably the most powerful banker in the nation, and all the 20 partners in his Morgan and Company and its Philadelphia operation, Drexel and Co., had paid no income taxes in 1931 and 1932, and had paid only small amounts in previous years! Morgan defended himself, claiming that he had merely taken advantage of tax laws: "If the laws are faulty, it is not my problem," he arrogantly told the committee. It was also shown that the Internal Revenue Service (IRS) had never examined Morgan's transactions—anything that was prepared by the bank was simply passed on by the examiners without even a cursory glance!

Pecora fought to have various items entered on the public record: lists of companies in which Morgan partners held directorships, lists of banks on which they were directors, lists of banks which held their deposits, and the firm's balance sheets for the previous three years.

Most shocking were the lists of "preferred clients" and friends of the bank, who had been let in at a below-market price on a major 1929 speculative stock offering. The list revealed two tiers of Morgan "cronies." The first were true "friends of the firm" who were Morgan allies and operatives, and the second was a "fishing list," by which they sought prospective new operatives, with whom they would deepen their relations. It showed that Morgan had effectively controlled those who made U.S. financial policy for more than three decades, as well as the leadership of both political parties, and much of the Federal bench!

Pecora showed, and the partners confirmed, that Morgan handled one of the most confidential and critical aspects of British financial policy—the Bank of England's pound stabilization fund operations. This was handled, on this side of the Atlantic, by J.P. Morgan, Jr., personally, and his top henchman, Thomas Lamont. In London, the office of Morgan Grenfell, from which two partners were members of the House of Lords, coordinated continental European operations.

A similar fund was set up to market $24 million in securities for Mussolini's Fascist Italy (and an additional £5 million in securities), administered by Morgan Grenfell, and a syndicate of private bankers including Hambros and N.M. Rothschild and Sons. Additional securities and currency accounts were set up with Morgan by the Fed, the Bank of England, and Schacht's Reichsbank.

It was brought up that such operations might in fact be against the interests of the United States and some of the "clients" Morgan represented in the U.S.A. Morgan categorically denied this. When Pecora pointed out that members of the Morgan firm in London were members of the House of Lords and officials of the British government, Morgan and his partners blustered that there was a "wall" between business and politics. When Pecora pursued the issue, the raving Tory fascist Morgan simply stated that there could be no conflict in policy between U.S. and British interests as such, and if there were such an "absurd" eventuality, the House of Morgan would behave as "reliable bankers"!

Throughout the country, even the Morgan-controlled press was forced to print the daily dispatches from the hearings. Given what was being said, given Morgan's attitude, it was impossible to edit them so as to place Morgan in a favorable light. The New York Times meekly editorialized that there was nothing sensational in what was being revealed, that it was all "old news." It even tried to praise Morgan for pointing up inadequacies in income tax law!

Wrote Pecora: "The power of J.P. Morgan was not 'a very strong popular delusion,' as Mr. Lamont would have it, but a stark fact. It was a great stream that was fed by many sources: by its deposits, by its loans, by its promotions, by its directorships, by its pre-eminent position as investment bankers, by its control of holding companies which, in turn, controlled scores of subsidiaries, and by its silken bonds of gratitude in which it skillfully enmeshed the chosen ranks of the 'preferred lists.' It reached into every corner of the nation and penetrated into public, as well as business affairs. The problems raised by such an institution go far beyond banking regulation in the narrow sense. It might be a formidable rival to the government itself."

Senate Banking Committee hearings investigating the New York commercial banks, convened by Roosevelt allies in the Senate, continued through the second week in June 1933.

After that, Pecora turned his guns on Kuhn, Loeb and its flamboyant head, Otto Kahn, who was instructed by the cabal to put on a more congenial face than the stiff Morgan partners. The Dillon Read partners were similarly congenial, as Pecora brought out more evidence of the private bankers' manipulation of the financial markets and their highly irregular practices. The hearings were suspended until late Fall, when they resumed to examine certain specific speculative swindles; the effect FDR desired had already been achieved, as the press reflected the "common man's" anger at the corruption and arrogance of international finance.

The Coup Plot Develops

Meanwhile, what was to be exposed as a coup plot against FDR, financed by Morgan and allied interests, was already well under way. The plot involved using an asset that had already been created for such a purpose—the networks of the American Legion.[15]

The Legion today is thought to be a rather docile association of veterans, with a "right-wing" slant. It was founded in 1919, with money from Morgan and other New York bankers and their allies, as a union-busting organization of thugs for hire. Its leadership, appropriately called the "Royal Family," was culled from bankers, stockbrokers, and the like.

Many disgruntled veterans resented their brothers being used as cannon fodder in World War I for policies that they neither supported, nor even understood. The disgust led to the formation of a rival organization, the Veterans of Foreign Wars (VFW), which, as the Depression deepened, lobbied for the immediate, accelerated cash payment of promised veterans' bonuses.

In the early Summer of 1933, as the plans for a fascist plot developed, its organizers hoped to draw both the Legion and the VFW in to a form of people's militia, modelled on Mussolini's Fascisti, using the veterans' anger over Roosevelt's reduction and cancellation of bonus payments.

However, in 1934, the man whom these fascists wished to lead their army, Maj. Gen. Smedley Darlington Butler, the most honored and decorated soldier in the land, blew the whistle on the whole rotten affair. In spectacular revelations to the House Un-American Activities Committee in November and December, Butler reviewed his firsthand knowledge of the plot, identifying the House of Morgan and its operatives as playing a central role.

Smedley Butler appeared to be an unlikely candidate for the fascist coup plotters. Twice decorated with the Congressional Medal of Honor, he was a Quaker from a prominent Pennsylvania family, he thought of himself as a patriot who would never betray the values embodied in the Constitution. He had been both the most distinguished serving officer in the nation, and also its most outspoken.

Butler had once been placed in charge of the deployments of Marines on behalf of American business and banking interests in foreign lands. For a long time, he held his tongue, loyally carrying out orders, which he had personally questioned. But, following a stint in China in the late 1920s, during which he perceived that his orders were to protect Standard Oil's interests, even at the expense of American citizens, he began to speak out.

In December 1929, addressing veterans in Pittsburgh, he stated that, in his deployment in 1912 in Nicaragua, he had helped rig elections to back the candidate desired by the banking firm of Brown Brothers. He was immediately called on the carpet by Navy Secretary Francis Adams, whose name was later to appear on the Morgan "preferred list." But the local press, and then some national press, covered Butler's remarks, and they were later favorably reported by various members of Congress. Two days after his attack, the Hoover Administration was forced to beat a hasty retreat from its public support of "gunboat diplomacy," and repudiated the Teddy Roosevelt corollary to the Monroe Doctrine, stating that it would not intervene "by right" into the internal affairs of an Ibero-American nation.

Butler, however, was passed over for commandant of the Marine Corps, an appointment which, considering his rank and his service credentials, should have been his.

In January 1931, while in uniform, at what was supposed to be an off-the-record private meeting, Butler delivered a stinging attack on Mussolini, recounting a story told to him about how Mussolini had been riding in his limousine and had run over a little child. Butler's friend, who was in the car with Mussolini, screamed in horror. "Mussolini said that you shouldn't do that, that it was only one life and the affairs of state could not be stopped for one life," Butler told his shocked audience. "How can you talk disarmament with a man like that?"

An Italian diplomat, present at the meeting, sent a wire to Rome, and the Italian government filed a protest with the State Department. The pro-Mussolini press castigated Butler for insulting the head of a "friendly power." The Secretary of State, Henry Simpson, cabled a personal apology, on behalf of Herbert Hoover, to Il Duce.

On Jan. 29, Butler, the commandant of the Quantico Marine base at the time, was placed under arrest and told that he was to be court-martialled by direct order of President Hoover, with the full approval of the Secretary of the Navy.

The plans for the court-martial provoked a tremendous outpouring of support for Butler. The anti-fascist local press leveled charges against the Hoover Administration that it was knuckling under to the "thug" Mussolini and sacrificing America's most distinguished military figure. Franklin Roosevelt, then the Governor of New York, and a friend of Butler's dating from FDR's days as Assistant Secretary of the Navy, worked to help the general and spoke out against his court-martial.

Hoover and Adams were forced to back down. By Feb. 9, the court-martial was cancelled, and Butler was given only a mild reprimand. He refused, however, to retract his statement, saying only that he had been told in advance of the meeting that what he said would be confined to the four walls of the room.

Butler's attack on Il Duce had angered the Morgan interests, who had played a major role in financing Mussolini's Fascists. According to testimony in Congressional hearings, the House of Morgan had syndicated a $100 million loan to Mussolini's government in 1925, and had made subsequent loans to that government, as well as a $30 million loan to the government of the city of Rome. Dillon Read, which had participated in the Morgan loan, also arranged a loan of $30 million for the city of Milan.

Through the mid-1930s, Morgan partners, including Thomas Lamont, continued to praise the Fascist experiment in Italy.

American Fascism

It was becoming increasingly obvious to Butler and many others that the American Legion was a stooge of these fascist bankers. As early as 1923, the Legion's Commander in Chief Alvin Owsley, had openly embraced Mussolini, and endorsed Fascism as a viable policy for the United States. Having done that, he announced that the Legion was, if necessary, prepared to kick out the elected government of the United States and back anyone who would follow a policy of "Americanism."

"If ever needed," he stated, "the American Legion stands ready to protect our country's institutions and ideals as the Fascisti dealt with the destructionists who menaced Italy."

Asked if this meant taking over the government, he stated: "Exactly that. The American Legion is fighting every element that threatens our democratic government—soviets, anarchists, I.W.W., revolutionary socialists and every other red.... Do not forget that the Fascisti are to Italy what the American Legion is to the United States."

In late March 1931, National Commander Ralph T. O'Neill presented Italian Ambassador de Martino with a copy of a resolution passed by the American Legion's National Executive Committee, praising Mussolini as a great leader. Meanwhile, the Legion's leadership propagandized against the "non-Aryan" pollution of the American stock, repeating the racialist garbage of the eugenics movement.

Throughout the 1920s and early 1930s, the legion was used as a recruiting base for the rebirth of the Ku Klux Klan, with many of the Southern Legion branches operating as Klan cells.

The so-called communist menace used to help organize a fascist counter-reaction was a bogeyman. The Communist Party U.S.A. and its splinter groups, were effectively run by police agents, and other stooges, and were even funded by the bankers themselves, including Morgan. Many well-meaning people, upset with the effects of Anglo-American policy, wandered into these circles, only to have their actions rendered impotent by the overall control of these movements and their ideology.

In August 1931, Butler chose an address made before an American Legion convention in Connecticut to deliver perhaps the most remarkable speech ever given by a serving officer about the misuse of military power. "I have spent 33 years ... being a high-class muscle man for Big Business, for Wall Street and the bankers. In short, I was a racketeer for capitalism," Butler said.

"I helped purify Nicaragua for the international banking house of Brown Brothers in 1909-1912. I helped make Mexico and especially Tampico safe for American oil interests in 1916. I helped make Haiti and Cuba a decent place for the National City [Bank] boys to collect revenue in. I helped rape half a dozen Central American republics for the benefit of Wall Street.... In China, I helped see to it that Standard Oil went its way unmolested.... I had ... a swell racket. I was rewarded with honors, medals, and promotions. I might have given Al Capone a few hints. The best he could do was operate a racket in three cities. The Marines operated on three continents...."

To the dismay of the bankers who directed the Legion, Butler's remarks were greeted with riotous applause. In Washington, Hoover refused to answer reporters' questions about the general's statements. The major press blacked out most of what Butler said, but the word leaked out in the regional press, and was spread through word of mouth.

Navy Secretary Adams demanded that someone silence Butler, but no one dared to say anything, especially after the Mussolini flap. Butler continued to hammer away on the theme that the American military was being deployed to collect bankers' debts and secure looting rights in foreign countries.

When Butler finally retired, he was no longer constrained by military protocol. He now travelled the country, addressing anyone who would listen, attacking the bankers who controlled the deployment of the military.

On Dec. 5, 1931, an article under his byline appeared in Liberty Magazine, titled "To Hell with the Admirals! Why I Retired at 50." In it, Butler charged the leadership of the Navy with complicity in policies that now revolted him and in working to try to prevent his promotion and ultimately, to silence him. He attacked a number of Central American leaders as Wall Street stooges, naming again Brown Brothers and Morgan.

The Bonus Army

In late July 1932, the Bonus Army of unemployed and starving veterans descended upon Washington to back passage of the Bonus Bill. Butler was asked by the head of the VFW to come to lend support to the soldiers. As the soldiers rallied in Washington, the bill passed the House but was overwhelmingly defeated in the GOP-dominated Senate. Butler was asked to address the 10,000 angry veterans who had set up a shantytown on the banks of the Anacostia River.

He urged them to fight on. "If you don't hang together, you aren't worth a damn," he said. "They may be calling you tramps now, but in 1917, they didn't call you bums.... When you go home, go to the polls in November, lick the hell out of those who are against you. You know who they are.... Now go to it." The crowd roared.

Butler stayed with the veterans, talking to them through the night and into the next day. As he prepared to leave, he warned them against allowing their frustrations to well over into violence: "You are all right as long as you keep your sense of humor...."

The next day, Hoover ordered Gen. Douglas MacArthur to drive the veterans from Washington at bayonet point, unleashing violence against the unarmed "army." The nation was stunned.

Butler phoned the governors of a number of states and received their agreement to provide relief for the veterans who wanted to return home. He told the leaders of the Bonus Army of this arrangement, and urged them to break camp. They agreed. Butler then delivered a sharp attack on the Hoover Administration for its heartlessness.

For his actions, Butler earned the praise of many Americans, including the Democratic nominee for President, Franklin Roosevelt.

Butler and FDR

Butler, a lifelong Republican who claimed he had never voted for a Democrat, had greeted Roosevelt's nomination with a wire to his former Navy assistant secretary: "We salute your nomination as one of the greatest blessings granted any nation in its hour of need."

On July 7, speaking in New York, Butler demanded that the government be rescued from the "clutches of the greedy and dishonest."

"Today, with all our wealth, a deadly gloom hangs over us. Today, we appear to be divided. There has developed, through the past few years, a new Tory class, a group that believes that the nation, its resources, and its manpower was provided by the Almighty for its own special use and profit.... On the other side is the great mass of the American people who still believe in the Declaration of Independence and in the Constitution of the United States.

"This Tory group, through its wealth, its power and its influence, has obtained a firm grip on our government, to the detriment of our people and the well-being of our nation. We will prove to the world that we meant what we said a century and half ago—that this government was instituted not only to secure for our people the rights of life, liberty, and the pursuit of happiness, but the right to eat, and to all our willing millions, the right to work."

Butler was particularly useful to Roosevelt in countering the line from the bankers' press that a Democratic victory would open the door to a "socialist America." In an interview on Oct. 2, Butler branded that charge an "absurd myth."

Less than a week before the election, at a rally in Queens, New York, Butler told cheering veterans that he was a "member of the Hoover for Ex-President League because Hoover had used gas and bayonets on unarmed human beings.... Nobody has any business occupying the White House who doesn't love his own people. I was raised a Republican, but I was born an American. I have no ring through my nose and I vote for whom I please."[16]

When Roosevelt won an overwhelming victory, Butler sent him another telegram of congratulations.

Three weeks before the Inauguration, when an assassin's bullets were fired at the President-elect, Butler wondered aloud whether those bullets weren't being ordered by a bankers' cabal enraged that Roosevelt would not be their President.

All of this would make it seem remarkable that the Morgan interests would even consider turning to Butler as the putative leader for their fascist coup against Roosevelt.

Those behind the offers to be made to Butler also believed that every person has his price, be it monetary, sexual, or other inducement. Butler seemed easy prey: After he had left the service, his financial situation bordered on the catastrophic, and he was heavily in debt. If all the appeals to the general's ego and all the "promises" of support for his soldier causes failed, Butler, could be "bought," they thought.

The Synarchist Connection

On July 1, two American Legion officials visited Butler at his Newton Square, Pa. home. They were Bill Doyle, the commander of the Massachusetts American Legion, and Gerald C. MacGuire, who was a former commander of the Connecticut department of the Legion.

MacGuire was in the employ of Col. Grayson Mallet-Prevost Murphy, who ran a leading New York brokerage that traded in stocks and international bond syndications, working with the House of Morgan.

Grayson Murphy, who was on Morgan's "preferred client list," was a director of Morgan's Guaranty Trust bank and several Morgan-connected corporations. He and his banking house had played an important role in syndicating Morgan loans to Fascist Italy, for which he was decorated by Mussolini.

As a member of the Mallet-Prevost clan, he was at the center of international Synarchy, and was their man on the ground for this operation. Murphy came from a long line of traitors. The Mallet-Prevost families have been central to British intelligence operations since the 18th Century. They have been involved in assassinations, in espionage and political warfare against the enemies of London, (including their control of the traitor and assassin of Alexander Hamilton, Aaron Burr, who was married to a Prevost), and their direct control of the forces that ran the mobs of the French Revolution. Through intermarriages and financial manipulations, the Mallet-Prevost interests evolved into the Schlumberger financial empire, which continues to this day to play a key role in Synarchist operations, and which played a role in the assassination of President Kennedy.[17]

Grayson Mallet-Prevost Murphy carried on his family's tradition of treason as a high-ranking officer in a private intelligence operation that reported to the Morgan cabal, and interfaced directly with British intelligence, and reported as well to the French-Belgium networks of continental Synarchy. As early as 1903, he had been selected by President Theodore Roosevelt for secret assignments, which included planning U.S. military interventions into the Americas to collect debt, during which time he deployed directly with Morgan interests. Later, he became the head of American Red Cross relief efforts in post-World War I Europe, a post he used to develop a network of informants and operatives in European governments, again liasing to various Synarchist networks. In the 1920s, he made several "fact-finding" trips to Europe which included trips to Italy for meetings with Mussolini, prior to his 1922 March on Rome.

In February 1919, the intelligence operative Murphy had been one of 200 elite serving U.S. military officers who met in Paris with the guidance of Morgan & Company operatives and with cooperation and guidance from French Synarchist networks to found the American Legion. Murphy personally underwrote that operation to the tune of $125,000, and solicited additional funds from allies of Morgan in the industrial and financial community.

Murphy, it was admitted to Butler in subsequent conversations, retained his role as "kingmaker" for the Legion's "Royal Family," by virtue of the fact that the Legion still owed him and his friends a great deal of money.

MacGuire informed Butler that both he, MacGuire, and Doyle, were speaking for a group of "influential" Legionnaires who were extremely dissatisfied with the Legion's current leadership, because it had betrayed the common soldier. He announced that they were planning to dislodge the current regime at an upcoming Chicago convention. They asked Butler to join their ranks, and to deliver a rabble-rousing speech against the "Royal Family."

Butler, although sympathetic, declined their invitation, stating that he wanted to stay out of internal Legion politics.

MacGuire then revealed that he was the chairman of a "distinguished guest committee," and was on the staff of the outgoing national commander, Gen. Louis Johnson, a former Secretary of Defense (also on Morgan's preferred-client list). MacGuire claimed that he had had Johnson include Butler's name on the invitation list, but that Johnson had taken the list to Louis Howe, Roosevelt's personal political secretary, and that Howe had crossed Butler's name off, stating that the President was opposed to any invitation of Butler. They offered no reason for this, but Doyle said that they had come up with a plan for Butler to address the convention anyway: He would be appointed a delegate from Hawaii, which would therefore give him the right to speak.

Butler, smelling a rat, declined their offer. Later, Butler said that he did not believe their story about Roosevelt being against him, and that it appeared they were trying to plant ideas in his head about the President.

A Second Try

In August 1933, Doyle and MacGuire, under Murphy's directive, returned, with a new plan for the convention. They now agreed that it would be undignified for Butler to try to speak from the floor. The new plan called for him to gather 200-300 Legionnaires and take them by train to Chicago. They would scatter throughout the audience, and when Butler appeared in the gallery, they would stage a demonstration. Along with "allies" of MacGuire-Doyle faction, they would stampede the convention with cries demanding that Butler speak. They would guarantee that nothing would proceed until the general delivered a speech.

"A speech about what?" Butler asked. MacGuire and Murphy showed him the draft of the speech. Butler said that most of the soldiers he knew didn't even have enough to eat, and that he had hardly any money, and he asked how he would get them to Chicago. MacGuire showed him a bank deposit book with two recent deposits, one for $42,000 and a second for $64,000. Don't worry, Butler was told: If he could round up the soldiers, MacGuire and his friends would take care of getting them to Chicago and pay their expenses while there.

The speech Butler had been handed was a rabble-rousing defense of the gold standard, featuring a demand that the Roosevelt policy severing the U.S. from gold be reversed immediately, so that the soldiers' bonuses could be paid with "sound money." Butler was later to learn that the speech had been written by John W. Davis, the former Democratic Presidential candidate who was chief counsel to J.P. Morgan and Company, and the personal counsel to J.P. Morgan.

Unbeknownst to Butler, one of the funding conduits for this fascist plot was the Committee for a Sound Dollar and Sound Currency, Inc., a group backed by and composed of members of Morgan's "preferred-client list." MacGuire was an official of the committee, which produced a stream of propaganda calling for a return to the gold standard and denouncing Roosevelt's policies.

A short time after the second visit, MacGuire went to see Butler again, this time alone. After listening to another pitch for him to round up 500 veterans, Butler told MacGuire that he would not risk his personal prestige unless he was told who might be standing behind him. MacGuire stated that he had the backing of "some of the most powerful men in America." He claimed to have already a small war chest funded by nine men, with the largest contribution being $9,000 and the smallest $2,500. However, he would name only three men, showing their checks to Butler: his boss, Murphy; financier Robert S. Clark, a member of Morgan's "preferred-client list" and an heir to the Singer Sewing Machine fortune; and John S. Mills, who married into the du Pont family. All three were members of the Committee for a Sound Dollar.

MacGuire told Butler that an expense account would be opened in Chicago with the money from the "nine men."

In September 1933, MacGuire offered a bribe to Butler into delivering this "gold" speech, which he refused to accept. Instead, he asked to meet with one of MacGuire's "higher-ups." MacGuire agreed to "send over" Robert S. Clark to see him.

'Roosevelt Is Weak'

One week later, Clark arrived by train in Paoli, Pa. to see Butler. Clark, as Butler described him, carried himself as a member of the "ruling class." He asked Butler about the "gold speech," and expressed amusement that Butler had thought that MacGuire or Doyle had written it. "That speech cost a lot of money," he told Butler, and revealed that Davis had been its author. Butler stated that he didn't see what difference it made to soldiers whether the nation was on the gold standard. Clark replied that the soldiers' bonus must not be paid in "rubber money," and that gold-backed dollars were the only answer.

Butler challenged him, stating that it looked like the speech was "a big business speech." Clark replied, "I have $30 million. I don't want to lose it. I am willing to spend half the $30 million to save the other half. If you go out and make that speech in Chicago, I am certain that they will adopt a resolution and that will be one step toward the return to gold, to have the soldiers stand up for it. We can get the soldiers in great bodies to stand up for it."

When Butler asked why he thought that they could make Roosevelt, who was opposed to the gold standard, listen, Clark replied: "You know the President is weak. He will come right along with us. He was born in this class. He was raised in this class and he will come back. He will run true to form. In the end he will come around. But we have to be prepared to sustain him when he does."

Butler lost his mercurial temper. He said that he would not go to Chicago and that he refused to be part of a plan to use the soldiers to impose the gold standard and force the President "back to his class."

Clark then tried to bribe Butler: "Why do you have to be so stubborn? Why do you want to be different from other people? We can take care of you...." He offered to pay the mortgage on Butler's house and to take care of his family.

Butler blew up. He took Clark into his trophy room, where his medals were displayed along with gifts from many poor people around the world. "I will not betray their trust," he told Clark.

A Fascist Solution

Within a week, the Legion convention was under way in Chicago. According to a New York Times report, the convention was swamped by "a flood of telegrams" supporting the gold standard, and adopted by acclamation a resolution supporting it.

On his way back from Chicago, MacGuire stopped to see Butler, this time arriving in a hired limo. He and his cohorts had been successful in getting their candidate elected as commander and had passed the gold resolution, he boasted to the general. "Yes," said Butler, "but I see you didn't endorse the soldiers' bonus."

"Well, we have to have a sound currency before it is worthwhile to endorse the bonus," MacGuire replied.

"Their man" was Frank N. Belgrano, Jr., who happened also to be a senior vice president of the Bank of Italy/Bank of America, the bank that handled Mussolini's business accounts in the United States and internationally. Although the bankers had controlled the Legion from its outset, this was the first time that an actual banker had served as its head.

At the end of October 1933, Butler arrived in New York City to make some campaign speeches on behalf of a fellow Marine who was running for municipal office. To his surprise, he was met at Penn Station by MacGuire. Butler was planning on a nationwide recruiting tour for the VFW, to counter the treachery of the Legion and its Royal Family. MacGuire knew of his plans, which surprised the general. He was even more surprised when MacGuire proposed that he accompany Butler, "to talk to the soldiers in the background and to see if we cannot get them to join a great big superorganization to maintain democracy."

This was the first time that MacGuire was to mention the creation of an organization that would essentially supersede the Legion, the first indication that something more than support for the gold standard was a goal. Butler told MacGuire that he couldn't stop him from following him around, but that he wanted no part of such organizing, which he said would "fiddle with this form of government." MacGuire assured him that this was not their goal, that everything would be "very democratic."

MacGuire also offered to finance the general's tour through payments of $750 for each speech, in which he inserted a short reference to the need for the gold standard. Butler again refused to have words put in his mouth, at any price. MacGuire left, and disappeared for a time from the scene.

The White House was made aware of MacGuire's activities in trying to use the general to work against Roosevelt policy. On Dec. 11, a former New York City detective, an associate of the Senate Banking Committee counsel and former assistant New York District Attorney Ferdinand Pecora, Val O'Farrell, sent a confidential letter to Roosevelt's personal secretary Col. Louis Howe, detailing the offer and praising Butler for refusing it. O'Farrell indicated that it was his belief that a plot against the U.S. government was afoot.

The bankers' cabal began now to consider more drastic action to deal with their "Roosevelt problem."

The keynote for what was intended was struck by none other than Morgan partner Thomas Lamont, who chose an address before the Foreign Policy Association, to heap praise on Mussolini, stating that Fascism, as an OBeconomic and political policy, works.

"We count ourselves liberal, I suppose," he told the FPA. "Are we liberal enough to be willing for the Italian people to have the sort of government they apparently want?" asked Lamont.

Fascism, or some variant of it, he said, was not to be ruled out as policy for the United States.[18]

On Dec. 1, 1933, MacGuire left with his family for a seven-month trip to Europe, spending time in France, Fascist Italy, Nazi Germany, England, Scotland, Holland, and, according to one report, Russia. He was later to report to Butler that he was on a "fact-finding" mission to study the relationship of soldiers to fascist mass movements. He was looking for something that would work in the United States.

MacGuire, to impress Butler with the powers that were backing his efforts to establish a fascist superorganization, stated that while in Paris, he worked directly from the offices of Morgan and Harges. MacGuire may have indeed established contacts with various fascist organizations, and found the structure of the Synarchist-supported "secret conspiracy" of the French Croix du Feu (Fiery Cross) a useful model for the type of organization to be created in the United States. But those behind the bond salesman and manipulator MacGuire certainly did not need to learn how to create fascist "mass" movements, of either the left or right. They had been doing so for years.

The Fascist Base for the Coup

It would be easy to dismiss the plot as improbable, if not impossible. It had, with Butler's steadfast refusal to participate, no "man on a white horse" to lead it, and would appear to have only the slightest base among disgruntled veterans. However, with mass unemployment and despair still gripping the nation in these early days of the New Deal, before FDR's job and infrastructure programs "kicked in," the coup plotters believed that the climate was ripe for mass recruitment to fascism.

MacGuire sent Butler a card from the French Riviera in February. He sent another in June 1934 from Berlin.

During the Spring of 1934, money was pumped into the creation of various fascist paramilitary organizations, each of which claimed to be the protection of America from the "Red Menace" and the "New Deal." Some were openly fascist, such as the Silver Shirts, the stormtroopers led by the Rev. Gerald L. K. Smith. Others, such as the Crusaders, spurned the fascist epithet, but nonetheless avowed fascist policy goals to crush organized labor and the "Reds." Still others were directly funded by bankers and financiers, such as the Sentinels of the Republic, funded by the Morgan-allied Pew and Pitcarin families.

The Scottish Rite Freemasons, in the tradition of the treasonous Albert Pike, helped John H. Kirby establish the Southern Committee To Uphold the Constitution, which, like the Klan itself, was financed with "Northern money."

In Hollywood, the actor Victor McLaglen, who was reputed to be an operative of the British Foreign Office, established the California Light Brigade, which was ready to march at a moment's notice against any threat to "Americanism." He was rewarded for his efforts with an Academy Award for best actor by pro-fascist Louis Mayer's Academy of Motion Picture Arts in 1935.

All these organizations spawned cells throughout the country. They were in no way impeded in their operations by the FBI, under the direction of Masonic operative "Gay" Edgar Hoover.

This organizing, in the Spring and early Summer of 1934, took place under an intensifying media barrage about the danger of "New Deal socialism" and the threat of a "Red" takeover in the United States. Morgan mouthpiece Herbert Hoover called the New Deal "class hatred ... preached by the White House," and its policies, "universal bankruptcy." He urged the American people to "rise up" against the menace represented by Roosevelt.

While this propaganda was directed at the Babbitts of the American middle class, there was an outright organizing campaign for fascism directed at the leaders of American industry and finance, and management-level personnel in the private sector and the government. The content of this, taken from the media of the day, is all basically the same: glorification of the economic "miracle" of Mussolini's Italy, with the pointed inference that this form of Fascism was just what the doctor ordered to restore order in the United States.

For example, the July 1934 issue of Henry Luce's Fortune magazine devoted its entire issue to praise of Mussolini! In an editorial by Laird Goldsborough, the British-linked foreign editor of the magazine, readers were told that "Fascism is achieving in a few years or decades such a conquest of the spirit of man as Christianity achieved only in ten centuries.... The good journalist must recognize in Fascism certain ancient virtues of the race, whether or not they happen to be momentarily fashionable in his own country. Among these are Discipline, Duty, Courage, Glory, and Sacrifice."

The Plan for the Coup

On Aug. 22, Butler received a phone call from MacGuire, who said there was something "of the utmost importance" that he must tell the general that day. Butler, exhausted from a nationwide tour for the VFW, nonetheless agreed to meet him at the Bellevue Hotel in Philadelphia. In a corner of the hotel's deserted restaurant, MacGuire laid out the plans that been hatched in Europe, and now apparently agreed upon by the coup plotters.

Now, MacGuire said, the time had come to "get the soldiers together." He explained that the purpose of his European trip was to study organizations whose methods and structure could be adapted to American needs. He had found that veterans' organizations were the "backbone" of the fascist movements in Italy and Germany; however, American soldiers would not go along with a paramilitary movement, organized for an overtly political purpose.

However, in France, he said, he had found the perfect organization: the Synarchist-linked "Croix du Feu" of de la Rocque. This organization had functioned politically, but was organized for an economic purpose. He explained that the "Fiery Cross" had a core membership of about 500,000 officers and non-commissioned officers, but that each member was responsible for organizing at least ten others, covertly, giving the organization a "fighting strength" of more than 5 million.

Butler asked what this new "superorganization" of soldiers would do. MacGuire hesitated, then answered that it would "support" the President; the general replied that Roosevelt didn't need such support and wondered when MacGuire and his clique had become "supporters" of Roosevelt.

MacGuire responded by pointing out that Roosevelt needed money to finance the New Deal and that money came from the sale of government bonds through the banking interests that were controlled by Morgan and his allies. "There is not any more money to give him," MacGuire now claimed. "Eighty percent of the money is now in government bonds, and he can't keep this racket up much longer.... He has either got to get more money out of us or he has got to change the method of financing the government, and we are going to see that he does not change that method. He will not change it."

MacGuire tried to explain that his backers were confident that they would force Roosevelt to change his policy, and the 500,000 soldiers and the millions behind them in secret organizations "would sustain him when others assault him."

Butler questioned how Roosevelt, who had staked his personal reputation on the New Deal, would explain such an abrupt about-face.

MacGuire explained that Roosevelt did not have to "explain" it.

"Did it ever occur to you that the President is overworked?" MacGuire asked. He said that the "overworked President" needed help, and that an "assistant President" was needed. This "assistant President" would take over much of Roosevelt's job and could take the blame for the change of policy.

MacGuire said that it "wouldn't take any constitutional change to authorize another cabinet official, somebody to take over the details of the office—to take them off the President's shoulders." He mentioned that the position would be sort of a "super secretary" or what he referred to as a "secretary of general affairs." MacGuire claimed that the American people would be more than willing to swallow this: "We have got all the newspapers. We will start a campaign that the President's health is failing. Everybody can tell by looking at him, and the dumb American people will fall for it in a second."

MacGuire then indicated that Roosevelt was already surrounded by allies of the coup plotters. He said that the pro-fascist Gen. Hugh Johnson, whom Roosevelt had put in charge of the National Recovery Administration (NRA), and who had expressed admiration for Mussolini, was the man the Morgan group would have preferred as this general secretary. But, according to MacGuire, Roosevelt was going to fire him because he "talked too damn much." (Roosevelt did fire Johnson, the following month.)

Butler asked MacGuire how he knew so much about what was going on inside the White House and the administration. "Oh, we are in with him all the time," came the reply. "We know what is going to happen."

MacGuire told Butler that, within a year from this discussion, the coup plotters wanted him to march his army of 500,000 into Washington. He stressed that there would be no revolution, that everything would be constitutional: It had all been worked out, in advance. Secretary of State Cordell Hull would resign, as would Vice President John Nance Garner; the sense given was that both these figures were "in" on the plot, or minimally, that Morgan and their allies had enough "chits" to call in that they could be counted on to do what they were instructed. According to MacGuire, Roosevelt would allow the plotters to appoint a new Secretary of State. If Roosevelt, with 500,000 men occupying Washington, was willing to "return to his class," he would be allowed to remain on as President.

"We'd do with him what Mussolini did to the King of Italy," MacGuire told Butler, saying that the President's function would become ceremonial, much like the President of France.

But, if Roosevelt refused to go along, MacGuire insisted, he "would be forced to resign, whereupon under the Constitution, the Presidential succession would place the Secretary of State in the White House." Butler was to tell a Congressional committee that MacGuire thought that all this could take place bloodlessly—a "cold coup." All that was needed was a "show of force in Washington" and then he, Butler, would be "the man on the white horse" who would "ride to the rescue of capitalism." An armed show of force was the "only way to save the capitalist system," MacGuire asserted.

Butler, trying to play along with MacGuire to discover who was behind this plot, said that what was being proposed would cost a great deal of money. He was told not to worry. MacGuire already had "$3 million to start with, on the line, and we can get $300 million if we need it."

He then told Butler that powerful people stood directly behind the plan. When he was in Europe, he reported, he had held meetings at the Paris office of Morgan & Hodges, Morgan's Paris operation. He claimed that the Morgan group had strong reservations about Butler, fearing that he might try to double-cross them. He stressed that the others involved, however, had gotten the Morgan interests to agree that Butler was the best man to "get the soldiers together," implying that Grayson Murphy, Clark, and he, himself had backed the general.

Butler tried to probe further, asking when there would be signs of the coming together of a larger and powerful organization which would provide public backing for this plot. He was astonished when he was told that "within a few weeks" there would be an organization of some of the most powerful people in the land who would come together to "defend the Constitution." MacGuire explained the manner in which this organization, which he would not name, would function, using a musical analogy: It was to serve the purpose of "the villagers or chorus in an opera," establishing the setting and the scene, for the great action to take place.

Asked for more information, MacGuire would only reveal that one of the new group's spokesmen would be the 1928 Democratic Presidential candidate Al Smith, who until that time had backed Roosevelt and the New Deal. It was explained that Smith, who edited New Outlook magazine, would within weeks, break with Roosevelt and launch attacks on the New Deal and the administration. It had all been arranged, he told Butler, who still refused to make a commitment to the plot.

The League of Treason

As MacGuire and Butler met in Philadelphia, Jouett Shouse, a protégé of du Pont lawyer and Morgan operative John J. Raskob, who had headed the Democratic Party, assembled the press in his office in Washington, D.C.'s National Press Building to announce the formation of a new policy advocacy group, the American Liberty League.

A former Congressman from Kansas and Assistant Secretary of the Treasury during the Wilson Administration, Shouse had gained the reputation of a political "fixer," much like the present-day Robert Strauss. In 1928, the bankers' operative Raskob, a former director of General Motors, was moved into the chairmanship of the Democratic National Committee, running the disastrous election campaign of Al Smith, ensuring a Hoover victory. Not wishing to give up control of the party to the political machines, Raskob brought in Shouse as the executive director of the National Committee. As soon as Roosevelt was in a position to do it, he moved to get rid of both of these "inside" men.

Shouse claimed that the Liberty League would be a mass-based movement, whose intention it was, as the next day's headline on the front page of the New York Times declared, "To Scan New Deal, 'Protect Rights.' " The Times printed the entirety of Shouse's statement, which had been prepared in conjunction with Raskob. This new organization would, according to Shouse, "unite several millions of people from all walks of life who are now without organized influence in legislative matters."

There were, said Shouse, "no covert purposes. There is no object sought beyond the simple statement in our charter.... The League aims to do just what is outlined in its charter, to organize those who believe in upholding property and constitutional rights into a vocal group," Shouse told the press. "It is not intended to be antagonistic to the administration. We intend to try to help the President." Asked how such a group could "help" the President, Shouse replied: "If a tendency towards extreme radicalism developed which the President wished to check, we might be most helpful with our organization in which we expect to enlist 2,000,000 to 3,000,000."

Shouse announced that a group had been self-selected to serve as the League's initiating executive committee. All of them were Morgan-allied stooges: Morgan's lawyer, John W. Davis, the former Democratic Presidential candidate; Irénée du Pont, who ran the du Pont fortune, at that point controlled by the Morgan interests; Nathan Miller, the former GOP Governor of New York and a Morgan preferred-client list member; Rep. James Wadsworth (R-N.Y.), a supporter of the gold standard; and Al Smith, the "Happy Warrior" who had been totally corrupted by Morgan money and who had headed the corporation that built and ran the Empire State Building.

Shouse showed the press letters from financiers, business leaders, and politicians from all over the country, applauding the League's formation.

A few weeks later, this group was expanded to include additional prominent leaders of finance and business, with a heavy emphasis on Morgan allies. On its advisory council were, among 200 others: Dr. Samuel Hardin Church, who ran the Carnegie Institute in Pittsburgh, and who was a mouthpiece for the Mellons; W.R. Perkins of National City Bank; Alfred Sloan, the man the Morgans selected to run General Motors; David Reed, a U.S. Senator from Pennsylvania, who in May 1932, said on the floor of the Senate, "I do not often envy other countries and their governments, but I say that if this country ever needed a Mussolini, it needs one now"; E.T. Weir of Weirton Steel, who was also known as a supporter of Fascism. On its executive committee was Morgan stooge and former New York Supreme Court Justice Joseph M. Proskauer, the general counsel to the Consolidated Gas Company, who later became the chief spokesman against the anti-Nazi boycott; J. Howard Pew of Sun Oil and the funder of the openly fascist Sentinels of the Republic; and Hal Roach, the Hollywood producer, who, like many of his peers, was an open admirer of Mussolini, and who was later to become a partner with Mussolini's son in a Hollywood production company, RAM ("Roach and Mussolini") Films, Inc.

The League's treasurer was none other than Grayson Mallet-Prevost Murphy.

Despite all the publicity and statements from Shouse, the League never recruited large numbers of people, nor was it really intended to. It was a sham, intended to give the appearance of mass resistance to Roosevelt, and to offer a constant attack on his policies.

One week earlier, Shouse had gone to the White House to brief the President on the new organization, and ascertain the President's advance knowledge, while seeking a statement of support for League from FDR; no such statement ever came.

Roosevelt returned to Washington on Aug. 24 and held his weekly press conference. He had avoided all comment on the League until them, but when asked, he had a ready reply. The Liberty League, he told the press, was founded "to uphold two of the Ten Commandments," the ones nominally dealing with protecting property. It said nothing about protecting the average citizen, or of helping the unemployed and others in need. In short, said the President, it didn't deal with anything that was covered by that most important Commandment, "Thou shalt love thy neighbor as thyself." The League was fine as far as it went, he said, but it was stopping short of doing what was Christian and necessary. He couldn't support it because of that problem, but whether other people want to or not, is "none of my business," he said, laughing.

The League's attack on Roosevelt started in late November, after the Fall Congressional elections. In the last four months of 1934, it spent about $94,000; the next year it was to spend just under $390,000, mostly on the publication and circulation of pamphlets, leaflets, and bulletins attacking Roosevelt's policies. The League also received millions of dollars in free publicity for its "authoritative" views from very friendly press and radio networks. This operation, in all its forms, was the most sophisticated multi-media smear campaign in history up to that point.

The Plot Is Exposed

After the Aug. 22 meeting, and the quick succession of events that MacGuire had matter of factly "forecast," including the appearance of the Liberty League, Butler became convinced that a network, centered around the powerful Morgan interests, had indeed launched a "live" coup operation against the government in Washington.

Butler decided that it was his duty, regardless of the consequences that might befall him and his family, to expose the plotters, to the extent of his knowledge of that plot. He had been both controversial and in the public eye for some time; he realized that all those involved in the plot would simply deny it, using their influence over the press to ridicule him for publicity seeking. He therefore decided to take a risk, and seek help in at least corroborating some of the key information, before he went public.

Butler turned to Tom O'Neill, the city editor of the Philadelphia Record with whom he had become friends during his stint fighting the underworld as the city's appointed anti-crime czar in the 1920s. O'Neill was flabbergasted by the report of the coup plot, but knowing how the Morgan interests operated in his own city, he didn't doubt that they were capable of treason. He assigned his star reporter, Paul Comley French, to investigate the story. French, who also wrote for the New York Evening Post and who was later to become the director of the Committee for American Relief in Europe (CARE), was set up by Butler to talk to MacGuire, posing as an intermediary to discuss the general's further participation in MacGuire's plans.

In early September, French went to see MacGuire at his offices on the premises of Grayson M.P. Murphy and Company in New York. In the meeting, French was able to substantiate every allegation about the plot that Butler had attributed to MacGuire. But the bond salesman chose to be even more frank with French than he had dared to be with the general. He made it clear that those backing the coup were interested in destroying the Presidency and in creating an American form of fascist government.

"We need a fascist government," French was to quote MacGuire as saying, in his testimony before a Congressional committee, "to save the nation from the Communists." MacGuire repeated this theme several times during his conversation with French. Taking the bait that French was operating as Butler's "agent" in negotiations, MacGuire told him that his backers would have no problems coming up with $1 million immediately to organize Butler's "army." MacGuire said that all he needed to do to get the money was to place phone calls to Morgan attorney John W. Davis and W.R. Perkins of National City Bank, and to some other people of similar status. MacGuire also revealed that several national commanders of the American Legion, including Louis Johnson, Henry Stevens, and the present commander, the banker Frank Belgrano, were all in favor of the plot and would back it.

MacGuire, seeing that French was more interested in questions of policy than the crusty general, informed French that his backers had already devised a plan to end unemployment: "It was the plan that Hitler had used in putting all of the unemployed in labor camps or barracks—enforced labor. That would solve it overnight." He also claimed that they would force everyone in the nation to "register" and carry identification papers. "He said that would stop a lot of these communist agitators who were running around the country," French later told the Congressional committee.

MacGuire reported that those behind him were going to deliberately create a financial crisis for the administration. They were prepared to choke off credit to the New Deal programs, force interest rates higher, and force the rates that the government would have to pay to borrow up toward then-astronomical level of 5% or more. This, MacGuire said, would produce a "new crash." He then described how the crash would unleash the "left," creating new agitation and disruptions, especially among the growing numbers of new unemployed. With the nation consumed in chaos, the time would be right for the "man on the white horse" to ride into Washington, overturn the elected government, put an end to "Presidential rule," and start a new, fascist era for the nation.

MacGuire told French that it would be no problem getting the soldiers Army weapons from the du Pont-controlled Remington Arms Company; the du Pont interests were fully in support of the plans, MacGuire stated.

French went to see MacGuire once more, on Sept. 27, again at the offices of Grayson M.P. Murphy and Co. in New York. MacGuire said that things were moving along nicely. " 'Everything is coming our way' is the way he expressed it," French told the committee.

With corroboration in hand, Butler felt it now was necessary to go public. Before he could make his decision on how to proceed, he was approached by investigators for the Special House Committee To Investigate Nazi Activities in the United States.

That committee would soon have its Congressional mandate changed to focus primarily on "Reds," evolving still later into the House Un-American Activities Committee, which became even more noxious under the leadership of Rep. Martin Dies. But at that moment, its leadership was controlled by allies of Roosevelt. The committee had, through its own sources, heard of a plot to overthrow the government that had involved General Butler. It was arranged for Butler to testify in executive session on Nov. 20, when the committee was in New York.

Butler welcomed the chance to testify, but was concerned that it was going to be behind closed doors. This would allow for managed news coverage, which could be leaked to the media from the committee staff. It would also mean that, with the plotters controlling the press, there would be no assurance that his story would ever be made known to the American people. Butler and French decided on an insurance policy: Three days before he was to testify, French broke the coup story simultaneously in The Record and The Post, under the banner headline "$3,000,000 Bid for Fascist Army Bared"; the story featured direct statements from Butler, naming most of the names he was later to reveal in his testimony.

Butler Names the Names

As the hearing opened on Nov. 20, Butler thought it necessary to make a brief statement concerning his involvement in the plot: "May I preface my remarks, by saying sir, that I have one interest in all of this and that is to try to do my best to see that democracy is maintained in this country?"

Cutting him short, committee co-chair Rep. John McCormack, Democrat of Massachusetts, who was later to become Speaker of the House, stated, "Nobody who has either read or known about General Butler would have anything but that understanding."

Butler then proceeded to tell the story, in the great detail that we have described above. He was asked for clarification on several points. The general provided what additional details he could, but never ventured into speculation, sticking to the statements made directly to him by those involved in the conspiracy.

He was followed as a witness by Paul Comley French, who, from his own direct contact with MacGuire, was able to corroborate all the pertinent details of the fascist plot, and added additional details revealed by MacGuire, including the fascist policies preferred by the coup's backers. In all, their testimony lasted approximately two hours.

Butler and French were followed in the afternoon by Gerald MacGuire, the employee of Grayson M.P. Murphy who had served as the intermediary for "the higher ups" to General Butler. MacGuire meekly claimed that he was merely a $150-a-week bond salesman, and denied that there was any plot. He told the committee that he had merely gone to talk to the general about buying some bonds.

Committee investigators produced evidence that the bond salesman MacGuire handled funding for various operations outside "normal business," for the banker Robert S. Clark, for whom he did not work. It was revealed that he was the treasurer for the Committee for a Sound Dollar, Inc., which was widely known to be a front for Morgan and other large financial interests. Caught in his own lies, MacGuire offered no explanation of how he became involved in this activity, but claimed that it had nothing to do with any conversations with General Butler, whom he described as a "personal friend."

Several times, under direct examination, MacGuire denied having asked Butler to lead any organization of soldiers or having discussed any plans to march "troops" on Washington.

Members of the committee found MacGuire's denials unconvincing; they ordered him to return the next day for further questioning.

On Nov. 21, the New York Times, a paper that Heywood Broun once described as "black with the shoe polish of Morgan," took the lead in this campaign, with a front-page, two-column article under the headline: "General Butler Bares 'Fascist Plot' To Seize Government by Force." Having already put the words 'fascist plot' in quotes, the paper led with: "A plot of Wall Street interests to overthrow President Roosevelt and establish a fascist dictatorship backed by a private army of 500,000 ex-soldiers and others, was charged by Major General Smedley D. Butler, retired Marine Corps officer, who appeared yesterday before the House Un-American Activities Committee, which began hearings on the charges."

The Times avoided providing on the front page an account of the charges as given by the committee co-chairs, and instead, citing "sources in Philadelphia," the paper claimed that Butler had named Morgan and Murphy as being behind a plan under which the former NRA administrator Hugh Johnson "was scheduled for the role of dictator."

What followed on the front page was a string of denials or ridicule of the charges from those prominent people named: "Perfect moonshine! Too utterly ridiculous to comment upon," said Morgan partner Thomas Lamont. "A fantasy! I can't imagine how anyone could produce it or any sane person believe it. It is absolutely false as far as it relates to me and my firm, and I don't believe there is a word of truth in it with regards to Mr. MacGuire," said Grayson Murphy. "It's a joke! A publicity stunt! I know nothing about it. The matter is made up out of whole cloth. I deny it completely," said Gerald MacGuire. "He had better be pretty damn careful. Nobody said a word to me about anything of this kind and if they did, I'd throw them out the window. I know nothing about it," said Hugh Johnson.

Only on the jump page, did one find some details of what Butler had charged, and statements by committee co-chair Rep. Samuel Dickstein (D-N.Y.), that Butler had substantiated much of what had been attributed to him in previous press reports. "From present indications," Dickstein is quoted as saying, "Butler has the evidence. He's not going to make these charges unless he has something to back them up. We'll have names here with bigger names than his."

The article ended with another denial by Grayson Murphy of any involvement, terming reports of his involvement "an absolute lie."

That same day, Nov. 21, 1934, MacGuire entered the committee room with his lawyer, and the doors were closed once again. Once again, he denied all charges that he had approached General Butler with plans for a fascist coup, or that he had asked Butler to lead an army of ex-soldiers on Washington, D.C.

MacGuire did not know that the investigators for the McCormack-Dickstein committee already had in their possession letters from MacGuire to Clark and his lawyer Albert Grant Christmas, describing the former's search, at the latter's request, for an appropriate fascist organization, while on his all-expenses-paid junket to Europe.

In answer to many specific questions, MacGuire feigned a loss of memory: "It's too far back ... I can't recall."

Emerging from the hearing room, Representative Dickstein told reporters, supposedly off the record after MacGuire's testimony, that the bond salesman was "hanging himself" by contradictions in his account of events, and by forced admissions when confronted with evidence developed by investigators.

Mangling the News

The New York Times of Nov. 22 pulled the story off its front page, placing it on page 5, in one column, under the headline "Inquiry Pressed in 'Fascist Plot.' " It led with MacGuire's denials of all charges. Committee co-chair McCormack stressed that all testimony would be withheld. Backtracking, McCormack now said that the committee was undecided as to calling any other witnesses, or whether there would be a public hearing.

The Times and those who dictated its policy were clearly upset by what was occurring and didn't think it sufficient to merely mangle and manage the news. Its lead editorial was entitled, "Credulity Unlimited," and began: "A Washington correspondent asked: 'What can we believe?' Apparently, anything, to judge by the number of people who lend a credulous ear to the story of General Butler's 500,000 Fascists in buckram marching on Washington to seize the government. Details are lacking to lend verisimilitude to an otherwise bald and unconvincing narrative.... The whole story sounds like a gigantic hoax. General Butler himself does not appear to more than half credit it. He and some others, however, ask us to follow the famous saying of Tertullian: 'I believe it because it is impossible.' It does not merit serious discussion, but if the army and the navy authorities, or the Congressional committee can develop any 'facts' about it, let them do so quickly, so as to prevent this nation from appearing as gullible as were the Germans in the case of the Hauptmann von Kopenick," the innocent person the Nazis blamed for the Reichstag Fire.

With the Times editorial setting the tone, there began a smear and ridicule campaign against Butler. New York's Mayor Fiorello LaGuardia, who was known as the "Little Flower," but who more appropriately should have been called the "Little Fascist," a lover of the Fascist program of Mussolini, coined the term "cocktail putsch" to describe the Butler story: It's a joke of some kind, he told the wire services; "someone at a party had suggested the idea to the ex-Marine as a joke."

It was decided that, given the extreme interest in Butler's remarks and in the speculation taking place about them, the committee would issue a summary of what it had found during the executive sessions. In a statement announcing the committee's intentions, McCormack said that the committee would reveal "several important inconsistencies" between MacGuire's testimony and what he was telling the press—which the press was subsequently quoting and portraying as "fact." The Congressman emphasized that General Butler could not and should not be accused of "publicity seeking" in going public with his exposure of the plot.

On Nov. 26, the committee released an 8,000-word statement summarizing the testimony and providing details of the plot. It showed that MacGuire swore several times his denial of the details of Butler's testimony about the expenditure of monies for purposes described in the general's testimony, only to have committee investigators substantiate each of the general's claims.

However, the attention of most of the press focussed on the first paragraph of the summary statement: "This committee has had no evidence before it that would in the slightest degree warrant calling before it such men as John W. Davis, General Hugh Johnson, General James G. Harbord, Thomas W. Lamont, Admiral William S. Sims or Hanford MacNider. The committee will not take cognizance of names brought into testimony which constitutes mere hearsay...."

Whatever was being done by the committee was being worked out directly with the White House, and most likely with Roosevelt himself. That was the reason for the hinting about the calling of big names, and then the apparent pullback from that posture. From the point that Butler had stepped forward and likely even before that, the White House knew that it had caught its enemies in the act of treason. From the point of its public revelation, prior to the committee hearing, by the reporter French, and then in the hearing itself, the attempted fascist coup was a dead letter: It could no longer happen as planned, under any circumstances.

The Morgan interests and their allies were named by Butler, and now their names appeared in the first paragraph of the committee's summary. There had been 16 people named by Butler, but of those 16, the names of Morgan lawyer Davis, Morgan partner Lamont, supposed Morgan stooge Johnson (whom Roosevelt had fired as NRA administrator), and Morgan operative MacNider, were placed in the first paragraph. Meanwhile, left open was the possibility of calling Clark, his attorney Christmas, and Grayson Murphy, the treasurer of the Liberty League.

Dickstein had sent Roosevelt a copy of the report. Roosevelt sent the Congressman a reply on Nov. 30. "I am very interested in having it," wrote the President. "I take it that the committee will proceed further."

The plotters also ordered an intensification of the ridicule of General Butler. The vehicle chosen was Time magazine, the Luce interests' mass circulation "current events" rag. Under the headline "Plot Without Plotters," the Dec. 3 Time ran a parody of Butler's testimony as its lead article. After mocking details of the plot, Time wrote: "Such was the nightmarish page of future United States history pictured last week in Manhattan by General Butler himself to the Special House Committee investigating un-American activities. No military officer of the United States since the late tempestuous George Custer has succeeded in floundering in so much hot water as Smedley Darlington Butler."

Interviewed 27 years later by author Jules Archer, the still-feisty McCormack commented: "Time has always been about as filthy a publication as ever existed. I've said it publicly many times. The truth gets no coverage at all...."

From around the country, VFW posts sent letters of support to President Roosevelt, commending Butler for exposing the plot. VFW Commander Van Zandt gave radio interviews supporting the statements of General Butler. Other letters went to newspapers demanding fair coverage of the general's statements. Butler himself took to the airwaves starting Jan. 4, 1935, on WCAU in Philadelphia, repeating the charges he had made before the committee and demanding that action be taken against those powerful interests, led by the Morgans, who would impose a fascist regime on America.

Coverup

With the hearings concluded, Dickstein stated in February 1935, "The country should know the full truth about these reputed overtures to General Butler. If there are individuals or people who have these ideas and plans such as he testified to, they should be dragged out into the open."

The Morgan lobbyists pulled whatever levers they had to let the investigation die. It would have taken direct intervention from the White House to force the issue, but no such intervention was forthcoming.

On Feb. 15, the committee published its findings in a report submitted to the House, on its full investigation. The section dealing with the Butler testimony began with the following paragraphs:

"In the last few weeks of the committee's official life, it received evidence that certain persons had made an attempt to establish a fascist organization in this country.

"No evidence was presented and this committee had none to show a connection between this effort and any fascist activity of any European country.

"There is no question that these attempts were discussed, were planned, and might have been placed in execution when and if the financial backers deemed expedient....

"The committee received evidence from Major General Smedley D. Butler (ret.), twice decorated by the Congress of the United States. He testified before the committee on conversations with one Gerald C. MacGuire in which the latter is alleged to have suggested the formation of a fascist army under the leadership of General Butler.

"MacGuire denied these allegations under oath, but our committee was able to verify all the pertinent statements of General Butler, with the exception of the direct statement suggesting the creation of the organization. This however was corroborated in the correspondence of MacGuire ... while MacGuire was abroad studying various forms of organizations of fascist character...."

The committee had thus stated that it had confirmed a plot to seize the government of the United States by force, organized by interests whose control by Morgan and allied circles was already widely established. However, that was as far as it went: There would be no prosecution of the individuals and entities named by Butler and confirmed by the committee to be at least contemplating a seditious, fascist plot against the lawful government of the United States.

With the Times in the lead, the national media now buried the story or did not cover it all.

The story would have probably stayed buried, had it not been for a discovery made by the journalist John L. Spivak, who wrote for the Communist-linked magazine New Masses. He had been tipped by a source in Washington that the committee's report had been "sanitized," that sections of General Butler's testimony had been deleted, especially the parts where he named some of the Wall Street conspirators, other than Clark, Murphy, and MacGuire, and including the references to Morgan partner Thomas Lamont and John W. Davis, the Morgan lawyer, as well as Butler's statements about the American Liberty League. Somehow, the unexpurgated transcripts, which confirmed the censorship, were handed to Spivak.

Butler took to the radio in a campaign denouncing the committee for bowing to the power of Wall Street and for censoring his remarks. Meanwhile, Spivak published an exposé of the coverup in New Masses, charging a wide-ranging conspiracy to bury the true origins of the plot and political deals to protect those who would commit treason.[19]

Butler Is Tamed

As for the straight-talking General Butler, he was placed under effective control of the same traitorous crowd he sought to destroy.

Shortly after the hearings, "Gay" Edgar Hoover was dispatched to personally solicit the general's "advice" on crime fighting; he quickly became a trusted confidant of Butler. The general who had exposed the attempt to impose a fascist police state now became a gushing admirer of Hoover and his police-state tactics. Unbeknownst to Butler, Hoover kept close tabs on all the general's activities, including his associations with "leftists" such as Spivak.

Becoming increasingly discouraged by Roosevelt's policy of rearmament, which he mistook for a "racket" directed by Wall Street, Butler broke with the President. His speeches became more and more pacifist, even as the threat of the expansion of Fascism in Europe became more real. Butler fought against any use of American troops overseas, and any use of troops at all, unless the United States itself were attacked.

However, Butler continued to make reference to the "Wall Street plot," as he made thousands of talks to groups of all kinds and sizes across the country. He died on June 21, 1940 probably of cancer, only hours before France was to surrender to Hitler.

The next day, the Times printed a flattering obituary, calling him "one of the most glamorous and gallant men who ever wore the uniform of the United States Marine Corps ... a brave man and an able leader." The paper added that he was often a "storm center" and that "It was when he ventured into public affairs that his impetuosity led him into trouble."

President Roosevelt sent personal condolences to Butler's family: "I grieve to hear of Smedley's passing.... My heart goes out to you and the family in this great sorrow."

In 1971, former Speaker of the House John McCormack told Jules Archer that Roosevelt and the nation owed General Butler a debt of gratitude for his exposure of the Morgan plot:

"If General Butler had not been the patriot that he was, and if they [the plotters] had been able to maintain their secrecy, the plot certainly might very well have succeeded, having in mind the conditions existing at the time.... If the plotters had gotten rid of Roosevelt, there is no telling what might have taken place."

Conclusion: The Synarchist Conspiracy

Most investigators of this plot, including contemporaries, look at the evidence provided above, and brand the plot "Wall Street" in origin. But as we have indicated, the majority of the U.S. "players" and operatives, while having connections to the House of Morgan, etc., are also connected to powerful sections of British oligarchy, and with direct connection to the networks of international Synarchy, especially those France- and Belgium-based interests that were directly involved in the creation of the Hitler and Mussolini regimes. The "Morgan Coup Plot," as it was called then, was part of the same drive for fascism that produced the Hitler and Mussolini regimes, which is broader than "Wall Street" or even "British."

Just as with the drive for fascism today, behind it are the entirety of what LaRouche has called the "slime mold" of oligarchical financial interests, led by international Synarchy. While Butler, the committee members such as McCormack, and Spivak did not understand this principle, FDR, later given special intelligence from his operatives, had a deeper understanding of this enemy and the danger it represented, as well as its control of aspects of the U.S. economy through international cartel operations.

The coup plot was not defeated by mere exposure, though this played a crucial role. It was FDR, and his recovery program, coupled with this exposure—the "pitiless publicity" focussed on the financier conspirators—that defeated the plotters. Today, we have no FDR in the White House, and instead, find the Presidency in the clutches of the fascist conspirators and their henchmen like Dick Cheney; and we have the Congress, especially the Democratic opposition, manipulated by the fascist Felix Rohatyn. The leadership and program to defeat the coup must come from elsewhere: Lyndon LaRouche and his wing of the Democratic Party are the only chance this nation has for survival.

--------------------------------------------------------------------------------

[1] There has been a long line of pro-fascists who have argued that the Nazis gave fascism a bad name. This is similar to the argument used by the late pro-fascist economist Abba Lerner in his 1971 debate with Lyndon LaRouche, where he maintained that if people had only listened to and followed Nazi Economics Minister Hjalmar Schacht's austerity policies Hitler would not have been necessary. It is also the genesis for 1970s promotion by the Rockefeller Trilateral Commission circles of the idea of marketing "fascism with a human face."

[2] In the last two years, two putative authors have contacted this author for information about the coup plot, with one maintaining that there is interest in a possible Hollywood movie on the subject.

[3] Wealthy "tories"—loyalists to the British side in the American Revolution—founded the banks in Boston and New York which crystallized in the 19th and early 20th Centuries as the British strategic outpost called Wall Street.

[4] It was a matter of public scandal that the Harriman family in the 1920s and 1930s openly funded and supported conferences featuring leading Nazi eugenicists, and more generally promoted eugenics, including forced sterilization "experiments" in this country. See the research of Robert Zubrin on the Harriman eugenics connection in Anton Chaitkin, Treason in America (New York: Franklin House, New York 1984).

[5] L. Wolfe, "The Battle for the Soul of the Democratic Party: How the Roosevelt Revolution Reshaped the Democratic Party," American Almananc, New Federalist, July 26, 2004, Vol 27 for information on Raskob and Davis efforts to lose the 1932 election for FDR, including their failure to mobilize various party machines. Roosevelt overcame this through building his own "grassroots" movement that essentially took over the party.

[6] Roosevelt had more than a keen interest on Hamilton and his policies, dating back to his senior thesis on the subject at Harvard.

[7] As Governor of New York, FDR and his trusted aide Harry Hopkins helped craft a relief and public/conservation works program that was the model for larger programs during the New Deal.

[8] Quotes from FDR speeches are taken from John Gabriel Hunt, ed., The Essential Franklin Delano Roosevelt (New York: Gramercy Books, 1995).

[9] See the earlier version of this article, most recently published in Tony Papert, ed., The Synarchist Resurgence Behind the Madrid Train Bombing of March 11, 2004), LaRouche in 2004; also Richard Freeman, "Then and Now: Why Roosevelt's Explosive 1933-1945 Recovery Program Worked," EIR, April 26, 2002.

[10] Ibid.

[11] See Marriner S. Eccles, Beckoning Frontiers (New York: Alfred Knopf, 1951).

[12] Ibid.

[13] Eccles, a Mormon, was involved with mining and lumber production, before he got into banking. In his autobiography, Eccles writes that the Depression taught him two things: that everything he had ever thought about economics was wrong, that there was an absolute necessity for man, acting through his constitutional government, to intervene to reverse actions of malfeasance and negligence, to revive the economy. The arguments against government intervention to put people to work at socially and economically necessary tasks and to provide relief from suffering were "nothing more than the determination of this or that interest, specially favored by the status quo, to resist any new rules that might be to their disadvantage.... I saw [that] men with great economic power had an undue influence in making the rules of the economic game, in shaping the action of government that enforced those rules, and in conditioning the attitude of people towards those rules...." Eccles says that the wealth of the nation is really defined in physical and not monetary terms, and in placing a premium on the value of physical and creative labor that produces wealth. While stating that he is not a Keyensian or any kind of believer in economic "theories," he expounds a philosophy of banking that demands the determination of the value of an asset, not in monetary terms, but in its long-term worth to the economy; it were better to lend for things of long-term real worth, that have the potential to add real wealth over time than to seek to maximize short-term monetary profit. Eccles became a fully committed advocate of using government funds and credit to create employment in productive work, for the long-term benefit of the nation. In that way, while not a Hamiltonian, he was determined to use the Fed, as its chairman, for this purpose of national banking. Not surprisingly, once FDR was gone, Truman wasted little time in removing Eccles from the Board chairmanship, at the behest of powerful New York banking interests.

[14] The reports on the Senate Testimony come from a number of sources, including the transcripts of the McCormack-Dickstein hearings; also, Ferdinand Pecora, Wall Street Under Oath (New York: 1939).

[15] Reports on the details of the coup plot and testimony come from a number of sources, including committee transcripts and its final report; Jules Archer, The Plot To Seize the White House (New York: Hawtorne Books, 1973); John L. Spivak, "Wall Street's Fascist Conspiracy, Parts 1 & 2," New Masses, Jan. 29 and Feb. 5, 1935. Butler's speeches are quoted in these articles and contemporary press accounts.

[16] The theme of the enemy being a clique of "economic royalists" and "Tories" was later picked up and hammered home by FDR as President, as his way of identifying the Synarchist and other financial powers that were the enemies of the nation.

[17] For a history of these treasonous families and networks, see Chaitkin, op. cit. For more on the Synarchist networks, see Papert, op. cit., and Dr. Clifford Kiracofe, "The U.S.A.: Fascism Past and Present," EIR, July 7, 2006.

[18] Taken from the Foreign Policy Association's transcript of his remarks, as reported in Archer, op. cit.

[19] In 1935, the popular novelist Sinclair Lewis created a bestselling novel about the coup, entitled It Can't Happen Here. Lewis presents the story of a financier and big business plot that overthrows a popular President who had moved to challenge their power, deposing him with a populist hero, "a man on a white horse;" the novel deal with the resistence to this fascist coup. Lewis created a screenplay out of his novel, only to have the pro-fascist Louis B. Mayer purchase all rights to it, under the pretext of doing a movie in 1936; the movie censorhsip board, headed by the Wall Street asset, Will Hays, deemed the subject too controversial, and Mayer put the screenplay into a vault where it remains today.

The Conspirators/Traitors

1.  


The wanted poster issued for Pelley in 1939.William Dudley Pelley (March 12, 1890–July 1, 1965) was an American extremist and spiritualist who founded the Silver Legion in the 1930s, and ran for President in 1936 for the Christian Party (1930s).
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[edit] Family

Born in Lynn, Massachusetts, William Dudley Pelley grew up in poverty. He was the son of William George Apsey Pelley and his wife Grace Goodale. His father was initially a Southern Methodist Church minister, later a small businessman and shoemaker. [1]

According to "The Door to Revelation" (1939), the autobiography of Pelley, he could not remember his early life in Lynn. His earliest memories dated to when he was about two-years-old, residing in Prescott, Massachusetts. Pelley reports "My first observations of life that impressed themselves upon my mind and caused me to marvel at the mortal status in which I now found myself, began in that parsonage beside a country church. My father was pastor in that church. ... and took a vast amount of pride in the assumption that the Tribe of Pelley could trace its genealogy back in an unbroken line to one Sir John Pelley, knighted and sponsored by Good Queen Elizabeth which attested, of course, that the Pelleys were English." [2]

[edit] Early career

Largely self-educated, Pelley became a journalist and gained respect for his writing skills, his articles eventually appearing in national publications. Following World War I, Pelley traveled throughout Europe and Asia as a foreign correspondent. He particularly spent a great deal of time in Russia and witnessed atrocities of the Russian Civil War. His experiences in Russia left him with a deep hatred for Communism and Jews, whom he believed were planning to conquer the world.[3]

Upon returning to the United States in 1920, Pelley went to Hollywood, where he became a screenwriter, writing the Lon Chaney films The Light in the Dark and The Shock[4]. By 1929, Pelley became disillusioned with the movie industry, and moved to Asheville, North Carolina.

In 1928, Pelley said he had an out-of-body experience, detailed in the pamphlet "My Seven Minutes in Eternity." Pelley became fascinated with metaphysics and Christianity and gained a new-found popularity with his numerous publications on the subjects.

[edit] Political involvement

When the Great Depression struck America in 1929, Pelley became active in politics. After moving to Asheville, Pelley founded Galahad College in 1932. The college specialized in correspondence, "Social Metaphysics," and "Christian Economics" courses. He also founded Galahad Press, which he used to publish various political and metaphysical magazines, newspapers, and books.

In 1933, when Adolf Hitler seized control of Germany, Pelley, an admirer of Hitler, was inspired to form a political movement and founded the Silver Legion, an extremist and antisemitic organization whose followers (known as the Silver Shirts and "Christian Patriots") wore Nazi-like silver uniforms. The Silver Legion’s emblem was a scarlet L, which was featured on their flags and uniforms. Pelley founded chapters of the Silver Legion in almost every state in the country, and soon gained a considerable number of followers. [5]

Pelley traveled throughout the United States and holding mass rallies, lectures, and public speeches in order to attract Americans to his organization. Pelley’s political ideology essentially consisted of anti-Communism, antisemitism, racism, extreme patriotism, and isolationism, themes which were the primary focus of his numerous magazines and newspapers, which included Liberation, Pelley's Silvershirt Weekly, The Galilean, and The New Liberator. Of these publications, the February 3, 1934 edition of Liberation contained The Franklin Prophecy, which claimed that Benjamin Franklin warned Americans not to allow Jews to benefit from the United States Constitution. [6]

Pelley was also an opponent of Franklin Delano Roosevelt and the New Deal, and founded the Christian Party, running for president in 1936. His activities angered Roosevelt and his supporters, and charges were drawn up against the Silver Shirts in 1940. His Asheville headquarters was raided by federal marshals, his followers there arrested, and his property seized. Pelley was called to testify before the House Un-American Activities Committee.

Despite serious financial and material setbacks to his organization resulting from lengthy court battles, Pelley continued to oppose Roosevelt, especially as the diplomatic relationships of the United States with the Empire of Japan and Nazi Germany became more strained in the early 1940s. Pelley accused Roosevelt of being a warmonger and advocated isolationism, stances which would give political ammunition to the enemies of fellow isolationist Charles Lindbergh (according to A. Scott Berg's biography, Lindbergh had never even met Pelley). Roosevelt enlisted J. Edgar Hoover and the FBI to investigsate Pelley for libel, and the FBI interviewed Pelley's subscribers. [7] Although the Attack on Pearl Harbor in 1941 led to the collapse of the Silver Legion, Pelley continued to attack the government with a magazine called Roll Call[8], which alarmed Roosevelt, Attorney General Francis Biddle, and the House Un-American Activities Committee. After stating in one issue of Roll Call that the devastation of the Pacific Fleet at Pearl Harbor was worse than the government claimed, Pelley was arrested at his new base of operations in Noblesville, Indiana and charged with high treason and sedition in April 1942. In a much publicized trial, the major charges against Pelley were dropped, but he was sentenced to 15 years imprisonment for the minor charges.

[edit] Later life

After the long trial, an impoverished Pelley was unable to launch an appeal, and remained in prison until 1950, when his relatives and supporters raised enough money to appeal his case. He was paroled later that year, on the condition that he never engage in political activity again. Pelley subsequently returned to Noblesville, where he founded Soulcraft Press and began publishing metaphysical and political magazines and books once again.

In his political publications, Pelley frequently attacked Roosevelt’s legacy and espoused anti-United Nations, pro-segregation, and antisemitic sentiments. In his final years, Pelley dealt with charges of securities fraud that had been brought against him while he had lived in Asheville. Pelley died on July 1, 1965, at the age of 75 in Noblesville, where he is buried.[9]
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a. The Organization Founded By Pelley

Silver Legion of America

From Wikipedia, the free encyclopedia

Jump to: navigation, search
The Silver Legion of America, commonly known as the Silver Shirts, was an American fascist organization founded by William Dudley Pelley on January 30, 1933.

	Contents

[hide]
· 1 American Silver Shirts 

· 2 In popular culture 

· 3 See also 

· 4 References 

· 5 External links 


American Silver Shirts
The Silver Legion’s emblem was a scarlet 'L'. It stood for Loyalty to the American Republic, Liberation from materialism and, of course, the Silver Legion itself.

The uniform of the Silver Legion members consisted of a cap identical to those worn by German Stormtroopers, blue corduroy trousers, leggings, tie, and silver shirt with a red "L" over the heart. The Silver Legion "Silver Shirts" were like the Italian Fascists and the British Union of Fascists Blackshirts and the German Nazis Brownshirts.

By 1934, the Silver Shirts had about 15,000 members. Most members were of the lower classes. The movement's strength dwindled after 1934. Four years later, the Silver Legion's membership was down to about 5,000. In 1941, the Japanese attack on Pearl Harbor and the subsequent declaration of war on the United States by Nazi Germany and the Kingdom of Italy led to the immediate collapse of the Silver Legion.

[edit] In popular culture
	


	Lists of miscellaneous information should be avoided. Please relocate any relevant information into appropriate sections or articles. (December 2008)


· In the 1972 George Roy Hill movie Slaughterhouse-Five, which is based on the Kurt Vonnegut Jr. novel, the character Howard W. Campbell Jr. who comes to the German POW camp and attempts to proselytize the American prisoners into joining the "anti-bolshevik" struggle of Germany is a clear reference to the Silver Shirts. 

· A fictionalised depiction of the Silver Shirts forms a large part of the plot in the thriller The Night Letter by Paul Spike. 

· The Silver Shirts are also a British political movement in Harry Turtledove's American Empire and Settling Accounts series of alternate history novels. They are likely an analog of the British Union of Fascists, as Oswald Mosely is a prominent leader. 

[edit] See also
· William Dudley Pelley 

· German American Bund 

· Neo-Nazi groups of the United States 

· Adolf Hitler, Benito Mussolini. 

[edit] References
· The Millenarian Right: William Dudley Pelley and the Silver Legion of America by John Werly (Ph.D. diss. Syracuse University, 1972) 

· Ribuffo, Leo Pual, Protestants on the Right: William Dudley Pelley, Gerald B. Winrod and Gerald L.K. Smith, two volumes, Yale University, 1976 Liberation magazine, January 1936, New York City Library 

[edit] External links
· The Holocaust Chronicle PROLOGUE: Roots of the Holocaust, page 89 

· The American Jewish Committees' archive on the Silver Shirts 

http://www.holocaustchronicle.org/staticpages/89.html 

	The Gestapo headquarters looms ominously on Prinz Albrechtstrasse in Berlin. A benign residence was transformed into a place of terror and torture after it was occupied by the notorious Gestapo. Germany's secret police used all methods available to wring information out of people. Individuals unfortunate enough to be introduced to the building's torture chambers and dungeons emerged battered and psychologically broken. 
Photo: SYddeutscher Verlag Bilderdienst 


The Nazis went to great lengths to justify their "scientific" racism. This is a chart from Genetics and Racial Science: A Photographic Portrayal, one of numerous Nazi textbooks on the subject. The photographs are designed to show that the European racial type is aesthetically superior to the Australian, Negro, and Mongoloid races. 
Photo: Library of Congress/United States Holocaust Memorial Museum Photo Archive 


Pro-Nazi Groups in U.S. 

The German-American Bund was the most consequential pro-Nazi political movement to emerge in the prewar United States. Under the leadership of its "Führer," a notorious antisemite named Fritz Kuhn, the Bund at its height claimed about 15,000 members in addition to 8000 Storm Troopers. 

A 1939 rally in New York City's Madison Square Garden attracted an audience of 20,000. In spite of efforts to portray themselves as patriotic Americans, even going so far as to combine images of George Washington and the swastika in their propaganda, Bundists were overwhelmingly German immigrants whose thoughts were with Nazi Germany. Membership was concentrated in large cities, and the party never had much grass-roots support. Never a serious threat to the American government, the Bund's fortunes experienced a downturn in 1939, when Kuhn was sent to prison for embezzling funds. 

Another avowedly antisemitic political movement to emerge between the wars was William Dudley Pelley's Silver Shirts. Pelley claimed that a "near-death experience" influenced his spiritualist antisemitism. Like the Bund, the Silver Shirts could never claim an extensive membership; they had only about 15,000 members, mostly middle-class, by 1934. The movement's strength dwindled to only 5000 four years later. 
Photo: Library of Congress/United States Holocaust Memorial Museum Photo Archive 
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 1935: The first issue of the pseudoscientific, antisemitic Zeitschrift für Rassenkunde (Journal for Racial Science) is published. 
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 1935: The American Jewish Congress joins with the Jewish Labor Committee to form the Joint Boycott Council, aimed at German purveyors of goods and services. 
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 1935: The Nazi government forces the closure of Masonic lodges across Germany. 

[image: image10.png]


 1935: Anti-Jewish riots occur across Romania. 
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 1935: Poland adopts a new constitution that abolishes parliamentary democracy. 
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 1935: America's pro-Nazi Silver Shirts political group merges with the Christian Party. 
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 1935: In Britain, the first issue of Sir Oswald Mosley's Fascist Quarterly is published. 
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 1935: The German government permits the publication of Martin Luther's On the Jews and Their Lies, in which Luther advocates a program to arrest Jews, expropriate them, force them into the kind of labor the government determines, and, finally, to exile or murder them. 




2. Meet the Du Ponts
The Du Pont family is an American family descended from Pierre Samuel du Pont de Nemours (1739-1817). The son of a Paris watchmaker and a member of a Burgundian noble family, he and his sons, Victor Marie du Pont and Eleuthère Irénée du Pont, emigrated to the United States in 1800 and used the resources of their Huguenot heritage to found one of the most prominent of American families, and one of its most successful corporations, E. I. du Pont de Nemours and Company, initially established by Eleuthère Irénée as a gunpowder manufacturer. Various members of the family managed the company well into the twentieth century and to this day constitute a substantial portion of the company's ownership.
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[edit] Spelling of the name
The correct spelling of the Du Pont family name is du Pont when quoting an individual's full name and Du Pont when speaking of the family as a whole; some individual Du Ponts have chosen to spell it differently, perhaps most notably Samuel Francis Du Pont. However, the name of the chemical company founded by the family is correctly spelled DuPont, or, in the long form, E. I. du Pont de Nemours and Company. Other members spelled it as duPont, notably the renowned Thoroughbred racehorse owners William duPont, Jr. and his sister, Marion duPont Scott. [1]
Listed below is an alphabetical listing of selected notable members of the family. It is followed by a listing of their families in order of descent. The listing is intended only to illustrate the relationships among the notable members of the family and is not a complete genealogy. The only family groupings and lines of descent shown are those necessary to illustrate relationships for notable members of the family. By 1942 there were believed to be 705 direct descendants of Pierre Samuel du Pont de Nemours and there are now well over 2000 living members of the family.

[edit] Alphabetical list of selected members of the family
Follow the numbered links to a person's location in the genealogy below.
Use the "up arrow" at the end of the line to return to the alphabetical listing.

· A. Felix du Pont (1879-1948) [2] 

· A. Felix du Pont, Jr. (1905-1996) 

· Alexis Irénée du Pont (1816-1857) [3] 

· Alexis Irénée du Pont, Jr. (1843-1904) [4] 

· Alexis Irénée du Pont, III (1869-1921) [5] 

· Alfred Irénée du Pont (1864-1935) [6] DuPont Company biography 

· Alfred Victor Philadelphe du Pont (1798-1856) [7] DuPont Company biography 

· Benjamin Franklin du Pont (1964 - ) founder of yet2.com 

· Charles Irénée du Pont (1797-1869) [8] 

· Charles Irénée du Pont, II (1859-1902) [9] 

· Eleuthère Irénée du Pont (1771-1834) [10] 

· Eleuthère Irénée du Pont, II (1829-1877) [11] 

· Ethel du Pont (1916-1965) 

· Eugene du Pont (1840-1902) [12] DuPont Company biography 

· Eugene du Pont, Jr. (1873-1956) [13] 

· Eleuthère Paul du Pont (1887-1950) [14] 

· Francis Gurney du Pont (1850-1904) [15] DuPont Company biography 

· Francis Irénée du Pont (1873-1942) [16] 

· Henry du Pont (1812-1889) [17] 

· Henry Algernon du Pont (1838-1926) [18] DuPont Company biography 

· Henry Francis du Pont (1880-1969) [19] 

· John Eleuthère du Pont (1939- ) 

· Irénée du Pont (1876-1963) [20] DuPont Company biography 

· Lammot du Pont (1831-1884) [21] DuPont Company biography 

· Lammot du Pont, II (1880- ) [22] 

· Louise Evelina du Pont Crowninshield (1877-1958) [23] 

· Pierre Samuel du Pont de Nemours (1739-1817) [24] 

· Pierre S. du Pont (1870-1954) [25] DuPont Company biography 

· Pierre du Pont III (1911-1988) 

· Pierre S. "Pete" du Pont, IV (born 1935) 

· Reynolds du Pont (1918- ). 

· Richard C. du Pont (1911-1943) 

· Samuel Francis Du Pont (1803-1865) [26] 

· Thomas Coleman du Pont (1863-1930) [27] 

· Victor Marie du Pont (1767-1827) [28] 

· Virgil Roger du Pont III (1972-)[1] 

· William du Pont (1855-1928) [29] 

· Robert du Pont III (1963-) 

[edit] The Family of Pierre Samuel du Pont de Nemours
· Follow the numbered links to a person's spouse and children. 

· Use the "up arrow" by the name to return to that person's parents. 

· Use the "up arrow" at the end of the line to return to the alphabetical listing. 

[edit] First Generation
Pierre Samuel du Pont de Nemours (1739-1817) ^ 
Pierre Samuel du Pont de Nemours married Nicole Charlotte Marie Louise le Dée de Rencourt and had the following children:

· Victor Marie du Pont (1767-1827). + [30] 

· Paul François de Pont de Nemours (1769-1770). 

· Eleuthère Irénée du Pont (1771-1834). + [31] 

[edit] Second Generation
Victor Marie du Pont^ (Pierre-1) (1767-1827) ^ 
Victor Marie du Pont married Gabrielle Joséphine de la Fite de Pelleport and had the following children:

· Amélia Elizabeth du Pont (1796-1869), married William H. Clifford, children. 

· Charles Irénée du Pont (1797). + [32] 

· Samuel Francis du Pont (1799-1799) 

· Samuel Francis du Pont (1803-1865), married Sophie Madeleine du Pont, no children. 

· Julia Sophie du Pont (1806-1882), married Irvine Shubrick, children. 

Eleuthère Irénée du Pont^ (Pierre-1) (1771-1834) ^ 
Eleuthère Irénée du Pont married Sophie Madeleine Dalmas (1775-1828) in 1791 and had the following children:

· Victorine Elizabeth du Pont (1792-1861), married Ferdinand Bauduy, no children. 

· Lucille du Pont (1795-1795) 

· Evelina Gabrielle du Pont (1796-1863), married James Antoine Bidermann, children. 

· Alfred Victor Philadelphe du Pont (1798-1856). + [33] 

· Eleuthera du Pont (1806-1876), married Thomas McKie Smith, no children. 

· Sophie Madeleine du Pont (1810-1888), married Samuel Francis du Pont, no children. 

· Henry du Pont (1812-1889). + [34] 

· Alexis Irénée du Pont (1816-1857). + [35] 

[edit] Third Generation
Charles Irénée du Pont^  (Victor-2, Pierre-1) (1797-1869) ^ 
Charles Irénée du Pont married Dorcas Montgomery Van Dyke and had the following children:

· Mary Van Dyke du Pont (1826-1909). 

· Victor du Pont (1828-1888). + [36] 

· Charles Irénée du Pont, Jr. (1830-1873), married Mary Sophie du Pont, no children . 

· Amélia Josephine du Pont (1832-1833). 

· Nicholas Van Dyke du Pont (1833-1834). 

Charles Irénée du Pont married Anne Ridgely and had the following children:

· Amélia Elizabeth du Pont (1842-1917), married Eugene du Pont, children. [37] 

· Henry Ridgely du Pont (1848-1893). 

Alfred Victor Philadelphe du Pont^  (Irénée-2, Pierre-1) (1798-1856) ^ 
Alfred Victor Philadelphe du Pont married Margaretta Elizabeth Lammot and had the following children:[38]
· Victorine Elizabeth du Pont (1825-1887), married Peter Kemble, children. 

· Emma Paulina du Pont (1827-1914). 

· Eleuthère Irénée du Pont II (1829-1877). + [39] 

· Lammot du Pont (1831-1884). + [40] 

· Alfred Victor du Pont (1833-1893). 

· Mary Sophie du Pont (1834-1869), married Charles Irénée du Pont, no children. 

· Antoine Bidermann du Pont (1837-1923). + [41] 

Henry du Pont^  (Irénée-2, Pierre-1) (1812-1889) ^ 
Gen. Henry du Pont married Louisa Gerhard (1816-1900) in 1837 and had the following children:

· Henry Algernon du Pont (1838-1926). + [42] 

· Evelina du Pont (1840-1938). 

· Ellen Eugenia du Pont (1843-1907), married Alexander Duer Irving, children. 

· Louisa Gerhard du Pont (1845-1863). 

· Sara du Pont (1847-1876), married John Duer, no children. 

· Victorine Elizabeth du Pont (1849-1934), married Antoine Lentilhon Foster, no children. 

· Sophie Madeleine du Pont (1851-1931), married Theophilus Parsons Chandler, no children. 

· Mary Constance du Pont (1854-1854). 

· William du Pont (1855-1928). + [43] 

Alexis Irénée du Pont^  ( Irénée-2, Pierre-1) (1816-1857) ^ 
Alexis Irénée du Pont married Joanna Maria Smith and had the following children:

· Frances Elizabeth du Pont (1838-1902), married Leighton Coleman, children. 

· Eugene du Pont (1840-1902). + [44] 

· Alexis Irénée du Pont, Jr. (1843-1904). + [45] 

· Irene Sophie du Pont (1845-1877), married Edward C. Dimmick, children (their daughter Lavinia was mother of Harry Rée) 

· Eleuthera Paulina du Pont (1848-1906), married Edward Green Bradford, children. 

· Francis Gurney du Pont (1850-1904). + [46] 

· Thomas McKie du Pont (1852-1853). 

· Joanna Maria du Pont (1854-1901), married Edward C. Dimmick, children. 

[edit] Fourth Generation
Victor du Pont^  (Charles-3, Victor-2, Pierre-1) (1828-1888)
Victor du Pont married Alice Hounsfield and had the following children:

· Victor du Pont, Jr. (1852-1911). + [47] 

· Mary Lammot du Pont (1854-1927). + [48] 

· Ethel du Pont (1857-1934). + [49] 

· Charles Irénée du Pont, II (1859-1902) ^  

· Samuel Francis du Pont (1861-1862). 

· Alice du Pont (1863-1937). + [50] 

· Samuel Francis du Pont (1865-1893). 

· Greta du Pont (1868-1878). 

· Sophie du Pont (1871-). + [51] 

· Renée de Pelleport du Pont (1874-1927). + [52] 

Eleuthère Irénée du Pont II^  (Alfred-3, Irénée-2, Pierre-1) (1829-1877) ^ 
Eleuthère Irénée du Pont II married Charlotte Shepard Henderson and had the following children:

· Anna Cazenove du Pont (1860-1899). + [53] 

· Marguerite Lammot du Pont (1862-1936). + [54] 

· Alfred Irénée du Pont (1864-1935). + [55] 

· Maurice du Pont (1866-1941). + [56] 

· Louis Cazenove du Pont (1868-1892). + [57] 

Lammot du Pont^  (Alfred-3, Irénée-2, Pierre-1) (1831-1884) ^ 
Lammot du Pont married Mary Belin and had the following children:

· Isabella d'Andelot du Pont (1866-1871). 

· Louisa d'Andelot du Pont (January 25, 1868-1926), married Charles Copeland (March 30, 1867 - February 3, 1944), children. 

· Pierre S. du Pont (1870-1954), married Alice Belin, no children. 

· Sophie Madeleine du Pont (1871-1894). 

· Henry Belin du Pont (1873-1902). + [58] 

· William Kemble du Pont (1874-1907). + [59] 

· Irénée du Pont (1876-1963 ). + [60] 

· Mary Alletta Belin du Pont (1878-1938), married William Winder Laird, children. 

· Lammot du Pont, II (1880- ). + [61] 

· Isabella Mathieu du Pont (1882-1946), married Hugh Rodney Sharp, children. 

· Margaretta Lammot du Pont (May 12, 1884 - May 1973), married Robert Ruliph Morgan Carpenter, children. 

Antoine Bidermann du Pont^  (Alfred-3, Irénée-2, Pierre-1) (1837-1923)
Antoine Bidermann du Pont married Ellen Susan Coleman and had the following children:

· Margaretta Elizabeth du Pont (1862-1938), married Michael Bannen Coleman, children. 

· Thomas Coleman du Pont (1863-1930). + [62] 

· Antoine Bidermann du Pont (1865-1919), married Mary Ethel Clark, children. 

· Dora du Pont (1867-1891), married Henry Rodney Phillips, children. 

· Zara du Pont (1869- ). 

· Pauline du Pont (1871- ), married Henry Furlong Baldwin, children 

· Evan Morgan du Pont (1872-1941), married Helen Augusta Quinn, children 

Henry Algernon du Pont^  (Henry-3, Irénée-2, Pierre-1) (1838-1926) ^ 
Henry Algernon du Pont married Mary Pauline Foster and had the following children:

· Catherine Barthelemie Pauline du Pont (1875-1876). 

· Louise Evelina du Pont (1877- ). + [63] 

· Antoine Irénée du Pont (1879-1879). 

· Henry Francis du Pont (1880-1969). + [64] 

· Pierre Irenee du Pont (1882-1882). 

· Paul Louis du Pont (1882-1883). 

· Anne Victorine Sophie du Pont (1885-1886). 

William du Pont^  (Henry-3, Irénée-2, Pierre-1) (1855-1928) ^ 
William du Pont first married May du Pont, their divorce caused great family scandal William du Pont second married Annie Rogers (Zinn) had the following children:

· Marion duPont (1894-1983) 

· William duPont, Jr. (1896-1965) + [65] 

Eugene du Pont^  (Alexis-3, Irénée-2, Pierre-1) (1840-1902) ^ 
Eugene du Pont married Amelia Elizabeth du Pont and had the following children:

· Anne Ridgely du Pont (1867). 

· Alexis Irénée du Pont, III (1869-1921). 

· Mary Van Dyke du Pont (1871-1871). 

· Eugene du Pont, Jr. (1873). + [66] 

· Amy Elizabeth du Pont (1875). 

· Julia Sophia du Pont (1877). 

Alexis Irénée du Pont, Jr.^  (Alexis-3, Irénée-2, Pierre-1) (1843-1904) ^ 
· Alexis Irénée du Pont married Elizabeth Canby Bradford and had the following children: 

· Alice Eugenie du Pont (1876- ). + [67] 

· Philip Francis du Pont (1878- ). + [68] 

· Elizabeth Bradford du Pont (1880- ). + [69] 

· Eugene Eleuthère du Pont (1882- ). + [70] 

Francis Gurney du Pont^  (Alexis-3, Irénée-2, Pierre-1) (1850-1904) ^ 
Francis Gurney du Pont married Elise Wigfall Simons and had the following children:

· Francis Irénée du Pont (1873- ). + [71] 

· Eleanor Ball du Pont (1875- ). 

· Irene Sophie du Pont (1877- ). + [72] 

· Alexis Felix du Pont (1879- ). + [73] 

· Ernest du Pont (1880- ). + [74] 

· Lionel du Pont (1882-1882). 

· Theodore Hume du Pont (1884-1911). 

· Reginald Ashby du Pont (1885-1885). 

· Eleuthère Paul du Pont (1887- ). + [75] 

· Archibald Marion Lesesne du Pont (1889- ). + [76] 

[edit] Fifth Generation
Alfred Irénée du Pont^  (Irénée-4, Alfred-3, Irénée-2, Pierre-1) (1864-1935)
Alfred Irénée du Pont married first, Bessie Gardner and had the following children:

· Madelein du Pont (1887-19??). 

· Bessie Cazenove du Pont (1889-19??). 

· Alfred Victor du Pont (March 17, 1900-March 1970). 

· Victorine Elise du Pont (1903-199?). 

Alfred Irénée du Pont married second, Mary Alica Heyward Bradford and had the following children:

· Samuel du Pont (1910-1910). 

· Eleuthera Paulina du Pont (1912-1912). 

· Denise du Pont (February 28, 1915- Wednesday, April 5, 2000) 

Alfred Irénée du Pont married third, Jessie Dew Ball and had no children.

Henry Belin du Pont^  (Lammot-4, Alfred-3, Irénée-2, Pierre-1) (1873-1902)
Henry Belin du Pont married Eleuthera du Pont Bradford and had the following children:

· Henry Belin du Pont, Jr. (1898-1973). 

· Edward Bradford du Pont (1899-1900). 

William Kemble du Pont^  (Lammot-4, Alfred-3, Irénée-2, Pierre-1) (1874- )
William Kemble du Pont married Ethel Fleet Hallock and had the following children:

· Lisa du Pont (1900-1900). 

· Samuel Hallock du Pont (1901-1974). 

· Paulina du Pont (1903-1964). 

· Wilhelmina Haedrick du Pont (July 17, 1906-June 25, 2000). 

Irénée du Pont^  (Lammot-4, Alfred-3, Irénée-2, Pierre-1) (1876-)
Irénée du Pont married Irene Sophie du Pont and had the following children:

· Irene Sophie du Pont (1900-19??). 

· Margaretta Lammot du Pont (July 17, 1902-March 14, 1991). 

· Constance Simons du Pont (March 4,1904-February 7, 2002). 

· David du Pont (1905-1908). 

· Eleanor Francis du Pont (April 4, 1907-November 1992). 

· Doris Elise du Pont (1909-1930). 

· Mariana du Pont (June 18, 1911-April 17, 1992). 

· Octavia Mary du Pont (June 22, 1913-April 15, 2006). 

· Lucile Evelina du Pont (September 30, 1915-March 29, 1996). 

· Irénée du Pont, Jr. (1920- ). 

Lammot du Pont^  (Lammot-4, Alfred-3, Irénée-2, Pierre-1) (1880- )
Lammot du Pont married Natalie Driver Wilson and had the following children:

· Natalie Wilson du Pont (August 4, 1904-January 1975). 

· Mary Belin du Pont (1907-198?). 

· Esther Driver du Pont (January 21, 1908-March 1984) 

· Lammot du Pont, Jr. (April 2, 1909-February 1964). 

· Pierre Samuel du Pont, III (January 1, 1911-April 1988). 

· Edith du Pont (August 28, 1912-May 31, 2003). 

· Alexandrine de Montchanin du Pont (1915- ). 

· Reynolds du Pont (March 25, 1918-February 1980). 

Thomas Coleman du Pont^  (Bidermann-4, Alfred-3, Irénée-2, Pierre-1) (1863-1930).
Thomas Coleman du Pont married Alice du Pont and had the following children:

· Ellen Coleman du Pont (1889- ). 

· Alice Hounsfield du Pont (1891- ). 

· Francis Victor du Pont (1894- ). 

· Renée dePelleport du Pont (1897- ). 

· Eleuthere Irénée du Pont (1902-1920). 

Henry Francis du Pont^  (Henry-4, Henry-3, Irénée-2, Pierre-1) (1880-1969)
Henry Francis du Pont married Ruth Wales and had the following children:

· Pauline Louise du Pont (1918- ). 

· Ruth Ellen du Pont (1922- ). 

William du Pont, Jr.^  (William-4, Henry-3, Irénée-2, Pierre-1) (1896- )
William du Pont


Eugene du Pont, Jr.^  (Eugene-4, Alexis-3, Irénée-2, Pierre-1) (1873- ).
Eugene du Pont married Ethel Pyle and had the following children:

· Eugene du Pont III (1914- ). 

· Ethel du Pont (1916-1965). 

· Nicholas Ridgely du Pont (1917- ). 

· Aimée du Pont (1920- ). 

Francis Irénée du Pont^  (Francis-4, Alexis-3, Irénée-2, Pierre-1) (1873-1942)
Francis Irénée du Pont married Marianna Rhett and had the following children:

· Emile Francis du Pont (1898- ). 

· Hubert Irénée du Pont (1900- ). 

· Elise du Pont (1902- ). 

· Francis du Pont (1903- ). 

· Edmond du Pont (1906- ). 

· Alfred Rhett du Pont (1907- ). 

· Alexis Irénée du Pont (1909-1922). 

· Marianna Rhett du Pont (1916- ). 

· Marie Delphine du Pont (1916- ). 

Alexis Felix du Pont^  (Francis-4, Alexis-3, Irénée-2, Pierre-1) (1879-1948)
Alexis Felix du Pont married Mary Richard Chichester and had the following children:

· Alexis Felix du Pont, Jr. (1905-96). 

· Richard Chichester du Pont (1911-??). 

· Alice Frances du Pont (1912-??). 

Eleuthère Paul du Pont^  (Francis-4, Alexis-3, Irénée-2, Pierre-1) (1887-1950)
Eleuthère Paul du Pont married Jean Kane Foulke du Pont and had the following children:

· Eleuthère Paul du Pont, Jr. (1911- ). 

· Francis George du Pont (1913-1987). 

· Stephen du Pont (1915- ). 

· Benjamin Bonneau du Pont (1919-2002). 

· Robert Jacques Turgot du Pont (1923- ). 

· Alexis Irénée du Pont (1928- ). 

[edit] Other Du Ponts Not Mentioned
· Bruce Du Pont 

· Shelley Du Pont 

· Dyllan Du Pont 
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[edit] See also
· Hagley Museum and Library 

· Longwood Gardens 

· Winterthur Museum 

[edit] External links
· Dominick Dunne's "Maternal Instinct" - Lisa Dean, greatgrandaughter of Lammont du Pont - murder for hire 

Retrieved from "http://en.wikipedia.org/wiki/Du_Pont_family"

a. Meet the Du Pont Companies and Boycott them if you want to stop them, note their legacy built on gunpowder to murder people.

E. I. du Pont de Nemours and Company (NYSE: DDPRA, NYSE: DDPRB, NYSE: DD) is an American chemical company that was founded in July 1802 as a gunpowder mill by Eleuthère Irénée du Pont. DuPont is currently the world's second largest chemical company (behind BASF) in terms of market capitalization and fourth (behind BASF, Dow Chemical and Ineos) in revenue. Its stock price is a component of the Dow Jones Industrial Average.

In the twentieth century, DuPont led the polymer revolution by developing many highly successful materials such as Vespel, neoprene, nylon, Corian, Teflon, Mylar, Kevlar, Zemdrain, M5 fiber, Nomex, Tyvek and Lycra. DuPont has also been significantly involved in the refrigerant industry, developing and producing the Freon (CFCs) series and later, more environmentally friendly refrigerants. In the paint and pigment industry, it has created synthetic pigments and paints, such as ChromaFlair.

DuPont is often successful in popularizing the brands of its material products such that their trademark names become more commonly used than the generic or chemical word(s) for the material itself. One example is “neoprene”, which was intended originally to be a trademark but quickly came into common usage.
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[edit] History






Original DuPont powder wagon

[edit] 1802
DuPont was founded in 1802 by Eleuthère Irénée du Pont, using capital raised in France and gunpowder machinery imported from France. The company was started at the Eleutherian Mills, on the Brandywine Creek, near Wilmington, Delaware, USA two years after he and his family left France to escape the French Revolution. It began as a manufacturer of gunpowder, as du Pont had noticed that the industry in North America was lagging behind Europe and saw a market for it. The company grew quickly, and by the mid nineteenth century had become the largest supplier of gunpowder to the United States military, supplying as much as half of the powder used by the Union Army during the American Civil War. (The Eleutherian Mills site was declared a National Historic Landmark in 1966 and is now a museum covering this history that may be visited today.)

[edit] 1902 to 1912






Working powder mills on Brandywine Creek, about 1905. Note the handwritten "These blow up occasionally, and then?"

DuPont continued to expand, moving into the production of dynamite and smokeless powder. In 1902, DuPont's president, Eugene du Pont, died, and the surviving partners sold the company to three great-grandsons of the original founder. The company subsequently purchased several smaller chemical companies, and in 1912 these actions gave rise to government scrutiny under the Sherman Antitrust Act. The courts declared that the company's dominance of the explosives business constituted a monopoly and ordered divestment. The court ruling resulted in the creation of the Hercules Powder Company (now Hercules Inc.) and the Atlas Powder Company (now AstraZeneca).[2]
DuPont also established two of the first industrial laboratories in the United States, where they began the work on cellulose chemistry, lacquers and other non-explosive products. DuPont Central Research was established at the DuPont Experimental Station, across the Brandywine Creek from the original powder mills.

[edit] 1914
In 1914, Pierre S. du Pont invested in the fledgling automobile industry, buying stock of General Motors (GM). The following year he was invited to sit on GM's board of directors and would eventually be appointed the company's chairman. The DuPont company would assist the struggling automobile company further with a $25 million purchase of GM stock. In 1920, Pierre S. du Pont was elected president of General Motors. Under du Pont's guidance, GM became the number one automobile company in the world. However, in 1957, because of DuPont's influence within GM, further action under the Clayton Antitrust Act forced DuPont to divest itself of its shares of General Motors.

[edit] 1920
In the 1920s DuPont continued its emphasis on materials science, hiring Wallace Carothers to work on polymers in 1928. Carothers discovered neoprene, the first synthetic rubber, the first polyester superpolymer and in 1935, nylon. Discovery of Lucite and Teflon followed a few years later. 1935 was also the year that DuPont first introduced the chemical phenothiazine as an insecticide.

[edit] World War II
Throughout this period, the company continued to be a major producer of war supplies. As the inventor and manufacturer of nylon, DuPont helped produce the raw materials for parachutes, powder bags,[3] and tires.[4] DuPont also played a major role in the Manhattan Project in 1943, designing, building and operating the Hanford plutonium producing plant and the Savannah River Plant in South Carolina.

[edit] 1950 to 1970
After the war, DuPont continued its emphasis on new materials, developing Mylar, Dacron, Orlon and Lycra in the 1950s, and Tyvek, Nomex, Qiana, Corfam and Corian in the 1960s. DuPont materials were critical to the success of the Apollo Space program.

DuPont has been the key company behind the development of modern body armour. In World War II DuPont's ballistic nylon was used by the RAF to make Flak jackets. With the development of Kevlar in the 1960s, DuPont began tests to see if it could resist a lead bullet. This research would ultimately lead to the bullet resistant vests that are the mainstay of police and military units in the industrialized world.

[edit] 1981 to 1995
In 1981, DuPont acquired Conoco Inc., a major American oil and gas producing company that gave it a secure source of petroleum feedstocks needed for the manufacturing of many of its fiber and plastics products. The acquisition, which made DuPont one of the top ten U.S.-based petroleum and natural gas producers and refiners, came about after a bidding war with the giant distillery Seagram Company Ltd., which would become DuPont's largest single shareholder with four seats on the board of directors. On April 6, 1995, after being approached by Seagram Chief Executive Officer Edgar Bronfman, Jr., DuPont announced a deal whereby the company would buy back all the shares owned by Seagram.

[edit] 1999
In 1999, DuPont sold all of its Conoco shares, the business merging with Phillips Petroleum Company. That year, CEO Chad Holliday switched the company's focus towards producing DuPont chemicals from living plants rather than processing them from petroleum.

[edit] Current activities
DuPont describes itself as a global science company that employs more than 60,000 people worldwide and has a diverse array of product offerings.[5] In 2005, the Company ranked 66th in the Fortune 500 on the strength of nearly $28 billion in revenues and $1.8 billion in profits.[6]
DuPont businesses are organized into the following five categories, known as marketing "platforms": Electronic and Communication Technologies, Performance Materials, Coatings and Color Technologies, Safety and Protection, and Agriculture and Nutrition.

In 2004 the company sold its textiles business, which included some of its best-known brands such as Lycra (Spandex), Dacron polyester, Orlon acrylic, Antron nylon and Thermolite, to Koch Industries. DuPont also manufactures Surlyn, which is used for the covers of golf balls, and, more recently, the body panels of the Club Car Precedent golf cart.

DuPont's annual R&D budget is $1.3 billion; its latest project is a research center in Hyderabad, A.P., India scheduled to open in mid-2008, that will focus on agriculture and nutrition products.[citation needed]
[edit] Corporate governance
[edit] Current board of directors
· Charles O. Holliday - Chairman 

· Ellen J. Kullman - President and CEO 

· Richard H. Brown 

· Robert A. Brown 

· Bertrand P. Collomb 

· Curtis J. Crawford 

· Alexander M. Cutler 

· John T. Dillon 

· There du Pont 

· Marillyn Hewson 

· Lois D. Juliber 

· William K. Reilly 

On September 23, 2008, DuPont announced that its board of directors had elected Ellen J. Kullman president and a director of the company with effect from October 1, 2008 and Chief Executive Officer with effect from January 1, 2009.[7]
[edit] Environmental record
Researchers at the Political Economy Research Institute of the University of Massachusetts Amherst ranked DuPont as the largest corporate producer of air pollution in the United States.[8] The study found DuPont's most toxic pollution comprised chloroprene (855,370 lb/yr, 387,989 kg/yr), sulfuric acid (804,501 lb/yr, 364,916 kg/yr), and chlorine (65,088 lb/yr, 29,523 kg/yr) based on Toxics Release Inventory data. The most massive releases came in the form of more than 4 million pounds (1,800 t) of carbonyl sulfide followed by 2 million pounds (900 t) of hydrochloric acid.[9]
In 2005, BusinessWeek magazine, in conjunction with the Climate Group, ranked DuPont as the best-practice leader in cutting their carbon gas emissions. [10]

 HYPERLINK "http://en.wikipedia.org/wiki/DuPont" \l "cite_note-10#cite_note-10" \o "" [11] They pointed out that DuPont reduced its greenhouse gas emissions by more than 65% from the 1990 levels while using 7% less energy and producing 30% more product. May 24, 2007 marked the opening of the US$2.1 million DuPont Nature Center at Mispillion Harbor Reserve, a wildlife observatory and interpretive center on the Delaware Bay near Milford, Delaware, USA. DuPont contributed both financial and technological support to create the center, as part of its "Clear into the Future" initiative to enhance the beauty and integrity of the Delaware Estuary. The facility will be state-owned and operated by the Delaware Department of Natural Resources and Environmental Control (DNREC).[12]

 HYPERLINK "http://en.wikipedia.org/wiki/DuPont" \l "cite_note-12#cite_note-12" \o "" [13] DuPont is a founding member of the World Business Council for Sustainable Development with DuPont CEO Charles O. Holliday being Chairman of the WBCSD from 2000–2001.

[edit] Positive recognition
DuPont has been awarded the National Medal of Technology four times: first in 1990, for its invention of "high-performance man-made polymers such as nylon, neoprene rubber, "Teflon" fluorocarbon resin, and a wide spectrum of new fibers, films, and engineering plastics"; the second in 2002 "for policy and technology leadership in the phaseout and replacement of chlorofluorocarbons". Additionally, DuPont scientist George Levitt was honored with the medal in 1993 for the development of sulfonylureas—environmentally friendly herbicides for every major food crop in the world. In 1996, DuPont scientist Stephanie Kwolek was recognized for the discovery and development of Kevlar.

[edit] Controversies
[edit] Hemp
It is often asserted in pro-cannabis publications that DuPont actively supported the criminalization of the production of hemp in the US in 1937 through private and government intermediates, and alleged that this was done to eliminate hemp as a source of fiber—one of DuPont's biggest markets at the time. Hemp paper threatened DuPont's monopoly on the necessary chemicals for paper from trees, and Nylon, a synthetic fiber, was patented the same year that hemp was made illegal. The company denies these allegations.[14]

 HYPERLINK "http://en.wikipedia.org/wiki/DuPont" \l "cite_note-14#cite_note-14" \o "" [15]
[edit] Price fixing
In 1941, an investigation of Standard Oil Co. and IG Farben brought evidence concerning complex price and marketing agreements between DuPont, U.S. Industrial Alcohol Company, and their subsidiary Cuba Distilling Company. The investigation was eventually dropped, like dozens of others in many different kinds of industries, because of the need to enlist industry support in the war effort.[16]
[edit] Behind the Nylon Curtain
In 1974, Gerard Colby Zilg, wrote Du Pont: Behind the Nylon Curtain, a critical account of the role of the DuPont family in American social, political and economic history. The book was nominated for a National Book Award in 1974.

A du Pont family member obtained an advance copy of the manuscript and was “predictably outraged”. A DuPont official contacted The Fortune Book Club and stated that the book was “scurrilous” and “actionable” but produced no evidence to counter the charges. The Fortune Book Club (a subsidiary of the Book of the Month Club) reversed its decision to distribute Zilg's book. The editor-in-chief of the Book of the Month Club declared that the book was “malicious” and had an “objectionable tone”. Prentice-Hall removed several inaccurate passages from the page proofs of the book, and cut the first printing from 15,000 to 10,000 copies, stating that 5,000 copies no longer were needed for the book club distribution. The proposed advertising budget was reduced from $15,000 to $5,000.

Zilg sued Prentice-Hall (Zilg v. Prentice-Hall), accusing it of reneging on a contract to promote sales.

The Federal District Court ruled that Prentice Hall had "privished" the book (the company conducting an inadequate merchandising effort after concluding that the book did not meet its expectations as to quality or marketability) and breached its obligation to Zilg to use its best efforts in promoting the book because the publisher had no valid business reason for reducing the first printing or the advertising budget. The court also ruled that the DuPont Company had a constitutionally protected interest in discussing its good faith opinion of the merits of Zilg's work with the book clubs and the publisher, and found that the company had not engaged in threats of economic coercion or baseless litigation.

The United States Court of Appeals for the Second Circuit overturned the damages award in September 1983. The court stated that, while DuPont's actions “surely” resulted in the book club's decision not to distribute Zilg's work and also resulted in a change in Prentice-Hall's previously supportive attitude toward the book, DuPont's conduct was not actionable. The court further stated that the contract did not contain an explicit “best efforts” or “promote fully” promise, much less an agreement to make certain specific promotional efforts. Printing and advertising decisions were within Prentice-Hall's discretion.

Zilg lost a Supreme Court appeal in April 1984.

In 1984 Lyle Stuart re-released an extended version, Du Pont Dynasty: Behind the Nylon Curtain.[17]
[edit] Chlorofluorocarbons
Along with General Motors, DuPont was the inventor of CFCs (chlorofluorocarbons), and the largest producer of these ozone-depleting chemicals (used primarily in aerosol sprays and refrigerants) in the world, with a 25% market share in the late 1980s.

In 1974, responding to public concern about the safety of CFCs,[18] DuPont promised through newspaper advertisements and congressional testimony to stop production of CFCs should they be proven to be harmful to the ozone layer. On March 4, 1988, U.S. Senators Max Baucus (D-Mont.), David Durenberger (R-Minn.), and Robert T. Stafford (R-Vt.) officially wrote to DuPont, in their capacity as the leadership of the Congressional subcommittee on hazardous wastes and toxic substances, asking the company to keep its promise to completely stop CFC production (and to do so for most CFC types within one year) in light of the 1987 international Montreal Protocol for the global reduction of CFCs (signed for the United States by President Ronald Reagan). The Senators argued that “DuPont has a unique and special obligation” as the original developer of CFCs and the author of previous public assurances made by the company regarding the safety of CFCs. DuPont's response was that the senatorial demand was more drastic than the scientific evidence warranted, and that alternative chemicals were only in their infancy.[citation needed]
In a dramatic turnaround on March 24, 1988, DuPont announced that it would begin leaving the CFC business entirely after a March 15 NASA announcement that CFCs were not only creating a hole in the ozone layer above Antarctica but also thinning the layer elsewhere in the world. Patrick Hossay argues in his book Unsustainable that DuPont "had begun researching substitutes for CFCs in the 1970s when sales began to slump. Because the company moved on alternatives to CFCs before its competitors, any ban on their use would give the company a sharp advantage."[19]
Lewis du Pont Smith, in an April 27, 1994, open letter to shareholders on DuPont’s CFC Policy, warns that DuPont Corporation will be destroyed when a consumer backlash demands a Congressional investigation “regarding the science behind the ozone depletion fraud and the economic forces that pushed for the CFC ban”, which he called “the most massive consumer fraud of this century”, warning that “The cost to consumers of the ban on CFCs will exceed $5 trillion: the consequences on human health will be devastating.” Eight years before, Lewis du Pont Smith had been declared mentally incompetent to handle his affairs after he gave hundreds of thousands of dollars to Lyndon LaRouche.[20]

 HYPERLINK "http://en.wikipedia.org/wiki/DuPont" \l "cite_note-20#cite_note-20" \o "" [21]
DuPont announced that it would stop selling CFCs with a full page ad in the April 27, 1992 New York Times stating “we will stop selling CFC's as soon as possible, but no later than year end 1995 in the US and other developed countries.”[22]
In later years, DuPont would maintain that the company had taken the initiative in phasing out CFCs[23] and in replacing CFCs with a new generation of refrigerant chemicals, such as HCFCs and HFCs.[24] In 2003, DuPont was awarded the National Medal of Technology, recognizing the company as the leader in developing CFC replacements.

[edit] PFOA (C8)
DuPont has faced fines from the U.S. Environmental Protection Agency‎ and litigation over releases of the Teflon processing aid perfluorooctanoic acid (PFOA, also known as C8) from their Washington Works Washington, WV plant.[25] PFOA contaminated drinking water led to increased levels in the bodies of residents in the surrounding area. The court-appointed C8 Science Panel is investigating "whether or not there is a probable link between C8 exposure and disease in the community."[26] The C8 Science Panel started releasing data in October 2008 and linked high cholesterol but not diabetes to exposure.[27] DuPont has also faced SEC filings from the shareholder group DuPont Shareholders for Fair Value over the company's transparency regarding the chemical.[28]
DuPont has agreed to sharply reduce its output of PFOA,[29] and was one of eight companies to sign on with the USEPA's 2010/2015 PFOA Stewardship Program. The agreement calls for the reduction of "facility emissions and product content of PFOA and related chemicals on a global basis by 95 percent no later than 2010 and to work toward eliminating emissions and product content of these chemicals by 2015."[30] However, questions remain if the biological effects to people from this chemical translate into health effects.

[edit] NASCAR sponsorship
DuPont is widely known for its sponsorship of NASCAR driver Jeff Gordon and his Hendrick Motorsports #24 Chevrolet Impala SS. DuPont has been sponsoring Jeff Gordon since he began in Sprint Cup (then Winston Cup) in 1992. DuPont has said this about their sponsorship:

Our sponsorship of Jeff Gordon helps keep DuPont brands and products in the public eye. Branding is a key component of the DuPont knowledge intensity strategy for achieving sustainable growth.[31]
In 2009, DuPont, Jeff Gordon, and Hendrick Motorsports celebrated their 17th season together. It is currently the longest driver/sponsor/owner combination in NASCAR.

[edit] See also
· DuPont and C-8 

· Du Pont family 

· Hagley Museum and Library 

· Longwood Gardens 
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The du Pont Company

By Richard Sanders, Editor, Press for Conversion!

In the 1930s, the du Pont and Morgan family empires dominated the American corporate elite and their representatives were central figures in organizing and funding the American Liberty League. The du Pont family was so complicit in this fascist organization that James Farley, FDR's postmaster general and one of his closest advisors, said the American Liberty League "ought to be called the American Cellophane League" because "first it's a Du Pont product and second, you can see right through it'" (Donald R. McCoy, Coming of Age). Gerard Colby, in his book DuPont Dynasty, outlines the family's pivotal role in creating and funding the League. (Click here for an excerpt.) The Dickstein-McCormack Committee learned that weapons and equipment for the fascist plotters’ Croix de feu-like superarmy “could be obtained from the Remington Arms Co., on credit through the Du Ponts.” Du Pont had acquired control of the arms company in 1932.

 The du Pont Co., formed in 1802 by Elèuthere Irénée du Pont de Nemours, dominated U.S. gunpowder sales for more than a century. Elèuthere I. du Pont’s father, Pierre Samuel, a French economist, politician and publisher had helped negotiate the Paris Treaty to end America’s revolution. His rightwing views made French radicals very suspicious and they sentenced him to the guillotine. Somehow, he and his son, Elèuthere, were released and escaped to America, where they arrived January 1, 1800, with a vast fortune.

To challenge England’s domination of the global gunpowder trade, Napoleon helped E.I. du Pont establish an American gunpowder business in 1802. Pierre returned to France and negotiated the French sale of about a million square miles of land to America (Louisiana Purchase, 1803). Meanwhile, his son made his first gunpowder sales to a close family friend, President Thomas Jefferson.

Du Pont produced only gunpowder. They were the main supplier of this product during many wars, including:

* War of 1812 (supplying the U.S. against Britain/Canada)

* South American wars (supplying both Spain and Bolivar’s republics)

* Mexican-American War, 1846 (supplying the U.S.)

* Indian Wars, 1827-1896 (supplying Manifest Destiny’s genocidal westward expansion)

* Crimean War, 1854 (supplying both England and Russia)

* U.S. Civil war, 1861-1865 (supplying the Northern states)

* Spanish-American War, 1898 (supplying the U.S.)

* WWI, 1914-1918 (supplied all U.S. orders; 40% of the Allies’ needs)

In 1897, when they agreed with European competitors to divide up the world, du Pont got exclusive control of gunpowder sales in the Americas. By 1905, du Pont had assets of 60 million and controlled all U.S. government orders. Du Pont bought out 100 of its American competitors and closed most of them down (1903-1907). In 1907, U.S. anti-Trust laws created two competitors for du Pont and in 1912 the government ordered du Pont to divest from some explosives production. Du Pont then diversified into newspaper publishing, chemicals, paints, varnishes, cellophane and rayon. WWI was particularly profitable. Du Pont, the world’s largest producer of dynamite and smokeless gunpowder, made unheard-of net profits of $250 million.

Between the wars, du Pont was the world’s top manufacturer of explosives, the world’s leading chemical company and the top producer of cars and synthetic rubber, another strategic war material. By the 1930s, it owned Mexican and Chilean explosive companies and a Canadian chemical company. Although still the top U.S. gunpowder supplier, this product represented only 2% of its total production.

Du Pont’s General Motors Co. funded a vigilante/terrorist organization to stop unionization in its Midwestern factories. Called the “Black Legion,” its members wore black robes decorated with a white skull and crossbones. Concealed behind their slitted hoods, this KKK-like network of white-supremacist thugs threw bombs into union halls, set fire to labor activists’ homes, tortured union organizers and killed at least 50 in Detroit alone. Many of their victims were Blacks lured North by tales of good auto-plant jobs. One of their victims, Rev. Earl Little, was murdered in 1931. His son, later called Malcolm X, was then six. An earlier memory, his first, was a night-time raid in 1929 when the Legion burnt down their house. Gerard Colby had this to say about the Black Legion in his book Dupont Dynasty (1984):

"But corporate executives did not give up the tactic of vigilante groups, and on June 1, 1936, Cowdrick wrote Harry Anderson, G.M's labor relations director, to ask his opinion of the Sentinels of the Republic. Anderson was apparently unaware of Irénée du Pont's support of this organization, but offered his own home-brew alternative. "With reference to your letter of June 1 regarding the Sentinels of the Republic," he replied a few days later, "I have never heard of the organization. Maybe you could use a little Black Legion down in your country. It might help."

The "Black Legion" Anderson referred to was indeed a great help to General Motors in its struggle to prevent auto workers from unionizing. With members wearing black robes and slitted hoods adorned with white skull and crossbones, the Black Legion was the terror of Michigan and Ohio auto flelds, riding like Klansmen through the night in car caravans, bombing union halls, burning down homes of labor militants, and flogging and murdering union organizers. The organization was divided into arson squads, bombing squads, execution squads, and anti-communist squads, and membership discipline on pain of torture or death was strictly enforced. Legion cells filled G.M. factories, terrorizing workers and recruiting Ku Klux Klansmen.

Since 1933 the Black Legion's power had permeated police departments."

The Legion, claiming 200,000 members in Michigan, was divided into distinct squads, each focused on a different aspect of their work for du Pont: arson, bombing, execution and anti-communism. The Legion’s cells within GM factories intimidated workers, targeted Jews and recruited for the KKK. They worked together to stop Reds and unions that demanded their labour rights.

Thanks to a Senate Munitions Investigating Committee (1934-1936) that examined criminal, warprofit-eering practices of arms companies during WWI, the public learned that du Pont had led munitions companies in sabotaging a League of Nations’ disarmament conference in Geneva. The committee’s chair, Gerald Nye, said that once “the munitions people of the world had made the treaty a satisfactory one to themselves,...Colonel Simons [of Du Pont] is reporting that even the State Department realized, in effect, who controlled the Nation.”

The du Ponts fought back against widespread public condemnation that rightly labeled them “merchants of death.” They claimed that communists were behind the Senate hearings, and blamed the Committee for undermining U.S. military power. In response, Chairman Nye, a Republican from North Dakota, pointing out that du Pont had made six times as many millions of dollars during WWI than during the preceding four years “so naturally Mr. du Pont sees red when he sees these profits attacked by international peace.” 

The du Pont Co., and particularly GM, was a major contributor to Nazi military efforts to wipe communism off the map of Europe. In 1929, GM bought Adam Opel, Germany’s largest car manufacturer. In 1974, a Senate Subcommittee on Antitrust and Monopoly heard evidence from researcher Bradford Snell proving that that in 1935, GM opened an Opel factory to supply the Nazi’s with “Blitz” military trucks. In appreciation, for this help, Adolf Hitler awarded GM’s chief executive for overseas operations, James Mooney, with the Order of the German Eagle (first class). Besides military trucks, Germany’s GM workers also producing armored cars, tanks and bomber engines.

Du Pont’s GM and Rockefeller’s Standard Oil of New Jersey collaborated with I.G. Farben, the Nazi chemical cartel, to form Ethyl GmbH. This subsidiary, now called Ethyl Inc., built German factories to give the Nazis leaded gas fuel (synthetic tetraethyl fuel) for their military vehicles (1936-1939). Snell quotes from German records captured during the war:

"The fact that since the beginning of the war we could produce lead-tetraethyl is entirely due to the circumstances that, shortly before, the Americans [Du Pont, GM and Standard Oil] had presented us with the production plants complete with experimental knowledge. Without lead-tetraethyl the present method of warfare would be unthinkable."

Since WWII, du Pont has continued to be an instrument of U.S. government weapons production. Besides supplying plastics, rubber and textiles to military contractors, it invented various new forms of explosives and rocket propellants, manufactured numerous chemical weapons and was instrumental in building the world’s first plutonium production plant for the atomic bomb. It pumped out Agent Orange and Napalm, thus destroying millions of lives, livelihoods and whole ecosystems in Southeast Asia.

With 2,000 brand names, 100,000 employees and annual sales of $25 billion in 1998, du Pont is one of the world’s biggest corporations. It’s 1939 slogan, “Better Things for Better Living…Through Chemistry,” belies a destructive legacy that will last thousands of generations. One of the globe’s worst polluters, it pioneered the creation, marketing and coverup of almost every dangerous chemical toxin ever known. It now faces countless lawsuits for the adverse health and environmental effects of its products, the unsafe working conditions in its factories and the foolhardy, disposal practices it flaunts as final solutions for its waste products. Here is a small sampling of du Pont’s gifts to the planet:

* Sulphur dioxide and lead paint 

* CFCs: 25% of the world’s supply and almost 50% of the U.S. market. 

* Herbicides and pesticides: brain damage, hormone system disruption. 

* Formaldehyde: cancer and respiratory illnesses. 

* Dioxins: Leading the way to create these carcinogens, du Pont then suppressed data on their deadly effects. 

* Highly-processed, unnutritious products marketed as healthy food. 

* Genetically modified foods and “Terminator”/“Killer seeds” threaten food security for 1.4 billion people who depend on farm-saved seeds. 

* Patenting plant genes and stealing the Third World’s genetic resources.

* Using U.S. prison labour and factories in many oppressive regimes. 

* Its oil subsidiary, Conoco, provided petrochemical raw materials and caused environmental devastation.

* Du Pont is one of the world’s biggest producers of green house gases. 

* Sold for 33 years, the fungicide Benlate destroyed crops, shrimp farms and caused birth defects. 

* Since the 1920s, du Pont produced leaded gas which is responsible for 80-90% of the world’s environmental lead contamination. Besides fueling Nazi war machines that rolled and flew across Europe killing tens of millions, this product’s legacy includes retarding children’s mental health and causing hypertension in adults. Du Pont’s helped stop the U.S. ban until 1996, and then increased its overseas sales.
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Source: Press for Conversion! magazine, Issue # 53, "Facing the Corporate Roots of American Fascism," March 2004. Published by the Coalition to Oppose the Arms Trade.

Order a Copy: Order a hard copy of this 54-page issue of Press for Conversion! on the fascist plot to overthrow President F.D.Roosevelt and the corporate leaders who planned and financed this failed coup.

Irénée du Pont (1876-1963)

By Charles Higham

Irénée, the most imposing and powerful member of the du Pont clan, was obsessed with Hitler’s principles. He keenly followed the future Fuhrer’s career in the 1920s. On Sept. 7, 1926, in a speech to the American Chemical Society, he advocated a race of supermen, to be achieved by injecting special drugs into them in boyhood to make their characters to order. He insisted his men reach physical standards equivalent to that of a Marine and have blood as pure as that in the veins of the Vikings. Despite the fact that he had Jewish blood in his own veins, his anti-Semitism matched that of Hitler.

In outright defiance of Roosevelt’s desire to improve working conditions for the average man, GM and the Du Ponts instituted the speedup systems. These forced men to work at terrifying speeds on the assembly lines. Many died of the heat and pressure, increased by fear of losing their jobs. Irénée paid almost $1 million from his own pocket for armed and gas-equipped storm troops modeled on the Gestapo to sweep through the plants and beat up anyone who proved rebellious. He hired the Pinkerton Agency to send its swarms of detectives through the whole [du Pont] chemicals, munitions and auto empire to spy on left-wingers or other malcontents.

Source: Trading with the Enemy: An Expose of the Nazi-American Money Plot 1933-1949, 1983.
3. Meet the Morgan’s

The House of Morgan
By Richard Sanders, Editor, Press for Conversion!
Many of those instrumental in the plot to oust FDR were linked to Wall Street’s wealthiest banker, J.P. Morgan, Jr. They connected through a variety of banks and corporations that Morgan controlled. Likewise, many of the American Liberty League’s key organizers and funders were also tied to Morgan’s business concerns. 
In 1934, when Jerry MacGuire was in Paris studying how veterans’ groups, such as France’s Croix de feu, were used to empower fascist movements and governments, he worked out of J.P. Morgan’s offices. MacGuire also told General Butler that a meeting was held at Morgan & Harjes offices to discuss who would lead the superarmy that Wall Street plotters wanted to use in their plot to seize the White House.

Pioneering antifascist journalist, John Spivak, considered J.P. Morgan, Jr., to be the “ultimate fountain-head of the whole fascist conspiracy of Wall Street” (New Masses, Feb. 5, 1935). Who was this banker that played such a key part behind the scenes? To understand his role, consider this statement by authors of the groundbreaking 1934 book, Merchants of Death:

"In the U.S., the banker is the all-important person in industry.... While few cases are known where an important government official or member of Congress has been a director of an armament firm, all arms manufacturers have important financial connections. In the Morgan group will be found the DuPont Co., Bethlehem Steel Corp., U.S. Steel Corp., together with copper, oil, electric appliances, locomotive, telephone and telegraph interests. This tie-up also leads over into the great banks, including the National City, Corn Exchange, Chase National, etc. It is the Morgan Group of corporation clients and banks which dominate the American arms industry" (Engelbrecht and Hanighen).
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The foundation stones of the great House of Morgan banking empire were laid by Junius Spencer Morgan (1813-1890). Living in England, he hailed from a solid New England family of merchants. In 1854, he became a partner in a London bank owned by George Peabody. Ten years later, Morgan took over the bank, renamed it J.S. Morgan & Co. and engaged in foreign exchange and gold speculation.
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Meanwhile, his son, John Pierpont Morgan (1837-1913), was being groomed for business. He was sent to Boston’s English high school and then to German universities in Stutingen and Gottingen. The year 1861, was auspicious for young Pierpont. He started his own bank in New York, calling it J.P. Morgan & Co. He sold European securities underwritten by his father’s bank in England.

That was also the first year of the Civil War. Pierpont was 24 and like Andrew Carnegie, Grover Cleveland, Philip Armour, John D. Rockefeller and other privileged young members of the elite class, he paid to avoid military service. Also, like other Robber Barons, he profited greatly from this war and the string of other U.S. wars that followed.

It was in 1861 that Morgan pulled off a cunning scam foreshadowing his career as a high-class confidence man and his tremendous lack of moral scruples. In the 1850’s, the U.S. army had

“condemned as obsolete and dangerous some rifles…. These rifles were...sold by auction… [for] between $1 and $2, probably as curios.” In 1861, he bought 5,000 of the useless weapons for $3.50 each and sold them back to the Army for $22 apiece, making $92,500, a small fortune. 
When [General] Frémont’s soldiers tried to fire these ‘new carbines in perfect condition,’ they shot off their own thumbs…. The government refused to pay Morgan’s bill. Morgan promptly sued the govern-ment…. A special commission… allowed half of [his] claim, and proposed to pay $13.31 a carbine. Morgan… sued [again] …and the court promptly awarded him the full sum, because ‘a contract is sacred’" (Engelbrecht and Hanighen, 1934).

After the Civil War, Morgan loaned money to the U.S. treasury at high interest rates. In 1871, he financing the Army’s payroll and in 1877, he refinanced the government’s debt. After his father, Junius, died in 1890, J.P. Morgan began consolidating the family empire. He put himself at the helm of their four main firms, in New York, Philadelphia, London and Paris. Several times in the 1890s, he sold the government gold to shore up the dollar. He also sold official U.S. and British government bonds.
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By 1900, Morgan was the main financial force behind several huge monopolies. In 1901, his wealth pulled together the world’s first billion dollar corporation, U.S. Steel. That year, Morgan and rival John D. Rockefeller, also collaborated by creating the Northern Securities Corporation. Morgan interests held 341 directorships in 112 corporations worth $22.2 billion; twice the total value of all property in 13 southern U.S. states.

"The heart of the American economy had been put under one roof, from banking and steel to railroads, urban transit, communications, the merchant marine, insurance, electric utilities, rubber, paper, sugar refining, copper, and assorted other mainstays of the industrial infrastructure" (Korten, 1995).

In 1913, J.P. Morgan died, and his son, J.P. Morgan, Jr. (1867-1943), took over. That year, Congress passed the Federal Reserve Act giving all responsibility for producing and valuing U.S. money to the Federal Reserve System, a group of privately-owned banks. Although U.S. presidents appoint its chairman, Fed decisions are independent. Its creation gave Morgan even more control over monetary levers of power.

In 1914, Morgan’s company became Britain’s official agent for purchasing U.S. goods such as weapons. This was especially lucrative during WWI, when the Allies, mostly Britain, spent $2 billion in America. Morgan’s interests in military sales explain his role in forming the Navy League, which pushed the U.S. into WWI. The League also represented Bethlehem Steel, International Nickel and Carnegie Steel. In 1915, when President Wilson "lifted the ban on private bank loans to the Allies, Morgan [began] lending money in such great amounts as to both make great profit and tie American finance closely to the interest of a British victory in the war" (Howard Zinn, 1995).

The American Legion was the main WWI veteran’s group. Morgan was among its wealthy financiers. He donated $100,000 to its creation:

"At its core were tens of thousands... committed to doing street battle with ‘reds.’ The Legion had been founded by officers as a conscious attempt to rein in angry soldiers who, it was feared, would come home from the war with their head full of Bolshevik ideas" (Ann Zirin, 2002).

Morgan also funded the rise of Italian fascism, in fact, his company was Mussolini’s main overseas bank. In 1926, Morgan partner, Thomas Lamont, who was later the chair of J.P. Morgan Co., secured a $100 million loan for Mussolini. As Noam Chomsky put it, Morgan’s man Thomas Lamont:

described himself as ‘something like a missionary’ for Italian Fascism, expressing his admiration for Il Duce, ‘a very upstanding chap’ who had ‘done a great job in Italy’ and for the ‘sound ideas’ that guide him in governing the country (1991).

In 1930, the Bank for International Settlements (BIS) was created using the “Young Plan,” after Morgan banker, Owen D. Young. Its supposed purpose was to funnel German money to the Allies in reparation for WWI. In reality, the BIS funneled money into Germany to rebuilt its might. Inspired by Hitler’s Economics Minister and Reichsbank president, Hjalmar Schacht, who had lived in Brooklyn, the BIS was owned by the world’s largest central banks, including Morgan’s First National Bank of New York, the Federal Reserve of New York, the Reichsbank and the central Banks of England, Italy and France.

"Sensing Hitler’s lust for war and conquest, Schacht, even before Hitler rose to power in the Reichstag, pushed for an institution that would retain channels of communication and collusion between the world’s financial leaders even in the event of an international conflict. It was written into the Bank’s charter, concurred in by the respective gov-ernments, that the BIS should be immune from seizure, closure or censure, whether or not its owners were at war. The BIS was com-pletely under Hitler’s control by the outbreak of WWII" (Charles Higham, Trading with the Enemy, 1983).

The BIS board included Hermann Shmitz, head of I.G. Farben, the Nazi’s biggest industrial monopoly; Baron Kurt von Schroder, head of Cologne’s J.H. Stein Bank; Walther Funk, a leading Gestapo officer and Reichsbank financier; and Emil Puhlon, a personal appointee of Hitler. Presiding over the Board between 1939 and 1946, was Thomas McKittrick, a U.S. corporate law-yer from Lee, Higginson & Co, that made large loans to the Third Reich.

In 1944, McKittrick met with “his German, Japanese, Italian, British and American executive staff” to discuss

“the $378 million in gold that had been sent to the Bank by the Nazi government after Pearl Harbor for use by its leaders after the war.” Higham explains that this gold “had been looted from the national banks of Austria, Holland, Belgium and Czechoslovakia, or melted down from the Reichsbank holding of the teeth fillings, spectacle frames, cigarette cases and lighters and wedding rings of the murdered Jews.”

As for Morgan’s own bank, it kept a branch open for business in Nazi-occupied France to serve German interests throughout the war.

Morgan’s banking empire has continued to grow and prosper. When Asian markets collapsed in the 1990s, the IMF and U.S. taxpayers spent billions bailing out huge banks like J.P. Morgan, Chase Manhattan, Citicorp and BankAmerica, even though these Wall Street pirates had raked in Asian profits for decades. When Indonesia finally purged itself of General Suharto, the dictator who took over in a CIA bloodbath killing hundreds of thousands of communists, a J.P. Morgan “currency expert,” Ron Leven, said: “Democracy is a desirable form of government, but it’s not necessarily the most efficient form of government.”

J.P. Morgan Chase and Citigroup provided Enron with billions, stage-managing its huge investment deals around the world and arranging a fire-sale buyout by Dynergy that failed. Morgan also played financial backstop for Enron’s various kinds of trading transactions (William Greider, 2002).

In one of the biggest deals ever, J.P. Morgan and Bank One recently agreed to merge to create the world’s second-largest financial enterprise. It will have $1.1 trillion in assets.
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4. Meet the Maguire’s

Gerald MacGuire

From Wikipedia, the free encyclopedia
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Gerald C. MacGuire was a Wall Street bond salesman for Grayson Mallet-Prevost Murphy and a former commander of the Connecticut American Legion. According to General Smedley Butler's testimony before a Congressional committee, MacGuire was a leading figure in a planned coup against Franklin Delano Roosevelt in 1934, that has become known as the "Business Plot". MacGuire and the other accused plotters denied any such involvement, and historians and contemporary journalists generally discount Butler's accusations[1]

 HYPERLINK "http://en.wikipedia.org/wiki/Gerald_MacGuire" \l "cite_note-sargent-1#cite_note-sargent-1" \o "" [2]

 HYPERLINK "http://en.wikipedia.org/wiki/Gerald_MacGuire" \l "cite_note-time-2#cite_note-time-2" \o "" [3] MacGuire died shortly after his testimony of pneumonia.
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5. Meet the Singer Sewing family & Robert Sterling Clark, they also started a Patent Pool which the DOJ busted up, back in the day when the DOJ was not politicized.  

Robert Sterling Clark

From Wikipedia, the free encyclopedia
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Robert Sterling Clark (June 25, 1877 - December 29, 1956) an American art collector, horse breeder, philanthropist, and heir to the Singer Sewing Machine fortune.

He owned several residences: New York City, Cooperstown, New York, "Sundridge Farm" in Upperville, Virginia, and Paris, France.

He served in the military in the Philippines and during the Boxer rebellion. At least one source claims he served under General Smedley Butler.
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[edit] Art collecting
Sterling Clark purchased his first Impressionist painting, Pierre-Auguste Renoir's Girl Crocheting, in 1916. He and his wife Francine (1876-1960) continued to collect art rapidly and towards the end of their lives established their collection as a museum near the campus of Williams College in Williamstown Mass. They did this after originally making plans with his brothers Stephen Carlton Clark and F. Ambrose Clark to combine their collections in a single art museum in Cooperstown.

After a falling out among the brothers, Sterling not only cancelled such plans but also withdrew his share of the family fortune from the collective trust. He established his own foundation and sold off or donated all of his property holdings in Cooperstown. He donated the Ernest Flagg designed neoclassic YMCA building commissioned by his mother, Elizabeth Scriven Clark, in 1898 to the village in 1932, and it now houses village offices, the library and the Cooperstown Art Association.

Almost no communication between Stephen and Sterling occurred again.

Over the next five decades he and his wife collected numerous paintings by Renoir, plus dozens of paintings, sculptures and pastels by other Impressionist artists.

The Sterling and Francine Clark Art Institute opened its doors to the public in 1955. According to Time Magazine, "In building their $3,000,000 Sterling and Francine Clark Art Institute, the Clarks ignored costs (Local boosters boast that the marble for the new museum was the biggest single order in Vermont since the U.S. Supreme Court.) but insisted on quality."

Works in the collection included over 30 Renoirs as well as Dutch, Spanish and American painters such as Winslow Homer, Goya, Frans Hals, and Degas.

[edit] 1909 Expedition
He financed a 1909 Expedition which sought specimens from the Yellow River into Shaanxi and then to Kansu provinces of China. He recruited the explorer Arthur de Carle Sowerby as naturalist for the trip, later publishing a book with Sowerby about the expedition entitled Through Shên-kan : the account of the Clark expedition in north China, 1908-9[1].

[edit] Horse Racing Interests
The most noted horse owned and bred by Mr. Clark was Never Say Die (1951 - 1975) an American bred chestnut colt. Raced in England, the colt at 3-yrs old captured the 1954 Epsom Derby at odds of at 33 to 1. He was ridden by Lester Piggott, the youngest jockey to ever win the prestigious race at just 18 years old.

Never Say Die went on to win also the Rosslyn Stakes (ENG) and St. Leger Stakes (Gr.1); upon retirement he was donated to the National Stud.

Following his marriage Sterling's interest in horses waned considerably. Yet he was during his lifetime most noted for being a successful horse owner than the private art collector he's best known as today.
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Robert S. Clark (1877-1956)
By Richard Sanders, Editor, Press for Conversion!
Robert S. Clark was a major financier of the American Liberty League, the Committee for a Sound Dollar and Sound Currency and Jerry MacGuire, was one of wealthiest and most eccentric of Wall Street’s bankers and stockbrokers. After graduating in engineering from Yale (1899), he fought in the Spanish-American War, in particular the campaign that captured the Philippines for the American empire. Clark served under General Smedley Butler when the Marines’ invaded China to crush the Boxer Rebellion, lay siege to Peking (Beijing) and capture Tientsin (1900-1901). (The U.S. Marines invaded China to put down the Boxer's populist rebellion against the foreign control of China.) 

MacGuire told Bulter that his backers would give the General a bank account and showed him cheques from John Mills, Grayson Murphy and Robert S. Clark. 

Clark and his attorney, Albert Grant Christmas, gave tens of thousands of dollars to Gerald MacGuire for use by the Committee for a Sound Dollar and Sound Currency which was the front organization originally used to approach and recruit General Butler. 

When MacGuire told Butler that Clark was one of the financiers behind the plot, Butler remembered Clark from the Boxer campaign in China. Butler described Clark as the “millionaire lieutenant” and as “sort of batty, sort of queer, did all sorts of extravagant things.”

After the war, but while still in the military, Clark worked in Washington for two years, then returned to Peking. In 1905, he began preparations for an expedition to remote northern China, apparently for zoological and ethnological research (1908-1909). (His 1912 book, Through Shên-kan: Account of the Clark Expedition, 1908-1909, now sells for over US$1000.)

Clark’s fortune came from grandfather Edward Clark, a New York lawyer who co-founded Singer Sewing Machine with its “inventor,” I.M. Singer, in 1851. Legal problems plagued them. Elias Howe sued them for infringing on his patent and, in 1854, he won royalties. By 1855, Singer was the world’s largest company of its kind having created great demand for female sweatshop workers. By the 1870s, Singer had factories in Britain, Germany and Russia.

In 1911, the huge Singer factory in Scotland faced 11,000 orderly workers in the “first significant strike ever waged against a multinational corporation” (The People, May 2001). By that time, Singer and other U.S. companies like Rockefeller’s Standard Oil and American Tobacco, were embedded in what is now Turkey. Historian Simon Payaslian has documented how, in order to protect American investments, the U.S. government turned a blind eye to the Ottoman genocide of Armenians in 1915. The U.S. could not protect Singer’s Russian factory from nationalization after the 1917 revolution. Singer fared well in Germany, where it was among the top 25 U.S. investors, in the late 1920s. In 1930, the agent in Saudi Arabia for Singer, Standard Oil NY and Ford Motor, was British fascist, Harry St. John Philby (whose son, Kim, became an infamous Soviet spy). Harry, who supplied weapons and money for Arabia’s fight against Ottoman rule in WWI, was the go-between for King Ibn Saud and U.S. oil companies.

During WWII, Singer’s U.S. factories made bomb sights, M1911 handguns and M-1 self-loading rifles. Singer’s Germany factory made machine guns for the Nazis. After chasing the German army back across Europe, the Soviets captured Singer’s Nazi weapons factory and confiscated it. Charles Kindleberger, the U.S. State Department official in charge of German Economic Affairs (1945-48) said the U.S. did “not think that was an appropriate war trophy.” He worked for the Office of Strategic Services (the CIA’s precursor) and Army Intelligence (1942-45).

Sewing machines began going out of fashion in the 1950s. By the 1970s, Singer focused on serving the U.S. military. Germany’s Pfaff company now owns the Singer brand. Sewing machines with the Singer brand name are now made for Pfaff in Asia.

Clark is now remembered as an art collector who created a foundation bearing his name. It has $85 million in assets and funds arts and family planning programs.

References:
Sterling Clark: Clark Art Institute
http://www.clarkart.edu/the_clark_story/content.cfm?ID=144&nav=4
Robert Sterling Clark Foundation
http://fdncenter.org/grantmaker/rsclark/index.html
Robert Sterling Clark
http://www.infoplease.com/ipa/A0771870.html
Elias Howe
http://www.infoplease.com/ce6/people/A0824348.html
Looking the other way
http://www2.clarku.edu/research/access/history/payaslian/payaslianD.shtml
History of the Company
http://www.geocities.com/Heartland/Plains/3081/singer.html
James Warnet, Colt Model 1911 Caliber .45 ACP
http://www.wwiitech.net/main/usa/weapons/coltmodel1911
Innovative Chapter Added To 150-Year History, St. Louis Senior
http://www.todaysseniors.com/memories/innovative.shtml
Service Pistols
http://usgi1911.tripod.com/history
Oral History Interview with Charles P. Kindleberger, Jul. 16, 1973, by Richard D. McKinzie
http://www.trumanlibrary.org/oralhist/kindbrgr.htm
Timothy Mitchell, "McJihad: Islam in the U.S. Global Order," The Politics of Knowledge: Area Studies and the Disciplines, 2003. 
http://repositories.cdlib.org/uciaspubs/editedvolumes/3/3
Service Pistols
http://www.hagley.lib.de.us/2207.htm
American Women's History Timeline
http://www.canow.org/timeline.html
Source: Press for Conversion! magazine, Issue # 53, "Facing the Corporate Roots of American Fascism," March 2004. Published by the Coalition to Oppose the Arms Trade.
Order a Copy: Order a hard copy of this 54-page issue of Press for Conversion! on the fascist plot to overthrow President F.D.Roosevelt and the corporate leaders who planned and financed this failed coup.

a. Meet the Company – boycott the company, other sewing machine companies are not out to morally bankrupt your country into a fascist regime.

Singer Corporation
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A Singer treadle sewing machine
Singer Corporation is a manufacturer of sewing machines, first established as I.M. Singer & Co. in 1851 by Isaac Merrit Singer with New York lawyer Edward Clark. Best known for its sewing machines, it was renamed Singer Manufacturing Company in 1865, then The Singer Company in 1963. Originally all of its manufacturing was done at facilities in New York City. It is currently based in La Vergne, Tennessee near Nashville.

[edit] Presidents
· Isaac Merritt Singer (1851-1863) 

· Inslee Hopper (1863-1875) 

· Edward S. Clark (1875-1882) 

· George Ross McKenzie (1882-1889) 

· Frederick Gilbert Bourne (1889-1905) 

· Sir Douglas Alexander (1905-1949) 

· Milton C. Lightner (1949-1958) 

· Donald P. Kircher (1958-1975) 

· Joseph Bernard Flavin (1975-1987) 

· Paul Bilzerian (1987-1989)[1] 

· James H. Ting (1989-1997)[2] 

· Steve Goodman (1998-2004) 

[edit] Singer Building
Company headquarters were in the Singer Building, designed by architect Ernest Flagg, who also designed two landmark residences for Bourne. Constructed in 1906 at New York City during Bourne's tenure, the Singer Building (demolished in 1968) was then the tallest building in the world. In addition to works in North America, the Singer Corporation also had the honour of creating the largest clock face in the world, the Singer's clock at its Clydebank, Scotland factory which opened in 1885 and closed in 1984. Singer railway station, built to serve the factory, is still in existence to this day. The 11,000 workers at the largest factory of Singer, in Clydebank, went in strike in March-April 1911, ceasing to work in solidarity of 12 female colleagues protesting against work process reorganization. Following the end of the strike, Singer fired 400 workers, including all strike leaders and purported members of the IWGB, among whom Arthur McManus, who later went on to become the first chairman of the CPGB between 1920 and 1922 [3]. During WWII the Singer company also produced firearms. One was the model 1911 auto pistol.

Another famous Singer Building, designed by architect Pavel Suzor, was built in 1902-1904 at Nevsky Prospekt in Saint-Petersburg for headquarters of the Russian branch of the company. This modern style building (situated just opposite to the Kazan Cathedral) is officially recognized as an object of Russian historical-cultural heritage.

[edit] WWII
During WWII, the company suspended sewing machine production to take on government contracts for weapons manufacturing. Factories in the US supplied Americans with Norden bomb sights, M1 Garand rifles and M1911 pistols while factories in Germany provided Nazis with weapons.[4].

In 1939 the company was given a production study by the government to draw plans and develop standard raw material sizes for building M1911A1 pistols. The next year, April 17th, 1940, Singer was given an educational order of 500 units with serial numbers No. S800001 - S800500. The educational order was a program set up by the US Ordnance Board to learn how easily a company with no gun-making experience could tool up from scratch and build weapons for the government. After the 500 units were delivered to the governement, the managment decided their expertise would be better used in producing artillery and bomb sights. The pistol tooling and manufacturing machines were transferred to Remington Rand and some went to the Ithaca Gun Company. Original and correct Singer pistols are highly desired by collectors. In excelent condition, Singer pistols sell anywhere from $25,000 to $60,000. Current collector value is as high as $80,000 at auction.[5]
[edit] Diversification
In the 1960s the company diversified, acquiring the Friden calculator company in 1965, Packard Bell Electronics in 1966 and General Precision Equipment Corporation in 1968. GPE included Librascope and The Kearfott Company, Inc. In 1987 Kearfott was split, the Kearfott Guidance & Navigation Corporation was sold to the Astronautics Corporation of America in 1988. The Electronic Systems Division was purchased by GEC-Marconi in 1990 renamed GEC-Marconi Electronic Systems while the Sewing Machine Division was sold in 1989 to Semi-Tech Microelectronics, a publicly traded Toronto-based company.[6]
[edit] Present situation
Today, the Singer Corporation produces a range of consumer products, including electronic sewing machines. It is now part of SVP Worldwide, which also owns the Pfaff and Husqvarna Viking brands, which is in turn owned by Kohlberg & Company. Its main competitors are Brother Industries and Aisin Seiki - a Toyota Group company that manufactures Toyota, Necchi and E&R Classic Sewing Machines.

[edit] See also
· History of the sewing machine 

· Toyota Sewing Machines 

· Aisin Seiki 

· Brother Industries 

· Singer Railway Station 
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v • d • e
Sewing

			
	Techniques

	Basting · Cut · Darning · Dressmaker · Embellishment · Gather · Heirloom sewing · Pleat · Ruffle · Style line · Tailor · Gore (segment)
	



			
	Stitches

	Backstitch · Blanket · Buttonhole · Chain stitch · Cross-stitch · Embroidery stitch · Lockstitch · Overlock · Running · Sashiko · Tack
	
			
	Seams

	Bound · Hong Kong · Inseam · Seam allowance · Seam types
	
			
	Notions

	Bias tape · Interfacing · Passementerie · Pattern · Simplicity · Trim · Twill tape
	
			
	Closures

	Button · Buttonhole · Frog · Hook-and-eye · Shank · Snap · Velcro · Zipper
	
			
	Materials

	Bias · Yarn/Thread · Selvage · Textiles/Fabric
	
			
	Tools

	Bobbin · Pin · Pincushion · Pinking shears · Scissors · Seam ripper · Sewing needle · Stitching awl · Tape measure · Thimble · Tracing paper · Tracing wheel · Upholstery needle
	
			
	Sewing machines

	Bernina · Brother Industries · Feed dogs · Pfaff · Sewing machine · Singer · Tapemaster
	

	


6. The Doyle bone connected to the Morgan bone and…
Bill Doyle
Doyle was a former State Commander of the Massachusetts American Legion, was at Butler and MacGuire’s initial meeting. Jules Archer tells us:

“Morris A. Bealle, publisher of Plain Talk magazine, wrote Butler on May 24 [1935] that he had already begun ...[a veterans] organization, calling it the Iron Veterans. He urged Butler to assume its leadership: ‘You may be interested to know that Bill Doyle tried to finance this organization for us,’ Bealle wrote, ‘but acted so suspicious at Miami that I thought he was trying to take it over for the Royal Family of the American Legion, and declined to do business with him.’ This was the same Doyle who had accompanied MacGuire in the plotters’ first contact with Butler. Bealle added, ‘A few weeks later, I discovered to my horror that [Doyle] was trying to take it over for the House of Morgan.’”

Source: Excerpt, Jules Archer, The Plot to Seize the White House, 1973. In Press for Conversion! magazine, Issue # 53, "Facing the Corporate Roots of American Fascism," March 2004. Published by the Coalition to Oppose the Arms Trade.
Order a Copy: Order a hard copy of this 54-page issue of Press for Conversion! on the fascist plot to overthrow President F. D. Roosevelt and the corporate leaders who planned and financed this failed coup. 

7. American Legion

The American Legion
By John Spivak
In the 1920s and 1930s, the Legion “was a reactionary outfit whose members were quick to use baseball bats to break up strikes and civil rights demonstrations.... [It was] born on Feb. 16, 1919, when some twenty American officers met in Paris, reportedly on orders from the commanding officers of the American Expeditionary Forces. Europe was in a revolutionary ferment which was driving the victorious nations into a fear approaching panic. Spray from the waves of this international political restlessness sprinkled American servicemen, and our high command was not happy about the effect it might have. The officers who met were wealthy men and naturally perturbed by talk of revolution. Among them were Major Hamilton Fish, Jr., who headed the first congressional committee to investigate communist activities and Grayson Murphy....[who] gave it $125,000 and... solicited contributions from other industrialists.

When industry’s efforts to reduce high wartime wage scales resulted in many strikes, veterans in Legion posts were told that the strikers were communists trying to create a chaotic situation so the Reds could take over. Such patriotic appeals to save the country brought quick responses, and in the first ten or more years of its existence the Legion developed the reputation of being a strikebreaking agency available to harried industrialists. An American Civil Liberties Union report stated: “Of the forces most active in attacking civil rights, the American Legion led the field.”

Source: Excerpt, A Man in His Time, 1967.

 

He [General Butler] kept up a running attack on the conspirators night after night [on radio broadcasts], revealing facts that had been omitted in the official committee report. In another broadcast he lashed out at the American Legion with no holds barred:

Do you think it could be hard to buy the American Legion for un-American activities? You know, the average veteran thinks the Legion is a patriotic organization to perpetuate the memories of the last war, an organization to promote peace, to take care of the wounded and to keep green the graves of those who gave their lives.

But is the American Legion that? No sir, not while it is controlled by the bankers. For years the bankers, by buying big club houses for various posts, by financing its beginning, and otherwise, have tried to make a strikebreaking organization of the Legion. The groups-the so-called Royal Family of the Legion - which have picked its officers for years, aren't interested in patriotism, in peace, in wounded veterans, in those who gave their lives. . . No, they are interested only in using the veterans, through their officers.

Why, even now, the commander of the American Legion is a banker-a banker who must have known what [Gerald] MacGuire's money was going to be used for. His name was mentioned in the testimony. Why didn't they call Belgrano and ask him why he contributed?
(Excerpt from a Butler broadcast over WCAU in February, 1935)

Butler was incredulous when he read that Colonel William F. Easterwood, national vice-commander of the Legion, while visiting Italy in 1935, had pinned a Legion button on Mussolini, making him an "honorary member," and had incited the dictator to the next Legion convention in Chicago.

Why, Butler wondered, did the Legion membership stand for such an abuse of the organization in their name? Apparently an uproar of sorts did break out, because Mussolini's honorary membership was later canceled as "unconstitutional" on grounds that the Legion had no honorary members.

"You know very well that it (the American Legion) is nothing but a strike-breaking outfit used by capital for that purpose, and that is the reason we have all those big clubhouses and that is the reason I pulled out of it. They have been using the dumb soldiers to break strikes."
Testimony before House of Representatives' Committee, Investigation of Nazi and Other Propaganda. 1935
...In fairness to the American Legion today, it needs to be pointed out that the Legion leadership of our times is far different from what it was in the period during and preceding the Butler hearings, when so many former commanders and high officials were involved in the conspiracy and antilabor actvities dictated by big-business interests.

John L. Spivak explained why:

A long struggle followed within the Legion between those who would use the members for their own business and political interests and those who wanted the organization used for the benefit of former servicemen. The latter won. At the time of the plot, the cleavage between the rank and file and the Royal Family seemed-as it indeed turned out to be-a permanent one. In the generation that followed, the Legion underwent drastic changes and a mellowing. 
Members now rarely participate in antilabor activity. In fact, many Legionnaires are themselves loyal union men.

Source: Jules Archer, The Plot to Seize the White House, 1973.

 Source: Press for Conversion! magazine, Issue # 53, "Facing the Corporate Roots of American Fascism," March 2004. Published by the Coalition to Oppose the Arms Trade.
Order a Copy: Order a hard copy of this 54-page issue of Press for Conversion! on the fascist plot to overthrow President F.D.Roosevelt and the corporate leaders who planned [image: image33.jpg]


and financed this failed coup. 


Croix de feu
By Richard Sanders, Editor, Press for Conversion!
The Croix de feu was a fascist veterans group in France that was involved in a failed coup there. It was used as a model for the type of organization that American fascists wished to establish in the U.S to help foment their coup against President F.D. Roosevelt.
MacGuire was sent to Europe by the American coup plotters to study veterans organizations and how they aided fascist governments in Gemrany, Italy France and elsewhere. He sent a report to his backers from France on March 6, 1934. In it he said that the Croix de feu:

“will be very patriotic during this crisis and will take the [wage] cuts or be the moving spirit in the veterans to accept the cuts. Therefore, they will, in all probability, be in opposition to the Socialists and functionaries [who believe] the correct way to regain recovery is to spend more money and increase wages, rather than to put more people out of work and cut salaries.”

This group, that MacGuire saw as a model for use in America, was the largest and most active fascist organization in France between the wars. It was financed by top industrialists and bankers like André Michelin (tires), Louis Renault (cars) and François Coty (perfume and newspapers). The Wandel (munitions) and Rothschild (banking) families also sponsored it. Its vice-president, M. Pozzo di Borgo, was a director of several corporations, and its manager was a bank vice-president.

It arose in 1925, when Ernest Mercier, an electrical and gasoline magnate and director of 19 companies, initiated the creation a veterans group. This lead to the Croix de feu’s founding in 1927. In 1930, Colonel Robert de La Rocque became its leader and transformed it into a paramilitary force. The next year, la Rocque lead the Croix de feu and other fascists, in storming the final session of the International Disarmament Conference. By 1934, it claimed 120,000 members. On February 6, exactly one month before MacGuire’s report, the Croix de feu had staged a near-successful coup. At their huge riot outside the Chamber of Deputies, police killed 15 and wounded 1000. The Radical-Socialist government was forced to resign. In 1936, the escalating threat of a fascist coup brought communists, socialists and liberals into a Front Populaire. After winning the election, they outlawed paramilitary groups, like Croix de feu. So, it became a political party, Parti Social Francais (PSF).

The Croix de feu began with two main demons: Leftists and Freemasons. The Marxists/Socialists were blamed for economic problems, labour strikes and because they advocated higher income taxes. Masons were accused of threatening traditional Catholic values with social decadence. By 1941, the Croix de feu/PSF added Jews to its list and fought a tripartite “Judeo-Masonic-Bolshevik” conspiracy.

The Croix de feu violently disrupted leftist gatherings, using weapons to assault workers as they left meetings. Fights between organized labour and the Croix de feu sometimes went on for hours. The government long ignored the fact that the Croix de feu and other fascist groups had munitions, machine guns and even airplanes.

The group’s policies included:

(1) Curtailing the free speech and assembly of those they disliked,
(2) Dissolving federations of labor, 
(3) Privatizing state monopolies and abrogating social insurance laws,
(4) Stopping state “interference” in education. Technical schools would be run by big corporations,
(5) Opposing state-planned economy,
(6) Distrusting other countries,
(7) Mandatory 2-year military service; not reducing military spending, 
(8) Making the public sacrifice to solve France’s financial problems.

References:
Robert J. Soucy, "Review of Michel Winock's Nationalism, Anti-Semitism, and Fascism in France, 1998." H-France, December 1999. www3.uakron.edu/hfrance/reviews/soucy2.html
France Between the Wars 1918-39
http://worldatwar.net/nations/france
Bernard Knox, "Premature Anti-Fascist," First Abraham Lincoln Brigade Archives, April 1998. 
http://www.nyu.edu/pages/kjc/lectures/knox.doc
S. Herman, "Fascist Trends in France," Class Struggle, Jan. 1935.
Vera Buch, "A Challenge to the French Working Class," Class Struggle, Oct. 1935.
http://www.weisbord.org
Jeffrey Johnson, "Cosmopolitan Patriotism," New Thinking, Winter, 2003.
http://www.new-thinking.org/journal/cosmopolitanpatriotism.html
Source: Press for Conversion! magazine, Issue # 53, "Facing the Corporate Roots of American Fascism," March 2004. Published by the Coalition to Oppose the Arms Trade.
Order a Copy: Order a hard copy of this 54-page issue of Press for Conversion! on the fascist plot to overthrow President F.D.Roosevelt and the corporate leaders who planned and financed this failed coup. 

8. American Liberty League

The formation of the American Liberty League, "to combat radicalism" and "defend and uphold the Constitution," was announced shortly afterward. Heading and directing this organization were men from the du Pont and J.P. Morgan companies.

9. Hugh Samuel Johnson
Hugh Samuel Johnson (1882-1942)
By Richard Sanders, Editor, Press for Conversion!
As head the National Recovery Administration (NRA), Hugh Johnson was FDR’s leading bureaucrat. Jerry MacGuire told General Butler that J.P. Morgan’s interests wanted Johnson installed as a Secretary of General Affairs to run the country. MacGuire also said FDR would fire Johnson within a month, because he “talked too damn much.” Butler asked “How do you know all this?” MacGuire said “Oh, we are in with him all the time. We know what is going to happen.” When FDR demanded his resignation a few weeks later, Johnson became one of FDR’s loudest critics.

Had Johnson really been the coup plotters’ inside man, as MacGuire said? Did he collaborate with MacGuire’s financers, while on FDR’s team? Who was Johnson and how did he get so close to the president?

Johnson graduated from the U.S. Military Academy in 1903, and served in General John Pershing’s 1916 invasion of Mexico. Backed by warplanes and motorized vehicles, 4,800 U.S. troops chased revolutionary Pancho Villa. Back in Washington in 1917, Johnson was a deputy provost marshal general. In WWI, he helped draft the Selective Service Act and, by 1918, was a brigadier general. He directed the Army’s Purchase and Supply Branch and knew Samuel Bush (great grandfather of George W. Bush) the Ordnance, Small Arms and Ammunition section chief, War Industries Board (WIB). According to the U.S. Army’s Center of Military History, Johnson was “brilliant, young, inpatient and abrasive” and “soon in hot water with many of his military colleagues, including the Chief of Staff.” Johnson left the job “disgruntled,” but not empty handed. He had now acquired a powerful mentor, Bernard Baruch, the chair of President Wilson’s WIB.

[image: image34.jpg]


A Wall Street financier, with a seat on the New York Stock Exchange, Baruch was responsible for mobilizing the nation’s industries for war. From then on, Johnson was Baruch’s friend, representative, associate, protégé or crony, depending on one’s sources. After WWI, Baruch was a U.S. delegate to the Paris Peace Conference, and sat on the Supreme Economic Council. He later engineered Johnson’s placement on FDR’s team.

In 1919, Johnson was a partner in the Moline Plow Co., which Universal Tractor bought in 1915. After WWI, when car makers like Ford and GM, began making tractors, John Willys purchased Moline Plow. In the 1920s, he sold it to partners George Peek and Hugh Johnson. In 1921, Baruch helped them launch the “equality for agriculture” movement to get government farm subsidies and help their firm’s bottom line.

In 1932, FDR vied for the Democratic Party’s nomination for President. His clique of advisors, the “Brain Trust” were professors who argued that corporate wealth was too concentrated. They decried the plutocratic control of autocratic, economic elites that threatened public welfare. Adolf Berle, in Modern Corporation and Private Property, prophesized that corporations might become “the dominant form of social organization.”

Baruch and other corporate kingpins soon drew FDR away from his Brain Trust. Law professor, John Walsh, says that when businessmen

"approached Roosevelt,… they had the added advantage that with their policy ideas came significant campaign contributions…. The [Wall Street] ‘speculators,’ Bernard Baruch and Joseph Kennedy [a Nazi sympathizer and patriarch of the American political dynasty], were the most generous and the most demanding…. As General Hugh Johnson, Baruch’s associate, put it [in The Blue Eagle from Egg to Earth, 1935], any time there was a financial crisis in [FDR’s] campaign, Baruch ‘either gave the necessary money, or went out and got it.’"

Baruch’s fundraising bought him the right to plant his man, Johnson, on FDR’s policy staff. Fronting for Baruch, Johnson countered the Brain Trust’s plan to use government control and planning to stop runaway corporate power. Baruch, and clone Johnson, argued for “industrial self-government.” Within a week of FDR’s nomination, one Brain Truster, Rexford Tugwell, worried that Baruch now dictated FDR’s financial policies.

Baruch was then instrumental in drafting FDR’s National Industrial Recovery Act. FDR placated rightwing opponents by appointing Baruch protégé, George Peek, Johnson’s former business partner, to lead the Agriculture Adjustment Administration. In 1933, FDR put Hugh Johnson in charge of the National Recovery Administration (NRA). Time said “Johnson burst like a flaming meteorite on the country” (Jan. 1, 1934) and made him “Man of the Year” for 1933. Quoting the New York Times, Time said Johnson, a “soldier, lawyer and manufacturer,” had been offered “almost unlimited powers”:

Johnson’s scowl, his broad mouth and furrowed brow, his pithy epithets, the daily state of his health and temper, made acres of news pictures, miles of news copy every 24 hours. He was not the Administrator of NRA, he was NRA.
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Besides Johnson, another highly-visible NRA symbol, the “Blue Eagle,” was displayed by cooperating businesses.

Under NRA supervision, each sector of the economy developed a code to govern itself. Corporations, especially the biggest ones, were happy with this plan, designed by Johnson and Baruch. Industries devised their own production standards, fixed prices and set wages. And, once they agreed to abide by their sector’s code, they were exempt from antitrust laws. To many, this was indistinguishable from having illegal monopolies and trusts.

Labor was supportive at first because NRA codes were to eliminate child labour, set maximum hours, minimum wages and safe working conditions. In theory, the NRA also guaranteed labour rights. But, the new system allowed big corporations to dominate each sector by rigging the codes with little or no input from unions, consumers or the NRA.

Economist Thayer Watkins says “between the end of WWI and 1933, Johnson had become an admirer of Mussolini’s National Corporatist system in Italy and he drew upon the Italian experience in formulating the New Deal.” Although Watkins says the NRA was not fascist, some extremists called it that. In Democratic Despotism, 1936, Raoul Desvernine (chair of the National Lawyers Committee, an American Liberty League front group), compared FDR’s New Deal with fascism, Nazism and Sovietism. He even quoted Johnson: “We have submitted our economic system–prices, trading, agriculture, the value of savings and the buying power of salaries and wages–to administrative will. If that isn’t dictatorship, what is it?”

Talk about the stove calling the kettle black! It was Johnson and Baruch who had infiltrated FDR’s cabinet to push fascism! Historian, George Rawick, in “Working Class Self-Activity,” Radical America (1969) recounts what Francis Perkins, FDR’s Secretary of Labor, told him:

"At the first meeting of the Cabinet... in 1933, [FDR’s] financier and adviser, Bernard Baruch, and Baruch’s friend Gen. Hugh Johnson... came in with a copy of a book by [Gio-vanni] Gentile, the Italian Fascist theoretician [Mussolini’s Education Minister], for each member of Cabinet, we all read it with great care.

Like the Italian fascists, Johnson was no friend of unions. San Francisco’s 1934 general strike exemplifies this. George Seldes sets the scene: 
In the first three days, the city was in a holiday mood and there was no real suffering from lack of food deliveries. The strikers did not stop the rounds of milkmen.… The press [and]… paid radio orators, preached fear and hatred. News was distorted, invented, colored with propaganda; radio speeches were pure demagoguery. The villains were always the ‘Reds’ and ‘foreign agitators.’ The newspaper-reading citi-zenry and radio masses were quick to respond to hysterical suggestions, when as a climax Gen. Hugh Johnson, arriving as mediator, delivered… a senseless blast against labor which became the newspaper signal for hysteria: ‘When the means of food supply–milk for children–necessities of life to the whole people are threatened, that is bloody insurrection.’"

FDR fired Johnson, ostensibly for his erratic personality, not their political differences. Johnson is described by T.H. Watkins in “The Bird Did its Part” (Smithsonian, May 1999) as:

burly, blunt, often tactless and profane, with a face that might be described as ‘40 miles of bad road,’ he chain-smoked Old Golds, drank too much and too often, and sometimes vanished into an alcoholic void. He had a close relationship with his assistant, Frances ‘Robbie’ Robinson, that many assumed was more than just professional.

On May 27, 1935, the Supreme Court ruled the Johnson/Baruch code system unconstitutional because it gave legislative power to the executive. 
Huey Long later described Johnson as “one of those satellites loaned by Wall Street to run the Government, and who, at the end of his control over and dismissal from the NRA, pronounced it ‘as dead as a dodo’” The NRA’s blue eagle was indeed extinct, but Johnson wasn’t. He got a column in the Scripps-Howard newspapers and hurled abuse at FDR.

Johnson also blasted Huey Long and Father Coughlin. The fascist radio priest came back swinging with veiled anti-Semitic punches at Johnson like: “Where were you in 1933 and 1934 when our beloved leader [FDR], consecrated to drive the money changers out of the temple, was hampered and impeded by your master, Bernard Manasses Baruch, the acting president of the U.S., the uncrowned prince of Wall Street?” Baruch, said Coughlin, was Johnson’s “task-master,” his “prince of high finance.” Coughlin also swiped at Wall Street efforts to return American to the gold standard and linked Baruch and “his group of speculators and international bankers” to “the Rothschilds in Europe, the Lazzeres in France, the Warburgs, the Kuhn-Loebs, the Morgans and the rest of that wrecking crew of internationalists whose god is gold.” Coughlin pushed the Silver Standard because he was (secretly) one of America’s top silver owners. He also knew firing potshots at bankers, especially Jewish ones, played well.

In 1940, Johnson was on the national board of the America First Committee (AFC) with Gen. Robert Wood, head of Sears Roebuck. It was the leading lobby against U.S. entry into WWII. Started by Yale’s Douglas Stuart Jr., its key backers included Gerald Ford (later U.S. president), and well-known fascists Charles Lindbergh (aviation hero, AFC spokesman and Nazi-medal recipient), Coughlin (Father of hate radio) and Gerald Smith (a fascist priest who called Roosevelt, “Rosenfeld”), Avery Brundage (Olympic athlete, member of the International Olympic Committee in 1936, and the U.S. Nazi Party), Henry Ford (another Nazi-medal recipient), Hanford MacNider (American Legion commander), Senator Burton Wheeler, John F. Dulles (Nazi lawyer and later Secretary of State). In 1941, Nazi Propaganda Minister, Joseph Goebbels, said: “The America First Committee is truly American and truly patriotic!”

Johnson infiltrated FDR’s inner circle thanks to campaign donations from his mentor, Baruch (who advised every president until Eisenhower). Johnson then used the NRA for Wall Street’s agenda. When they realized Johnson would soon be fired, they stepped up other plans to retake control over FDR’s administration.
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10. Mussait

"I was informed that there is a Fascist Party springing up in Holland under the leadership of a man named Mussait who is an engineer ...who has approximately 50,000 followers..., ranging in age from 18 to 25 years.... It is said this man is in close touch with Berlin and is modeling his entire program along the lines followed by Hitler

11. Hanford MacNider

Hanford MacNider (1889-1968)
By Richard Sanders, Editor, Press for Conversion!
Within the coup plotters’ circle, the Morgan faction saw General Douglas MacArthur as their best choice to lead a veterans’ army against FDR. Their second choice was Hanford MacNider, who had twice been the American Legion’s national commander (1921-1922, 1931). General Butler told Gerald MacGuire that “MacNider won’t do…. He will not get the soldiers to follow him, because he has been opposed to the bonus.” MacGuire replied: “Yes, but we will have him change.” Butler told the Congressional Committee that “three weeks later, after this conversation, MacNider changed and turned around for the bonus.” So, it seems MacNider was in their pocket. Why was he a top choice and why would he go along with their plot?

MacNider, one of Iowa’s best-known war heroes, projected the image of a down-to-earth “Iowa farm boy” but he was actually born to bank. Son of Charles MacNider, a prominent banker and leader in the cement business, Hanford graduated from Harvard in 1911. He then took up bookkeeping in his father’s Mason City bank. In 1912, MacNider became a Master Mason and then rose to the penultimate (32nd) degree, called Sublime Prince of the Royal Secret. Throughout his life, he kept his Masonic ties and his connection to Northwest States Portland Cement, being its president for 53 years.

In 1916 and 1917, when U.S. General Pershing was chasing Mexican revolutionary Pancho Villa, MacNider was among 160,000 national guardsmen who patrolled the border. He was soon off to France (1917-1919). The story goes that military charges were laid against MacNider when one of his men disagreed with a Colonel. MacNider then supposedly went AWOL to get to the front. When authorities finally caught up to him, he had already risen through the ranks and won 14 medals, so charges were dropped. While in France, MacNider took part in forming the banker-funded American Legion as a bulwark against radicalism.

Upon returning to the U.S., MacNider became the Legion’s Iowa State Commander (1920-1921) and then its National Commander (1921-1922). In 1924, with his dad’s money, MacNider created the Republican Service League (a committee of the supposedly non-partisan Legion) and fought to defeat Senator “Wildman” Brookhart, a Republican renegade who advocated cooperative banking and housing and was denounced by editorialists as that “insurgent, Bolshevik, lusty bedouin, buffoon.” MacNider was President Calvin Coolidge’s assistant secretary of war, and Maj. Dwight Eisenhower was MacNider’s executive assistant (1925-1928).

In 1928, MacNider was considered as a Republican vice presidential candidate. When his father died that year, he took command of family business interests, which thrived during the Depression.

Between 1930 and 1932, MacNider was President Herbert Hoover’s envoy to Canada. He presented himself for duty in full-dress Army uniform. While here, he set the groundwork for the St. Lawrence Seaway Treaty. In the process, he became a close confidant of MacKenzie King, Canada’s anti-Semitic, Liberal Prime Minister. King, who confided in his diary that “We must seek to keep this part of the continent free from unrest and from too great an intermixture of foreign strains of blood,” had pleasant meetings with Adolph Hitler, and his henchman Hermann Goering, in 1937. Deeply impressed by Hitler, King wrote in his diary: “he [Hitler]…truly loves his fellow-men, and his country….a man of deep sincerity and a genuine patriot…. distinctly a mystic” (Diary, June 29, 1937). King’s Minister of Immigration, Frederick Blair, bragged about his efficiency in keeping Jewish refugees, that were fleeing genocide in Germany, from entering Canada.

In 1932, MacNider resigned his ambassadorship to Canada and was an unsuccessful Republican vice presidential candidate. In 1940, he failed as a Republican contender for the presidential nomination.

He was a member of the America First Committee until December 4, 1941, three days before Pearl Harbour. In WWII, he was promoted to brigadier general (1942) and was a major general upon resigning (1951). The next year, he turned down a request to manage Douglas MacArthur’s campaign for the Republican Party presidential nomination. When Eisenhower won the Presidency, MacNider turned down his offer of a cabinet post.
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12. Albert Grant Christmas

Albert Grant Christmas
Christmas was the Attorney to Robert S. Clark, who gave thousands to Gerald MacGuire. Christmas was also one of those who received MacGuire's reports from Europe when he was there studying the usefulness of the Croix de feu, and other reactionary veterans organizations, by fascist governments and movements in Gemany, Italy, France and elsewhere.
Here are some quotations about Albert Christmas from Jules Archer's book, The Plot to Seize the White House, 1973:

[MacGuire] could not explain what he had done with at least thirty thousand in letters of credit, funds advanced to him by either Clark or Clark's attorney, Albert Grant Christmas, and which MacGuire had had with him at the [American] Legion convention in Chicago the following October, at which he had been both a delegate and a member of the "distinguished guest committee."
p.168

Although Clark, his attorney A. G. Christmas, Walter E. Frew, and others were behind the Committee for a Sound Dollar and Sound Currency, their names had been carefully omitted from its records.
p. 174

Before entering the committee room accompanied by his counsel, [MacGuire] asked permission to read to the committee a cablegram he had received from Albert Grant Christmas, Clark's lawyer, in Paris:

"Read this wire when you testify. Reports of the Butler testimony in Paris outrageous. If reports are correct, my opinion is that a most serious libel has been committed. I am returning at once to testify as to our anti-inflation activities."
p.178

Evidence was found that the day before MacGuire had allegedly seen Butler in Newark, he had drawn six thousand dollars in thousand-dollar bills from a "special account" in the Manufacturers Trust Company and had also been given ten thousand dollars in thousand-dollar bills by Christmas in Clark's presence. The committee was convinced that MacGuire had been the "cashier" for the planned veterans organization.
p. 182

McCormack announced that Albert Christmas had returned from Europe and would testify in two or threedays in an executive session. Clark's attorney was not questioned, however, until the final day of the committee's life, January 3, 1935, after which no further investigatory action could be taken by the committee and then the questions were limited only to money given MacGuire by the lawyer and Clark," [John] Spivak noted. "Presumably because of the sacredness of lawyer-client confidences, no questions were asked about conversations or correspondence between an alleged principal in the plot and his attorney."

There was an interesting exchange, nevertheless, in the matter of $65,000 MacGuire testified that he had received for traveling and entertainment expenses:

MCCORMACK: So the way you want to leave it is there is $65,000 or $66,000 that Mr. MacGuire received from either you, or Mr. Clark, which he spent in the period between June and December of 1933 for traveling and entertainment expenses?
CHRISTMAS: Yes, sir.
MCCORMACK: Did he return to you some time in August [1934] approximately $30,000 in cash?
CHRISTMAS: No.
MCCORMACK: Do you know he testified he did?
CHRISTMAS: The committee gave me some indication of such testimony at a previous session.
MCCORMACK: Assuming he has testified to that, that is not so?
CHRISTMAS: I would say he is in error. He is mistaken.

So the committee found still another reason to doubt the veracity of MacGuire, who had denied, under oath, all the allegations of the Fascist plot in which he was the go-between
pp.188-189

Source: Jules Archer, The Plot to Seize the White House, 1973.

---

Here is a quotation from L. Wolfe's article: 

"The day before, on Jan. 3, the committee heard its last witness -- Albert Christmas -- on the final day of the committee's life. There were no questions asked of the lawyer about any discussions he might have had with his client Clark about the plot or about General Butler. Christmas did his best to try to represent MacGuire as a 'loose cannon,' a deliberate attempt to shield those who had dispatched the lowly bond salesman to do their bidding."

Source: "Franklin Delano Roosevelt vs. the Banks: Morgan's Fascist Plot, and How It Was Defeated," The American Almanac, July 25, 1994.
http://www.members.tripod.com/american_almanac/morgan4.htm 

13. John W. Davis

John William Davis (1873-1955)
During the 1930s, J.P. Morgan's chief counsel, John W. Davis was one of the central organizers of the Democratic Party and American Liberty League. The following quotations demonstrate that he had close political and business connections to many of the individuals linked to the fascist plot to oust President Roosevelt.
[John W. Davis was] "a member of the National Executive Committee [of the American Liberty League]"
Source: Jules Archer, The Plot to Seize the White House, 1973 p. 31 and Gerard Colby, DuPont Dynasty (Secaucus, NJ: Lyle Stuart, Inc.), p. 322

"the millionaire [Clark] was induced to reveal that the author [of the speech on reverting to the Gold standard given to Butler] was none other than John W. Davis, the 1924 Democratic candidate for President, and now chief attorney for J. P. Morgan and Company."
Source: Jules Archer, The Plot to Seize the White House, 1973

[in 1931, after he had been placed under arrest and was scheduled for general court marshall for criticizing Mussolini] "He [General Butler] wired New York Governor Franklin D. Roosevelt, who had presented him with one of his Medals of Honor as Undersecretary of the Navy, "Am in great trouble. Can you assist me in securing services of John W. Davis as counsel?" Davis, a leading Wall Street corporation lawyer, had been the unsuccessful Democratic candidate for President in 1924. Roosevelt persuaded Davis to agree to argue Butler's case at the trial. 
Source: Jules Archer, The Plot to Seize the White House, 1973 p. 113

BUTLER: He said, "You have got the speech?" I said, "Yes. These fellows, [Bill] Doyle and [Gerald] MacGuire, gave me the speech." I said, "They wrote a hell of a good speech, too." He said, "Did those fellows say that they wrote that speech?" I said, "Yes; they did. They told me that that was their business, writing speeches." He laughed and said, "That speech cost a lot of money."
In testimony afterward censored, Butler revealed that the speech had apparently been written for the millionaire by the chief attorney for J. P. Morgan and Company, who had been the 1924 Democratic candidate for President.
BUTLER: Now either from what he said then or from what MacGuire had said, I got the impression that the speech had been written by John W. Davis-one or the other of them told me that.
Clark had been amused, Butler testified, that MacGuire and Doyle had claimed the authorship.
Source: Jules Archer, The Plot to Seize the White House, 1973, pp. 146-147 (testimony to cttee)

Censored in [Paul C.] French's testimony was his revelation of the sources to which MacGuire had said that he could turn for the funds to finance the veterans' army.

FRENCH: He said he could go to John W. Davis [attorney for J. P. Morgan and Company] or Perkins of the National City Bank, and any number of persons to get it.
Of course, that may or may not mean anything. That is, his reference to John W. Davis and Perkins of the National City Bank.
Jules Archer, The Plot to Seize the White House, 1973, p. 165 (testimony to cttee)

[John W.] Davis and [Al] Smith, two former [Democratic] party heads 
Source: Jules Archer, The Plot to Seize the White House, 1973, p.213 from Spivak, Man in His Time
one of a select few on the Morgan "preferred lists"
….
John W. Davis, once in the field for the Presidency of the United States, is Morgan's chief attorney. When a Senate investigating committee tried to get income tax reports of the world's leading private banking house, this man who wanted to be President of the United States bitterly fought every move designed to reveal its income.
Davis is one of those on the Morgan preferred lists. 
Davis has borrowed money from the Morgans.
Davis is a director of the Guarantee Trust Co. of New York - the same bank that [Grayson M.-P.] Murphy is a director of and which has two Morgan partners on the board of directors.
Davis is the man who was named in Butler's testimony as the one who wrote the gold standard speech which MacGuire tried to bribe Butler to make at the American Legion convention.
Davis' name was suppressed by the Dickstein-McCormack Committee.
Source: John Spivak, "Wall Street's Fascist Conspiracy: Morgan Pulls the Strings," New Masses , Feb. 5, 1935
http://coat.ncf.ca/our_magazine/links/53/spivak-New.pdf
John W. Davis gave $15,000 to the Democratic Party to help defray its deficit from 1924. 
Source: Ferdinand Lundberg, America's Sixty Families
http://www.mail-archive.com/ctrl@listserv.aol.com/msg28871.html
"In 1944, Davis acted as a constitutional advisor to the [Council on Foreign Relations] CFR's Informal Agenda Group (IAG). The IAG was established by U.S. Secretary of State Cordell Hull to draw up plans to create the UN. Davis and two other lawyers (including Nathan Miller) approved the IAG's plans."

"the CFR's first president, was another Wall Street lawyer. He served President Woodrow Wilson as solicitor general, and then as ambassador to Great Britain. After World War I he formed his own law firm in New York City and became the chief counsel for J.P. Morgan and Company. He was the Democratic presidential candidate in 1924, but was beaten in the election by Calvin Coolidge. In 1933 John W. Davis became involved in a fascist plot to topple the new Roosevelt administration that threatened the Morgan interests that were allied with the Bank of England, a plot that was exposed by Major General Smedley Butler but then covered up by the Establishment press. Davis also helped to found the American Liberty League, a Wall Street-dominated organization that masqueraded as a patriotic "grass roots" movement that opposed the New Deal."

Law firm: Davis, Polk, Wardwell, Sunderland and Kiendl [of the Morgan group's John W. Davis] 
This law firm was one of "seven major financial groups or factions that in 1977 (IBT's publication date) maintained the highest levels of influence within the Council [on Foreign Relations] 
The law firm was controlled by the Morgan Group, which controlled J.P. Morgan and Co., Morgan Stanley, New York Life, Mutual of New York, the law firm Davis, Polk, and the multinationals U.S. Steel, General Electric, and IBM. 
Source: "One World Vision, New York City and the CFR," American Babylon - Rise and Fall 
http://www.redmoonrising.com/AmericanBabylon/Part4.htm
DAVIS, JOHN WILLIAM (B.1873)
Britain 1918-1921
[Davis is mentioned in these books:]
· Chernow,R. The House of Morgan. 1990 (254-5, 360-1, 363, 371, 379) 
· Council on Foreign Relations. Annual Report. 1988 (164, 166) 
· Domhoff,G.W. The Higher Circles. 1971 (115) 
· Dye,T. Who's Running America? 1983 (151) 
· Hendrickson,K. Collins,M. Profiles in Power. 1993 (68) 
· Hitchens,C. Blood, Class, and Nostalgia. 1990 (307) 
· Lisagor,N. Lipsius,F. A Law Unto Itself. 1989 (191) 
· Perloff,J. The Shadows of Power. 1988 (38, 49, 51, 158) 
· Quigley,C. Tragedy and Hope. 1966 (53, 938, 952-3) 
· Seldes,G. One Thousand Americans. 1947 (190, 206, 209, 247, 258, 289) 
· Shoup,L. Minter,W. Imperial Brain Trust. 1977 (31, 91, 104-7, 226, 289, 301) 
· Silk,L.& M. The American Establishment. 1980 (184, 187, 196) 
· Simpson,C. The Splendid Blond Beast. 1993 (26) 
· Vankin,J. Whalen,J. The 60 Greatest Conspiracies. 1998 (236) 
Source: NameBase
http://www.namebase.org/main2/John-William-_28b_2E1873_29-Davis.html
"Davis of U.S. Steel"
Source: Gerard Colby, DuPont Dynasty (Secaucus, NJ: Lyle Stuart, Inc.), p. 322

[John W. Davis was] "a founder of the American Liberty League who attended planning meetings in the offices of Al Smith in New York"

[John W. Davis was] "the former U.S. ambassador to the Court of St. James and accepted into the top circles of the British elite. A high-ranking Scottish Rite Freemason, Davis came from a line of British-linked traitors from Virginia, and was seconded into the Morgan firm as its counsel through these connections. Later, he was to defend segregation as necessary for the preservation of the race in the landmark 1954 Brown v. Board of Education Supreme Court case. Davis was with Morgan on his prviate yacht during the late spring of 1934."
Source: L. Wolfe, "Franklin Delano Roosevelt vs. the Banks: Morgan's Fascist Plot, and How It Was Defeated," The American Almanac, July 11,1994.
http://www.members.tripod.com/american_almanac/morgan3.htm
[John W. Davis was] "friendly to the Association Against the Prohibition Amendment (AAPA), was on small executive committee directed the Liberty League's affairs"
Source: David Kyvig, Chapter 10, "Champagne and Sour Grapes," Repealing National Prohibition (1979)
http://www.druglibrary.org/schaffer/history/rnp/RNP10.html
[John W. Davis was on the] "National Advisory Council of the Crusaders" .... [John W. Davis was] "Chief Morgan lawyer, shown to be tied up with fascist organizations"
Source: John Spivak, "Wall Street's Fascist Conspiracy: Morgan Pulls the Strings," New Masses, Feb. 5, 1935
http://coat.ncf.ca/our_magazine/links/53/spivak-NewMasses.pdf
[John W. Davis was a] "Former Democratic presidential candidate and a senior attorney for J.P. Morgan."
Source: Steve Kangas, “The Business Plot to Overthrow Roosevelt,” Liberalism Resurgent: A Response to the Right, 1996.
http://home.att.net/~Resurgence/tenets.htm
[John W. Davis was the failed] Democratic presidential candidate in 1924.
Served as president of the Council on Foreign Relations from 1921 to 1933 and a director since 1921."
Source: Laurence H. Shoup & William Minter, "Shaping a New World Order, The Council on Foreign Relations' Blueprint for World Hegemony"
Trilateralism (edited Holly Sklar) South End Press, 1980
http://www.thirdworldtraveler.com/Trilateralism/NewWorldOrder_Trilat.html
John W. Davis "of Clarksburg, Harrison County, W.Va.; New York, New York County, N.Y.; Locust Valley, Nassau County, Long Island, N.Y. Son of John James Davis; first cousin of Cyrus Roberts Vance. Born in Clarksburg, Harrison County, W.Va., April 13, 1873. Democrat. Lawyer; member of West Virginia state house of delegates from Harrison County, 1899; candidate for Presidential Elector for West Virginia, 1900; delegate to Democratic National Convention from West Virginia, 1904; U.S. Representative from West Virginia 1st District, 1911-13; U.S. Ambassador to Great Britain, 1918-21; candidate for Democratic nomination for President, 1920; candidate for President of the United States, 1924; delegate to Democratic National Convention from New York, 1928, 1932. Member, American Bar Association; Council on Foreign Relations; Freemasons; Phi Beta Kappa; Phi Kappa Psi. Died in Charleston, Charleston County, S.C., March 24, 1955. Interment at Locust Valley Cemetery, Glen Cove, Long Island, N.Y."
Source: http://politicalgraveyard.com/group/phi-kappa-psi.html
[John W. Davis was an] "American lawyer and public official, b. Clarksburg, W.Va. Admitted (1895) to the bar, he taught (1896-97) at Washington and Lee Univ. and later practiced (1897-1913) in Clarksburg. He served as Congressman (1911-13), U.S. Solicitor General (1913-18), and ambassador to Great Britain (1918-21). After 1921 he practiced law in New York City. He was nominated for President in 1924 on the 103d ballot, when, after a two-week deadlock at the Democratic convention, the forces of Alfred E. Smith and William Gibbs McAdoo agreed to compromise on a third candidate. Hampered by his legal affiliation with large corporations, Davis, even though he carried the South, won only 136 electoral votes and 8,386,500 popular votes. His speeches are collected in Treaty-making Power in the United States (1920) and Party Government in the United States (1929)."
Bibliography: See biography by W. H. Harbaugh (1973).
Source: http://www.encyclopedia.com/html/D/DavisJ1W1.asp
[John W. Davis "(son of John James Davis), [was] a Representative from West Virginia; born in Clarksburg, Harrison County, W.Va., April 13, 1873; attended various private schools; was graduated from the literary department of Washington and Lee University, Lexington, Va., in 1892; taught school; reentered the university and was graduated from its law department in 1895; was admitted to the bar the same year and commenced practice in Clarksburg, W.Va.; professor of law at Washington and Lee University in 1896 and 1897; resumed the practice of law in Clarksburg, W.Va., in 1897; member of the State house of delegates in 1899; delegate to the Democratic National Convention in 1904; president of the West Virginia Bar Association in 1906; appointed a member of the West Virginia Commission on Uniform State Laws in 1909; elected as a Democrat to the Sixty-second and Sixty-third Congresses and served from March 4, 1911, to August 29, 1913, when he resigned; one of the managers appointed by the House of Representatives in 1912 to conduct the impeachment proceedings against Robert W. Archbald, judge of the United States Commerce Court; Solicitor General of the United States 1913-1918; appointed Ambassador to the Court of St. James and served from November 21, 1918, to March 31, 1921; member of the American delegation for conference with Germany on the treatment and exchange of prisoners of war, held in Berne, Switzerland, in September 1918; honorary bencher of the Middle Temple, London, England; unsuccessful Democratic candidate for President of the United States in 1924; delegate to the Democratic National Convention in 1932; was a resident of Nassau County, N.Y., and practiced law in New York City until his death; died in Charleston, S.C., March 24, 1955; interment in Locust Valley Cemetery, Glen Cove, Long Island, N.Y."
Source: Bibliography: DAB; Harbaugh, William H. Lawyer's Lawyer: The Life of John W. Davis. New York: Oxford University Press, 1973.
Biographical Directory of the American Congress, 1774-1949
http://www.rootsweb.com/~nynassau/bios1.html
[John W. Davis'] advisor on foreign relations during his 1924 Democratic bid for President was John Foster Dulles.
Source unknown

[John W. Davis was] "Member of the Pilgrim Society of America: "the Pilgrims may be termed the wholesale agency for promoting the interests of Britain in this country. It is strictly a Tory organization. The retail outlet is the more widely known English-Speaking Union, which has for its avowed purpose:
'To draw together in the bond of comradeship the English-Speaking people of the United States and of the British Empire by the disseminating knowledge of each in the other and by reverence for their common institutions.'
It is interesting to note that the English-Speaking Union originated in London in the fateful year of 1917 when America bared her strong arm in defense of democracy. Like the Pilgrims, the English-Speaking Union has a British organization with headquarters in London and an American branch with central offices in New York. The purposes of the two organizations are virtually the same and there is an interlocking directorate and membership.
The patron of the English-Speaking Union (London) is His Majesty the King. The honorary president of the American English-Speaking Union is the prominent Pilgrim, John W. Davis, successor to the late Walter Hines Page as America's wartime Ambassador to the Court of St. James, Presidential Candidate in 1924, and member of J.P. Morgan & Co. As treasurer of the American English-Speaking Union is listed Harry P. Davison, also a Morgan partner whose father was instrumental in having J.P. Morgan & Co. appointed exclusive purchasing agents for the British Government in America during the World War."
Source: The Pilgrim Society & English Speaking Union
http://watch.pair.com/pilgrim.html
Source: The above references to John W. Davis were collected by Richard Sanders, editor of Press for Conversion!, during research on Issue # 53, "Facing the Corporate Roots of American Fascism," March 2004. Published by the Coalition to Oppose the Arms Trade.
Order a Copy: Order a hard copy of this 54-page issue of Press for Conversion! on the fascist plot to overthrow President F.D.Roosevelt and the corporate leaders who planned and financed this failed coup.

14. Albert Smith

Alfred Emanuel Smith (1873-1944)
By Richard Sanders, Editor, Press for Conversion!
When Jerry MacGuire said Al Smith was involved, General Smedley Butler thought it “incredible that the derby-hatted ‘happy warrior,’… [from] New York’s East Side slums, could be involved in a fascist plot” (Jules Archer, 1973). Smith’s pivotal role in the American Liberty League (ALL) had also shocked many. How could a poor Bowery boy get mixed up with America’s ultraright millionaires?

Smith was not just involved in the ALL, he helped found it. In fact, he and Irénée du Pont were its codirectors and their meetings were at Smith’s New York offices. How did this leading Democrat get wrapped up in such a plot to oust the president?

Smith, a Democratic politician since his days in New York’s state assembly (1904-1915), was New York’s governor four times (1919-1921, 1923-1929). in 1920, he was the party’s presidential candidate. In 1924, FDR nominated Smith for the president but he lost to J.P. Morgan attorney, John W. Davis.

In 1928, again nominated by FDR, Smith became the first Catholic presidential candidate for a major party. His campaign against Republican Herbert Hoover was divisive for the nation and the Democrats. It was a battle between Catholic and Protestant, Repeal (wet) and Prohibition (dry), urban and rural, North and South. Smith stood for wet forces and was linked to millionaire-funded Association Against the Prohibition Amendment (AAPA). Smith’s campaign manager, General Motor’s John Raskob, was a top AAPA organizer and former Democratic Party chair. The Ku Klux Klan, then a powerful force, especially in the rural South, promoted Hoover’s dirty campaign against Smith, the wet, urban, Northern “Papist.”

In 1930, Raskob formed the Empire State Building Co., to finance its construction. He hired Smith as its president. In the 1932 contest for the Democrat’s presidential candidate, Smith lost to FDR. When FDR became president, Smith moved even further right. In Congressional testimony, deleted from the Committee’s public report, Butler testified that Gerry MacGuire told him about Smith’s connection to the plot. “Al Smith is getting ready to assault the Administration in his magazine. It will appear in a month or so. He is going to take a shot at the money question. He has definitely broken with the President.” MacGuire’s prediction was correct. About a month later, Smith did break with FDR and he used his magazine, New Outlook, to editorialize against the New Deal.

In 1936, Smith was the keynote speaker at the ALL’s gala banquet. Democratic Senator Schwellenbach tried to stop him from giving in to “the temptation of following the advice of J.P. Morgan, John Raskob and Pierre du Pont and all the rest of these rascals and crooks” that controlled the ALL. He compared du Pont and Raskob to the “racketeers...who were finally put in the penitentiary because... they evaded their income taxes” (Gerard Colby, Du Pont Dynasty, 1984).

Colby describes the dinner as the “most famous political gathering of American industrialists and financiers in the twentieth century.” Smith warned the 2,000 attendees that FDR was moving towards communism:

"There can be only one capital, Washington or Moscow…. There can be only the clear, pure, fresh air of a free America, or the foul breath of communistic Russia. There can be only one flag, the Stars and Stripes, or the flag of the godless union of Soviets. There can be only one national anthem, the Star Spangled Banner, or the International."

More than a dozen du Pont family members basked in Smith’s words and led a standing ovation. This was just the simplistic vision that these corporatists wanted. And who better to deliver their message than this long-time Democrat? Pierre du Pont told the press: “It was perfect, he gave a splendid definition of democracy.” Because the media, like Smith, was largely controlled by Wall Street, the papers aided Smith’s attack on FDR.

After failing to stop FDR’s 1936 presidential renomination, Smith quit the Democrats and joined Republican Alf Landon’s losing campaign. Smith also cozied up with the bankers even more and became chairman of the Bank of New York, County Trust Co.
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Source: Press for Conversion! magazine, Issue # 53, "Facing the Corporate Roots of American Fascism," March 2004. Published by the Coalition to Oppose the Arms Trade.
Order a Copy: Order a hard copy of this 54-page issue of Press for Conversion! on the fascist plot to overthrow President F.D.Roosevelt and the corporate leaders who planned and financed this failed coup

15. John Jakob Raskob
John Jakob Raskob (1879-1950)
By Richard Sanders, Editor, Press for Conversion!
Raskob helped form the American Liberty League and gave it at least $20,000. He also $5,000 to one of its fascist front groups, the Southern Committee to Uphold the Constitution.
Raskob’s rise through the ranks of the du Pont weapons/chemical industry began in 1900, when Pierre du Pont hired him as a bookkeeper for some steel and railway businesses. Raskob was Pierre’s private secretary, then his assistant (1902); assistant treasurer (1911) and treasurer on the Executive Committee (1914).

By 1915, du Pont was beginning to absorb GM. With 3,000 shares, Pierre was GM’s largest minority stockholder. He became GM’s chair and put Raskob on the board. They wanted all GM cars to use paint, varnish, lacquer and artificial leather from du Pont. In 1918, Raskob was GM’s vice president and chaired its Finance Committee. The next year, Pierre put family friends onto GM’s board: Nobel, their European gunpowder ally and J.P. Morgan. By 1920, with financial trickery and $35 million from Morgan, du Pont’s empire owned GM.

In the 1920s, Raskob worked with William Stayton, Pierre and Irénée du Pont, and other millionaires to build the Association Against the Prohibition Amendment (AAPA). One of their allies, Al Smith, was the Democrat’s presidential candidate in 1928. Raskob took over Smith’s campaign and moved him to the far right. That year, Raskob became the Democratic Party’s national chair and coerced the party to endorse Repeal. Although Raskob gave $110,000 to Smith’s election, and Pierre gave $50,000, Wall Street’s elite mostly favoured J.P.Morgan’s Republican, Herbert Hoover, a mining millionaire. For his campaign in Florida, Hoover received $25,000 from Alfred du Pont, a KKK-allied racist who called Blacks, “coons.” When Hoover won Florida, Alfred said “I’ve just licked Pierre and Raskob and I’m reeking with gore.”

In 1927, Raskob cofounded the U.S. association of the Sovereign Military Order of Malta, a secretive Catholic order, based in Rome, with supposed origins in medieval crusaders who ruled Malta and Rhodes. Considered by some a sovereign state, it has diplomatic relations with 49 countries, its own passports and stamps. U.S. members included John Farrell (U.S. Steel), Joseph Kennedy (JFK’s father), New York’s Cardinal Francis Spellman, and CIA directors William Casey, William Colby and John McCone.

By 1928, Raskob, the so-called “Wizard of Wall Street,” informed the largely du Pont-controlled press that GM’s value would skyrocket. This falsely boosted the stock by almost $50 million, to $3.3 billion, the highest yet reached by any U.S. industrial stock. A few weeks later, its fall caused a panic, the bull market collapsed and Raskob, resigned as du Pont treasurer.

During the Roaring Twenties, insider trading was not yet illegal. Some brokerages, including J.P. Morgan and Kuhn Loeb, sold shares to “preferred” clients, at below current prices. This swindle took money from small investors and made the rich richer. Raskob was on J.P. Morgan’s “preferred list.” In 1929, he used this system to unfairly profit on Standard Brands and United Corp. stocks.

On the “preferred lists” were:

"fellow bankers, prominent industrialists, powerful city politicians, national Committeemen of the Republican and Democratic Parties, and rulers of foreign countries. [They] were notified of the coming crash, and sold all but...gilt-edged stocks, General Motors, Dupont, etc…. 
All the big bankers rode through the depression ‘with flying colors.’ The people who suffered were workers and farmers who invested...money in get-rich stocks, after Pres. Calvin Coolidge, and Treasury Secretary, Andrew Mellon, persuaded them to." (Golden Isles, July 24, 2003).

Raskob also persuaded ordinary Americans to trust Wall Street. Just before the 1929 Crash, the New York Times quoted him: “Prudent investors are now buying stocks in huge quantities and will profit handsomely when this hysteria is over.” That year, his famous article “Everybody Ought to be Rich” (Ladies Home Journal), said investments of $15 a month, would yield $80,000 in 20 years. Meanwhile, his millionaire friends were busily selling stocks to get out before the Crash.
Raskob promoted the 40-hour, five-day work week. In “What Next in America” (North American Review, Nov. 1929), he justified this policy not from “sentimentality” for workers, but as a “good business” move:

"to give workers additional time…to function as consumers of what they produce. We have got production geared up to such speed… that we are faced with...[the] problem of getting the goods...consumed. Every manufacturer, every capitalist concerned with financing industry, knows this…. If…we add a full Saturday holiday…there will be an immediate and tremendous increase in …consumption of automobiles, tires, gasoline, oil and roads."

Raskob’s plan succeeded. Workers did spend more, thus funneling their savings back to the industrialists. And, not a moment to soon; the Crash and Depression soon stopped their spending.

Raskob and Pierre Du Pont also cheated on their taxes. Their scam was to buy, sell and then buy back millions in stocks from each other. 
Leaving the post of Democratic national chairman in 1932, Raskob then helped form the American Liberty League and gave it at least $20,000. He also $5,000 to its fascist Southern Committee to Uphold the Constitution.

Creating the Raskob Foundation for Catholic Activities in 1945 (now boasting assets of $150 million), he retired from du Pont two years later.
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Source: Press for Conversion! magazine, Issue # 53, "Facing the Corporate Roots of American Fascism," March 2004. Published by the Coalition to Oppose the Arms Trade.
Order a Copy: Order a hard copy of this 54-page issue of Press for Conversion! on the fascist plot to overthrow President F.D.Roosevelt and the corporate leaders who planned and financed this failed coup. 

16. James H. Perkins 

"French: [MacGuire] said he could go to John W. Davis or [James H.] Perkins of the National City Bank, and any number of persons and get it [money for the organization]..

We discussed the question of arms and equipment, and he suggested that they could be obtained from the Remington Arms Co. on credit through the du Ponts. I do not think that at that time he mentioned the connection of du Pont with the American Liberty League, but he skirted all around it.... he suggested that Roosevelt would be in sympathy with us and proposed the idea that Butler would be named as head of CCC [Civilian Conservation Corps] camps by the President.

The CCC was a government work project giving employment to young men of military age. Another fascist army using CCC men was allegedly proposed by a Wall Street operator who said he controlled $700 million which he could make available; this second plot - if it was a separate one - did not attract as much attention as the one involving General Butler."
17. Kuehn Loeb & Co.

18. Felix Warberg – head of Kuehn

19. American Jewish Committee

20. Hearst – Man from Hearst captured the American Legion???

21. Remington Arms Company

22. Henry Morgenthau – Secretary of Treasury Suppressed evidence in the McCormick/D hearings

23. Father Coughlin’s the Crusaders

24. Ralph Easely – National civic federation

25. Harry A. Jung – Chicago

26. Hugh Johnson
27. Perkins of the National City Bank
28. Order of 76
29. The Black Shirts

30. Frank Belgrano

31. George Sylvester Viereck – nazi

32. Edward A. Rumley – Committee for the Nation

33. Lessing Rosenwald – American Jewish Committee

34. F.X. Mittmeier – Nazi that worked at Warbug Manhattan – Bank of Manhattan

35. Assistant Secretary of War – Wooding said army would be used to suppress people rebellion in the US

36. Morgan & Hodges (Harjes)
37. Douglas McArthur

38. Stotesbury

39. Judge Joseph Proskauer – American Jewish Committee – Proskauer Rose, 
40. http://www.bbc.co.uk/radio4/history/document/document_20070723.shtml 

41. General Harbord, 
42. Thomas W. Lamont - Thomas W. Lamont of J.P. Morgan
43. Admiral Sims
44. Hanford MacNider
45. The BBC online précis for their documentary program The Whitehouse Coup, says "The coup was aimed at toppling President Franklin D Roosevelt with the help of half-a-million war veterans. The plotters, who were alleged to involve some of the most famous families in America, (owners of
46. Heinz, 
47. Birds Eye, 
48. Goodtea, 
49. Maxwell Hse & 
50. George Bush’s Grandfather, Prescott) believed that their country should adopt the policies of Hitler and Mussolini to beat the great depression."[ Prescott Bush was one of the directors of the Hamburg America Line which gave free passage to journalists visiting Germany, and was accused of transporting Nazi spies to the United States.[52]
51. http://video.google.com/videoplay?docid=628728631767818729&q=FDR&hl=en 

52. Felix Rohatyn
53. President Herbert Hoover's economic team was controlled by his Ambassador to Britain, 
54. former Treasury Secretary Andrew Mellon, and 
55. Federal Reserve Chairman Eugene Meyer, whose father had helped found the American branch of the 
56. Lazard Frères banking house and whose own career was created by Lazard. Behind them was a larger cabal of private investment banking interests, who had a stranglehold on U.S. government credit policy, including the investment banks of 
57. Kuhn, Loeb; 
58. the Morgan interests; 
59. the Rockefellers; 
60. Dillon Read; 
61. Brown Brothers Harriman
62. Kuhn, Loeb arose as Jacob Schiff's enterprise, guided by his London partner, 

63. Sir Ernst Cassel, personal banker for King Edward VII, the British Round Table, and the Fabian Society. 

64. Kuhn, Loeb was then taken over by the London/German Warburg family, the biggest stockholders in the Nazi cartel IG Farben.

65. The Rockefeller family, beginning with a British partner in their early oil monopoly, extended into a cartel with Britain's Shell Oil, 

66. into Chase Manhattan Bank

67. Citibank, and into family foundations, all put into the service of British imperial policy.

68. Brown Brothers Harriman combined Brown Brothers (the family firm of Montagu Norman, known in England as Brown Shipley) in a 1931 merger with the Harrimans, made powerful by Sir Ernst Cassel's arrangement of British crown financial backing for Averell Harriman to acquire 
69. Union Pacific Railroad.

70. Morgan controlled New York Times
71. Agents of this cabal, acting under the orders of Bank of England Governor Montagu Norman, helped sponsor Hitler's Nazis as their proposed handmaidens to implement the policies demanded by their direct agent, Montagu Norman asset, Hjalmar Schacht. 
72. Hjalmar Schacht was to head the Hitler regime's financial and economic policy. Through Schacht and other assets, the Synarchists—Wall Street and London investment banks and their French and German political partners—had created huge global cartels, aimed at controlling all basic industry and raw materials, making governments and their populations subject to their power over economic life.
73. Throughout the 1920s, the New York and London investment banks participated with the German backers of the Nazi Party, such as Fritz Thyssen, in creating global cartels in steel, raw materials, and chemicals. The Nazis were the operatives chosen to implement the bankers' policies in Depression-wracked Germany. With plans to seize power in the United States, Britain, and France, along with the Nazis in Germany and Mussolini's Fascists in Italy, the aim of these private banking circles was world power.

74. In 1932, as the U.S. Presidential campaign moved towards its conclusion, Hitler's Nazis were on the edge of financial ruin. A rescue effort was organized, with the supervision of the Bank of England's Montagu Norman, to funnel cash into the Nazi coffers. The principal Wall Street bank chosen to handle this operation was Brown Brothers Harriman, whose principles included erstwhile playboy 

75. Averell Harriman, who was later to gain an important hold on the "liberal" wing of the Democratic Party, and 

76. Prescott Bush, grandfather of the current occupant of the White House; Prescott Bush actually served as bagman, taking the funds to Germany.[4]

77. The man charged with firing the shots, Giuseppe Zingara, a member of a Masonic lodge from New Jersey, was at first branded an "anarchist"; an FBI investigation concluded that he had acted alone. When Chicago Mayor Anton Cermak, who was wounded in the gunfire, died three weeks after the attack, it fed press speculation that he, not Roosevelt, had been the target. The press soon began reporting that various mob sources, including Frank Nitti, boss of the Chicago mob, claimed that Cermak was on a hit list. Today, most U.S. history textbooks do not even mention the assassination attempt, nor do most Americans know that it happened.

78. Drexel and Co

79. A similar fund was set up to market $24 million in securities for Mussolini's Fascist Italy (and an additional £5 million in securities), administered by Morgan Grenfell, and a syndicate of private bankers including 

80. Hambros and 

81. N.M. Rothschild and Sons. 

82. Additional securities and currency accounts were set up with Morgan by the Fed, 

83. the Bank of England, and 

84. Schacht's Reichsbank.

85. As early as 1923, the Legion's Commander in Chief Alvin Owsley, had openly embraced Mussolini, and endorsed Fascism as a viable policy for the United States
86. Committee for a Sound Dollar

87. Sound Currency, Inc., a group backed by and composed of members of Morgan's "preferred-client list."
88. Frank N. Belgrano, Jr., who happened also to be a senior vice president of the Bank of Italy/Bank of America, the bank that handled Mussolini's business accounts in the United States and internationally. Although the bankers had controlled the Legion from its outset, this was the first time that an actual banker had served as its head.

89. Silver Shirts, the stormtroopers led by the Rev. Gerald L. K. Smith. 

90. Others, such as the Crusaders, spurned the fascist epithet, but nonetheless avowed fascist policy goals to crush organized labor and the "Reds." Still others were directly funded by bankers and financiers, such as the 

91. Sentinels of the Republic, funded by the Morgan-allied Pew and Pitcarin families.

92. The Scottish Rite Freemasons, in the tradition of the treasonous 

93. Albert Pike, helped John H. Kirby establish the Southern Committee To Uphold the Constitution, which, like the Klan itself, was financed with "Northern money."

94. In Hollywood, the actor Victor McLaglen, who was reputed to be an operative of the British Foreign Office, established the California Light Brigade, which was ready to march at a moment's notice against any threat to "Americanism."
95. July 1934 issue of Henry Luce's Fortune magazine devoted its entire issue to praise of Mussolini!

96. . He stressed that there would be no revolution, that everything would be constitutional: It had all been worked out, in advance. Secretary of State Cordell Hull would resign, 

97. as would Vice President John Nance Garner; the sense given was that both these figures were "in" on the plot, or minimally, that Morgan and their allies had enough "chits" to call in that they could be counted on to do what they were instructed.

98. Jouett Shouse, a protégé of du Pont lawyer and Morgan operative John J. Raskob, who had headed the Democratic Party, assembled the press in his office in Washington, D.C.'s National Press Building to announce the formation of a new policy advocacy group, the American Liberty League

99. A former Congressman from Kansas and Assistant Secretary of the Treasury during the Wilson Administration, Shouse had gained the reputation of a political "fixer," much like the present-day Robert Strauss.

100. Nathan Miller, the former GOP Governor of New York and a Morgan preferred-client list member; 

101. Rep. James Wadsworth (R-N.Y.), a supporter of the gold standard; and Al Smith, the "Happy Warrior" who had been totally corrupted by Morgan money and who had headed the corporation that built and ran the Empire State Building.

102. On its advisory council were, among 200 others: Dr. Samuel Hardin Church, who ran the Carnegie Institute in Pittsburgh, and who was a mouthpiece for the Mellons; 

103. W.R. Perkins of National City Bank; 

104. Alfred Sloan, the man the Morgans selected to run General Motors; David Reed, a U.S. Senator from Pennsylvania, who in May 1932, said on the floor of the Senate, "I do not often envy other countries and their governments, but I say that if this country ever needed a Mussolini, it needs one now"; 

105. E.T. Weir of Weirton Steel, who was also known as a supporter of Fascism. On its executive committee was Morgan stooge and 

106. former New York Supreme Court Justice Joseph M. Proskauer, the general counsel to the Consolidated Gas Company, who later became the chief spokesman against the anti-Nazi boycott; 

107. J. Howard Pew of Sun Oil and the funder of the openly fascist Sentinels of the Republic; and 

108. Hal Roach, the Hollywood producer, who, like many of his peers, was an open admirer of Mussolini, and who was later to become a partner with Mussolini's son in a Hollywood production company, RAM ("Roach and Mussolini") Films, Inc.

109. The League's treasurer was none other than Grayson Mallet-Prevost Murphy.

110. commanders of the American Legion, including Louis Johnson, Henry Stevens, and the present commander, the banker Frank Belgrano, were all in favor of the plot and would back it.

111. there began a smear and ridicule campaign against Butler. New York's Mayor Fiorello LaGuardia, who was known as the "Little Flower," but who more appropriately should have been called the "Little Fascist," a lover of the Fascist program of Mussolini, coined the term "cocktail putsch" to describe the Butler story:
112. Hamburg-America
Skull Boneheads
113. Then again, the support from fellow Bonesmen means they have clout—enough clout to get to the White House. The membership list of Skull and Bones is one of the greatest concentrations of The Power of the New Skull and Bones power in the United State. Names like Pillsbury

114. Kellogg, 

115. Weyerhaeuser,

116. Phelps, 

117. and Whitney abound. They rule in the business world and they rule in the political arena.

118. Rhode Island Senator John Chafee is a member. 

119. Senator Robert Taft was a member. 

120. Conservative William F. Buckley is a member, and so is his CIA-proponent brother, James. The CIA as an employer is a virtual class reunion of Yale; both organizations have the same statue of Nathan Hale, and both are regarded as a "campus," which is not a usual designation for the headquarters of a government intelligence unit. And among the active Yale class reunion at Langley, membership in Skull and Bones is regarded as a most prominent background. 

121. The director of personnel in the early years was F. Trubee Davison, who was made a Bonesman in 1918. When the CIA made Chile safe for the interests of American businessmen, the deputy chief of station was Bonesman Dino Pionzio. 

122. Bonesman Archibald MacLeish started his career in intelligence and then moved to fellow Bonesman Henry Luce's Time magazine. 
123. Henry Luce's Time magazine

124. MacLeish s appointment to an intelligence position was granted by another member of Yale's secret societies, Wilmarth Sheldon Lewis of the Scroll and Key.

125. McGeorge Bundy, the man who gave us a war in Vietnam, is a member of the Skull and Bones. 

126. William Sloane Coffin, who went from the CIA to protesting the war, is also a member. 

127. Russell Davenport, founder of Fortune, is a Bonesman. 

128. Senator John Forbes Kerry, an heir to the China trading Forbes family, is also a member.

129. William Averill

130. Harriman and 

131. Robert Abercrombie Lovett

132. Old-money names include Adams, 

133. Bundy, 

134. Cheney,

135. Lord, 

136. Stimson, 

137. Wadsworth. 

138. New-money names include Harriman,

139. Rockefeller, 

140. Payne, and 

141. Bush.

142. Averill Harriman, of the Wall Street firm Brown Brothers Harriman, is another member and the patron of the Bush fortune. And Brown Brothers Harriman is the repository of the Skull and Bones's funds.

143. From this remarkable base of power the heirs to the Russell Trust maintain control as the inner circle of power. The outer circle, which consists of organizations that exist in at least semi-daylight, include the Trilateral Commission, the Brookings Institute, the Council on Foreign Relations, and the Round Tables of Commerce in numerous cities.

144. Bonesman Henry Neil Mallon, one of four Mallons in the group, gave George Bush the chance to learn the oil business through his company, Dresser Industries
145. Halliburton, an oil-drilling company that bought Dresser Industries in 1998 under his tenure as boss. The company's Brown and Root subsidiary remains an important campaign donor,

146. John Heinz HI
147. Teresa Simoes Ferreira
148. George DeMohrenschildt
149. Michael Ralph Paine and Ruth Hyde Paine, both of whom belonged to the United World Federalists, which was started by Cord Meyer of the CIA

150. United World Federalists was Priscilla Johnson

151. Michael Paine's mother was Ruth Forbes Paine, of the same family whose ships carried opium to China in the nineteenth century. Ruth Paine's brother, William Forbes, was on the board of United Fruit.

152. Cord Meyer was the Yale-educated CIA agent who was linked to Ruth and Michael Paine through the United World Federalists, which he had founded before Dulles brought him into the CIA.

� The oath taken by the Skull & Bones aka Illuminati requires the initiated to disregard all bonds of allegiance whether to father, mother, brothers, sisters, relations, friends or to the king, magistrates, and any other authority to which loyalty, obedience, or service may have been sworn. The particular passage reads: “faithfulness and everlasting obedience to all superiors and regulations of the Order…. you are free from the so-called oath to country and laws: swear to reveal to the new chief… what you may have seen or done, intercepted, read or heard, learned or surmised, and also seek for and spy out what your eyes cannot discern. Honour and respect the Aqua Tofana (a slow poison) as a sure, prompt, and necessary means of purging the globe by death of those who seek to vilify the truth [their ideology] and seize it from our hands... in the name of the Father, Son, and Holy Spirit.” 





� Note the missing RNC emails and the dead geek that set them up who died under strange circumstances.


� Adolf Hitler used Nietzsche's term "übermensch" in his descriptions of an Aryan master race. It is through this association with Superman the hero that the term "über" carries much of its English sense implying irresistibility or invincibility.
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